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I. VRAGEN VAN DE VLAAMSE 
VOLKSVERTEGENWOORDIGERS EN
ANTWOORDEN VAN DE MINISTERS 
(Reglement artikel 81, 1, 2, 3, 5 en 7)

A. Vragen waarop werd geantwoord binnen de 
reglementaire termijn

Vraag nr. 45 
van 20 september 2002 
van de heer CARL DECALUWE

Euronauten-campagne  –  Uitbetalingen

De voorbije maanden werden verschillende inter-
pellaties gehouden over de Euronauten-campagne.
Hieruit blijkt duidelijk dat er fouten gemaakt wer-
den, waardoor het Rekenhof geen uitbetalingen
wenst goed te keuren.

1. Werden er reeds uitbetalingen gedaan be-
treffende de Euronauten-campagne aan het
communicatiebureau Slangen & Partners ? Zo
ja, wanneer en voor welk bedrag ?

2. Worden er nog betalingen gepland ?

Wat is de motivatie om in te gaan tegen het ad-
vies van het Rekenhof ?

Ging het Rekenhof uiteindelijk toch akkoord ?
Zo ja, wat is zijn motivatie ?

Antwoord

1. Alle betalingen aan Slangen & Partners werden
inmiddels uitgevoerd. Hierna vindt de Vlaamse
volksvertegenwoordiger een gedetailleerd over-
zicht van de betalingsdata en de bedragen (in-
clusief BTW) :

Betalingsdatum Bedrag in euro

18.06.2002 146.076,22
31.05.2002 44.992,68
18.06.2002 55.790,92
18.06.2002 11.098,19
18.06.2002 44.992,68
18.06.2002 113.970,95
18.06.2002 48.431,63
18.06.2002 46.706,91
18.06.2002 45.879,04
18.06.2002 15.296,79

573.236,01

2. Er worden geen betalingen meer gepland. Het
Rekenhof heeft zich nooit met een advies over
dit dossier uitgesproken. Wel werden per brief
van 26 maart 2002 een aantal opmerkingen ge-
geven die door mij werden weerlegd per schrij-
ven van 26 april 2002. Op basis hiervan werd
overgegaan tot uitbetaling van alle facturen.

Vraag nr. 46
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Verwijlintresten  –  Stand van zaken

Zie :
Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening
Vraag nr. 169
van 20 september 2002
van de heer Carl Decaluwe
Blz. 857

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister
van Financiën en Begroting, Innovatie, Media en
Ruimtelijke Ordening.

MINISTER-PRESIDENT 
VAN DE VLAAMSE REGERING

PATRICK DEWAEL

-731- Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  –  18 november 2002



Vraag nr. 48 
van 20 september 2002 
van de heer FILIP DEWINTER

Fietstocht Mont Ventoux  –  Sponsoring

Tijdens de voorbije zomervakantie liet de
minister-president zich  –  in de marge van de
Ronde van Frankrijk – opmerken door de Mont
Ventoux te beklimmen voor het oog van de opge-
trommelde pers.

De minister-president droeg daarbij een volledige
uitrusting van de Domo-ploeg, inclusief de logo's
van de sponsors. Naderhand bleek dat de "stunt"
van de minister-president zelf gesponsord was door
Domo.

1. Hoeveel kostte de beklimming van de Mont
Ventoux en hoeveel bedroegen de verplaat-
sings- en verblijfskosten van de minister-presi-
dent en de aanwezige kabinetsmedewerkers ?

Welk gedeelte daarvan werd door zijn sponsors
voor hun rekening genomen ?

2. Onder welke voorwaarden werd Domo bereid
gevonden de aanwezigheid van de minister-pre-
sident te sponsoren ?

Ging het initiatief uit van de minister-president
of van Domo ?

Behoorde het dragen van de Domo-uitrusting
met de reclameopschriften tot de overeen-
komst ?

3. Na het Volvo-incident met minister Vogels leek
er binnen de Vlaamse regering een consensus te
bestaan dat reclame maken niet ten goede komt
aan de onafhankelijkheid (en geloofwaardig-
heid) van ministers.

Welke elementen hebben ertoe bijgedragen dat
de minister-president zijn mening hieromtrent
heeft herzien ?

Antwoord

1. Ik was op zondag 21 juli 2002 op uitnodiging
van de Vlaams-Nederlandse wielerploeg Domo-
Farm Frites aanwezig in de volgkaravaan van de
Tour de France. Dit was ook vooraf aangekon-
digd in een bericht op Belga. Ik heb de rit van
Montpellier naar de Mont Ventoux in de volg-
wagen van de wielerploeg gevolgd om er de

Vlaamse renners aan te moedigen. Vorig jaar,
in 2001, was ik op uitnodiging van de Lotto-Ad-
deccoploeg aanwezig in de tourkaravaan voor
de rit naar Alpe D'huez.

De overnachting, het avondmaal en het ontbijt
werden door de wielerploeg voor zijn rekening
genomen, aangezien deze mij had uitgenodigd.

2. Er was geen enkele voorwaarde verbonden aan
mijn aanwezigheid op 21 juli. Het initiatief ging
uit van de wielerploeg. Ik verbleef wel van 22
tot 24 juli voor een fietsvakantie nog enkele
dagen in de Luberon op eigen kosten. Tijdens
deze fietsvakantie heb ik op 22 juli de Mont
Ventoux beklommen. Er was géén enkele over-
eenkomst om een bepaalde wielertenue met be-
paalde opschriften te dragen.

3. Aangezien er geen enkele overeenkomst was, is
vraag 3 hier niet aan de orde.

Vraag nr. 49 
van 20 september 2002 
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Vlaamse Rand  –  Conseil consultatif des franco-
phones

Op 5 juli 2002 verscheen in het Belgisch Staatsblad
het besluit van Commission Communautaire
Française (Cocof) waarmee de "Conseil consultatif
des francophones des communes de la périphérie
bruxelloise" opnieuw opgericht werd, nadat de
Raad van State in januari een eerder gelijkaardig
besluit vernietigd had.

In antwoord op een vraag om uitleg die ik op 29 ja-
nuari 2002 aan minister Van Grembergen stelde
over de mogelijkheid dat dit zou gebeuren, stelde
de minister van Binnenlandse Aangelegenheden
dat de Cocof zich daarmee buiten de rechtstaat zou
plaatsen en dat dit een erg zwaarwichtige aangele-
genheid zou zijn (Handelingen Commissievergade-
ring nr. 101, blz. 1-4).

Overeenkomstig artikel 1 van het besluit van de
Vlaamse regering van 13 juli 2002 in verband met
de bevoegdheden van de Vlaamse ministers, wees
minister Van Grembergen er evenwel op dat con-
flicten tussen gewesten, gemeenschappen en deel-
staten onder de verantwoordelijkheid van de mi-
nister-president vallen. Minister Van Grembergen
beloofde dat hij de minister-president over dit pro-
bleem zou inlichten.
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Kan de minister-president mij verduidelijken of en
op welke manier hij op de heroprichting van de be-
wuste adviesraad gereageerd heeft ?

NB. Een vraag over dit onderwerp werd eveneens
gesteld aan minister Van Grembergen (nr.
150).

Antwoord

In het Belgisch Staatsblad van 5 juli 2002 ver-
scheen het "Arrêté du Collège de la Commission
communautaire française portant création d'un
Conseil consultif des francophones des communes
de la périphérie bruxelloise".

Zoals de Vlaamse volksvertegenwoordiger op-
merkt, komt dit besluit in de plaats van een reeks
andere besluiten van de Cocof die op 10 december
2001 door de Raad van State werden vernietigd.
Ondanks het feit dat de Cocof in dit nieuwe besluit
gepoogd heeft rekening te houden met de opmer-
kingen van de Raad van State, blijven er funda-
mentele wettelijke en grondwettelijke bezwaren
bestaan.

1° Om te beginnen zijn noch de Franse Gemeen-
schapscommissie, noch het college van de Fran-
se Gemeenschapscommissie bevoegd om enig
beleid te voeren met betrekking tot gemeenten
buiten het Brusselse Hoofdstedelijke gewest of
met betrekking tot de bevolking, instellingen of
mandatarissen van die gemeenten, of om beslui-
ten te treffen die toepasselijk zijn in die ge-
meenten.

2° Vervolgens kan worden opgeworpen dat er een
dubbele schending is van het gelijkheidsbeginsel
dat is vervat in de artikelen 10 en 11 van de
Grondwet en dat meermaals werd omschreven
door een vaste rechtspraak van het Arbitrage-
hof. Enkel Franstalige gebruikers van de dien-
sten behorende tot de Franse Gemeenschaps-
commissie die wonen in de Brusselse randge-
meenten, kunnen deel uitmaken van de Advies-
raad. Nu zijn er ongetwijfeld enerzijds ook bui-
ten de randgemeenten gebruikers te vinden van
de in Brussel door de Franse Gemeenschaps-
commissie verstrekte diensten en anderzijds zijn
er in de randgemeenten ook allicht Nederlands-
taligen die van deze diensten gebruikmaken.

Het criterium van onderscheid dat wordt gehan-
teerd is niet redelijk verantwoord. Er kan geen
verantwoording bestaan voor de ongelijke be-
handeling die het college van de Cocof invoert

door het lidmaatschap van de Adviesraad te be-
perken tot Franstalige inwoners uit de randge-
meenten, en enerzijds de niet-Franstalige inwo-
ners uit de randgemeenten en anderzijds de in-
woners uit de andere gemeenten die evenzeer
gebruikers kunnen zijn van de diensten van de
Cocof in Brussel, uit te sluiten.

3° Ten slotte moet worden opgemerkt dat wanneer
het de bedoeling zou zijn om een vorm van sa-
menwerking tot stand te brengen inzake mate-
ries die zowel de inwoners van het Brusselse
Hoofdstedelijke gewest als die van de randge-
meenten betreffen, de samenwerking inzake
culturele en persoonsgebonden aangelegenhe-
den en het sluiten van samenwerkingsakkoor-
den in dat verband, krachtens de artikelen 127,
§ 1, 3° en 128, § 1 van de Grondwet, dienen te
worden geregeld bij decreet door de gemeen-
schapsraden, in casu het Vlaams Parlement en
de Franse Gemeenschapsraad.

Bij gebrek aan dit akkoord is een rechtstreekse
samenwerking tussen de Cocof en inwoners uit
gemeenten die ressorteren onder de Vlaamse
Gemeenschap op basis van een besluit van het
college van de Franse Gemeenschapscommissie
uitgesloten.

Om al deze redenen heb ik de Vlaamse regering
voorgesteld bij de Raad van State een annulatiebe-
roep in te stellen tegen het besluit van de Franse
Gemeenschapscommissie van 21 februari 2002
houdende oprichting van een adviesraad voor de
Franstaligen uit de Brusselse randgemeenten.

De Vlaamse regering heeft op 26 juli 2002 dit
standpunt bij beslissing bevestigd en op 1 augustus
jongstleden werd door de raadsman van de Vlaam-
se regering een verzoekschrift tot nietigverklaring
ingediend bij de Raad van State.

(Antwoord Paul Van Grembergen : blz. 874  –  red.)

Vraag nr. 50 
van 20 september 2002 
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Vlaamse Gemeenschap  –  Zelfklevers

Midden juli bezorgde de Dienst Communicatie van
de Duitstalige Gemeenschap van dit land aan alle
inwoners van de negen gemeenten behorende tot
de Duitstalige Gemeenschap een witte zelfklever
met de zwarte letters "DG" (Deutschsprachige Ge-
meinschaft).
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De bedoeling was dat de inwoners de klever op
hun wagen zouden aanbrengen, zodoende de eigen
identiteit zouden onderstrepen en de nieuwsgierig-
heid van buitenstaanders naar de regio in kwestie
zouden opwekken.

Het lijkt mij een goed idee om ter afsluiting van
het symbolische jaar 2002 een gelijkaardig initiatief
te nemen.

Heeft de minister-president plannen in die
richting ?

Antwoord

De Vlaamse volksvertegenwoordiger verwijst naar
een initiatief van de Duitstalige Gemeenschap om
op ruime schaal een zelfklever met een verwijzing
naar de Duitstalige Gemeenschap te verspreiden
bij de bewoners van de Oostkantons, die hem op
hun wagen zouden kunnen aanbrengen.

Ik heb geen plannen om een gelijkaardig initiatief
te ontwikkelen voor Vlaanderen.

Vraag nr. 373 
van 20 september 2002 
van de heer CARL DECALUWE

E403 Rollegem  –  Verlichting fietstunnel

De fietstunnel onder de autosnelweg E403
Kortrijk-Doornik ter hoogte van Rollegem-cen-
trum is momenteel verwaarloosd. De verlichting is
defect, niettegenstaande zij om veiligheidsredenen
's avonds zeker gewenst is. Deze fietstunnel wordt
immers druk gebruikt.

1. Sedert wanneer zijn de lichten in deze fietstun-
nel defect ?

2. Wie veroorzaakte de schade en wat is de om-
vang ?

3. Wat is de geraamde kostprijs voor de herstelling
van de verlichting ? Voor wanneer zijn deze
werken gepland ?

Antwoord

De fietstunnel onder de autosnelweg E403
Kortrijk-Doornik ter hoogte van Rollegem-cen-
trum wordt beheerd door de diensten van het
stadsbestuur van Kortrijk.

De verlichtingsinstallaties worden beheerd door
Electrabel Kortrijk.

Vraag nr. 374 
van 20 september 2002 
van de heer CARL DECALUWE

E17 Rekkem  –  Bodemverontreiniging (2)

Naar aanleiding van mijn schriftelijke vraag nr. 204
van 21 februari 2002 meldde de minister dat het
bodemonderzoek in de loop van 2002 zou worden
uitgevoerd (Bulletin van Vragen en Antwoorden
nr. 15 van 28 juni 2002, blz. 1556).

1. Wanneer werd betrokken onderzoek aangevat ?
Wat is de geraamde kostprijs ?

2. Wat zijn de resultaten ? Voor het geval dat deze
nog niet beschikbaar zouden zijn, wanneer wor-
den resultaten verwacht ?

Antwoord

1. Het onderzoek werd aangevat voor de vakantie.
De kostprijs bedraagt 13.372,46 euro.

2. Aangezien het onderzoek bezig is, zijn nog geen
resultaten bekend.

Vraag nr. 375
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Verwijlintresten  –  Stand van zaken

Zie :
Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening
Vraag nr. 169
van 20 september 2002
van de heer Carl Decaluwe
Blz. 857

MINISTER VICE-PRESIDENT 
VAN DE VLAAMSE REGERING,
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT,
OPENBARE WERKEN EN ENERGIE

STEVE STEVAERT
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Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister
van Financiën en Begroting, Innovatie, Media en
Ruimtelijke Ordening.

Vraag nr. 376 
van 20 september 2002 
van de heer CARL DECALUWE

Fietspad Kanaal Kortrijk-Bossuit  –  Onderhoud

Het fietspad langs het Kanaal Kortrijk-Bossuit ligt
er al jaren erbarmelijk bij. De slechte toestand
wordt zelfs met een verkeersbord aangekondigd.
Dit fietspad wordt door talrijke fietsers gebruikt,
omdat het deel uitmaakt van verschillende fiets-
routes.

1. Sedert wanneer is de minister op de hoogte van
de slechte toestand van het betrokken fietspad ?

2. Welke kosten zijn noodzakelijk om het fietspad
in orde te brengen ?

Voor wanneer zijn de herstelwerkzaamheden
gepland ?

Antwoord

De herstelling van het fietspad en de Kanaalstraat
in Harelbeke langs het Kanaal Kortrijk-Bossuit is
aangevat op 16 september 2002.

De voltooiing is gepland voor eind december, af-
hankelijk van de weersomstandigheden.

De kostprijs van de werken bedraagt 209.791 euro.

Vraag nr. 377
van 20 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Investeringsplan fietspaden  –  Limburg

In het investeringsprogramma fietspaden 2001-
2003 werd voor Limburg 67,5 kilometer bijkomen-
de volwaardige fietspaden opgenomen. Een be-
langrijk onderdeel hierin vormt het fietspadenplan
langs de N730, waarvoor de minister, net zoals zijn
voorganger minister Baldewijns, zich herhaaldelijk
engageerde en dat in deze meerjarenplanning ge-
deeltelijk opgenomen is. Ondertussen zijn via het
investeringsfonds nog bijkomende middelen uitge-
trokken voor fietspaden, waardoor allicht onder
andere een aanpak van de gehele N730 mogelijk is.

Een planning van dit nieuwe investeringsbeleid,
dat allicht geïntegreerd wordt in de bestaande
meerjarenplanning 2001-2003, is niet voorhanden.
Het is zinvol, nu twee derde van de meerjarenplan-
ningsperiode voorbij is, een evaluatie te maken van
de engagementen in het meerjarenplan en de
bijsturingen die om verschillende redenen gebeur-
den.

Volgende planning werd eind 2000 aan het parle-
ment overhandigd :
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Investeringsprogramma 2001-2003 In miljoen fr.

Km 2001 2002 2003 Na 2003 Samenwerking met

Bree : Muizendijk-Kipdorpstraat 0,9 10

Bree : aanleg van rotonde en 
fietspaden (N73) 15,7 30 Bree

Hechtel : herinrichting kruispunt 
Meeuwerkiezel (N76) (met on-
derdoorgang voor fietsers) 15,9 50

Mopertingen : weg Hasselt-
Lanaken 3,6 50 Bilzen

Borgloon en Tongeren 
(N79-Sint-Truidersteenweg) 3,0 50 100 Borgloon + Tongeren 

(riolering)

Ham : weg Veerle (Laakdal)-
Heppen-Leopoldsburg (N141) :
rotonde en fietspaden vak 
A13-Albertkanaal 2,4 30 30 Ham (riolering)

Hamont : weg Lommel-Neerpelt 
(N712) 2,0 25

Lummen : weg Beringen-
Herk-de-Stad (N717) 4,3 50 25 Lummen + Aquafin

Lummen (Thiewinkel) :
weg Kermt-Tessenderlo (N725) 2,2 60 11 Aquafin + Lummen

As (St.-Aldegondisstraat) en 
Opglabbeek (Lietenstraat) 1,8 20 30 Opglabbeek + As

Opglabbeek : Oude Kerk-
straat-Leemkuilstraat 1,0 15

Meeuwen-Gruitrode : Camp-
straat-Venhovenstraat 2,1 15

Meeuwen-Gruitrode (Neer-
hovenstraat) – Bree (Muizen-
dijk) 1,9 20

Alken : weg Hasselt-
St.-Truiden (N722) 10,0 70 50

Hasselt : weg Stevoort-
Kuringen (N739) 0,6 20 Hasselt

Totaal 67,4 265 225 210 66
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1. Mag ik de minister vragen naar de huidige stand
van zaken van elk deel van deze planning, de
bijsturingen die gebeurden in 2001 en 2002 en
de reden van bijsturing ?

2. Welke projecten werden bijkomend geselec-
teerd voor deze periode voor fietspaden in de
provincie Limburg met de middelen van het in-
vesteringsfonds ?

Antwoord

1. De onderstaande tabel geeft de stand van zaken
weer van de opgesomde investeringsprojecten.

Het merendeel van de projecten wordt volgens
planning uitgevoerd.

Beperkte verschuivingen in tijd kunnen gebeu-
ren om technische of procedurele redenen
(voorbereiding ontwerp, fasering werken, ontei-
geningen, samenloop gemeentelijke riolerings-
dossiers, ...).
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Project Stand van zaken

N730 Bree : Muizendijk-Kipdorpstraat Wordt aanbesteed in november 2002

N73 Bree : aanleg rotonde en fietspaden Module 13 (°)

N73 Bree : herinrichting kruispunt Meeuwerkiezel Visie omtrent project in overleg met de gemeente
(incl. onderdoorgang fietsers) gewijzigd. Streefbeeldstudie voor N73 in opmaak

N2 Mopertingen : weg Hasselt-Lanaken Module 13 (°)

N79 Borgloon-Tongeren Deel 1 (grondgebied Borgloon) in uitvoering ;
deel 2 (grondgebied Tongeren) : aanbesteding begin
2003

N141 Ham-Leopoldsburg : rotonde en fietspaden Deel 1 en 2 uitgevoerd ; deel 3 : aanbesteding ge-
vak A13-Albertkanaal pland voor begin 2003

N712 Hamont-Neerpelt Module 13 (°)

N717 Lummen-Beringen Onteigeningen lopende  –  aanbesteding 2de helft
2003

N725 Tessenderlo-Kermt in Lummen Module 13 (°)

N730 As (St.-Aldegondisstraat) – Opglabbeek 
(Lietenstraat) Wordt aanbesteed in november 2002

N730 Opglabbeek : Oude Kerkstraat-Leemkuil-
straat Wordt aanbesteed in november 2002

N730 Meeuwen-Gruitrode : Campstraat-Venho-
venstraat Onteigeningen lopende  –  aanbesteding in 2003

N730 Meeuwen-Gruitrode (Neerhovenstraat) – 
Bree (Muizendijk) Module 13 (°)

N722 Hasselt-St.-Truiden in Alken Gemeentelijk mobiliteitsplan nog niet afgewerkt

N739 in Hasselt Module 13 (°)

(°) Module 13 : budgetten zijn onherroepelijk vastgelegd door het Vlaams Gewest, de concrete planning/voortgang op het terrein is
in handen van de lokale overheid aangezien deze het dossier beheert.



2. De onderstaande tabel geeft de actuele stand
van de dossiers in het kader van de module 13
(aanleg fietspaden) bij het mobiliteitsconve-
nant.

In deze dossiers zorgt de gemeente zelf voor het
ontwerp, de aanbesteding en de opvolging van
de werkzaamheden. Het Vlaams Gewest keert
een subsidie uit die, naargelang de prioriteit, 80
of 100 % van de kosten dekt.

Projecten module 13 Bedrag

2001 2002

Fietspaden langs N2 vak Beverst-Bilzen 1.784.833

Fietspaden langs N76 Hamont-Bocholt (Lozen)  –  grondgebied Bocholt 520.576

Fietspaden Peerderbaan in Bree 4.214.190

Fietspaden langs N76 Hamont-Bocholt (Lozen)  –  grondgebied 
Hamont-Achel 619.734

Fietspaden langs N748 t.h.v. Achel-Statie 1.983.148

Fietspaden langs de Stevoortse Kiezel in Hasselt  –  deel 1 3.728.319

Fietspaden langs de Lummense Kiezel in Hasselt 815.570

Fietspaden Peerderbaan – St.-Huibrechts-Lille in Neerpelt 597.423

Fietspaden langs N2 vak Bilzen-Waltwilder 1.735.255

Fietspaden langs N2 vak Waltwilder-Mopertingen in Bilzen 2.974.722

Fietspaden langs N2 vak Mopertingen-Hees in Bilzen 2.726.829

Fietspaden N747 Bocholt 200.000

Fietspaden N725 vak 1 in Diest 604.000

Fietspaden N725 vak 2 in Diest 1.500.000

Fietspaden N71 "Quatre Bras" in Hamont-Achel 216.000

Fietspaden langs de Stevoortse Kiezel  –  deel 2 855.017

Fietspaden N712, grens Antwerpen-N769 in Lommel 2.547.970

Fietspaden N712, N769  –  Klachtloopstraat in Lommel 1.626.143

Fietspaden N725 Tessenderlo 146.800

Fietspaden N777 Wellen 1.070.000

Totaal 14.263.793 16.202.736
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Vraag nr. 378 
van 20 september 2002 
van de heer JOS DE MEYER

N70 Sint-Niklaas  –  Zwarte punten

Waken over de verkeersveiligheid is een blijvende
en belangrijke verantwoordelijkheid voor de over-
heid. De analyse van de zwarte punten en van de
oorzaken van de ongevallen op deze punten is
hierbij belangrijk.

Uit een wetenschappelijke analyse die het stadsbe-
stuur van Sint-Niklaas van het provinciebestuur
ontving in verband met ongevallen met gekwetsten
op zijn grondgebied, blijkt duidelijk dat de gewest-
weg N70 de gevaarlijkste weg is in Sint-Niklaas en
in de hele regio. Het gaat om een reeks van gevaar-
lijke punten.

1. Welke maatregelen worden overwogen om de
verkeersveiligheid op de N70 ter hoogte van het
kruispunt met de Passtraat en ter hoogte van
het kruispunt De Ster in Sint-Niklaas te verbe-
teren ?

2. Voor wanneer zijn de aanbesteding en aanvang
van deze werken gepland ?

3. Wat is de kostprijs van deze werken ?

Antwoord

1. Kruispunt van de gewestweg N70 met de Pas-
straat in Sint-Niklaas

De situatie op dit kruispunt werd besproken op
de Provinciale Commissie voor Verkeersveilig-
heid van 28 mei 2002. De Commissie heeft gun-
stig advies verleend voor een conflictvrije ver-
keerslichtenregeling voor het linksafslaande
verkeer met een voldoende lange opstelstrook.
De fietspaden zullen zo worden heraangelegd
dat de fietsers onder bescherming van de lichten
het kruispunt zullen kunnen dwarsen.

De aanpassingen aan het kruispunt zullen in de
eerste helft van 2003 kunnen worden uitge-
voerd. De kostprijs kan worden geschat op
150.000 euro.

2. Kruispunt De Ster op de N70 in Sint-Niklaas

Op dit met verkeerslichten geregelde kruispunt
werden reeds diverse aanpassingen uitgevoerd
aan de verkeerslichtencyclus, onder meer bus-

beïnvloeding, oversteekbaarheid voor zachte
weggebruikers.

Uit de ongevallencijfers blijkt dat de toestand
nog moet verbeteren. Daarom zal de situatie op
dit kruispunt worden besproken op een van de
volgende vergaderingen van de Provinciale
Commissie voor Verkeersveiligheid.

Vraag nr. 379 
van 20 september 2002 
van de heer JOS DE MEYER

Autosnelwegen  –  Mistgevoelige plaatsen

Het verhoogde risico op ernstige ongevallen op au-
tosnelwegen bij mist is voldoende bekend. Vrij re-
centelijk had in Waasmunster op de E17 bij mistig
weer nog een zware kettingbotsing plaats waarbij
twee dodelijke slachtoffers te betreuren vielen.

In een krantenbericht las ik dat de kettingbotsing
in Waasmunster op maandag 5 augustus 2002 wel
eens het gevolg zou kunnen zijn van lokale klima-
tologische eigenaardigheden. Door de aanwezig-
heid van enkele waterlopen naast de snelweg hangt
er in Waasmunster meer mist dan in de rest van
Vlaanderen. Volgens het krantenbericht zou dat
ook het geval zijn in Aalter-Nevele, Nazareth,
Rumst, Kontich en Zemst.

1. Wat is het aantal verkeersongevallen de laatste
tien jaar op deze vijf mistgevoelige plaatsen in
Vlaanderen (E40 Aalter-Nevele ; E17 Naza-
reth ; E19 Rumst-Kontich ; E19 Zemst ; E17
Waasmunster) ? Aantal dodelijke slachtoffers
en zwaargewonden ? Aantal betrokken voertui-
gen ?

2. Is er al wetenschappelijk onderzoek gebeurd
naar de relatie tussen mistgevoeligheid en
zware verkeersongevallen op autosnelwegen ?
Zo ja, welke zijn de bevindingen van dit onder-
zoek ?

3. Werden er al initiatieven genomen voor extra
verkeersveiligheidsmaatregelen op deze plaat-
sen (bijvoorbeeld snelheidsbeperkingen, specia-
le signalisatie, aangepaste verlichting) ?

Antwoord

1. De laatste tien jaar (1991 tot en met 2000, latere
cijfers NIS 2001 nog niet beschikbaar) gebeur-
den op de vermelde wegvakken het hierna ver-
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meld aantal ongevallen waarbij mist aanwezig
was. De gevolgen ervan werden ook aangege-
ven. Dit betekent evenwel niet per definitie dat
mist ook de oorzaak was van deze ongevallen.
(NIS : Nationaal Instituut voor de Statistiek  –
red.)

A1-E19, vak Vilvoorde-Mechelen-Zuid

aantal ongevallen : 4
aantal doden : 0
aantal zwaargewonden : 3
aantal lichtgewonden : 4
aantal betrokkenen : 12

A1-E19, vak Rumst-Kontich

aantal ongevallen : 1
aantal doden : 0
aantal zwaargewonden : 0
aantal lichtgewonden : 1
aantal betrokkenen : 3

A14-E17, vak Lokeren-Sint-Niklaas

aantal ongevallen : 11
aantal doden : 0
aantal zwaargewonden : 4
aantal lichtgewonden : 16
aantal betrokkenen : 22

A14-E17, vak Kruishoutem-De Pinte

aantal ongevallen : 34
aantal doden : 14
aantal zwaargewonden : 23
aantal lichtgewonden : 127
aantal betrokkenen : 271

A10-E40, vak Nevele-Aalter

aantal ongevallen : 0
aantal doden : 0
aantal zwaargewonden : 0
aantal lichtgewonden : 0
aantal betrokkenen : 0

2. Destijds werd onderzocht of er voor autosnel-
wegen significante verbanden konden worden
ontdekt tussen de verkeers(on)veiligheid ener-
zijds en een hele reeks externe factoren van
deze autosnelwegen anderzijds.

Dit onderzoek heeft niets opgeleverd. Er zijn
uiteraard op enkele mistgevoelige plaatsen in
het verleden enkele zware ongevallen gebeurd

met erge gevolgen, maar dit duidt niet automa-
tisch op een significant verband tussen alle
plaatsen met mistrisico en ongevallen bij mist.

3. Er zijn een aantal maatregelen genomen ter
hoogte van de bekende mistgevoelige plaatsen.
Omdat mist vaak zeer plaatselijk is, is de aanwe-
zigheid ervan zeer moeilijk op een betrouwbare
wijze te meten met hieraan gekoppeld een ver-
anderlijke waarschuwing.

Mistongevallen op autosnelwegen zijn kop-
staartaanrijdingen. Het risico op dit soort aanrij-
dingen vermindert indien de wagens, en dan
vooral de vrachtwagens, hun rijsnelheid aanpas-
sen aan de zichtbaarheid en voldoende afstand
houden. Daarom werden in de omgeving van
mistgevoelige plaatsen visgraatmarkeringen op
het wegdek aangebracht. Bijbehorende borden
wijzen aan hoe de rijsnelheid dient te worden
aangepast aan de zichtbaarheidsafstand (bij
mist, sneeuwval, regen, ...).

De borden met dit soort informatie worden ge-
plaatst in de periode van het jaar met veel der-
gelijke risico's op beperkte zichtbaarheid. Het
andere jaargedeelte leggen andere borden uit
hoe diezelfde visgraatmarkeringen kunnen wor-
den gebruikt om afstand te houden tussen de
wagens.

Vraag nr. 380 
van 20 september 2002 
van de heer JOS DE MEYER

N41 Hamme-Temse-Waasmunster  –  Wegenwerken

De administratie Wegen en Verkeer zou in het na-
jaar met de langverwachte werken aan de N41 be-
ginnen.

De betrokken gemeenten Hamme, Temse en Waas-
munster vrezen voor ernstige verkeersproblemen,
die verscheidene jaren zullen duren.

1. Hoe lang zullen deze werken duren ?

Welke planning (aanbesteding, uitvoering) is
uitgewerkt ?

Wordt er overwogen om deze werken in één pe-
riode aan te pakken, zoals de betrokken ge-
meentebesturen vragen ?
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2. Wat is de totale kostprijs van de geplande wer-
ken en de verschillende onderdelen ?

3. Welke omleidingen en bijkomende werken en
signalisatie zijn gepland bij deze werken ?

4. Wat is de communicatie met de betrokken ge-
meentebesturen van Hamme, Temse en Waas-
munster ?

Hoe gebeurt de communicatie met de bevolking
over de geplande werken ?

Antwoord

1. De werken aan de tunnel zullen anderhalf jaar
duren. De wegenwerken zullen eveneens ander-
half jaar duren, waarvan een deel gelijklopend
met de werken aan de tunnel.

De werken zullen in het voorjaar 2003 kunnen
starten. Voor de wegenwerken is de aanbeste-
ding gepland voor eind 2003, begin 2004.

2. De tunnelwerken kosten 5.577.604,31 euro. De
wegenwerken worden geraamd op 6.197.338,12
euro.

3. Voor de tunnelwerken is in een algemene om-
leiding via de gewestwegen N47 en 446 voor-
zien. Voor het vrachtvervoer van Zwaarveld-
Hamme wordt voor de te bouwen tunnel een
werfweg aangelegd die ook door De Lijn te ge-
bruiken is.

4. Met de gemeentebesturen wordt er bilateraal
overlegd. Zodra de uitvoeringsplannen voldoen-
de ver uitgewerkt zijn, zal er nog een infoverga-
dering voor de bevolking gehouden worden.

Vraag nr. 381 
van 20 september 2002 
van de heer FILIP DEWINTER

Airmiles  –  Regeling

In de Bondsrepubliek Duitsland kwamen een aan-
tal politici in opspraak nadat was gebleken dat ze
airmiles die bij dienstreizen waren vergaard, voor
privé-gebruik hadden aangewend.

1. Welke regeling hanteert de minister terzake ?

Neemt de minister in het kader van zijn dienst-
reizen deel aan frequent-flyerprogramma's of

andere regelingen waarbij airmiles kunnen wor-
den vergaard ?

Zo ja, komen deze airmiles ten goede aan het
kabinet van de minister, zodat er kan worden
bespaard op deze post in de begroting ? Over
hoeveel airmiles gaat het (sinds het begin van
deze legislatuur), tegen welke geschatte
waarde ?

2. Heeft de minister al bij dienstreizen vergaarde
airmiles voor privé-gebruik benut ? Over hoe-
veel airmiles gaat het (sinds het begin van deze
legislatuur), tegen welke geschatte waarde ?

3. Genoot de minister bij Sabena een "libre-par-
coursstatuut", waardoor  –  voor privé-doelein-
den  –  gratis kon worden gevlogen ?

Geniet de minister bij SN Brussels Airlines een
gelijkaardig statuut ?

4. Welke regeling geldt voor kabinetsmedewer-
kers of andere medewerkers die de minister
vergezellen ?

Worden airlines toegekend aan het kabinet van
de minister of aan de medewerkers
individueel ? Over hoeveel airmiles gaat het,
sinds het begin van deze legislatuur ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers
(Dewael vraag nr. 47 ; Stevaert nr. 381 ; Vogels
nr. 284 ; Vanderpoorten nr. 145 ; Landuyt nr.
103 ; Dua nr. 304 ; Van Mechelen nr. 170 ; Van
Grembergen nr. 152 ; Gabriels nr. 123 ; Van-
hengel nr. 13).

Antwoord 

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Patrick Dewael, minister-president
van de Vlaamse regering.

Vraag nr. 382 
van 20 september 2002 
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Leuvense Vaart  –  Zwaaikom

Enige tijd geleden werden de werken aangevat
voor de aanleg van een zwaalkom op de Leuvense
Vaart, even voor het sas van Tildonk.
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1. Kan de minister vice-president verduidelijken
wat de bedoeling van deze werken is ? Klopt
het dat er even verder reeds een zwaaikom is ?

2. Wat is de kostprijs van dit project ?

Antwoord

1. De bedoeling van dit werk is meervoudig, na-
melijk :

– heraanleg van de oevers op deze plaats met
de technieken van de milieutechnische na-
tuurbouw en creëren van een luwte in het
kanaal ;

– geschikt maken van deze zone voor vissers ;

– creëren van ruimte in het kanaal door het
graven van een overdiepte voor het stocke-
ren van baggerspecie ;

– creëren van een overbreedte teneinde te ver-
mijden dat de schepen bestemd voor de
kaden opwaarts de sluis van Tildonk, moeten
doorvaren tot Leuven. Dit vermijdt nodeloze
bewegingen van de (beweegbare) brug in
Wijgmaal en in de toekomst van de in aan-
bouw zijnde brug in Wilsele en dus files op
deze drukke verkeersaders.

2. Dit werk werd toegewezen voor een bedrag van
823.589,45 euro.

Vraag nr. 383 
van 20 september 2002 
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Heraanleg N1 Walem  –  Klachten 

Twee jaar geleden werd de N1 Koning Albertstraat
in Walem (Mechelen) heraangelegd.

De omwonenden zouden overwegen een gerechte-
lijke procedure aan te vatten om een eind te
maken aan de talrijke klachten die ze sedert de
heraanleg hebben. Meer bepaald veroorzaken de
verkeersdrempels wegens het zware vervoer nogal
wat schade aan de omliggende woningen en hinder
voor de bewoners.

Naar verluidt werd door die omwonenden tever-
geefs gepoogd om in overleg te treden met de inge-
nieurs van het Vlaams Gewest.

1. Hoe komt het dat er blijkbaar geen bereidheid
is om in overleg te treden ?

2. Werden de bewoners voorafgaandelijk aan de
werken aan de Koning Albertstraat bij de voor-
bereidingen betrokken ?

3. Is de administratie bereid om alsnog in overleg
te treden met de bewoners, teneinde aan hun
klachten tegemoet te komen ?

Antwoord

1. De bereidheid om in overleg te treden met de
omwonenden is wel degelijk aanwezig. In die
zin werd enige tijd geleden een vergadering ge-
organiseerd met de administratie Wegen en Ver-
keer, de stad Mechelen en een delegatie van de
plaatselijke bewoners. De klachten werden hier-
bij geïnventariseerd.

De afspraak werd gemaakt om verder onder-
zoek te doen naar mogelijke maatregelen en de
delegatie hiervan opnieuw in kennis te stellen.
Dit zal op korte termijn gebeuren.

2. De bewoners werden eveneens betrokken bij de
opmaak van het ontwerp. Voorafgaandelijk aan
realisatie van het project werd een studie uitge-
voerd in het kader van leefbare doortochten.

In dit verband werd een stuurgroep geïnstal-
leerd, waarin naast de administratie Wegen en
Verkeer en het stadsbestuur van Mechelen
eveneens een vertegenwoordiging was opgeno-
men van de VZW Langzaam Verkeer en de lo-
kale bevolking.

Vraag nr. 384 
van 20 september 2002 
van de heer JAN VERFAILLIE

Bermbeheer  –  Werkwijze

De snelwegbermen bij ons zijn typische voorbeel-
den van grazige begroeiing. Deze graslanden wor-
den ecologisch waardevoller gemaakt door het ver-
schralen van de bodem.

Om dat te bereiken, wordt er tweemaal per jaar ge-
maaid en wordt het maaisel geperst in balen en af-
gevoerd naar een composteerinstallatie.

Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  – 18 november 2002 -742-



1. Worden bovenvermelde werken gegund door
middel van een openbare aanbesteding, of wor-
den ze uitgevoerd in eigen beheer ?

2. Worden deze balen effectief afgevoerd naar een
composteerinstallatie ? Zo ja, zijn er hiervoor
bewijsstukken voorhanden ?

3. Wat gebeurt er met het afgemaaide gras langs
de overige Vlaamse gewestwegen ?

Antwoord 

1. Alle maaiwerken worden gegund door middel
van een openbare aanbesteding.

2. De balen worden afgevoerd naar een compos-
teerinstallatie.

Het afvoeren van balen kan worden gecontro-
leerd door gedetailleerde facturen. De aanne-
mer betaalt de afvoer van het maaisel immers
zelf en door de factuur te overhandigen aan de
bevoegde diensten kan hij zijn geld terugvorde-
ren. Op de facturen staan de referentie van de
vrachtwagen, de aannemer, de datum en de hoe-
veelheid maaisel vermeld. Alle facturen worden
in een boekhoudkundig dossier (per gegund
werk) bijgehouden.

3. Al het gemaaide gras langs gewestwegen wordt
eveneens afgevoerd naar een composteerinstal-
latie.

Vraag nr. 385 
van 20 september 2002 
van de heer JAN VERFAILLIE

Luchthaven Oostende  –  Resultaten

De achteruitgang van de luchthaven van Oostende
lijkt niet te stuiten. Met nog maar 72 vrachtvliegtui-
gen, waarvan negen 's nachts, die gedurende de
hele maand juli 2002 op Oostende landden en op-
stegen, heeft de luchthaven zijn diepste punt ooit
bereikt. Het cijfer staat voor een halvering van de
vracht. Ook het aantal passagiersvluchten is iets
gedaald.

Er verscheen recentelijk in de pers dat door de te-
leurstellende resultaten van juli 2002 het kabinet
geneigd is om de exploitatie- en investeringsenve-
loppe van 0,5 miljoen euro per maand tijdens de
komende vijf jaar die aan Ostend Airport werd
toegekend, te herbekijken.

1. Zal de enveloppe die aan Ostend Airport werd
toegekend, effectief worden herbekeken ?

2. Ziet de minister vice-president een mogelijk-
heid om de luchthaven van Oostende leefbaar
te houden ? Zo ja, welke maatregelen worden
hiertoe genomen ?

3. Werden in de laatste maanden nieuwe trafieken
aangetrokken ?

Antwoord

1. De enveloppe die aan de luchthaven van Oos-
tende toegekend werd, wordt inderdaad herbe-
keken bij de budgetcontrole. De minderinkom-
sten en de blijvende vaste kosten (voornamelijk
de personeelskosten) verantwoorden een her-
schikking binnen de toegekende middelen (in-
vesteringen en werkingsmiddelen).

Het is echter onjuist te stellen dat het gebruik
van de luchthaven een absoluut dieptepunt be-
reikt heeft.

De luchthaven ondervindt wel de gevolgen van
de instelling van een volledig verbod op het ge-
bruik van stage II-vliegtuigen, hetgeen echter
uit milieu-oogpunt een noodzakelijke maatregel
was, die overigens in Europees verband werd
genomen. De ongunstige algemene conjunctuur
in de luchtvaart was mede een verklaring voor
de terugloop van de activiteit, die zich overigens
op de meeste luchthavens voordeed.

2. Het algemeen beheer van de dienst met afzon-
derlijk beheer Luchthaven Oostende zal wor-
den toevertrouwd aan een algemeen directeur,
die ook voorstellen tot het optimaliseren van de
exploitatie zal kunnen doen.

3. Momenteel wordt er in verschillende stadia on-
derhandeld met een elftal maatschappijen.

Om commerciële redenen kunnen in de huidige
stand van de onderhandelingen de namen nog
niet vrijgegeven worden. Het betreft vrachttra-
fiek tussen enerzijds Oostende en anderzijds be-
stemmingen in Mexico, Brazilië, Argentinië, Ca-
nada, USA, Kenia, Oeganda, Congo en de Emi-
raten. Drie operaties zouden worden uitgevoerd
met DC10, één met MD11, één met B747, één
met B737, één met Airbus, drie met DC8/63 en
één met Tristar. Twee onderhandelingen zijn zo
goed als afgerond en de operaties zullen starten
in oktober.
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Vraag nr. 386 
van 20 september 2002 
van de heer JAN VERFAILLIE

Kruispunt N35-N369 Diksmuide  –  Verkeerssituatie

Tijdens de vorige legislatuur werd bij wijze van
proef de afregeling van de verkeerslichten gewij-
zigd op het kruispunt N35-N369 (Koning Albert-
straat  –  Maria Doolaeghestraat  –  Gasthuisstraat)
in Diksmuide. Tot op vandaag zijn de verkeerslich-
ten daar op dezelfde manier blijven werken.

Visueel is het fileprobleern na de wijziging van de
verkeerslichten niet verbeterd, integendeel. De
verkeerslichten zijn er bijzonder slecht afgesteld en
het verkeer stropt. Hierdoor ontstaat de indruk dat
men kunstmatig files gaat creëren teneinde de
noodzaak van de ring rond Diksmuide in de verf te
zetten.

Tevens is de gewestweg N35, die Diksmuide door-
kruist van west naar oost, dringend aan vernieu-
wing toe. De spoorvorming op de gewestweg is
zorgwekkend. Zeker bij regenweer is het zowel
voor auto- en vrachtvervoer als voor de zwakke
weggebruiker levensgevaarlijk. Er dient bijgevolg
een nieuwe slijtlaag te komen op de N35 die Diks-
muide doorkruist. De doortocht staat op het indi-
catief driejarenprogramma ingeschreven voor
2003.

1. Is de proef m.b.t. de afregeling van de verkeers-
lichten reeds beëindigd ?

Zo ja, wanneer is dat gebeurd ? Hoe komt het
dat de proefregeling van de verkeerslichten
werd behouden ?

Zo neen, hoe komt het dat de proefperiode zo
lang duurt ?

2. Kan de minister een kort overzicht geven van
de resultaten (hetzij definitief, hetzij voorlopig)
van de proefregeling van de verkeerslichten ?

3. Beschikt de minister over cijfergegevens rond
de verkeersintensiteit op dit kruispunt ? Zo ja,
hoe werden deze meetresultaten geïnterpre-
teerd ? Wat zijn de concrete bevindingen ?

4. Kan de aanleg van een rotonde worden overwo-
gen op het kruispunt N35-N369 om een vloeien-
de verkeersstroom te realiseren ?

5. Wat is de stand van zaken rond de vernieuwing
van de doortocht door Diksmuide van de N35 ?

Welke concrete timing wordt vooropgesteld ?

Hoeveel bedraagt de kostprijs van dit project ?

Antwoord 

In het voorjaar van 2001 werd na een onderzoek
van de verkeersintensiteiten en -bewegingen op
het kruispunt N35-N369 de werkingscyclus van de
verkeerslichten aangepast.

Het ging niet om een proefregeling, maar om een
optimalisatie van de mogelijkheden die kunnen
verkregen worden met de regeling van het verkeer
op dit kruispunt met verkeerslichten. Dit wordt
onder andere gerealiseerd via een groenfase die re-
kening houdt met de verkeersstromen op de ver-
schillende takken van het kruispunt (via inmeldlus-
sen). De verkeersafhankelijke verkeersregeling
werd gecombineerd met een selectieve inmelding
ten voordele van het openbaar vervoer (busbeïn-
vloeding), waardoor bepaalde groenfases kunnen
ingekort worden wanneer een lijnbus het kruispunt
nadert. Tevens werd gezorgd voor een conflictvrije
regeling, teneinde de potentiële ongevallen op dit
kruispunt te vermijden.

Verkeersveiligheid en een goede doorstroming
voor het openbaar vervoer waren dus twee priori-
taire uitgangspunten voor de aanpassing van de
werking van de verkeerslichten. De aanleg van een
rotonde met het oog op een betere verkeersafwik-
keling dient te worden bestudeerd in het licht van
de opties van het gemeentelijk mobiliteitsplan voor
Diksmuide, namelijk de keuze voor de aanleg van
een omleidingsweg of voor een herinrichting van
de doortocht. In afwachting van de afronding van
het gemeentelijk mobiliteitsplan werden nog geen
concrete uitvoeringsstudies hiervoor opgestart.

Vermits het gemeentelijk mobiliteitsplan dat werd
afgerond, opteert voor de aanleg van een omlei-
dingsweg, dient het dossier in deze richting verder
te worden uitgewerkt. Er zal onder meer moeten
worden gestart met de opmaak van een provinciaal
ruimtelijk uitvoeringsplan dat het tracé vastlegt.

Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  – 18 november 2002 -744-



Vraag nr. 387
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Raamakkoord Blankaartgebied  –  Stand van zaken

Zie :
Vlaams minister van Leefmilieu en Landbouw
Vraag nr. 308
van 20 september 2002
van de heer Jan Verfaillie
Blz. 821

Antwoord 

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door mevrouw Vera Dua, Vlaams minister van
Leefmilieu en Landbouw.

Vraag nr. 388 
van 20 september 2002 
van de heer JAN VERFAILLIE

Verbindingsweg A18-A19  –  Stand van zaken

Bijna een jaar geleden werd bekendgemaakt dat er
een nieuw plan was om de verbinding Ieper-Veur-
ne te verbeteren.

Het voorstel omvatte de doortrekking van de A19
tot Steenstraete, een nieuwe verbindingsweg van
Steenstraete tot het zuiden van Oostvleteren en
een modernisering van de huidige N8, met parallel-
le wegen voor lokaal verkeer tussen Oostvleteren
en Veurne.

Intussen nam een deel van de lokale bevolking zelf
het initiatief om een realistisch alternatief uit te
werken met aandacht voor de verkeersleefbaar-
heid en de open ruimte. Bondig samengevat houdt
dit voorstel  –  een pact op maat van en voor de
Westhoek  –  volgende punten in.

– In het Mobiliteitsplan Vlaanderen moet de
Vlaamse regering zich ertoe verbinden de gere-
den autokilometers te doen dalen. Zo niet is een
verkeersinfarct onafwendbaar.

– Initiatieven die het openbaar vervoer stimule-
ren, verdienen de voorkeur boven bijkomende
wegeninfrastructuur.

– De bovenlokale verkeersstroom Ieper-Kust
wordt maximaal afgewikkeld langs bestaande
wegen : N38 + N369 en N8. Diverse kruispunten

moeten worden onderzocht met het oog op een
eventuele optimalisatie.

– Alle woon- en dorpskernen langs N8 en N369
moeten worden ingericht met veilige fietspaden,
voetpaden en oversteekplaatsen.

– Waar de verkeersveilige inrichting van de
dorpskom in conflict komt met doorgaand ver-
keer is een lokale ringweg aangewezen. Zeker
het knelpunt Brielen op de N8 moet in die zin
worden aangepakt door middel van een ooste-
lijke ringweg met geluidswerend groenscherm.

– Tussen de dorpskernen : aanpassing van de vol-
ledige N8 voor traag verkeer met uitwijkzones
en/of ventwegen en op bepaalde plaatsen herin-
richting naar wisselende drievaksweg. Gevaarlij-
ke kruispunten worden op een verkeerstech-
nisch verantwoorde manier aangepast.

– Optimaal onderhoud van de N8 (fluisterasfalt).

– Aanleg van een geheel vrijliggend fietspad langs
de volledige N8.

– Daadwerkelijke aanpak van snelheidsovertre-
dingen.

– Aangepaste bewegwijzering in Frankrijk, zodat
de snelweg A25 (Rijsel-Duinkerke) beter wordt
benut door Franse kusttoeristen.

– Het doorgaande zware vrachtverkeer op de N8
(richting Duinkerke) moet eveneens naar de
A25 worden doorverwezen.

– Conform het Ruimtelijk Structuurplan Vlaan-
deren (RVS) moet de verkeersmaas
E17-A17-A18-A25 worden versterkt met de
oost-westverbinding Ieper-Poperinge-Steen-
voorde. Het tracé A19 moet volledig worden ge-
schrapt uit het huidige gewestplan.

1. Wat is de huidige stand van zaken in het voor-
stel van verbinding Ieper-Veurne ? Werden er
vanuit de diensten van de minister reeds ade-
quate verdere stappen ondernomen ?

2. In welke mate volgt men daarbij bovenvermeld
voorstel opgesteld door een deel van de lokale
bevolking ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Ste-
vaert (vraag nr. 388) en Van Mechelen (nr.
171).
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Antwoord

Mijn administratie zal nog in de loop van dit jaar
een studieopdracht aanbesteden die de problema-
tiek van de N8 zal passen in een ruimere geografi-
sche context en vanuit een multimodale benade-
ring.

Verschillende alternatieven zullen worden afgewo-
gen op basis van de doelstellingen van het mobili-
teitsbeleid van het Vlaams Gewest. Voor het
keuze-alternatief zal er een streefbeeld uitgewerkt
worden, inclusief tracékeuze en kostenraming, en
zal er een gefaseerd uitvoeringsprogramma voor-
gesteld worden dat rekening houdt met het te
doorlopen planningsproces (MER, opmaak RUP,
etc.) (MER : milieueffectrapport ; RUP : ruimtelijk
uitvoeringsplan  –  red.).

Uit deze studie moet dan ook blijken in welke
mate de aanpassing en/of opwaardering van be-
paalde bestaande wegvakken zoals door de Vlaam-
se volksvertegenwoordiger voorgesteld wordt, al
dan niet een goede keuze is.

Vraag nr. 389 
van 20 september 2002 
van mevrouw MARLEEN VAN DEN EYNDE

E313 Ranst  –  Dienstuitrit

Op 14 mei laatstleden heb ik de minister vice-pre-
sident via een vraag om uitleg ondervraagd over de
problematiek van de dienstuitrit aan de E313 in
Ranst. De minister vice-president antwoordde dat
hij de timing van de werken zou meedelen (Hande-
lingen Commissievergadering nr. 223, blz. 5-6).

Vermits ik tot op heden nog geen antwoord ont-
vangen heb, wil ik de minister vice-president vra-
gen welke beslissingen nu genomen zijn en wan-
neer er werken uitgevoerd zullen worden aan deze
dienstuitrit ?

Antwoord

In aansluiting op de voorgaande antwoorden op de
schriftelijke vragen nrs. 174 van 29 januari 2002 van
de heer Johan Malcorps en 301 van 24 mei 2002
van de Vlaamse volksvertegenwoordiger (resp.
Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 14 van 14
juni 2002, blz. 1390 en BVA nr. 1 van 4 oktober
2002, blz. 16  –  red.), deel ik haar mee dat door de
administratie verder overlegd werd met de diverse
betrokken partijen en dat daaruit gebleken is dat

een permanente afsluiting van de diensttoegangen
een belangrijk probleem zou stellen, niet alleen
voor personeel en leveranciers van de nevenbedrij-
ven Q8 en Carestel, maar ook voor de hulpdien-
sten, de federale politie, het personeel van de afde-
ling Wegen en Verkeer Antwerpen belast met het
toezicht op de autosnelweg en de winterdienst en
de onderhoudsaannemers.

Een beteugeling van het sluipverkeer, dat niette-
genstaande de aangebrachte signalisatie vrij om-
vangrijk is (tot 500 voertuigen/uur geteld door de
lokale politie), kan niet gewaarborgd worden door
de politiediensten.

De enige mogelijke oplossing blijkt dus toch een
slagboomsysteem te zijn met handmatige en/of au-
tomatische (badge)bediening. De concessiehouder
is bereid mee te werken aan de functionering van
en het toezicht op dit systeem.

Het overleg met de lokale autoriteiten en de con-
cessiehouder wordt voortgezet om zo snel mogelijk
te komen tot de realisatie van de voormelde oplos-
sing. Vermoedelijk zal dit kunnen gebeuren in het
voorjaar 2003.

Vraag nr. 390 
van 20 september 2002 
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Lijnbussen  –  Kinderwagens

Tijdens de Gordel is het mij opgevallen dat gezin-
nen met kleine kinderen in kinderwagens nogal
wat moeilijkheden ondervonden om probleemloos
op te stappen op een aantal bussen van De Lijn. Ze
dienden hun kind op te pakken en de kinderwagen
op te plooien omdat de deuropening van de bus
blijkbaar te smal was. Dat was althans het geval
voor sommige busmodellen.

Dit maakt het openbaar vervoer alvast voor gezin-
nen met kleine kinderen niet echt aantrekkelijk.

Wordt bij de aankoop van autobussen voor De Lijn
geen rekening gehouden met dergelijke toch niet
onbelangrijke details ?

Bestaan er terzake richtlijnen ?

Mocht dat niet het geval zijn, dringt de minister
vice-president er dan bij De Lijn op aan om daar
ten minste in de toekomst aandacht aan te beste-
den ?
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Antwoord

Na de volledige levering van de nieuw bestelde
voertuigen zal het park van De Lijn voor 45% be-
staan uit lagevloerbussen. De eerste lagevloerbus-
sen zijn in dienst sinds 1992. Op dit ogenblik koopt
De Lijn alleen nog lagevloerbussen, integraal of
gedeeltelijk. Zij hebben een vlakke vloer met een
instap op 350 millimeter van de grond. Deze in-
staphoogte kan door middel van een knielsysteem
teruggebracht worden tot 280 millimeter.

De andere, oudere voertuigen hebben een vloer-
hoogte die varieert van 500 tot 650 millimeter. Het
in- en uitstappen gebeurt door twee treden, name-
lijk één trede op 350 millimeter en één bijkomende
trede.

Het lastenboek van De Lijn voor de aankoop van
nieuwe autobussen voorziet ook in een vrije door-
gang van de deuren. Deze mag nergens kleiner zijn
dan 1100 millimeter. De voertuigen zonder lage
vloer hebben een handgreep of stang in het mid-
den van de deuropening.

Jaarlijks worden oude niet-lagevloerbussen vervan-
gen door lagevloerbussen, zodat binnen enkele
jaren het park van De Lijn van het lagevloertype
zal zijn.

Vraag nr. 391
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Zuidelijk eiland Bornem  –  Ontsluiting westelijk
deel

Zie :
Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening
Vraag nr. 172
van 20 september 2002
van de heer Luk Van Nieuwenhuysen
Blz. 861

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister
van Financiën en Begroting, Innovatie, Media en
Ruimtelijke Ordening.

Vraag nr. 392
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

N382 Waregem  –  Timing werken

In zijn antwoord op een schriftelijke parlementaire
vraag stelde de minister vice-president dat het pro-
ject van de heraanleg van het kruispunt
Waterhoek-Eikenlaan in Waregem de eerstkomen-
de maanden zou worden aanbesteed (schriftelijke
vraag nr. 158 van 29 januari 2002 van de heer Chris
Vandenbroeke ; Bulletin van Vragen en Antwoorden
nr. 14 van 14 juni 2002, blz. 1376  –  red.).

De minister vice-president deelde in het antwoord
op een andere schriftelijke vraag mee dat de ge-
luidsschermen die zijn gepland in de omgeving
daarna zullen worden aangelegd (schriftelijke vraag
nr. 238 van 14 maart 2002 van de heer Carl Decalu-
we ; Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 16 van
12 juli 2002, blz. 1755  –  red.).

1. Wanneer werd het project heraanleg kruispunt
Waterhoek-Eikenlaan in Waregem aanbesteed ?

2. Wanneer worden de werken aangevat ? Wat is
de kostprijs ? Wanneer worden deze werken af-
gerond ?

3. Wanneer wordt uiteindelijk gestart met de
plaatsing van de geluidsschermen ter hoogte
van de Kuipersstraat ? 

Antwoord

Het kruispunt werd ondertussen aangepast. Het
betreft weliswaar een voorlopige herinrichting.
Omwille van de verkeersveiligheid werden een
aantal voorlopige maatregelen genomen waardoor
een aantal verkeersbewegingen niet meer mogelijk
zijn.

Aangezien de gewestweg N382 gecategoriseerd is
als een weg van categorie primair II, dient het aan-
tal kruispunten beperkt te worden. De verdere uit-
bouw van dit kruispunt is daarom niet voor de
hand liggend, rekening houdende met het aantal
reeds aanwezige kruispunten voorzien van drie-
kleurige lichtsignalisatie.

Belangrijk voor de keuze m.b.t. de afschaffing of de
verdere uitbouw van dit kruispunt is het al dan niet
ontwikkelen van een nieuwe ambachtelijke zone.
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In afwachting van de afronding van het gemeente-
lijk structuurplan is de definitieve herinrichting van
dit kruispunt nog niet opgenomen op het investe-
ringsprogramma 2002.

De geluidsschermen waarvan sprake kunnen
slechts geplaatst worden nadat de definitieve in-
richting van de kruispunten op de N382 met de
Vredestraat-Bieststraat en met de Verbindings-
straat (N382B) uitgetekend werd.

De herinrichting van deze kruispunten is opgeno-
men op het programma 2003. Het onderzoek naar
mogelijke oplossingen is in uitvoering en de voor-
stellen zullen worden besproken in de gemeentelij-
ke begeleidingscommissie van Waregem.

Vraag nr. 393
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

N8 Meensesteenweg Kortrijk  –  Heraanleg

Talrijke bewoners van de Meensesteenweg in Kort-
rijk krijgen geregeld water in hun huizen. De on-
deraannemer die in opdracht van de technische
dienst van de stad de aansluiting van een nieuw ap-
partement in deze straat op de riolering van het
Vlaams Gewest moest uitvoeren, vond de bewuste
riolering niet. Dit is de oorzaak van de waterlast bij
de omwonenden.

Toen het Vlaams Gewest de Meensesteenweg her-
asfalteerde, verdwenen alle onderzoeksschouwen
van de riolering onder het asfalt. De gegevens om-
trent de ligging van de riolering bleken in eerste in-
stantie niet beschikbaar.

1. Waarom wordt er bij herasfaltering geen reke-
ning gehouden met de noodzakelijke aanduidin-
gen van de ligging van rioleringen ?

2. Zijn er plaatsen in Vlaanderen waar zich iden-
tieke problemen voordeden ? Hoe werden die
opgelost ?

3. De stad wil de rioleringen in de Meensesteen-
weg vernieuwen, maar wacht op het signaal van
het Vlaams Gewest voor de heraanleg van deze
gewestweg.

Voor wanneer is dit gepland ? Wat is de geraam-
de kostprijs ?

Antwoord

De riolering, ook langs gewestwegen, wordt aange-
legd en beheerd door de gemeenten. De technische
diensten van de gemeenten beschikken dan ook
over de plannen van de riolering.

Bij herasfaltering worden de deksels van de onder-
zoeksschouwen (principeel) niet overlaagd. De
deksels worden op peil gebracht.

Identieke problemen zijn bij mijn administratie
niet bekend.

De heraanleg van de Meensesteenweg is momen-
teel nog niet opgenomen op het prioritair drieja-
renprogramma 2002-2004. De kostprijs wordt ge-
raamd op circa 2 miljoen euro. Het meerjarenpro-
gramma 2003-2005 wordt eind 2002 aan het Vlaams
Parlement meegedeeld.

Vraag nr. 394
van 20 september 2002
van de heer ELOI GLORIEUX

Openbaar vervoer  –  Integratie abonnementen

Vele werknemers pendelen dagelijks naar Brussel.
Hiervoor dienen ze vaak gebruik te maken van
verschillende vervoersmaatschappijen, zoals De
Lijn, de TEC, de MIVB en de NMBS (TEC : Trans-
port en Commun ; MIVB : Maatschappij voor In-
tercommunaal Vervoer Brussel). Het overstappen
van een transportmiddel van de ene maatschappij
op dat van een andere moet bijna telkens een
nieuw vervoersbewijs gekocht worden. Geïnte-
greerde abonnementen van de verschillende ver-
voersmaatschappijen zijn meestal niet mogelijk.

Zo moet iemand die in Brussel werkt en in Hoei-
laart woont, soms drie biljetten kopen. Eén van de
MIVB om de metro te nemen van Brussel-centrum
tot aan het station Hankar, waar de TEC-bus geno-
men kan worden tot in Jezus-Eik, vanwaar overge-
stapt kan worden op een bus van De Lijn tot in
Hoeilaart.

1. Wordt er gewerkt aan een geïntegreerd abonne-
mentensysteem van de verschillende vervoers-
maatschappijen in ons land ? Wat is de timing
van invoering ?

2. Welke mogelijkheden heeft de reiziger op dit
ogenblik om met één biljet of één abonnement
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gebruik te maken van verschillende vervoers-
maatschappijen ?

Antwoord

Op dit ogenblik bestaan er reeds abonnementen
die geldig zijn op de diensten van meer dan één
vervoersmaatschappij :

– gecombineerd abonnement NMBS-De Lijn :
een combinatie van een abonnement voor een
NMBS-traject en een netabonnement van De
Lijn (Buzzy Pazz voor jongeren onder de 25
jaar en Omnipas voor personen boven de 25) ;

– MTB-abonnement : waarmee de reiziger binnen
de stadszone van Brussel gebruik kan maken
van het aanbod van De Lijn, de MIVB, de
NMBS en de TEC ;

– gecombineerd abonnement TEC-De Lijn : afge-
leverd voor trajecten die zowel door De Lijn als
door de TEC bediend worden, en ook voor tra-
jecten waarvan een gedeelte door De Lijn en
een gedeelte door de TEC uitgebaat wordt.

(MTB : metro-tram-bus  –  red.)

De streefdatum voor de realisatie van de eerste
fase van de tariefintegratie Brussel is februari 2003.
In deze fase zal een reiziger met een biljet stadsge-
bied Brussel, stadskaart Brussel, voorstadskaart
Brussel of dagpas Brussel zijn reis kunnen begin-
nen op elk voertuig, ongeacht het vervoerbedrijf
dat het vervoersbewijs uitgegeven heeft. In de
thans bestaande situatie is er nog de beperking dat
de reiziger bij de eerste opstap over een kaart dient
te beschikken van het overeenkomstige vervoers-
bedrijf (bv. bij de opstap op een bus van De Lijn
dient de reiziger een stadskaart uitgegeven door
De Lijn te hebben, bij overstap geldt deze beper-
king niet).

Op 1 juli 2002 heeft de MIVB een netabonnement
ingevoerd dat geldig is op het volledige net van de
MIVB. De raad van bestuur van De Lijn heeft zijn
goedkeuring verleend aan de creatie van een ge-
combineerd abonnement De Lijn-MIVB, dat geldig
zal zijn op het volledige net van De Lijn en van de
MIVB.

Vraag nr. 395
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

N34 Zeelaan De Panne  –  Heraanleg

Een cameraonderzoek bracht aan het licht dat de
riolering van de Zeelaan in De Panne in bedenke-
lijke staat verkeert. De rioleringsbuizen dateren al
van 1933.

Samen met de rioleringswerken wil de gemeente
de hele straat renoveren met groen, laad- en loszo-
nes en een zone 30. Vooral De Lijn blijkt daarvoor
vragende partij te zijn. De vervoersmaatschappij
wil immers een vrije baan voor de tram in de Duin-
kerkelaan-Nieuwpoortlaan. Hiervoor wordt er een-
richtingsverkeer gepland in de Zeelaan  –  van de
markt naar de zee.

In de toekomst zou er een volledig afslagverbod
komen aan het hoofdkruispunt Nieuwpoortlaan-
Duinkerkelaan-Zeelaan, wat zou inhouden dat de
hoofdstraat van De Panne, de commerciële slag-
ader, noch vanuit de Nieuwpoortlaan, noch vanuit
de Duinkerkelaan bereikbaar zal zijn. Zo zal de
commerciële hoofdstraat Zeelaan enkel nog be-
reikbaar zijn via woonwijken, waardoor de betrok-
ken bewoners met een grote verkeersdrukte zullen
worden geconfronteerd. Ook zullen de horeca- en
handelszaken in de Zeelaan ongetwijfeld met een
terugval moeten afrekenen.

1. Wat is de stand van zaken in bovenvermeld dos-
sier ?

2. Wanneer wordt dit project effectief gereali-
seerd ?

3. Wat is de geraamde kostprijs hiervan ? Wat is
de verhouding gemeentelijk aandeel versus
Vlaams Gewest ?

4. Klopt het dat, naar de toekomst, in een volledig
afslagverbod wordt voorzien aan het hoofd-
kruispunt Nieuwpoortlaan-Duinkerkelaan-Zee-
laan ? Zo ja, hoe zal de grote verkeersdrukte in
de woonwijken worden opgevangen ? Zo neen,
hoe zal de doortocht concreet worden heraan-
gelegd ?

5. Wordt de aanleg van een afzonderlijke tram-
bedding gepland ?

Antwoord

1. De Zeelaan in De Panne is geen gewestweg.

2. De Nieuwpoortlaan en de Duinkerkelaan beho-
ren tot de gewestweg N34 en zijn reeds ver-
nieuwd.
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Door het Vlaams Gewest worden geen nieuwe
moderniseringswerken gepland.

Vraag nr. 396
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Groene stroom  –  Gestoomd afval

Zie :
Vlaams minister van Leefmilieu en Landbouw
Vraag nr. 317
van 20 september 2002
van de heer Jan Verfaillie
Blz. 838

Antwoord 

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door mevrouw Vera Dua, Vlaams minister van
Leefmilieu en Landbouw.

Vraag nr. 397
van 20 september 2002
van de heer LUDWIG CALUWE

Haven Antwerpen  –  Fietspaden

Door het doortrekken van de Leugenbergbocht en
het afschaffen van de verkeerslichten aan het vlieg-
veld in Hoevenen zijn alle fietsontsluitingen van en
naar de haven afgesneden. Het zeer drukke en
fietsgevaarlijke afrittencomplex aan Stabroek en
de oneigenlijke ontsluiting langs en door het ran-
geerstation Antwerpen-Noord van de NMBS zijn
de enige overblijvende mogelijkheden.

Globaal is er trouwens nood aan een belangrijke
verbetering van de fietsmogelijkheden in de haven.

Op korte termijn moeten er oplossingen uitge-
werkt worden. De Fietsersbond suggereert er een
aantal :

– de creatie van een overzetveer aan het Kanaal-
dok, zowel ter hoogte van de Jan Baptiststraat,
als ter hoogte van de Lillobrug ;

– de aanleg van een volwaardig fietspad door het
rangeerstation, met eventueel de creatie van
een fietstunnel onder de spoorweg ;

– het toch nog realiseren van een fietsondertun-
neling onder de A12 ter hoogte van Hoevenen,

die oorspronkelijk was gepland maar niet werd
gerealiseerd ;

– de aanleg van een fietspad op of naast de Schel-
dedijk ;

– de verschuiving van het fietspad van de Noor-
derlaan tot op twee meter afstand van het rij-
wegverkeer ;

– de aanleg van een gescheiden fietspad over het
Leugenbergviaduct ;

– de heraanleg van het afrittencomplex in Sta-
broek om het fietsverkeer te beveiligen.

Welke initiatieven neemt de minister vice-presi-
dent terzake ?

Antwoord

De door de Fietsersbond gesuggereerde oplossin-
gen worden door de administratie terdege onder-
zocht en, in zoverre dat niet reeds het geval is, op-
genomen in de diverse studies die momenteel wor-
den uitgevoerd in het betrokken gebied rond de
mobiliteitsproblematiek.

Hierbij worden vermeld de streefbeeldstudie van
de A12 (vak R1-Nederlandse grens), de streef-
beeldstudie van de Noorderlaan en de Scheldelaan
en de studie van de knelpunten voor fietsers en
openbaar vervoer in de agglomeratie Antwerpen.

Zodra deze streefbeeldstudies zijn afgerond, kun-
nen er concrete ingrepen geprogrammeerd worden
en zullen de nodige middelen voor de voorgestelde
verbeteringen op de begroting worden ingeschre-
ven.

Vraag nr. 398
van 20 september 2002
van de heer JOHAN MALCORPS

Lagevloertrams  –  Voordeur

In de nieuwe reeks van 47 lagevloertrams of "Her-
melijnen" die in vijf loten bij Siemens besteld wor-
den (30 voor Antwerpen en 17 voor Gent), zou
geen klantvriendelijke voordeur komen. Dit om via
een ruimere stuurcabine het comfort van het rij-
dend personeel te verhogen.

Deze maatregel wordt fors op de korrel genomen
door de Bond van Trein-, Tram- en Busgebruikers.
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Het personeel is er voor de reizigers en niet omge-
keerd.

Een oplossing vinden voor agressie op bussen en
trams is absoluut nodig. Maar een trambestuurder
die zich totaal afschermt van de klanten, is ook
geen oplossing. Overigens worden nergens in Eu-
ropa trams gebruikt zonder voordeur voor de klan-
ten. Reizigers hebben het recht om de bestuurder
om inlichtingen te vragen. Reizigers die op het
laatste moment komen aanrennen, kunnen best
vooraan instappen, omwille van de veiligheid. En
hoewel het positief is dat, tegelijk met nieuwe lage-
vloertrams, gekozen werd voor automaten aan alle
haltes om de doorstroming te bevorderen, moet in
geval van nood het verkopen van kaartjes op de
tram nog altijd mogelijk blijven.

Steunt de minister vice-president trams zonder
voordeur voor de klanten ?

Wordt dit de algemene regel ?

Op welke wijze wordt een goede service aan de
klanten dan verzekerd ?

Antwoord

De beslissing om de betalings-, doorstromings- en
toegangsmogelijkheden te verbeteren, is mede in-
gegeven door het schrijven dat De Lijn ontving van
de BTTB (Bond van Trein-, Tram- en Busgebrui-
kers) en de AVO (Actiegroep Openbaar Vervoer).

De aanpassingen die op de nieuwe trams doorge-
voerd worden, hebben als doel de stilstandtijd van
de nieuwe Hermelijn aan de halte te verminderen
en hierdoor de commerciële snelheid en de service
aan de reizigers te verbeteren.

Daarvoor wordt aan iedere tramhalte een eenvou-
dige betaalautomaat geplaatst en wordt de be-
staande eerste, smalle hogevloerdeur buiten dienst
gesteld. Beide ingrepen beogen minder betalingen
bij de bestuurder.

Betalingen bij de trambestuurder en andere dienst-
verlening zullen mogelijk blijven via de eerste dub-
bele lagevloerdeur. De toegankelijkheid en de faci-
liteiten voor de reizigers worden verder aangepast
en verbeterd. Een bijkomende spreekrozet voor
verbetering van de communicatie tussen de reizi-
gers en de chauffeur wordt geplaatst.

Tegelijk wordt ook de stuurpost voor de trambe-
stuurder in beperkte mate vergroot. Deze comfort-
verbetering voor de bestuurders zal ook kunnen
leiden tot een verdere verbetering van de dienst-
verlening aan de klanten.

Vraag nr. 399
van 20 september 2002
van de heer JOHAN DE ROO

Waterbodemkwaliteit  –  Geplande saneringen

In de loop van 2000-2001 was de Vlaamse Milieu-
maatschappij (VMM) van plan om een inventarisa-
tie op te maken van de kwaliteit van de waterbo-
dems in Vlaanderen. Dit zowel van de bevaarbare,
als van de onbevaarbare waterlopen.

1. Kan de minister de lijst geven van de te saneren
waterbodems en hun prioriteitsrangschikking?

2. Heeft het onderzoek van de VMM uitgewezen
dat er werkzaamheden noodzakelijk zijn inzake
slibverwijdering uit het Schipdonkkanaal (Af-
leidingskanaal van de Leie) ? 

N.B. Deze vraag werd gesteld aan minister
vice-president Stevaert (vraag nr. 399) en aan
minister Dua (nr. 319).

Antwoord

Voor het antwoord op zijn vraag moet ik de
Vlaamse volksvertegenwoordiger verwijzen naar
het antwoord van mijn collega mevrouw Vera Dua,
Vlaams minister van Leefmilieu en Landbouw en
toezichthoudend minister van de VMM.

De administratie Waterwegen en Zeewezen
(AWZ), bevoegd voor de bevaarbare waterwegen,
voert momenteel enkel baggerwerken uit om nau-
tische en/of hydraulische redenen. In een latere
fase, na het opmaken van de inventaris van de kwa-
liteit van de waterbodems door de VMM, zal een
nauwere samenwerking tussen beide administraties
nodig zijn en zullen vermoedelijk ook sanerings-
werken op de bevaarbare waterwegen noodzake-
lijk zijn. Voorlopig is AWZ echter slechts zijdelings
betrokken bij het kwaliteitsonderzoek van de
VMM.

(Antwoord Vera Dua : blz. 839)
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Vraag nr. 400
van 20 september 2002
van de heer JAN LOONES

Bermbeheer  –  Klepelmaaier

De plantengroei op de bermen brengt kleur langs
de wegen en zorgt voor een stukje natuur naast het
beton.

Naar verluidt wordt bij het onderhoud van het
groen aan de gewestwegen gebruikgemaakt van
een klepelmaaier om te snoeien.

De planten zouden daarbij veel meer schade on-
dervinden dan bij de klassieke snoeimethode. Ook
zou hun herstel langer duren en zouden meer plan-
ten niet overleven.

1. Klopt het dat het snoeien van de bermen langs
de gewestwegen gebeurt met de klepelmaaier ?

2. Klopt het dat de schade aangebracht aan de
planten op die manier veel groter is dan bij de
klassieke snoeimethode en dat ze dus moeilijker
herstellen ?

3. Zo ja, waarom stapt men af van de klassieke
snoeimethode?

Antwoord

1. De klepelmaaier wordt normaal nooit gebruikt
voor het snoeien van beplanting op de bermen.
Wanneer de aannemer dit toch doet, moet dit
werk herdaan worden. Er wordt steeds ge-
vraagd om met cirkelzagen op een arm te snoei-
en.

2. Wanneer de klepelmaaier gebruikt wordt om te
snoeien, herstellen de planten zeer langzaam
omdat er zeer grote wonden worden gemaakt.
De planten maken hierdoor meer kans op aan-
tasting door parasieten, waardoor de verwonde
delen afsterven. Bovendien is het uitzicht zeer
rommelig.

3. Men stapt niet af van de klassieke snoeimetho-
de.

Vraag nr. 37
van 24 oktober 2002
van de heer JACKY MAES

Strand De Panne  –  Oorlogsmunitie

Er werden reeds grote inspanningen geleverd om
de oorlogstuigen op het strand van De Panne te
laten ruimen. Deze werken werden met goed resul-
taat uitgevoerd door de firma Braet uit Nieuw-
poort, in samenwerking met de Dienst voor Oprui-
ming en Vernietiging van Ontploffingstuigen en de
politie Westkust. Maar alle munitie is nog niet ver-
wijderd. Sommige op scherp gezette mijnen bevin-
den zich op amper 30 centimeter van de oppervlak-
te.

Om de veiligheid te waarborgen, is het nodig dat
de mijnen zo snel mogelijk worden weggenomen.
Uiteraard zijn er nog andere stranden (bv. Oosten-
de) waar mijnen liggen, en de firma Braet kan ui-
teraard niet overal tegelijk zijn. Toch is het belang-
rijk dat de opruimingswerken, nu de zomer achter
de rug is, opnieuw worden gestart, zodat het strand
van De Panne tegen het volgende toeristische sei-
zoen bommenvrij is. De gemeente De Panne schat
de kostprijs voor de werken op 975.000 euro.

Wat is de stand van zaken betreffende het ontmij-
nen en ruimen van oorlogstuigen op het strand van
De Panne ?

Antwoord

Door de belangrijke inspanningen die voor de rui-
ming van de stranden van De Panne werden gele-
verd, is nu een zeer groot deel veilig.

Er wordt nu met voorrang gewerkt aan het onder-
zoek en de ruiming van de stranden van Oostende,
waar de situatie inzake aanwezigheid van explosief
oorlogsmateriaal ook zeer alarmerend is. Er zijn
bovendien in de nabije toekomst strandsuppletie-
werken gepland, die het opsporen van oorlogstuig
sterk zullen bemoeilijken, zo niet onmogelijk
maken.

Ook een beperkte strandzone in Bredene zal hier-
bij worden meegenomen.

De ruiming van oorlogstuig in De Panne zal aan-
sluitend aan de ruimingswerken in Oostende wor-
den voortgezet, en dit in de loop van 2004. De juis-
te datum is afhankelijk van de vordering van de
werken in Oostende.

Vraag nr. 160
van 10 januari 2003
van de heer MARINO KEULEN

Zenne  –  Waterkwaliteit
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De Zenne is (of was ?) één van de sterkst vervuilde
waterlopen van Vlaanderen. De rivier voert be-
langrijke vrachten vervuilende stoffen af naar de
Schelde. In de jaren '80 werd gestart met de uit-
bouw van de zuiveringsinfrastructuur binnen het
Zennebekken in het Vlaamse Gewest. Langzaam
komt de zuivering van de rivier op gang.

Grootse infrastructuurwerken zouden de water-
kwaliteit na de eeuwwisseling drastisch verbeteren
("De Vlaamse Milieumaatschappij  –  Activiteiten-
verslag 1998", blz. 14, 1999).

1. a) Welke zijn deze "grootse" infrastractuurwer-
ken ? 

b) Welke van deze geplande infrastructuurwer-
ken zijn reeds gestart of uitgevoerd ?

2. a) Wat is de kwaliteitsverbetering of kwaliteits-
verslechtering (fysico-chemische en biologi-
sche kwaliteit) van het water van de Zenne
voor het jaar 2002 ?

b) Welke vooruitgang verwacht men de komen-
de jaren en wanneer wordt een optimaal ni-
veau van de waterkwaliteit verwacht?

c) Zijn er reeds plaatsen in de Zenne waar vis-
sen worden waargenomen en zo ja, waar?

N. B.Deze vraag werd gesteld aan minister
vice-president Stevaert (vraag nr. 160) en mi-
nister Dua (nr. 82).

Antwoord 

Het antwoord op deze vraag behoort tot de be-
voegdheid van mevrouw Vera Dua, Vlaams minis-
ter van Leefmilieu en Landbouw.

(Antwoord Vera Dua : blz. 847)

Vraag nr. 132
van 28 maart 2002
van mevrouw PATRICIA CEYSENS

Genotsmiddelenpreventie  –  Leesboekjes voor kin-
deren

Preventie lijkt wel het toverwoord in heel wat poli-
tieke thema's uit de welzijns- en gezondheidssec-
tor. Denk maar aan tabak-, drug- en alcoholpre-
ventie, maar ook aan preventie van ongevallen in
huis.

Voor deze laatste preventie is er het boekje Argus
van het Vlaams Instituut voor Gezondheidspromo-
tie (VIG). Ik vind het een geslaagd initiatief om
jonge kinderen te wijzen op gevaren in huis en
tuin. Proefondervindelijk kan ik beamen dat kinde-
ren het boekje ook heel leuk vinden, graag lezen
en goed begrijpen.

Op het vlak van preventie inzake genotsmiddelen
zou een dergelijk boekje wellicht even welkom
zijn.

1. Zit dergelijke opdracht in het convenant ?

2. Zo neen, wordt alsnog beslist tot de aanmaak
van zo'n boekje?

3. Heeft de minister zicht op het aanbod van lees-
boekjes voor jonge kinderen omtrent preventie
inzake het gebruik van genotsmiddelen ?

Aanvullend antwoord

(Bijlage : inventarissen van kinder- en jeugdboeken
m.b.t. middelengebruik  –  red.)

(Vorig antwoord : Bulletin van Vragen en Antwoor-
den nr. 17 van 20 september 2002, blz. 1930  –  red.)

Vraag nr. 268
van 4 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Kinderrechtentop New York  –  Gendertoets

In een interview in Vrouwenraad (Nederlandstali-
ge Vrouwenraad VZW) over de werkgroep Kin-
derrechten van de Senaat en de recente kinder-
rechtentop in New York staat dat het Belgisch ac-
tieplan Kinderrechten getoetst moet worden op
gender.

VLAAMS MINISTER 
VAN WELZIJN, GEZONDHEID,
GELIJKE KANSEN EN
ONTWIKKELINGSSAMENWERKING

MIEKE VOGELS

VLAAMS MINISTER 
VAN WELZIJN, GEZONDHEID
EN GELIJKE KANSEN

MIEKE VOGELS
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Onze Waalse collega's hebben na een gendertoets
onder andere vastgesteld dat 80 % van de sport-
subsidies voor kinderen naar het jongensvoetbal
gaat.

Heeft Vlaanderen een gendertoets uitgevoerd op
de basisdocumenten voor de kinderrechtentop ?

Zo ja, wat zijn de conclusies ?

Zo neen, wordt dit alsnog gedaan ?

Antwoord

Van 8 tot en met 10 mei 2002 vond in New York de
bijzondere zitting van de Verenigde Naties (VN)
over kinderen plaats. In de media werd deze top-
conferentie al te vaak een "kinderrechtentop" in
plaats van een "kindertop" genoemd. Het is zeker
de invulling die België en de Europese Unie aan
deze topconferentie geven. In de discussies is even-
wel gebleken dat de VS de kinderrechten niet wen-
sen te beschouwen als dé standaard bij de invulling
van het belang van kinderen. Zoals algemeen be-
kend, zijn de VS en Somalië de enige landen die
het Verdrag inzake de Rechten van het Kind niet
geratificeerd hebben. (VS : Verenigde Staten  –
red.)

De kindertop had een dubbele doelstelling :

– een analyse maken van de vooruitgang sedert
de Wereldtop voor kinderen van 1990. De secre-
taris-generaal van de Verenigde Naties, de heer
Kofi Annan, heeft daar een rapport aan gewijd :
"We the children" ;

– een nieuw wereldactieplan voor kinderen aan-
nemen voor het komende decennium : "A
world fit for children".

Op deze documenten werd door de Vlaamse over-
heid, en voorzover mij bekend evenmin door de fe-
derale overheid, een gendertoets uitgevoerd.

Wel is het zo dat het genderaspect reeds nadrukke-
lijk aanwezig is in de documenten die in het kader
van de zitting goedgekeurd werden, en met name
in het wereldactieplan "A world fit for children".
Door de goedkeuring van dit document hebben de
verdragsstaten van de VN zich ertoe verbonden om
regionale en nationale actieplannen op te maken
tegen eind 2003.

"A world fit for children" vraagt onder meer aan-
dacht voor :

– de situatie van het meisje in het onderwijs : 100
miljoen kinderen gaan niet naar school, waar-
van zes op tien meisjes. De regeringsleiders heb-
ben zich ertoe verbonden om tegen 2005 aan
jongens en meisjes gelijke kansen op onderwijs
te waarborgen. Tegen 2015 moeten de gelijke
kansen ook in het onderwijs bereikt zijn. Daar-
bij zullen ze zich erop toeleggen om meisjes een
gelijke en volledige toegang tot kwalitatief goed
basisonderwijs te verzekeren ;

– de mensenrechten in het onderwijs en de waar-
den van vrede, verdraagzaamheid en gelijke
kansen naar aanleiding van het Internationaal
Decennium voor een Cultuur van Vrede en Ge-
weldloosheid voor de Kinderen in de Wereld
(2001-2010) ;

– de preventieve gezondheidszorg en in het bij-
zonder het hoge aantal sterfgevallen onder
jonge meisjes en kinderen die te voorkomen
zijn ;

– de situatie van meisjes in gewapende conflicten ;
initiatieven om meisjes en vrouwen  in staat te
stellen  om zichzelf te beschermen tegen het ri-
sico op besmetting met aids via gezondheids-
zorg en voorlichting.

Als coördinerend minister voor kinderrechten
werd ik op 28 juni 2002 door de Vlaamse regering
belast met de coördinatie van de opvolging van de
bijzondere zitting voor Vlaanderen, alsook met het
overleg hierover met de federale regering.

Binnen de Vlaamse overheid is een netwerk van
aanspreekpunten inzake kinderrechten actief. Deze
aanspreekpunten zijn opgericht in 24 verschillende
administraties en instellingen van de Vlaamse
overheid. Ook Gelijke Kansen in Vlaanderen is in
dit netwerk vertegenwoordigd. Zodoende maakt
het genderaspect integraal deel uit van het door
mij gevoerde inclusieve kinderrechtenbeleid.

Als minister bevoegd voor het gelijkekansenbeleid
in Vlaanderen voel ik mij zeker aangesproken waar
mevrouw de Bethune in het bovenvermelde inter-
view stelt dat het Belgisch actieplan getoetst zal
moeten worden op gender. Daarvoor wens ik me
dan ook borg te stellen.

Ten slotte, wat het concrete voorbeeld van de
sportsubsidies in Wallonië betreft, vernam ik voor
Vlaanderen het volgende van het Commissariaat-
Generaal voor de Bevordering van de Lichamelij-
ke Ontwikkeling, de Sport en de Openluchtrecre-
atie (Bloso).
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Voor de verdeling van de subsidies aan de Vlaamse
sportfederaties was in 2000 en 2001 het decreet van
13 april 1999 van toepassing. Indien erkende
Vlaamse sportfederaties aan de decretale voor-
waarden voldoen, kunnen deze sportfederaties ba-
sissubsidies ontvangen. In 2000 en 2001 ontvingen
62 Vlaamse sportfederaties basissubsidies. De ba-
sissubsidies bestaan uit werkingssubsidies (mini-
maal 25 percent) en personeelssubsidies (maximaal
75 percent van het totale krediet). De werkingssub-
sidies worden voor 50 percent toegekend op basis
van het totaalaantal aangesloten leden, en voor 50
percent op basis van het aantal gesubsidieerde vol-
tijdse equivalenten. Of met andere woorden, min-
stens 12,5 percent van het krediet houdt rekening
met het aantal leden. In 2001 bedroeg het aantal
jeugdleden 35 % van het totaalaantal leden, waar-
van 53,2 % meisjes en 46,8 % jongens .

In de onderstaande tabel gaan de ledencijfers van
2000 en 2001. Hierbij dient wel opgemerkt te wor-
den dat enkel Vlaamse sportfederaties subsidies
kunnen ontvangen. De Koninklijke Belgische Voet-
balbond kan in het kader van bovenvermelde de-
creten geen subsidies ontvangen.

Totaalaantal jeugdleden 2000 en 2001 per leeftijds-
categorie en geslacht

Jaartal 2000 2001

Aantal % Aantal %

man < 8 jaar 25.243 2,9 30.665 3,5

vr < 8 jaar 29.718 3,4 35.632 4,1

Totaal < 8 jaar 54.961 6,2 66.297 7,6

man 8-11 jaar 48.998 5,6 47.586 5,4

vr 8-11 jaar 60.098 6,8 55.868 6,4

Totaal 8-11 jaar 109.096 12,4 103.454 11,8

man 12-15 jaar 40.002 4,5 40.492 4,6

vr 12-15 jaar 46.543 5,3 47.296 5,4

Totaal 12-15 jaar 86.545 9,8 87.788 10,0

man 16-18 jaar 25.044 2,8 24.107 2,8

vr 16-18 jaar 22.556 2,6 23.544 2,7

Totaal 16-18 jaar 47.600 5,4 47.651 5,4

man < 18 jaar 139.287 46,7 142.850 46,8

vr < 18 jaar 158.915 53,3 162.340 53,2

Totaal < 18 jaar 298.202 100,0 305.190 100,0

Totaal < 18 jaar 298.202 33,8 305.190 34,9

Vraag nr. 271
van 4 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Alternatieve geneeskunde  –  Kwaliteitsbewaking
opleidingen

Door de wet van 29 april 1999 betreffende de
niet-conventionele praktijken inzake de genees-
kunde, de artsenijbereidkunde, de kinesitherapie,
de verpleegkunde en de paramedische beroepen,
werd een officiële erkenning gegeven aan een aan-
tal met naam genoemde en een aantal nog niet met
naam genoemde praktijken.

Als niet-conventionele praktijken worden de ho-
meopathie, de chiropraxie, de osteopathie en de
acupunctuur in wetteksten reeds vermeld.

1. Bestaan er inmiddels opleidingen/bijscholingen
in het onderwijs voor deze niet-conventionele
praktijken en zo ja, waar ?

2. Hoe gebeurt in Vlaanderen de kwaliteitsbewa-
king van de opleidingen/bijscholingen homeo-
pathie, chiropraxie, osteopathie en acupunctuur ?

N B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vo-
gels (vraag nr. 271) en Vanderpoorten (nr.
140).

Antwoord

Door de wet van 29 april 1999 betreffende de
niet-conventionele praktijken inzake de genees-
kunde, de artsenijbereidkunde, de kinesitherapie,
de verpleegkunde en de paramedische beroepen
werd een officiële erkenning gegeven aan een aan-
tal met naam genoemde en een aantal nog niet met
naam genoemde praktijken.

Dergelijke erkenningen vallen onder de regeling
van de uitoefening van de geneeskunde en de para-
medische beroepen.

In uitvoering van de Bijzondere Wet van 8 augus-
tus 1980 tot hervorming van de instellingen valt de
regeling van de uitoefening van de geneeskunst en
de paramedische beroepen onder de federale be-
voegdheid.

Artikel 5 van de Bijzondere Wet geeft een opsom-
ming van de bevoegdheden van de gemeenschap-
pen. De regeling van de geneeskunst en de para-
medische beroepen kan niet onder deze opsom-
ming gecatalogeerd worden.
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De federale overheid kan dus op grond van haar
bevoegdheid inzake de regeling van de uitoefening
van de geneeskunst regels stellen voor de toegang
tot het beroep van arts, tandarts, verpleegkundige,
enzovoort.

De federale overheid mag hierbij niet de bevoegd-
heid van de gemeenschap inzake onderwijs mis-
kennen. Dit betekent dat de federale overheid zich
niet kan uitspreken over de organisatie van de op-
leidingen. Dit betreft een gemeenschapsbevoegd-
heid.

M.b.t. de vraag van de Vlaamse volksvertegen-
woordiger inzake georganiseerde opleidingen/bij-
scholingen en de kwaliteitsbewaking van deze op-
leidingen/bijscholingen zal nadere informatie be-
zorgd kunnen worden door de bevoegde minister,
mevrouw Marleen Vanderpoorten, Vlaams minister
van Onderwijs en Vorming, die eveneens deze par-
lementaire vraag ontving.

M.b.t. de uitvoering van de wet van 29 april 1999
kan ik de Vlaamse volksvertegenwoordiger meede-
len dat er tot op heden één uitvoeringsbesluit ge-
nomen werd, met name het koninklijk besluit van 4
juli 2001 betreffende de erkenning van beroepsor-
ganisaties van beoefenaars van een niet-conventio-
nele praktijk of van een praktijk die in aanmerking
kan komen om als niet-conventionele praktijk ge-
kwalificeerd te worden. Hierin worden de voor-
waarden gesteld waaraan men moet voldoen om
erkend te worden als beroepsorganisatie van beoe-
fenaars van praktijken genoemd in  de wet van 29
april 1999.

(Antwoord Marleen Vanderpoorten : Bulletin van
Vragen en Antwoorden nr. 3 van 4 november 2002,
blz. 140  –  red.)

Vraag nr. 272
van 20 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Bijzondere jeugdbijstand  –  Leeftijdsgrenzen

Jongeren in de bijzondere jeugdbijstand hebben  –
zeker wanneer ze wat ouder worden  –  behoefte
aan een individueel traject.

De huidige generatie jongvolwassenen blijft nu
vaak tot 25 jaar in het bestaande gezin. Voor deze
jongeren die het moeilijk hebben, stopt in Vlaande-
ren de hulp op 18 jaar, eventueel op 21 jaar.

Deze leeftijdsgrens is een beperking: op 18 jaar is
men juridisch wel volwassen, tot 21 jaar kunnen ze
eventueel nog verder een beroep doen op de bij-
zondere jeugdbijstand, maar de realiteit is dat deze
jongvolwassenen tot 25 jaar nog vaak  –  informeel
–  een beroep doen op de bijzondere jeugdbij-
standsdiensten waarmee ze vertrouwd zijn. Dit is
een pluim voor de hulpverlening, maar het ver-
hoogt wel de druk op deze voorzieningen.

In Nederland heeft men voor deze groep de leef-
tijd voor het voortzetten van een begonnen traject-
begeleiding opgetrokken tot 25 jaar. Ook in de toe-
lichting van het decreet integrale jeugdhulp voor-
zag de minister in de mogelijkheid om tot 25 jaar
een hulpaanbod te hebben.

1. Is er reeds overwogen individuele trajecten ge-
start in de bijzondere jeugdbijstand verder te
laten lopen tot 25 jaar voor jongvolwassenen die
dit wensen ?

2. Welke andere concrete mogelijkheden heeft de
minister voor ogen wanneer ze in het kader van
integrale jeugdhulp deze groep vermeldt ?

Antwoord

Het is inderdaad een maatschappelijk feit dat de
huidige generatie jongvolwassenen vaak tot 21 jaar
in het gezin blijven. Niet alle jongeren hebben
nochtans deze comfortabele startbasis om hun weg
te vervolgen naar volwassenheid. Daarom is er
voor jongeren vanaf 18 jaar de mogelijkheid ge-
creëerd om financieel en ook qua begeleiding een
beroep te doen op het OCMW, waar hun het recht
op een leefloon of een geïndividualiseerd project
voor maatschappelijke integratie kan worden ver-
leend (wet betreffende het recht op maatschappe-
lijke integratie van 26 mei 2002).

Jongeren tussen 18 en 25 jaar kunnen zich voor
vragen en begeleiding ook wenden tot het alge-
meen welzijnswerk, vermits het decreet "algemeen
welzijnswerk" van 19 december 1997 in die moge-
lijkheid voorziet.

Wat de jongeren in een problematische opvoe-
dingssituatie betreft, is er voor wie dit wenst en
vraagt in de mogelijkheid voorzien om tot 21 jaar
een beroep te doen op de bijzondere jeugdbijstand,
in die situaties waarin voor hen reeds een hulpaan-
bod vanuit de jeugdbijstand werd opgestart.

Begrijpelijkerwijze gebeurt het vaak dat deze jon-
geren ook na 21 jaar nog een beroep doen op vroe-
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gere begeleiders met wie zij een vertrouwensrelatie
hadden. Het is dan aan hen om deze jongvolwasse-
nen te oriënteren naar andere instanties waarop
ook volwassenen geregeld een beroep doen.

1. Gezien dit beleidskader en het bestaande net-
werk van voorzieningen voor volwassenen, is
het niet aangewezen dat er in de sector van de
bijzondere jeugdbijstand nog individuele trajec-
ten worden ontwikkeld gericht naar de doel-
groep jongvolwassenen tot de leeftijd van 25
jaar. De problematische opvoedingssituatie kan
immers niet langer als zodanig worden geduid.

2. In het kader van de integrale jeugdhulp ga ik
ervan uit dat er, door  de concrete realisatie van
de integrale jeudhulp heen, ook aandacht moet
worden besteed aan het uitwerken van een 
hulpaanbod voor 18-tot 25-jarigen. Dit is één
van de kritische succesfactoren naast verschil-
lende andere, zoals onder meer de bereidheid
van de voorzieningen tot eigen herprofilering
ten gunste van het cliëntbelang.

Ik verwacht dan ook dat de door mij aangewezen
proefregio's Gent, Antwerpen en Limburg daar in
de ontwikkeling van het concept integrale jeugd-
hulp rekening mee zullen houden en hierover con-
crete aanbevelingen kunnen formuleren. De tijde-
lijke afwijkende regelgeving maakt het immers mo-
gelijk om te experimenteren met het ontwikkelen
van hulpvormen voor jongeren, met inbegrip van
deze in de leeftijdscategorie van 18 tot 25 jaar.

Vraag nr. 273
van 20 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Fonds voor het Migrantenbeleid  –  Vlaamse projec-
ten

In haar antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 241
van 6 juli 2001 antwoordde de minister dat de de-
finitieve bespreking van een nieuw procedurevoor-
stel vooruitgeschoven werd voor het projectjaar
2002. De beslissingsbevoegdheid zou dan volledig
op het Vlaams niveau liggen (Bulletin van Vragen
en Antwoorden nr. 2 van 19 oktober 2001, blz. 287).

1. Heeft Vlaanderen nu volledig de beslissingsbe-
voegdheid en welke criteria werden voor 2002
voorgedragen ?

2. Welke projecten werden ingediend ? Welke
werden in aanmerking genomen ?

Antwoord

Het betreft hier een aantal vragen omtrent het Im-
pulsfonds voor het Migrantenbeleid. Dit is een ini-
tiatief van de federale regering opgericht in  1991
dat bestemd is om projecten te financieren in het
kader van het integratiebeleid ten aanzien van jon-
geren van vreemde afkomst. De kredieten die aan
dit Fonds verleend worden, zijn afkomstig uit de
nettowinsten van de Nationale Loterij. Dit bedrag
wordt jaarlijks door de federale ministerraad vast-
gelegd.

1. Vlaanderen heeft voor de Nederlandstalige pro-
jecten de volledige beslissingsbevoegdheid, be-
halve wat de federale voorafname betreft.

Jaarlijks wordt een bepaald bedrag gereser-
veerd voor deze voorafname. Binnen deze voor-
afname kunnen projecten die binnen de federa-
le bevoegdheden vallen of eraan raken een
plaats krijgen. De federale regering beslist over
de projecten die binnen deze voorafname geho-
noreerd worden. De Vlaamse Gemeenschap
krijgt wel de mogelijkheid om een aantal pro-
jecten te suggereren voor goedkeuring binnen
de federale voorafname.

Voor alle andere Nederlandstalige projecten
worden de ingediende projecten besproken op
het Vlaams Impulsfondscomité (vertegenwoor-
digers van de verschillende Vlaamse ministers).
Hun beslissing wordt voor goedkeuring voorge-
legd aan de Vlaamse regering, die finaal beslist.
Ten slotte worden deze beslissingen formeel be-
krachtigd door het volledige Impulsfondsco-
mité. Dat bestaat uit vertegenwoordigers van
federale, gewest- en gemeenschapsministers die
bevoegd zijn voor het minderhedenbeleid en
het secretariaat wordt waargenomen door het
Centrum voor Gelijkheid van Kansen en Racis-
mebestrijding.

Voorgedragen criteria 2002

Projecten die in aanmerking komen voor het
Impulsfonds voor het Migrantenbeleid werden
enerzijds geselecteerd op basis van een aantal
"algemene inhoudelijke prioriteiten" die door
de Interministeriële Conferentie voor het Mi-
grantenbeleid werden bepaald.

Daarnaast zijn er de "specifieke inhoudelijke
prioriteiten", dit zijn prioritaire actiegebieden
of criteria die vrij ingevuld kunnen worden,
zowel aan  Franstalige kant als aan Nederlands-
talige kant.
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Vervolgens zijn er "actieterreinen die niet in
aanmerking komen".

En natuurlijk moet het aanvraagformulier van
het project in overeenstemming zijn met de
"ontvankelijkheidsprocedure". In volgende pa-
ragrafen ga ik hier iets dieper op in.

Algemene inhoudelijke prioriteiten

Om goedgekeurd te worden, moesten de projec-
ten beantwoorden aan de inhoudelijke prioritei-
ten die door de Interministeriële Conferentie
voor het Migrantenbeleid werden bepaald.

1. De sociale en professionele inschakeling en
participatie van jongeren van vreemde natio-
naliteit of herkomst, met bijzondere aan-
dacht voor :

– vorming, met inbegrip van alfabetisering,
beroepsopleiding en taalonderricht ;

– het voorkomen en bestrijden van discri-
minaties op basis van etnische afkomst of
ermee verbonden discriminaties ;

– het bestrijden van schoolverzuim en spij-
belen ;

– interculturele bemiddeling ;

– jeugdhulp en jeugdhulpgezondheidszorg
in ruime betekenis, met inbegrip van pre-
ventie, zorg en opvang ;

– intergenerationele projecten.

2. Investeringsuitgaven voor infrastructuur en
aanleg van ruimten die toegankelijk zijn
voor het publiek, met sportieve, socio-cultu-
rele en educatieve bestemming ten behoeve
van jongeren van vreemde nationaliteit of
herkomst :

– de aankoop van infrastructuur met socia-
le en/of culturele bestemming die beant-
woordt aan de behoeften van jongeren en
die open staat voor het publiek ;

– de aankoop van sportinfrastructuur die
beantwoordt aan de behoeften van jonge-
ren en die open staat voor het publiek ;

– de renovatie van infrastructuur met socia-
le en/of culturele bestemming die beant-
woordt aan de behoeften van jongeren ;

– het aanpassen van infrastructuur met so-
ciale en/of culturele bestemming die be-
antwoordt aan de behoeften van jongeren ;

– het verwerven van duurzaam materiaal
dat dient om acties en activiteiten naar
het doelpubliek te ondersteunen ;

– het verwerven van sportmateriaal dat
dient om acties en activiteiten naar het
doelpubliek te organiseren.

Er werd bijzondere aandacht gegeven aan de
projecten die gericht waren op een vrouwelijk
doelpubliek of die aandacht schonken aan de
man-vrouwverhoudingen (genderaspect). Alle
ingediende projecten moesten worden gereali-
seerd in de prioritaire actiezones die vastgesteld
werden door het federaal Impulsfondscomité.

Daarnaast werd bij de beoordeling van de pro-
jecten bijzondere aandacht gegeven aan de be-
geleidingsstructuur van het project, en ook aan
de volgende punten :

– de objectieve gegevens van het dossier ;

– de analyse en de behoeften van de doelgroep ;

– de verhouding tussen de doelstellingen en de
effectief voorgestelde activiteiten ;

– de activiteiten en de hiervoor ingezette mid-
delen ;

– het impulskarakter ;

– de voor het project ontwikkelde samenwer-
kingsverbanden ;

– de verhouding tussen de bereikte en de ge-
definieerde doelstellingen en de financiële
vraag.

Specifieke inhoudelijke prioriteiten

Aan Nederlandstalige kant ging de voorkeur uit
naar projecten die beantwoorden aan de
Vlaamse beleidsprioriteiten. De invulling hier-
van was dus mede afhankelijk van de beleidspri-
oriteiten van de bevoegde vakministers. Dit om
te komen tot een inclusief en coherent beleid op
de verschillende beleidsdomeinen.

Ook is het zo dat loonkosten bij de Nederlands-
talige projecten niet aanvaard werden in 2002,
in tegenstelling tot de projecten aan Franstalige
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kant. Deze keuze werd gemaakt vanuit de klem-
toon op het impulskarakter van de projecten.

Actieterreinen die niet in aanmerking komen

De Interministeriële Conferentie bepaalde ook
dat projecten met betrekking tot volgende ac-
tieterreinen in 2002 niet in aanmerking konden
komen :

– de migratieflux ;

– studies en wetenschappelijk onderzoek ;

– sensibiliserings- en informatiecampagnes die
niet van een overheid uitgaan ;

– colloquia en studiedagen ;

– louter culturele of sportieve manifestaties ;

alsook enig ander project dat niet strikt past in
het kader van de prioriteiten die door de Inter-
ministeriële Conferentie voor het Migrantenbe-
leid afgekondigd werden.

Ontvankelijkheidsprocedure

Om ontvankelijk te zijn, moest de aanvraag :

– opgesteld zijn op het document uitgereikt
door het secretariaat van het Fonds voor het
lopende jaar ;

– volledig en getypt ingevuld zijn ;

– vergezeld zijn van een origineel bankattest
afgeleverd door een financiële instelling.
Overschrijvingsformulieren worden niet aan-
vaard ;

– in drie exemplaren ;

– voor de Nederlandstalige projecten : verge-
zeld zijn van een kopie van de statuten ;

– per post bij het Centrum voor Gelijkheid
van Kansen en voor Racismebestrijding in-
gediend zijn binnen de bovenvermelde ter-
mijn.

2. Als bijlage vindt de Vlaamse volksvertegen-
woordiger een lijst per zone van de projecten
die in 2002 voor Vlaanderen in aanmerking ge-
nomen zijn, gevolgd door een lijst met de pro-
jecten die niet in aanmerking genomen zijn. Zij
vindt telkens dossiernummer, aanvrager, naam
van het project en gevraagd bedrag. Het ge-
vraagde bedrag komt niet noodzakelijke over-
een met het toegekende bedrag.

Op het einde vindt de Vlaamse volksvertegen-
woordiger ook nog een zevental dossiers die on-
ontvankelijk waren daar de aanvraag te laat
binnengekomen was.
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Zone : Stad Antwerpen

Projecten die in 2002 in aanmerking genomen zijn

Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

0808/AI/2002 Auxilia VZW Vrijwillige integratie en "taal/vor-
ming" 10.000,00

0852/AI/2002 Jeugddienst Don Bosco Even(w)aar 6.200,00

0863/AI/2002 Sesimiz  –  Onze Stem VZW Ik beken, leven is mooi ! 20.000,00

0881/AI/2002 Utopia  –  Chabab VZW Utopia-Chabab zaalvoetbal 7.142,00

0890/AI/2002 Nibras VZW Achba Nibras 2.654,00

0892/AI/2002 Nibras VZW Aankoop gebouw Bloemstraaat 4, 100.893,00
2140 Borgerhout

0893/AI/2002 Project Antwerpse Straatkin- Renovatie toegang en gang 8.063,00
deren (PAS)

0915/AI/2002 Turks Cultuurhuis VZW Sportuitrustingen 4.422,00

0916/AI/2002 Turksport VZW Uitbreiding van sportaccomodatie 104.027,00

0930/AI/2002 Turksport VZW Uitbreiding van sportaccomodatie 81.736,18

0937/AI/2002 Culinaire Actie Sociale Werkplaats FEZ 42.450,00
VZW (CAS)

0938/AI/2002 Marokkaans Socio-Cultureel Cen- Finalisering renovatiewerken 14.994,00
trum Ahlan VZW

0939/AI/2002 Marokkaans Socio-Cultureel Cen- Inrichting en aanpassing jongeren- 22.728,00
trum Ahlan VZW lokalen

0941/AI/2002 Protestants Sociaal Centrum Ant- Qadam : project rond participatie en 6.610,00
werpen VZW communicatie met vluchtelingen-

kinderen en jongeren

0959/AI/202 Wijkcentrum 't Dokske VZW Uitbouw van een laagdrempelig 7.598,37
wijk-cultureel centrum

0967/AI/2002 Turks-Islamitische Vereniging voor Sanitair 30.416,00
Hulpverlening en Cultuur VZW

1043/AI/2002 De Hand VZW Studio Joba 150.000,00

0987/AI/2002 Cultureel Jeugdhuis VZW Weg van't straat 7.436,00

1002/AI/2002 KIDS, Kansen In De Stad VZW KIDS Kanaal Kunst 32.778,14

1010/AI/2002 't Kelderke VZW Nieuwe bries 9.068,70

1011/AI/2002 Vlaams Verbond van Katholieke Open Kamp Antwerpen 2.275,70
Scouts en Meisjesgidsen (VVKSM)

1014/AI/2002 Safina VZW Opstarten migrantenscouts 11.185,00

1042/AI/2002 Kinderwerking 't Dokske VZW Inrichting kinder- en tienerlokaal 2.736,25

1080/AI/2002 RISO Antwerpen VZW –  Steun- Werktitel : Een nieuwe kijk op samen- 64.910,00
punt Opbouwwerk Noord leven in de wijk

1083/AI/2002 Meisjeshuis Antwerpen-Zuid Renovatie gang en traphal 5.962,00

1098/AI/2002 Safina VZW Renovatie infrastructuur 29.014,00
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Projecten die in 2002 niet in aanmerking genomen zijn

Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

0814/AI/2002 Vereniging van Turkse Arbeiders Inrichting lokaal voor jongeren 17.452,86
van Antwerpen-Noord

0815/AI/2002 Vereniging van Turkse Arbeiders Renovatie lokaal vrouwenvereniging 15.571,40
van Antwerpen-Noord

0823/AI/2002 Vereniging voor Ontwikkeling en Computer in vrouwenwerking 12.050,00
Emancipatie van Moslims VZW,
kern Vrouwenemancipatie Ant-
werpen

0824/AI/2002 Vereniging voor Ontwikkeling en Toneel voor en door allochtone 19.850,00
Emancipatie van Moslims VZW, jongeren
kern Toneel Brussel

0859/AI/2002 Sesimiz VZW Onze stem, onze plek 33.050,00

0862/AI/2002 Arktos VZW Renovatie regionaal vormingscentrum 145.481,02

0864/AI/2002 Bahcesaray VZW Cultuur, Kei Tof ! 17.350,00

0882/AI/2002 AMAL VZW Begeleiding van allochtone jongeren 25.500,00
't Dokske

0883/AI/2002 Turkse Islamitische Vereniging Inrichting van vrouwenlokaal 32.994,62
van Hoboken  –  Kiel en Omge-
ving VZW

0884/AI/2002 Ay-Yildiz VZW Inrichting van vrouwenlokaal 18.172,48

0885/AI/2002 El Wafa VZW Infrastructuur : doelgroep-toeganke- 17.500,00
lijkheid

0887/AI/2002 Ay-Yildiz VZW Inrichting van jongerenlokalen 41.579,58

0888/AI/2002 Elegast VZW Tijdelijk residentieel verblijf voor 116.014,17
niet-begeleide minderjarigen

0891/AI/2002 Nibras VZW Opleidingsproject : informatica voor 8.948,00
schoolgaande jeugd

0894/AI/2002 Antwerpriza VZW, Russisch Jeugd, cultuur en integratie 12.763,60
cultureel centrum

0914/AI/2002 Huzur Renovatiewerken gebouw 48.032,97

0917/AI/2002 Turksport VZW Uitbreiding van sportaccomodatie 73.205,00
(speeltuin)

0924/AI/2002 Utopia VZW Spor en Infonissa 6.615,00

0925/AI/2002 Platform van Afrikaanse Ge- Nieuwsbrief Platform van Afrikaan- 3.993,00
meenschappen Antwerpen se Gemeenschappen

0927/AI/2002 Academie Onderwijs en Cultureel Aanpassen van de infrastructuur 37.787,44
Centrum VZW

0929/AI/2002 Akabe Inrichting jongerenlokaal 18.912,48

0931/AI/2002 Al Bachaa'ir Kennismaking met Arabische zang 15.571,00

0932/AI/2002 Perlas del Pacifico Intensieve cursus Nederlands voor 21.530,84
Latijns-Amerikaanse jongeren en
jongvolwassenen
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Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

0936/AI/2002 Hayat-Het Leven Sport voor de jongeren 18.663,65

0940/AI/2002 Educar VZW Rijbewijs haalbaar 11.458,87

0942/AI/2002 El Wafa VZW Jeugdwerkinitiatief uit de buurt met 23.000,00
de klemtoon "door jongeren en voor
jongeren"

0943/AI/2002 Turks Cultureel Centrum Uitbreiding en verbouwing Turks 190.477,60
Cultureel Centrum

0965/AI/2002 Speelhuis Elief VZW Speelhuis Elief 60.000,00

0966/AI/2002 MEVA VZW Vrouwenverdieping 20.592,00

0978/AI/2002 MEVA VZW Jeugdkantine 24.750,00

0985/AI/2002 Barako VZW Multiculturele krant Diasporanieuws 135.000,00

0986/AI/2002 Tonya-Tonya Sport voor de jeugd 10.019,00

0988/AI/2002 Afribel VZW MAP-COP (staat voor maatschappe- 49.639,00
lijke problemen  –  culturele oplos-
singen)

0989/AI/2002 Belgische Turkse Noord-Kauka- Jongerencentrum Betukay 125.000,00
sische Cultuurvereniging

0990/AI/2002 Cas Chile Solidaridad y Desar- Kinderen en jongeren als actoren en 30.600,00
rollo VZW reporters van een proces van inter-

culturalisering in hun leefomgeving
en in de samenleving

1012/AI/2002 Hayat-Het Leven Vormings- en ontmoetingsactiviteiten 19.586,26
voor meisjes en vrouwen

1015/AI/2002 CARE (Gemeenschap van de Afri- Computercursus voor Afrikaanse 49.958,00
kanen die verblijven in Europa) jongeren

1019/AI/2002 MUS-E Belgium VZW MUS-E-project 15.000,00

1028/AI/2002 El Oussra El Oussra 31.029,00

1044/AI/2002 Erkam VZW Inrichting van jongerenlokalen 11.426,72

1054/AI/2002 Vereniging voor Solidariteit VZW Volkeren van vrede 49.807,29
(Sint-Egidiusgemeenschap)

1059/AI/2002 Congo Cultures VZW Omkadering voor jongeren van 15.920,00
Congolese herkomst in Antwerpen

1062/AI/2002 Platform Allochtone Jeugd- Aanzet tot het landelijk jeugdwerk 43.381,36
werkingen

1084/AI/2002 Double use (W's) Technoïde, de springplank naar vinyl- 23.400,95
compositie

1096/AI/2002 Antwerpen Open / Zomer van Muziek in de wijk 12.500,00
Antwerpen VZW

1097/AI/2002 Sançak jongerenvereniging Sançak Dynamica 37.181,02
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Zone : Stad Gent

Projecten die in 2002 in aanmerking genomen zijn

Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

0816/BI/2002 Steunpunt Algemeen Wel- Recht op onderdak voor hulp- 118.324,00
zijnswerk behoevende mensen zonder 

papieren

0981/GI/2002 OCMW Gent Uitbreiding infrastructuur "Oplei- 70.845,50
dings- en Tewerkstellingscentrum"
(OTC) OCMW Gent

1008/GI/2002 Partnership WWB Internetklas WWB 8.175,00

1040/GI/2002 Stedelijke Integratiedienst Gent Onthaal van anderstalige nieuw- 148.736,11
komers in Gent

1065/GI/2002 Jeugd en Stad VZW  –  Secreta- Skatezone aan de Basilea 103.688,00
riaat Gent

Projecten die in 2002 niet in aanmerking genomen zijn

Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

0813/GI/2002 Kinder- en Jongerenwerking Afsluiting 22.658,94
't Leebeekje VZW

0826/GP/2002 OCMW Gent  –  Dienst Vreem- Structurele benadering van analoge 13.400,00
delingen probleemsituaties bij minderheden

in Gent

0837/GI/2002 Kilim VZW Kilim VZW 32.951,51

0853/GI/2002 Hoger Technisch Instituut Blijven hiaten gaten ? 14.300,00
Sint-Antonius VZW

0895/GI/2002 Turkse Culturele Jongerenver- Tienerwerking 11.222,60
eniging

0896/GI/2002 Hoger Technisch Instituut Thuis op school 55.800,00
Sint-Antonius VZW

0901/GI/2002 Andalous EGT 100.000,00

0909/GI/2002 Al Markaz at-Tarbawi Elyzeese Velden  –  renovatie en in- 200.000,00
richting van het educatief centrum
Al Markaz at-Tarbawi

0918/GI/2002 Labor X VZW Kala 31.750,00

0982/GI/2002 Meisjeshuis VZW Sportloods Kaarderijstraat : uitbrei- 18.618,38
ding van de sportinfrastructuur

0983/GI/2002 MZRAP VZW Integratie door muziek 18.401,00

0995/GI/2002 Avrasya VZW Avrasya 5.245,44

1037/GI/2002 Krea Krea 24.440,00

1038/GI/2002 Turk Ocagi Turk Ocagi 4.200,00

1047/GI/2002 Lejo VZW Attitudevorming via renovatie en 411.300,00
vorming
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Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

1052/GI/2002 Turks Kultureel Centrum Renovatie van de lokalen van het 100.000,00
Turks Kultureel Centrum

1077/GI/2002 Interculturele Werking De Brug Buurtspeel-o-theek Kiekeboe  –  1.710,00
VZW inrichting speelhoeken

1085/GI/2002 Federatie van Zelforganisaties in FZO-VL-secretariaat : aanpassing 7.530,00
Vlaanderen FZO-VL en uitbouw

1086/GI/2002 Özburun Özburun 3.716,00

1091/GI/2002 Vlaams Centrum voor Levens- Open Atelier voor deeltijds leer- 18.500,00
vorming plichtigen

1092/GI/2002 Centrum voor Levensvorming Aankoop van vormingslokalen en 120.000,00
Oost-Vlaanderen atelier Ledeberg

Zone : Brussels Hoofdstedelijk Gewest

Projecten die in 2002 in aanmerking genomen zijn

Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

0800/BI/2002 Rom-Integratie Zigeunerkinderen schoolrijp 13.000,00
maken (geïntegreerde opvang van
Romzigeuners in het basisonderwijs)

0804/BI/2002 Mini Anneessens Een ruimte voor de meisjes 10.900,00

0816/BI/2002 Steunpunt Algemeen Welzijns- Recht op onderdak voor hulpbe- 118.324,00
werk hoevende mensen zonder papieren

0827/BI/2002 Gemeenschapscentrum De IBO De Verliefde Wolk 86.764,64
Vaartkapoen VZW

0832/BI/2002 Walhalla VZW Walhalla (speel-o-theek) 2.099,00

0833/BI/2002 Regionaal Integratiecentrum Ruimte voor de nieuwkomers van 40.089,00
Foyer Brussel (Onthaalbureau Compas
Compas)

0834/BI/2002 Jeugdhuis Foyer Eindelijk een VEILIG jeugdhuis, van 74.378,00
het gelijkvloers tot het dak

0838/BI/2002 Inyange Aankoop van duurzaam materiaal 40.418,00
voor de uitbouw van sociaal-culturele
acties en activiteiten

0841/BI/2002 IBO De Buiteling, VZW Eman- IBO De Buiteling 13.513,18
cipatie via Arbeid

0842/BI/2002 Hodari VZW, vereniging van Jong talent 14.285,00
Congolese vrouwen in België

0843/BP/2002 Art Basics for Children (ABC) ABC en Klein Kasteeltje : een artis- 28.995,14
tiek-educatief project voor kinderen
van vluchtelingen

0849/BI/2002 Vlaamse Gemeenschapscommis- Sensibiliseringscampagne jeugd en 35.000,00
sie  –  Directie Cultuur sport
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Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

0886/BI/2002 LINK VZW, deelwerking VZW Naaiatelier 1.633,00
Camelia, wijkgericht emancipatie-
centrum

0913/BP/2002 Beeldenstorm Mijn huisje, mijn straat 25.543,07

0954/BI/2002 Regionaal Instituut voor Samen- Basisuitrusting jongerenwerking 6.673,78
levingsopbouw (RISO Brussel Peterbos
VZW)

0957/BI/2002 Globe Aroma VZW Globe Aroma : verbouwen van een 81.636,00
keuken en opslagruimte tot een ate-
lierruimte en atelierwerking met jon-
gere en jongvolwassen asielzoekers

0984/BI/2002 NIVO Brussel VZW (Neder- Investeringskosten beroepsopleidingen : 6.200,00
landstalig Initiatief voor Vor- onderhoudsassistent in de zorgsector
ming en Opleiding)

0999/BI/2002 Vlaams-Arabische Radio Dounia Oprichting opnamestudio voor inter- 26.740,00
culturele radio-uitzendingen

1020/BI/2002 Jeugd en Stad VZW Technomobiel 33.306,00

1025/BI/2002 Multicultureel Jongerencentrum Instandhouding, opfrissing van ge- 25.117,09
Chicago VZW bouwen en verbetering van sport-

accomodatie en materiaal

1045/BP/2002 Nasci-Dienstencentrum voor het Een hand voor moeders 111.824,98
Jonge Kind

1056/BI/2002 Fire Gym Versterken van de aanwezigheid van 17.100,00
vrouwen in een volks en gemengd sport-
centrum door het versterken van het fami-
liaal, vrouwvriendelijk karakter

1088/BI/2002 Gemeentebestuur Sint-Joost- Speelplein G. Pêtre-stadion 90.000,00
ten-Node

Projecten die in 2002 niet in aanmerking genomen zijn

Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

0803/BI/2002 Onder Ons VZW Participatie van jongeren en 22.310,39
kinderen

0806/BI/2002 Montana VZW Jongerencomité Montana 4.319,00

0811/BI/2002 Vlaamse Gemeenschapscommissie Elke schooldag naar school 50.000,00

0812/BI/2002 Vlaamse Gemeenschapscommissie Onderwijstaal = vakantiespeeltaal 75.000,00

0822/BP/2002 Vereniging voor Ontwikkeling en Voortzetting project : Brusselse jon- 46.252,27
Emancipatie van Moslims VZW, gereneditie van het tijdschrift De
kern Kunstzinnige Vorming Wegwijzer-El Hidaya
Brussel

0825/BI/2002 Elmer VZW Elmer Zuid 250.000,00
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Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

0828/BP/2002 Vrienden van het Huizeke VZW Huizeke : Ouders-helpen-kinderen- 15.910,38
helpen-ouders

0840/BI/2002 FC Sint-Joost Omkadering allochtone jongeren 24.825,00

0848/BI/2002 Vlaamse Gemeenschapscommissie Ten Nude  –  polyvalente sport- en 250.000,00
–  Directie Cultuur spelinfrastructuur/Urban Action Parc

0850/BI/2002 Sangalayi Sangalayi 35.564,61

0866/BI/2002 Wij Willen Werk  –  Kansen Vlaams-Afrikaans Huis 100.000,00
voor Afrikanen

0867/BI/2002 Wij Willen Werk  –  Kansen Vlaams-Afrikaans Dienstencentrum 19.087,00
voor Afrikanen

0900/BP/2002 FEDA Stichting Afrikaanse Hoop Afrika Opera, een antiracistisch werk- 28.500,00
VZW instrument in de realiteit van de cultu-

rele diversiteit

0964/BP/2002 Koerdisch Instituut VZW Toeleidingsproject voor jongeren van 57.207,00
allochtone afkomst naar de sociaal-
culturele professionele werksfeer

0968/BI/2002 Jeugdcentrum De Fabriek VZW Renovatiewerken binnen gebouw 123.937,34

0971/BI/2002 Mukuba VZW Renoveren 3.495,30

0975/BI/2002 Baita Baita (werkervaringsinitiatief : poets- 32.515,00
dienst)

1000/BI/2002 Centrum Marokkaanse Arbeiders Aankoop gebouw voor Marokkaans 225.000,00
Ondersteuningscentrum

1003/BI/2002 CAW Archipel-Groot Eiland Educatief ICT-ondersteuningsproject 6.575,27

1013/BI/2002 Jeugd en Stad VZW Het Boot : tewerkstellingsproject 5.341,00

1022/BP/2002 Vlekho (Vlaamse Economische Gratis Nederlands onderwijs voor de 2.912,00
Hogeschool) buurtbewoners

1023/BI/2002 Alhambra De uitbouw van sportieve, socio-cul- 16.500,00
turele en artistieke activiteiten

1032/BI/2002 Vormingscentrum Foyer Een wijkkruispunt waar iedereen iets 18.186,30
kan leren en maken

1041/BP/2002 Bondo VZW Schoolse begeleiding en socio-cultu- 19.814,63
rele activiteiten voor Zwart-Afri-
kaanse jongeren

1050/BP/2002 Ardoise VZW Op weg naar een burgerschap voor 84.189,60
vluchtelingen

1051/AI/2002 Assadakka VZW Educatie gepaard gaande met sport- 15.000,00
activiteiten in Berchem voor autoch-
tonen en allochtone kinderen van de
buurt

1055/BI/2002 Emancipatie via Arbeid  –  Kuregemse vrouwen on line 5.110,00
Project VZW

1073/BI/2002 Intec Brussel VZW Tools & Learning 22.333,00
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Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

1076/BI/2002 OCMW Brussel Realisatie infrastructuur jeugd gele- 50.000,00
gen op de hoek van de Stefaniestraat
en de Prinses Clementinestraat

1089/BI/2002 Mandacaru VZW Pro  –  Percussie 10.000,00

1094/BI/2002 Firefly VZW Ka-ri-ma ! 29.530,02

Zone : rest van Vlaanderen

Projecten die in 2002 in aanmerking genomen zijn

Gemeente/stad Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

Beringen 0809/VI/2002 Arktos regio Limburg Voortraject voor jongeren 8.036,00
van Het Treffen, Centrum
Deeltijdse Vorming Limburg

Beringen 0876/VI/2002 Stadsbestuur Beringen Uitbreiding sportmogelijkhe- 10.703,00
den en sportmaterialen in
sportzaal Tuinwijk

Beringen 0879/VI/2002 Stadsbestuur Beringen Ondersteuning buurtcomité in 11.558,47
hun aanbod naar kinderen en
uitbreiding bestaand speelplein
met speeltoestellen voor kleine
kinderen

Beringen 1005/VI/2002 Turks Cultureel Cen- Audiotheek voor jongeren 6.592,91
trum

Boom 1029/VI/2002 Noûr VZW Allochtoon jongerencentrum 74.284,93

Diest 0919/VI/2002 Cleynaerts VZW Romakinderen regio Oost- 1.754,00
Vlaams-Brabant

Genk 0839/VI/2002 Associació Cultural Integratie via speelmogelijk- 8.000,00
Recreativa Centro An- heden
daluz de Ecija Altas
Torres

Genk 0889/VI/2002 Poolse Folkloristische Kwaliteitsverhoging dans en 6.922,05
Groep Krakus Genk zang Krakus
VZW

Genk 0961/VI/2002 Jongerenwerking Knutselatelier 32.989,56
Nieuw-Sledderlo
VZW

Genk 0962/VI/2002 Culturele Jongeren- De toekomst van Sledderlo : 16.518,00
vereniging VZW een jongerenonderneming !

Genk 0979/VI/2002 Jeugdwerking Genk- Nieuwe uitdagingen in Genk- 7.942,20
Zuid VZW Zuid : muziek en moeders

Genk 1026/VI/2002 Comité Plaatselijke Comité Plaatselijke Verenigin- 3.720,00
Verenigingen gen, het Comité koepelt en

bestuurt verscheidene Poolse
verenigingen
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Gemeente/stad Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

Genk 1072/VI/2002 Centrum voor Maat- Infrastructuurwerken aan het 12.822,00
schappelijke Gelijkheid achterliggend bijgebouw van
en Jeugdwelzijn het Europahuis

Genk 1074/VI/2002 Turkse Studentenver- Coachingproject allochtone 9.825,00
eniging Genk (Tûgök) scholieren en studenten
VZW

Hasselt 0869/VI/2002 Kind en Gezin  –  Regio Leesstimulering bij kinderen 16.594,00
Hasselt van 0 tot 3 jaar, met voorname

aandacht voor allochtone en
kansarme kinderen

Hasselt 0870/VI/2002 Provinciaal Integratie- Vooropleiding politie  – 5.000,00
centrum parallelle avond- en 

weekendopleiding

Heusden-Zolder 0950/VI/2002 Turks-Belgisch Cultuur-, Nederlandse taallessen voor 5.500,00
Hulpverlenings- en de 5-jarige kleuters "De
Ontmoetingscentrum Babbeldoos"
Heusden-Zolder

Heusden-Zolder 0953/VI/2002 Jeugdhuis De Distel Infrastructuurwerken 9.180,00
jeugdhuis De Distel

Houthalen- 0874/VI/2002 Jeugdwelzijnswerk Fitnesstoestellen voor de 4.824,00
Helchteren Meulenberg VZW meisjeswerkingen +14-ja-

rigen en muziekinstallatie 
voor jeugdhuis : jongens
+ 14-jarigen

Houthalen- 1066/VI/2002 Driehoek Driehoek 25.000,00
Helchteren

Leopoldsburg 1001/VI/2002 Gemeentebestuur Polyvalente ontmoetings- 12.434,00
Leopoldsburg ruimte Cobra junior

Leuven 0805/VI/2002 Centrum voor Lezen Ibn Batuta 9.175,00
en Informatie Leuven
VZW

Leuven 0817/VP/2002 Landelijke Thuiszorg Vooropleiding tot polyva- 17.669,00
lent verzorgende

Lier 0973/VI/2002 Chebbab New Chebbab 12.588,00

Lokeren 1036/VI/2002 Centrum voor Levens- Multifunctionele graafma- 12.500,00
vorming Oost-Vlaan- chine
deren

Lokeren 1046/VP/2002 Stedelijke jeugdraad Maatschappelijke integratie 2.860,00
van maatchappelijke zwakke-
re kinderen in het jeugdwerk

Maasmechelen 0831/VI/2002 Gesubsidieerde Vrije Communicatieschakel van De 8.708,00
Basisschool De Trian- Triangel
gel

Maasmechelen 0855/VI/2002 Speelpleinwerking De Tienerlokaal 2.300,00
Saenhoeve VZW
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Gemeente/stad Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

Maasmechelen 0871/VI/2002 Jeugdorganen VZW  –  Onze hangplek 9.190,00
Straathoekwerk rand-
groepjongeren

Maasmechelen 1024/VI/2002 Jeugdorganen VZW Mobiele lummelhoek 8.790,00

Maasmechelen 1061/VI/2002 Speelpleinwerking De Taalpaleis 12.180,00
Saenhoeve VZW

Maasmechelen 1075/VI/2002 Jeugdorganen VZW Skaten in de wijken 5.000,00

Mechelen 0846/VI/2002 Rzoezie VZW Stelling voor tewerkstelling 3.704,00

Mechelen 0847/VI/2002 Rzoezie VZW Muziekzolder 35.658,00

Mechelen 1027/VP/2002 KSA Sint-Jan-Berch- Integratie van allochtone jon- 21.184,00
mans Mechelen geren in de Mechelse binnen-

stad

Ronse 1035/VI/2002 Centrum voor Levens- Investeringen didactisch ma- 13.400,00
vorming Oost-Vlaande- teriaal informcatica Ronse
ren

Ronse 1039/VI/2002 Stadsbestuur Ronse Speel-o-theek Ronse 50.000,00

Sint-Niklaas 0910/VI/2002 Stadsbestuur Sint-Ni- Impuls VC Jong Waasland 45.000,00
klaas (jeugdploegen KFC

Gerda na ontbinding club)

Sint-Niklaas 0992/VI/2002 Romana Dzuvdipe Romano Dzuvdipe, jeugdwerk 8.300,00
VZW en hulpverlening voor Roma

in het Waasland

Temse 1057/VI/2002 SIT VZW (Solidari- Allochtone jeugd bestrijdt 3.261,37
teit Integratie Temse) maatschappelijke achterstelling

Vilvoorde 1033/VI/2002 Stadsbestuur Vilvoorde Verhogen van de toegankelijk- 71.324,00
heid en uitbreiding van vrije-
tijdsinfrastructuur en materiaal
voor maatschappelijk kwets-
bare jongeren

Zele 0969/VI/2002 Gemeentebestuur Zele Bouwen aan conflictloos 33.191,43
samenspel

Vlaanderen 0830/VI/2002 Bert Anciaux, Vlaams Kinderwebsite 25.000,00
minister van Cultuur en
Jeugd

Vlaanderen 0958/BI/2002 Association of Nigerians Kessiena 19.250,00
Belgium (ANB) VZW

Vlaanderen 0960/VI/2002 Associazioni Interna- Film je rijk 4.186,00
zionali Federate VZW
(AIF)

Vlaanderen 1016/NAT/2002 't Raamwerk VZW 't Raamwerk VZW 421.705,00
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Projecten die in 2002 niet in aanmerking genomen zijn

Gemeente/stad Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

Beringen 0875/VI/2002 Stadsbestuur Vervanging van het raam- 28.009,52
Beringen werk "sportzaal" en "locatie

Arktos" in het Centrum voor
Jeugd en Welzijn Regina 
Mundi

Beringen 0878/VI/2002 Semersah VZW Studie lokalen 20.228,18

Beringen 0880/VI/2002 Stadsbestuur Flexibele buitenschoolse op- 33.041,00
Beringen vang voor kinderen uit de

impulswijken "Wijerdijk"

Beringen 0897/VI/2002 Voetbalclub Turkse Sportmateriaal Turkse FC 2.913,68
FC VZW

Beringen 0951/VI/2002 Vrij Individueel Bui- Recreatiezone VIBO 24.974,60
tengewoon Secundair Sint-Barbara
Onderwijs (VIBO)
Sint-Barbara

Beringen 1006/VI/2002 Turkse Unie van België Mobiliteit voor de 15.441,00
VZW jonge Turken

Beringen 1030/VI/2002 Vereniging voor Cul- Inrichting jongerenlokaal 91.000,00
tuur en Islamitische Tuinwijk
Religieuze Bijstand 
aan de Turken van
Beringen en Omgeving

Beringen 1060/VI/2002 TÖB-mesaj Studentenhuis 7.400,00

Genk 0807/VI/2002 AC Kolderbos / US Uitbreiding van jeugdploegen 64.204,77
Kolderbos

Genk 0835/VI/2002 Associazone Nazio- Investering voor een betere en 30.000,00
nale Combattenti e ruimere infrastructuur
Reduci Italiani VZW "Zwartberg-Noord"

Genk 0904/VI/2002 Jongerenwerking Wa- Herinrichting van de infra- 3.888,00
terschei-Genk structuur voor de naschool-

se begeleiding

Genk 0906/VI/2002 Euro-Afro VZW Sportmateriaal 14.964,00

Genk 0907/VI/2002 Marokkaanse Islami- El Kitaab (Het Boek) 10.000,00
tische en Culturele Ver-
eniging van Winterslag

Genk 0920/VI/2002 Turkse Oudervereniging Van multimedia de kloof 16.000,00
Genk VZW dichten

Genk 0921/VI/2002 Euro-Afro VZW De Wijkarena : een vindplaats- 7.881,00
gerichte mobiele sportinfra-
structuur

Genk 0922/VI/2002 Turkse Rangers VZW Locatie ten voordele van jonge 20.000,00
meisjes en jongeren

Genk 0923/VI/2002 Union Deportiva Bar- Sportmateriaal 1.226,00
celona

Genk 0934/VI/2002 Eldorado Jeugdwerking Een tweede thuis (in de 9.792,05
VZW steiger)
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Gemeente/stad Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

Genk 0949/VI/2002 Vormingscentra Agora Fotografie en video als crea- 4.091,01
VZW / VCVL tieve vormingsmethodiek in

levensplanbegeleiding van
allochtone jongeren

Genk 0955/VI/2002 Associazione Famiglie Leren omgaan met audiovisueel 7.212,39
Italiane Waterschei en didactisch materiaal
VZW

Genk 0963/VI/2002 Bont en Blauw VZW Computercentrum voor ALLE 19.336,00
jongeren

Genk 0977/VP/2002 Euro-Afro VZW Uitbouw jongerensportwer- 15.245,45
king

Genk 0998/VI/2002 KBOSG VZW (Ka- Samen van kansarm naar kans- 6.644,00
tholiek Basisonder- rijk via de weg van verbonden-
wijs Sledderlo Genk) heid

Genk 1069/VI/2002 Marhaba VZW Zaal- en veldvoetbal 4.000,00

Genk 1093/VP/2002 Annifer studiebege- Naar een betere toekomst toe 37.784,00
leidingscentrum
VZW

Genk 819/VI/2002 Inter Sport Winter- Intersport Winterslag : 20.000,00
slag VZW sociaal voetbalproject

Hasselt 0952/VI/2002 Centrum voor Weten- Studiebegeleiding van alloch- 21.000,00
schap, Kultuur en On- tone jongeren
derwijs VZW

Hasselt 0997/VI/2002 Stad Hasselt  –  Afde- Jongerendienstencentrum 65.000,00
ling Welzijn

Heusden-Zolder 0801/VP/2002 Gemeentebestuur  –  Video over de multicultu- 2.005,00
Integratiedienst Heus- rele samenleving
den-Zolder

Heusden-Zolder 0926/VI/2002 Turks-Belgisch Cul- Computerlokaal + leslokalen 16.500,00
tuur-, Hulpverlenings- voor jongeren
en Ontmoetingscentrum
Heusden-Zolder

Heusden-Zolder 0928/VI/2002 Kameleon VZW Multicultureel en intercultu- 12.800,00
reel dansproject

Heusden-Zolder 0933/VI/2002 Vormingscentra Agora Creatie van randvoorwaarden 21.722,95
VZW voor allochtone meisjes en 

jonge vrouwen : mobiliteit

Heusden-Zolder 0996/VP/2002 Buurthuis Halheide Sporten met jongeren = 8.996,00
VZW ruimte creëren voor commu-

nicatie

Heusden-Zolder 1031/VI/2002 Marokkaanse Islami- Allochtone jongeren en inter- 15.177,00
tische Culturele Ver- net
eniging

Houthalen- 0810/VI/2002 Koninklijke Sporting Herstructurering Sporting 27.168,67
Helchteren Houthalen (voetbal- Houthalen

club)
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Gemeente/stad Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

Houthalen- 0821/VI/2002 Allochtonen Jeugdhuis Ontmoetings- en educatief 25.000,00
Helchteren Houthalen VZW lokaal voor jongeren of reno-

vatie, nieuw aangekocht ver-
enigingslokaal

Houthalen- 0868/VI/2002 Daidalos VZW Ikaros 4.750,00
Helchteren

Houthalen- 0877/VI/2002 Houthalense Moskee Muziek- en Folkloregroep 8.000,00
Helchteren VZW, Cultuur- en van Jongeren

Solidariteitsvereniging

Houthalen- 0993/VI/2002 Kolibrie VZW Werken aan taalachter- 6.775,00
Helchteren stand en digitaal analfabe-

tisme

Houthalen- 0994/VI/2002 FC Eendracht VZW Uitbreiding van FC Eendracht 21.500,00
Helchteren

Houthalen- 1063/VI/2002 Gemeentebestuur Herinrichting omgeving paro- 18.000,00
Helchteren Houthalen-Helchteren chiezaal Meulenberg

Houthalen- 1064/VI/2002 Griekse Gemeenschap Verbeteren en renoveren van 70.000,00
Helchteren van Houthalen en Om- de buiteninfrastructuur

gevende Dorpen

Houthalen- 1067/VI/2002 Industria Brugproject Industria 32.000,00
Helchteren

Leopoldsburg 0820/VI/2002 Islamitische ontwikke- Alles voor de ideale jongens 3.325,00
ling, Vereniging Jeugd
heus Mücahid VZW

Leopoldsburg 1068/VI/2002 Turkse Cultuur- en Nieuwe lokalen voor de 7.825,00
Sportvereniging Leo- jongeren
poldsburg VZW 
(Turcusvel)

Leuven 0854/VI/2002 Nepal-Bhutan Cultural Sound of the Himalaya 2.325,00
Group

Leuven 0974/VI/2002 Mesopotamië Leuven ? 93.605,70
VZW

Leuven 0976/VP/2002 KSK Zendavesta VZW Integratie en sport 12.500,00

Leuven 1009/VP/2002 Amahoro VZW Sport voor jongeren en 39.175,00
volwassenen (fietsen)
Danslessen voor jong en
oud

Leuven 1034/VI/2002 Filipiniana-Europa Opgroeien en waardenont- 8.000,00
VZW wikkeling van jongeren in de

familie : de Filippijnen (beter)
leren kennen

Lier 0956/VI/2002 Culturele jeugdvereni- Rahatklüp 104.226,00
ging

Lokeren 0858/VI/2002 Unie van Moskeeën en Een huis voor UMIVOW 17.250,00
Islamitische Verenigin-
gen van Oost- en West-
Vlaanderen (UMIVOW)
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Gemeente/stad Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

Lokeren 0991/VI/2002 Destan Culturele Ver- De geboorte van een cultuur- 519.911,65
eniging VZW huis

Maasmechelen 0802/VI/2002 Milan 2000 VZW Verbetering integratie natio- 3.300,00
naliteiten door ontspanning
tesamen

Maasmechelen 0818/VP/2002 Dynamiek : Opboksen De universele taal van sport 6.392,43

Maasmechelen 0856/VI/2002 Speelpleinwerking De Cultuurkokkerellen 1.900,00
Saenhoeve VZW

Maasmechelen 0865/VI/2002 Zwiazek Harcerzy Socio-culturele activiteiten 2.854,00
Polskich Maasmeche-
len / Vereniging van 
Poolse Scouts Maas-
mechelen

Maasmechelen 0902/VI/2002 Jeugd Juve Maasme- Een nieuwe start voor het 18.767,00
chelen VZW jeugdvoetbal in Mariaheide/-

hof met verbouwingswerken
van de kleedkamers

Maasmechelen 0903/VI/2002 Jeugd Juve Maasme- Een nieuwe start voor het 19.229,00
chelen VZW jeugdvoetbal in Mariaheide/-

hof

Maasmechelen 0905/VI/2002 Jeugd Juve Maasme- Een nieuwe start voor het 25.158,36
chelen VZW jeugdvoetbal in Mariaheide/-

hof met de renovatie van
douches

Maasmechelen 0944/VI/2002 Tlont VZW Tlont 21.200,62

Maasmechelen 0945/VI/2002 Thebe VZW De tienermobiel 35.549,54

Maasmechelen 0946/VI/2002 Jeugdzorg Eisden Aankoop materiaal voor 9.299,87
VZW  –  Jeugdhuis overnachtingen
Oke

Maasmechelen 0947/VP/2002 Turkse Oudervereni- Klassikale begeleiding en 14.999,00
ging van Maasmeche- vorming van allochtone kin-
len VZW deren met taalproblemen en

het verwerven van duurzaam
didactisch materiaal om het 
project te verwezenlijken

Maasmechelen 0948/VI/2002 Jeugd Juve Maasme- Een nieuwe start voor het 5.099,00
chelen VZW jeugdvoetbal in Mariaheide/-

hof met een goed onderhoud
van de grasvelden

Maasmechelen 1007/VI/2002 Eisden Sport KVV KVV Eisden Sport  –  geluid 3.110,00

Maasmechelen 1018/VI/2002 Eisden Sport KVV KVV Eisden Sport  –  jeugd- 5.000,00
werking informatica

Maasmechelen 1078/VI/2002 Patro Maasmechelen Help, het dak lekt en de verwar- 9.528,31
VZW (jeugdafdeling) ming is uitgevallen

Maasmechelen 1079/VI/2002 Patro Maasmechelen Ook de minder sterken mee 1.250,00
(jeugdafdeling) op verplaatsing !
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Gemeente/stad Dossiernr. Aanvrager Naam project Gevraagd
bedrag (euro)

Maasmechelen 1081/VI/2002 Patro Maasmechelen De deur staat open en het 4.163,61
(jeugdafdeling) waait binnen !

Maasmechelen 1082/VI/2002 Patro Maasmechelen De plaatsing van een bijko- 6.719,00
VZW (jeugdafdeling) mende bellenvanger

Mechelen 0844/VI/2002 Rzoezie VZW Vervoer voor werk en sport 20.199,00

Mechelen 0845/VI/2002 Rzoezie VZW Sportzaal 5.171,00

Mechelen 0873/VI/2002 De Vereniging van Hammoerab I 14.648,59
Assyriers in België
VZW (Hammoerabi)

Mechelen 1087/VI/2002 MOOJ VZW Materiële ondersteuning 38.252,00
Mechelse werkingen kans-
arme jeugd

Mechelen 1095/VP/2002 Vlaamse Dienst Jeugd = Jeugd 39.661,00
Speelpleinwerk VZW

Ronse 0857/VI/2002 Kif-Kif VZW Ankerpunt trefplaats voor 15.400,00
meisjes

Ronse 0860/VI/2002 Kif-Kif VZW Uitbouwen "Club de 6.710,92
Fraternité"

Ronse 0861/VI/2002 Kif-Kif VZW Sportaanbod 10.750,00

Sint-Niklaas 0829/VI/2002 Jeugdwerking De Pomp Meisjeswerking De Pomp 5.300,00
VZW VZW

Sint-Niklaas 0836/VI/2002 Stadsbestuur Sint-Ni- Time-outproject 4.464,00
klaas

Sint-Niklaas 0911/VI/2002 Hilal Cultuur Centrum Ruimte voor vrouwen 35.574,00
VZW

Sint-Niklaas 0912/VI/2002 Jeugdwerking De Pomp Verdere uitbouw van de 7.950,00
VZW jongerenwerking

Sint-Niklaas 1021/VI/2002 Hidaya (Marokkaanse Hidaya betekent : gids, wegwij- 18.013,00
jongerenorganisatie) zer, ... Doel : gids zijn in de 

Marokkaanse-Berberse volks-
cultuur zoals die overleeft in
een Westerse omgeving en een
migratiecontext

Sint-Niklaas 1070/VI/2002 Vlaams Centrum voor Open atelier voor deeltijds 8.400,00
Levensvorming leerplichtigen

Temse 0872/VI/2002 Samba's VZW Integratie- en participatiebe- 7.463,59
vordering van Maghrebijnse 
jongeren via vorming en sport

Temse 0908/VP/2002 Alaturka VZW i.s.m. Culturele en persoonlijke iden- 9.153,00
Cagri VZW titeitsvorming van allochtone

jongeren en volwassenen

Temse 1004/VI/2002 Islamitisch Cultureel Integratie- en participatiebevor- 13.664,64
Ontmoetingscentrum dering van Maghrebijnse jonge-
(ICO) ren via vorming en sport
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bedrag (euro)

Temse 1053/VI/2002 Paradiso VZW Vorming en opvang jongeren 3.869,00
met het oog op het voorkomen
en wegwerken van leerachter-
standen en het verhogen van de
tewerkstellingskansen

Temse 1058/VI/2002 Hoop Vrouwenvereni- Ontmoetingsruimte meisjeswer- 52.257,00
ging VZW king en vrouwenwerking

Temse 1071/VI/2002 Centrum voor Levens- Vormingslokalen Leerwerkpro- 58.750,00
vorming Oost-Vlaan- ject De Waterkant
deren

Temse 1090/VI/2002 Turkse Socio-Culturele Renovatie gebouw Priester 2.500,00
Vereniging van Temse Poppestraat 11, Temse
en Omgeving

Vilvoorde 0851/VI/2002 Migranten Kultureel (F)e-mail 16.412,00
Sociaal Trefpunt

Vilvoorde 0980/VI/2002 Cas Blanca VZW Huiswerk  –  coaching van 23.507,00
ouders en begeleiding van
kinderen bij attitudeverwer-
ving inzake huiswerk

Willebroek 0972/VI/2002 Gemeentebestuur Speelplein op wielen 19.461,00
Willebroek

Willebroek 1048/VI/2002 Culturele en Onderlin- Renovatie en inrichten van 18.310,00
ge Bijstandsvereniging polyvalente ruimte voor be-
van Turkse Arbeiders geleiding en sensibilisering

van jongeren

Willebroek 1049/VI/2002A Culturele en Onderlin- Renovatie en inkleding ont- 12.365,61
ge Bijstandsvereniging moetingsruimte voor vrou-
van Turkse Arbeiders wen

Vlaanderen 0935/VI/2002 Islamitisch Dialoog- en Eenheid in verscheidenheid 26.500,00
Informatiecentrum

Vlaanderen 0970/VP/2002 Departement Onderwijs Provinciale aanspreekpunten 339.000,00
leerplicht/leerrecht

Vlaanderen 1017/VP/2002 Vlaamse Onderwijsraad Allochtone leerlingen in 22.300,00
het gelijkekansenbeleid

(VCVL : Vlaams Centrum voor Levensvorming  –  red.)
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Onontvankelijk wegens te late poststempel

Dossiernr. Datum in Aanvrager

1099/BI/2000 1/05/2002 Buurtsport Brussel VZW

100/AI/2002 2/05/2002 Witrussisch Centrum VZW

1101/GI/2002 2/05/2002 De Sleutel, Provincialaat der
Broeders van Liefde VZW

1102/BP/2002 2/05/2002 Espace Impulse VZW

1103/BP/2002 2/05/2002 De mangoboom in bloei

1104/VL/2002 2/05/2002 EKDAD VZW

1105/AI/2002 8/05/2002 CFS VZW van Marokkaanse Ge-
meenschap van Hoboken en omge-
ving
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Vraag nr. 275
van 20 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Rusthuizen  –  VIPA-subsidies

Verschillende rustoorden/rust- en verzorgingste-
huizen (RO/RVT) hebben bij het Vlaams Infra-
structuurfonds voor Persoonsgebonden Aangele-
genheden (VIPA) een aanvraag lopen voor nieuw-
bouw/verbouwingen, en dit in het kader van uit-
breiding van hun capaciteit of aanpassing aan he-
dendaagse woonbehoeften.

Een eerste stap bij deze dossiers is het zorgstrate-
gisch plan (ZPL) laten goedkeuren door de admi-
nistratie, waarna een financieel-technisch plan
(FTP) ingediend wordt voor alle projecten van het
zorgstrategisch plan. Zo kan een subsidiebelofte
toegekend worden, eventueel per project, naarma-
te de middelen in de VIPA-begroting voorradig
zijn.

Tijdens de begrotingsbesprekingen 2002 bleek dat
door de beperking van het VIPA-budget heel wat
bouwplannen van RO/RVT's voorlopig niet subsi-
dieerbaar zijn en dus uitgesteld worden. Zeker in
regio's zoals Limburg, waar de bevolking versneld
verouderd, is de bouw van voorzieningen essentieel
en moet dit beleid actief opgevolgd worden om aan
de zorgnoden in de regio te kunnen voldoen.

1. a) Hoeveel RO/RVT's per provincie hebben
een aanvraag lopen voor VIPA-subsidiëring
voor uitbreiding van capaciteit ? Voor ver-
nieuwing ?

b) Hoeveel RO/RVT's per provincie dienden
reeds een zorgstrategisch plan in ? 

c) Hoeveel RO/RVT's per provincie dienden
reeds een financieel-technisch plan in ? 

d) Hoeveel RO/RVT's per provincie kregen
reeds een subsidiebelofte ?

e) Hoeveel tijd verloopt er gemiddeld tussen
het indienen van een zorgstrategisch plan /
een financieel-technisch plan / de subsidiebe-
lofte en het aanvatten van de werken ?

f) Hoeveel volledig goedgekeurde VIPA-dos-
siers in elke provincie kunnen niet uitge-
voerd worden bij gebrek aan middelen, cfr.
de VIPA-begroting ? Gaat het hier om dos-
siers voor uitbreiding van capaciteit of ver-
nieuwing ?

g) Om hoeveel bijkomende capaciteit gaat het
in elke provincie wanneer alle goedgekeurde
dossiers volledig uitgevoerd kunnen worden ?
Wanneer alle dossiers waarvoor nu middelen
zijn, uitgevoerd zullen zijn ? 

h) Van hoeveel RO/RVT's in elke provincie
zijn de bouwwerken nu gestart ?

2. a) Welke RO/RVT's uit Limburg hebben een
aanvraag lopen bij het VIPA ? Betreft het
een uitbreiding van capaciteit of vernieu-
wing ?

b) Welke RO/RVT's dienden hiertoe een zorg-
strategisch plan in ?



c) Welke RO/RVT's dienden een financieel-
technisch plan in ?

d) Welke RO/RVT's kregen een subsidiebelof-
te ? Om hoeveel bijkomende plaatsen gaat
het in  elk van deze RO/RVT's ? 

e) Welke RO/RVT's zijn ondertussen gestart
met de bouwwerken ? 

f) Welke RO/RVT's wachten op middelen uit
de begroting om hun project te laten starten ?

3. Is er een berekening gemaakt welk bedrag
nodig is op de VIPA-begroting 1 om aan de hui-
dige verantwoorde vraag (d.w.z. door de admi-
nistratie verantwoord geachte vraag d.m.v.
goedgekeurd zorgstrategisch en financieel-tech-
nisch plan) te voldoen ?
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Antwoord 

1. a) en b)

Aanvragen per provincie Ingediende Goedgekeurde Vernieuwing Uitbreiding
Aantal voorzieningen ZPL ZPL Residentieel

Antwerpen 53 41 24 17

Brabant 32 29 14 15

West-Vlaanderen 68 61 49 12

Oost-Vlaanderen 48 45 36 9

Limburg 20 18 8 10

Vlaanderen 221 194 131 63

Vanaf 1 januari 1998 tot 1 juli 2002 dienden 221
voorzieningen een zorgstrategisch plan in. Voor
ouderenvoorzieningen gebeurt het indienen van
een aanvraag voor VIPA-subsidiëring door middel
van een zorgstrategisch plan.

1. c) en d)

Technisch-financieel plan Ingediend Subsidiebehoefte Wachtend

Antwerpen 26 17 9

Brabant 16 9 7

West-Vlaanderen 25 20 5

Oost-Vlaanderen 14 9 5

Limburg 11 7 4

Vlaanderen 92 62 30

92 voorzieningen dienden een technisch-financieel
plan in, waarvan 62 voorzieningen een subsidiebe-
lofte kreeg. Voor 30 plannen is de procedure volle-
dig afgerond.



Tijd tussen indienen ZPL en FTP
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Tijd tussen indienen FTP en subsidiebelofte
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1. e)

De gemiddelde tijd tussen het indienen van een
zorgstrategisch plan en het indienen van een tech-
nisch-financieel plan bedraagt 305 dagen (n=83). In
principe wordt in een zorgstrategisch plan een lan-
getermijnvisie voor tien jaar ontwikkeld.

De gemiddelde tijd tussen het indienen van een
technisch-financieel plan en de subsidiebelofte be-
draagt 216 dagen. De geldigheid van een subsidie-
belofte bedraagt twee jaar. Dit betekent dat min-
stens 35 initiatiefnemers met de werken zijn ge-
start.



1. f)

Technisch-financieel Ingediend Subsidiebehoefte Wachtend Wachtend/ Wachtend/
plan uitbreiding vernieuwing

Antwerpen 26 17 9 3 6

Brabant 16 9 7 4 6

West-Vlaanderen 25 20 5 1 5

Oost-Vlaanderen 14 9 5 3 2

Limburg 11 7 4 2 3

Vlaanderen 92 62 30 13 22

De bijkomende middelen uit het Fonds van Een-
malige Uitgaven, 6 miljoen euro in 2002 en 37,5
miljoen euro in 2003, zorgen ervoor dat de plannen
waarvoor de procedure volledig is doorlopen ook
effectief financieel kunnen worden gehonoreerd.
Op korte termijn verwacht het VIPA-dossierma-
nagement evenwel bijkomend 73 technisch-finan-
ciële plannen. Uitgaande van de huidige VIPA-
middelen betekent dit dat deze plannen pas in 2004
in aanmerking komen voor vastlegging.

1. g) 

Capaciteit Strategische planning
in ZPL Huidig Toekomst Verschil
Provincie RH SF DVC KV DC RH SF DVC KV DC RH SF DVC KV DC

Antwerpen 3.751 459 30 14 1 4.051 912 192 186 13 300 453 162 172 12

Brabant 2.277 229 29 9 4 2.654 531 157 115 10 377 302 128 106 6

West- 5.370 305 120 53 5 5.316 822 212 166 18 -63 517 92 110 12
Vlaanderen

Oost- 4.338 412 25 18 3 4.436 820 180 140 13 98 408 155 122 10
Vlaanderen

Limburg 1.823 176 27 2 0 2.095 250 107 49 5 272 74 80 47 5

Vlaanderen 17.559 1.581 234 96 13 18.552 3.335 848 656 59 984 1.754 617 557 45

RH = rusthuis SF = serviceflat DVC = dagverzorgingscentrum
KV = kortverblijf DC = (lokaal) dienstencentrum

Bij de zorgstrategische planning vanaf 1 januari
1998 zijn 17.559 zorgplaatsen in beeld gekomen.
De initiatiefnemers zien in de planning een uitbrei-
ding naar 18.552 zorgplaatsen. Deze toename is
het wiskundig resultaat van een uitbreiding met
1.954 plaatsen, een afbouw van 961 plaatsen met
een  substitutie naar 557 plaatsen kortverblijf en
617 plaatsen dagverzorging.
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In alle provincies is er een opbouw van de zuivere
residentiële plaatsen, met uitzondering van West-
Vlaanderen, waar de residentiële afbouw meer dan
volledig wordt gecompenseerd door een uitbrei-
ding van het kortverblijf en de dagverzorging.

Technisch-financiële planning
Herconditionering Nieuwbouw Zorgplaatsen

Provincie RH SF DVC KV DC RH SF DVC KV DC Uitbreiding Bestaand

Antwerpen 1.014 12 0 19 2 2.011 383 162 139 10 443 2.582

Brabant 584 0 0 5 2 1.544 328 154 96 6 467 1.661

West- 1.039 183 70 210 2 2.681 369 127 82 13 206 3.514
Vlaanderen

Oost- 666 22 10 24 1 2.497 277 189 79 8 508 2.655
Vlaanderen

Limburg 1.047 30 13 6 0 927 44 90 43 4 330 1.644

Vlaanderen 4.350 247 93 74 7 9.660 1.401 722 439 41 1.954 12.045

De goedgekeurde zorgstrategische plannen leiden
tot een herconditionering van 4.350 zorgplaatsen
en de nieuwbouw van 9.660 plaatsen, waarvan er
1.954 plaatsen een uitbreiding van de capaciteit be-
tekenen, en 12.056 plaatsen een bestaand aanbod
moeten vernieuwen.

Provincie Herconditionering Nieuwbouw Uitbreiding Bestaand

Antwerpen 482 767 109 1.140

Brabant 359 566 53 872

West-Vlaanderen 465 905 67 1.303

Oost-Vlaanderen 97 618 0 715

Limburg 519 308 95 732

Vlaanderen 1.922 3.164 324 4.762

Op basis van de subsidiebeloftes vanaf 1998 zijn
volgende werken per provincie in uitvoering: er
worden 1.922 zorgplaatsen vernieuwd door hercon-
ditionering, terwijl 3.164 plaatsen in nieuwbouw
worden opgericht. Dit staat voor een uitbreiding in
Vlaanderen van 324 plaatsen en een herconditio-
nering van 4.762 zorgplaatsen.

Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  – 18 november 2002 -780-



2. a) t.e.m. f)

Volgende tabellen bieden een antwoord op de gestelde vragen:

Initiatiefnemer Indiening Goedkeuring FTP (eerste) Subsidie
ZPL belofte

Beringen RVT Sint-Anna 01-10-98 11-06-99 12-12-00 03-04-02

Beringen Corsala 16-12-99 19-06-00

Bocholt Rusthuis De Voorzienigheid 10-11-00 10-04-01 25-07-01 wachtend

Diepenbeek De Visserij 13-11-00 29-11-01

Genk Herfstvreugde 18-11-98 11-06-99

Hasselt Salvatorrusthuis 25-05-99 04-10-99 19-04-00 19-12-00

Hasselt Sint-Elisabeth 17-07-98 19-05-99 01-03-00 02-10-00

Hechtel-Eksel Sint-Antonius 05-09-00 30-03-01

Houthalen- Vinkenhof 16-12-98 11-06-99 26-04-01 wachtend
Helchteren

Lommel Bejaardencentrum Hoevezavel 10-11-98 11-06-99 23-05-00 21-12-00

Maaseik OCMW 07-03-02 10-07-02

Maasmechelen Sint-Jan 12-06-98 28-05-99 10-02-00 21-12-00

Meeuwen-Gruit- Sint-Antonius 05-09-00 30-03-01
rode

Peer Sint-Antonius 05-09-00 30-03-01

Sint-Truiden 't Arbeidsheft 28-10-01 niet goedgekeurd

Tessenderlo Heuvelheem 11-06-98 08-01-99 02-04-99 11-06-99

Tongeren RVT Sint-Jozef 17-07-98 14-04-99 14-02-00 02-10-00

Tongeren Sint-Jacobus 10-06-99 09-02-00

Zonhoven Heilige Catharina 01-10-99 03-05-00 12-01-01 wachtend

De in de tabel opgenomen data voor de subsidie-
belofte betreffen de eerste subsidiebelofte.
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3. Om alle goedgekeurde zorgstrategische plannen
uit te voeren is een bedrag nodig van 280 mil-
joen euro. Te verwachten valt dat een meerder-
heid van de initiatiefnemers zijn financieel tech-
nische plannen wil realiseren binnen een perio-
de van 3 jaar (gemeenteraadsverkiezingen
2005). Dit betekent dat bij gelijkmatige sprei-
ding een jaarlijkse vastleggingsruimte van 93
miljoen euro nodig is.

Bij een spreiding over zes jaar is een vastleg-
gingsruimte nodig van 46,5 miljoen euro.

Voor de berekening van de bedragen is uitge-
gaan van een gemiddelde kostprijs per werk-
vorm zoals die blijkt uit de subsidiebeloftes op
de projecten sinds 1998. Op korte termijn ver-
wacht het dossiermanagement van het VIPA
bijkomend 73 financieel-technische plannen,
waarvoor al een eerste begeleiding ter admini-
stratie is gebeurd.

Vraag nr. 277
van 20 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

CBO-cursisten  –  RSZ-bijdragen

In het kader van de sociale integratie van personen
met een handicap worden de centra voor beroeps-
opleiding (CBO) erkend door het Vlaams Fonds.
Dit berekent en subsidieert de aanwezigheidspre-
mie die de CBO's uitbetalen aan de cursisten, de
personen met een handicap.

Het Vlaams Fonds is van oordeel dat er geen
RSZ-bijdragen verschuldigd zijn op de aanwezig-
heidspremie wanneer de cursist reeds een vervan-
gingsinkomen heeft. De Rijksdienst voor Sociale
Zekerheid (RSZ) daarentegen baseert zich blijk-
baar op het koninklijk besluit (KB) van 28 novem-
ber 1969 en stelt nu bijdragevorderingen in. Vol-
gens de laatste gegevens zouden de betwiste som-
men oplopen tot meer dan 2.500.000 euro. In af-
wachting van een oplossing ten gronde worden se-
dert reeds meer dan tien jaar alle vorderingen bij
de arbeidsrechtbank op de rol geplaatst.

Welke stappen heeft de minister reeds onderno-
men om hierin snel duidelijkheid te krijgen ?

Antwoord

Dit probleem sleept reeds een vijftiental jaren aan.
De opeenvolgende bevoegde ministers, zowel op

federaal als regionaal vlak, werden op de hoogte
gebracht.

De belangrijkste redenen waarom een oplossing
noodzakelijk is, zijn de volgende :

– de regularisatie van het verleden (de voorbije
vijftien jaren) : de RSZ eist een bijdrageonder-
werping voor deze categorie van personen en
gaat hierbij zover de betrokken werkgevers te
dagvaarden voor de arbeidsrechtbanken tot op-
eising van bijdragen en verwijlintresten, naar
alle waarschijnlijkheid om de verjaring van de
vordering te stuiten ;

– de rechtsonzekerheid van alle betrokken partij-
en, inzonderheid die van de centra voor be-
roepsopleiding en van de werkgevers die de be-
trokken personen tewerkstellen, voor wie de
impassen vragen van financiële of budgettaire
aard oproept en die in het ongewisse blijven
over hun verplichtingen terzake ;

– het negatief imago en de negatieve impact die
dit probleem veroorzaakt bij de werkgevers die
deze personen tewerkstellen of de intentie heb-
ben tewerk te stellen ;

– werkgevers die een beroep doen op gunstmaat-
regelen of RSZ-verminderingen zouden door
niet-betaling van de in deze materie opgeëiste
socialezekerheidsbijdragen door de RZS gewei-
gerd of benadeeld worden. Hierbij dient noch-
tans onmiddellijk gesteld te worden dat de ter-
zake bevoegde ambtenaren van de RSZ ont-
kennen dat de RSZ, louter vanwege deze kwes-
tie, discriminerend zou optreden.

Het probleem is nu op de agenda geplaatst van de
Interministeriële Conferentie, waarbij een werk-
groep m.b.t. personen met een handicap zal over-
leggen met de bevoegde federale minister van So-
ciale Zaken, Frank Vandenbroucke, die het toezicht
uitoefent over de Rijksdienst voor Sociale Zeker-
heid.

Vraag nr. 278
van 20 september 2002
van mevrouw MARLEEN VAN DEN EYNDE

Alcoholmisbruik bij jongeren  –  Preventie

Tijdens Marktrock in Leuven dronk een twaalfjarig
meisje zich te pletter  –  een combinatie van jene-
ver en bier  –  zodat ze in het ziekenhuis werd op-
genomen met een alcoholvergiftiging.
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1. Is alcoholgebruik door jongeren  –  en met
name door kinderen  –  een specifiek item in het
preventiebeleid ? Zo ja, op welke wijze ?

2. Zijn er terzake al campagnes gevoerd ? Met
welk resultaat ?

3. Zijn er gerichte acties naar muziekfestivals en
dergelijke geweest of gepland ?

Antwoord

Alcohol is waarschijnlijk de populairste drug ter
wereld. En dit ondanks de illegale drugs die de
laatste jaren volop in de aandacht staan. Ongeveer
80 % van de volwassenen drinkt op geregelde basis
alcohol.

Er bestaan drie categorieën van "omgaan met alco-
hol" : matig/verantwoord drinken, riskant drinken
en alcoholistisch drinken. Bij deze laatste categorie
is sprake van misbruik en verslavend gedrag.

Alcoholverslaving is een zeer complexe problema-
tiek die vanuit meerdere invalshoeken kan worden
geanalyseerd : medisch (bv. genetische predisposi-
ties), psychologisch (bv. comorbide persoonlijk-
heidsstoornis) en sociaal (bv. sociale druk). De om-
vang van het probleem kan het best worden be-
paald door middel van een multidisciplinaire bena-
dering. Ondanks de talrijke sensibiliseringscampag-
nes blijft alcoholafhankelijkheid een probleem,
ook in België. Alcoholisme vormt niet alleen een
zware last voor de patiënt zelf, het kost de gemeen-
schap heel wat geld. Alcoholisme kan terecht wor-
den beschouwd als een ziekte, die trouwens zonder
onderscheid vrouwen en mannen, jong en oud, rijk
en arm, ... treft.

Uit recent onderzoek blijkt overduidelijk dat er
een zekere correlatie is tussen de leeftijd waarop
men begint te drinken en de waarschijnlijkheid dat
dit verder zal evolueren naar alcoholistisch drin-
ken. Hoe jonger men begint te drinken, hoe groter
het risico is. Het is dus belangrijk om de beginleef-
tijd waarop jongeren beginnen te drinken, zo lang
mogelijk uit te stellen.

Voor Vlaanderen is dit te illustreren met de cijfer-
gegevens van de VAD-leerlingenbevraging van het
schooljaar 1999-2000 (VAD : Vereniging voor Alco-
hol- en andere Drugproblemen  –  red.). De omvang
van de groep bevraagde leerlingen is zo groot dat
ze als representatief kan worden beschouwd voor
Vlaanderen. De prevalentie van dit beginnend

drinken stijgt met de leeftijd en de frequentie
neemt toe met de leeftijd.

Uit het onderzoek blijkt dat 71,3 % van de 12-16-
jarigen het afgelopen jaar alcohol dronk. Van de
jongeren van 12 jaar drinkt 1/10 sterke dranken en
alcopops. Het drinken van alcohol stijgt  het sterkst
tussen de 13 en 14 jaar. Na bier worden alcopops
door alle leeftijden het meest gedronken. De gege-
vens zijn een weerspiegeling van het feit dat alco-
hol drinken sterk wordt aanvaard in onze maat-
schappij. Er is ook een duidelijke samenhang tus-
sen het gebruik van alcohol door personen uit de
sociale omgeving van de jongere en zijn eigen
drinkgedrag.

Uit de Gezondheidsenquête van het WIV blijkt dat
jongeren en 40-60-jarigen relatief meer drinken.
Het is nog niet duidelijk of dit een leeftijds- of ge-
neratie-effect is (WIV : Wetenschappelijk Instituut
Volksgezondheid - Louis Pasteur  –  red.).

Uit onderzoek bij adolescenten (12-22 jaar) in
Vlaams-Brabant, uitgevoerd door de VUB, blijkt
dat het drinken van alcohol voorkomt bij 82 % van
de adolescenten (VUB : Vrije Universiteit Brussel  –
red.). Uit de studie concludeert men evenwel dat
het alcoholmisbruik beperkt blijft tot een minder-
heid of minder frequent voorkomend risicogedrag.

Algemene campagnes gericht op informatie en
sensibilisatie blijven noodzakelijk : samen met een
veeleer controlerende en ontmoedigende regelge-
ving leidt dit tot een vermindering van de globale
consumptie. Men veronderstelt dat dit het percen-
tage van riskante drinkers en alcoholverslaafden
zal doen dalen. En dit zou vermoedelijk leiden tot
een beter gebruik van de diverse hulpverlenings-
mogelijkheden. Specifieke preventiestrategieën
kunnen gericht zijn op bepaalde risico's en bepaal-
de bevolkingsgroepen, zoals bijvoorbeeld jongeren.

Er werden onder mijn beleid verschillende preven-
tiecampagnes rond alcoholpreventie, specifiek ge-
richt naar jongeren, gelanceerd. Deze worden hier-
onder, bij vraag 2, besproken.

1. De overheid is steeds voorstander geweest van
een totaalaanpak van de middelenproblematiek :
dit omvat zowel tabak, alcohol, psychofarmaca
als illegale middelen. De tendens naar meer ge-
combineerd gebruik van middelen (alcohol en
illegale drugs) die uit recent onderzoek blijkt,
bevestigt nogmaals het belang van deze beleids-
optie.
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De huidige bevoegdheidsversnippering beperkt
evenwel de slagkracht van een aantal preventie-
initiatieven. Daarom zal ik in mijn Beleidsnota
Drugpreventie 2002-2010 pleiten voor een glo-
bale aanpak van alle drugs, voor een meer we-
tenschappelijk onderbouwde aanpak, voor meer
mensen en meer middelen voor het preventie-
werk. Ik zal daarbij ook alle bevoegde Vlaamse
ministers en beleidsterreinen aanspreken.

Binnen het Vlaamse preventiebeleid rond alco-
hol zijn jongeren een specifiek item.

Dit weerspiegelt zich binnen het convenant dat
werd afgesloten tussen de Vlaamse overheid en
de VAD, waarbinnen jongeren een prioritaire
doelgroep zijn bij preventie van alcohol en
drugs. Doelstelling 12 omvat : "Het sensibilise-
ren van intermediairen en preventiewerkers en
hulpverleners uit de alcohol- en drugsector voor
implementatie van een Vlaams preventiecon-
cept met betrekking tot middelengebruik bij
prioritaire doelgroepen. De prioritaire doel-
groepen worden bepaald op basis van het risico
van gezondheidsschade door middelengebruik
en worden verder geconcretiseerd in de jaar-
planning. De prioritaire doelgroepen omvatten
minstens de jongeren". Deze doelstelling past
binnen resultaatgebied 3 : "Operationaliseren
van een Vlaams concept omtrent preventie van
middelengebruik als aanzet tot integratie in de
maatschappelijke sectoren en in de alcohol- en
drugsector".

Het is belangrijk dat preventieprogramma's aan-
sluiten bij de leefwereld van jongeren. De VAD
speelt daarop in. Het schoolklimaat draagt im-
pliciet bij tot de preventie van middelengebruik
en ander probleemgedrag. Internationaal on-
derzoek toont duidelijk aan dat de betrokken-
heid van leerlingen bij de school de kans op
druggebruik en de problemen als gevolg van
druggebruik vermindert bij jongeren. De helft
van de leerlingen uit de leerlingenbevraging van
de VAD vindt dat de regels en grenzen niet dui-
delijk genoeg zijn omschreven in het schoolre-
glement.

Maar drugpreventie is niet alleen de taak van
de school, ook de ouders en de ruimere omge-
ving van de jongere spelen een belangrijke rol.

Jongeren verwachten niet dat hun ouders ak-
koord gaan met druggebruik, maar toch blijven
ze hun ouders aanwijzen als belangrijke ver-
trouwenspersonen. Nochtans voelen ouders zich
vaak onzeker en vinden ze het moeilijk om over

drugs met hun kinderen te praten, omdat ze het
gevoel hebben dat jongeren meer over drugs
weten dan zijzelf. Hier ligt dus een grote uitda-
ging om ouders actiever te betrekken en hen te
leren tegen drugs aan te kijken als tegen andere
opvoedingsuitdagingen, zoals uitgaan, festivals,
...

Het jeugdwerk kan een veilig kader aanbieden
waarbinnen de jeugd kan experimenteren met
verschillende vormen van voor hen nieuw ge-
drag. Het is dus belangrijk dat ook het jeugd-
werk een drugbeleid uitwerkt met duidelijke
grenzen en ruimte om zich als individu te ont-
plooien ; een beleid dat jongeren actief betrekt
en waarin ruimte en deskundigheid worden ge-
zocht om in te gaan op signalen van problemen
bij jongeren.

2. Er werden verschillende campagnes gevoerd,
gericht naar jongeren, door de Vereniging voor
Alcohol- en andere Drugproblemen.

De campagne "Bekijk het eens nuchter" zal de
komende drie jaar met een aantal campagnes
verschillende leeftijdsgroepen aanspreken.

Met "A cool world" ging de eerste campagne
van start. Het gaat hier om een website voor 12-
tot 16-jarigen die kan worden geraadpleeg op
www.acoolworld.be. Deze website wil jongeren
informeren en in interactie treden met hen. De
naam "acoolworld" betekent dat men ook cool
kan zijn als men geen alcohol drinkt. Op deze
website wordt deze leeftijdsgroep geïnformeerd
over de lichamelijke en sociale effecten van al-
coholgebruik. Deze campagne wil hen ook leren
omgaan met de sociale druk die nog steeds be-
staat wanneer het over alcoholgebruik gaat. Het
is immers belangrijk dat jongeren voldoende
kennis hebben om een eigen mening te vormen.
Jongeren kunnen er ook hun eigen verhaal
kwijt, leuke screensavers, e-cards en cartoons
vinden, enzovoort. Aan de lancering werd ook
een wedstrijd gekoppeld. In deze wedstrijd kun-
nen jongeren zelf een campagne-ontwerp of slo-
gan creëren.

Met de televisiespot "Erover praten is de eerste
stap" op de VRT probeert de VAD de pedago-
gische benadering van preventie van drugpro-
blemen voorop te stellen;

Deze discussie over drugs is duidelijk niet alleen
relevant voor beleidsmakers en experts, en
daarom heeft deze spot tot doel om het gesprek
over drugs tussen ouders en jongeren op gang te
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brengen. Dat er duidelijk nood is aan een ge-
sprek hierover tussen jongeren en ouders wordt
bewezen door de cijfers van de Druglijn.

De Druglijn is een gratis telefoonnummer, op-
gericht door de VAD, waarop iedereen kan bel-
len in verband met vragen over drank, drugs en
pillen. Van de oproepen kwam een derde van
ouders en opvoeders en een derde van jongeren
tussen 16-25 jaar.

Communicatie tussen ouders en jongeren over
hun goede en slechte ervaringen, over relaties
en drugs, enzovoort, vormt  de beste preventie
van drugproblemen.

Met deze campagne wil de VAD ingaan tegen
de spectaculaire berichtgeving over drugs en
drugverslaving en aantonen dat preventie thuis
begint met een open communicatie tussen ou-
ders en kinderen.

Ook deze campagne ondersteunt mijn preven-
tiebeleid, waarin vooral de communicatie over
druggebruik in het algemeen wordt bevorderd,
in plaats van de vermanende vinger. Praten is
bovendien de eerste stap.

Een andere campagne, gelanceerd door de
Druglijn, heet "Neem drugs ... ernstig". Deze
slogan siert hun nieuwe bekendmakingsaffiche.
Via woordspeling wil men benadrukken hoe be-
langrijk het is om bij druggebruik de situatie
grondig te bekijken alvorens te snel een oordeel
te vellen.

3. Het cool-worldpromoteam bezoekt concerten
en jongerenhappenings met leuke postkaarten,
stickers en T-shirts. Daarnaast worden affiches
opgehangen in onder andere Vlaamse secundai-
re scholen, jeugdhuizen en gemeentelijke jeugd-
diensten. Ook worden naast redactionele aan-
dacht advertenties geplaatst in diverse jongeren-
tijdschriften.

Ten slotte wordt de website in Antwerpen en
Gent gepromoot in bussen en trams.

De syllabus en affiche "Alcohol en drugs, maak
er geen sport van" is bedoeld als preventie van
alcohol en drugs in sportclubs, waar toch één op
vier Vlamingen lid van is. Daarmee wil de VAD
de preventiewerkers en sportclubs uitnodigen
om werk te maken van een alcohol- en drugbe-
leid.

Vraag nr. 279 
van 20 september 2002 
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Kwaliteitsdecreet verzorgingsvoorzieningen  –  Rap-
portering

Artikel 10 van het kwaliteitsdecreet voor verzor-
gingsvoorzieningen (25/2/1997) bepaalt dat de
Vlaamse regering aan het Vlaams Parlement drie-
jaarlijks een rapport voorlegt waarin de evolutie
van de kwaliteitszorg binnen de verzorgingsvoor-
zieningen aan de hand van de kwaliteitsindicatoren
wordt aangetoond.

Werd dergelijk rapport reeds opgemaakt ? Wan-
neer wordt het aan het Vlaams Parlement voorge-
legd ?

Antwoord 

Het kwaliteitsdecreet voor de  verzorgingsvoorzie-
ningen (25/2/1997) voorziet inderdaad in een drie-
jaarlijkse rapportage aan het Vlaams Parlement.
Momenteel legt de administratie de laatste hand
aan dit document, waarna het gedrukt en verspreid
kan worden. Het rapport wordt voor het einde van
2002 aan het Vlaams Parlement voorgelegd.

Het rapport bevat een overzicht vanaf het ontstaan
van het decreet tot de situatie medio 2002. De de-
creten en bijhorende besluiten en omzendbrieven
worden toegelicht. In drie grote delen worden ver-
volgens de verzorgingsvoorzieningen voorgesteld
die reeds opgenomen zijn in uitvoeringsbesluiten,
met name de algemene ziekenhuizen, de psychia-
trische ziekenhuizen en de centra voor geestelijke
gezondheidszorg.

Voor elk van deze sectoren wordt een overzicht ge-
geven van de kwaliteitshandboeken en -plannen en
de stand van zaken met betrekking tot de verplich-
te en de vrij te kiezen thema's. Bij deze thema's
hoorden metingen. Daar waar voldoende valide ge-
gevens verzameld konden worden, is ook een ana-
lyse gemaakt van het cijfermateriaal.

Het rapport bevat ten slotte enkele aanbevelingen
aan de Vlaamse overheid.

Vraag nr. 281 
van 20 september 2002 
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Interculturele bemiddelaars  –  Structurele oplossing
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Interculturele bemiddelaars zijn in de hulpverle-
ning een zinvol antwoord op de noden van migran-
ten en allochtonen die hulp nodig hebben. Toch
wordt hun voortbestaan geregeld in twijfel getrok-
ken.

Zorgen voor een plaats in de dienstverlening op
structurele wijze kan een passend antwoord zijn.
Geregeld verklaarde voormalig minister Martens
te werken aan een globale oplossing voor het pro-
bleem.

Welke stappen heeft de minister reeds gedaan om
voor interculturele bemiddelaars in de verschillen-
de vormen van zorg- en hulpverlening een structu-
rele oplossing te bieden ?

Antwoord 

Voor een gepast antwoord op de vraag naar de
stappen die ondernomen werden voor een structu-
rele inschakeling van interculturele bemiddelaars
in de verschillende vormen van zorg- en hulpverle-
ning is het aangewezen de ontstaansgeschiedenis
en ontwikkeling van het intercultureel bemiddelen
in Vlaanderen even te overlopen.

Onder impuls van het Koninklijk Commissariaat
voor het Migrantenbeleid en op initiatief van het
Centrum voor Etnische Minderheden en Gezond-
heidszorg ging in 1991  –  via een samenwerkings-
protocol tussen de Vlaamse ministers bevoegd
voor Gezondheidszorg, Welzijn en Gezin, Onder-
wijs en Werkgelegenheid  –  het project "intercultu-
rele bemiddelaars in de gezondheidszorg" van
start. Het project richtte zich tot jonge Marokkaan-
se en Turkse vrouwen (minimum 21 jaar oud) met
een minimale basisopleiding en kennis van het Ne-
derlands. Via een systeem van alternerend leren
waarbij een driejarige opleiding gegeven werd,
werden zij opgeleid tot intercultureel bemiddelaar.
Na een examen binnen het tweedekansonderwijs
konden zij vervolgens een diplomagetuigschrift
HSO verkrijgen. In het kader van het project wer-
den een 50-tal vrouwen opgeleid en tewerkgesteld
in een gesco-statuut. In de loop van het project
werd wel duidelijk dat intercultureel bemiddelen
veel meer een methodiek / een deskundigheid is
dan een functie en dat het verwerven van deze des-
kundigheid te hoog gegrepen is voor mensen die
een drie jaar durende A2-opleiding volgen.

In 1998 liep het project ten einde. Om de aangega-
ne engagementen na te komen, opteerde mevrouw
Wivina Demeester, toenmalig minister bevoegd
voor gezondheidszorg, voor een reguliere tewerk-

stelling van deze vrouwen in de equipes van het
medisch schooltoezicht (MST) (nu opgenomen in
de CLB's). Begin 1999 werden 20 bemiddelaars
(18,3 VTE) opgenomen in de equipes van het MST.
Daarnaast werden er van bij de start van het pro-
ject ook interculturele medewerkers tewerkgesteld
bij Kind en Gezin. In 2001 werd hier aangevangen
met een oefening rond de invulling van intercultu-
rele bemiddeling binnen de organisatie. Deze oefe-
ning, waarbinnen een sterkte-zwakteanalyse door-
gevoerd wordt, moet de basis bieden voor de
bijsturing van deze methodiek (HSO : hoger secun-
dair onderwijs ; gesco : gesubsidieerde contractueel ;
CLB : centrum voor leerlingenbegeleiding ; VTE :
voltijds equivalent  –  red.).

Ook binnen de bijzondere jeugdbijstand kwamen
er eind van de jaren '80 impulsen om de hulpverle-
ning beter af te stemmen op het allochtone cliën-
teel door het inschakelen van interculturele bemid-
delaars. In 1988 startte in Antwerpen het Onder-
steuningsteam Allochtonen  –  bijzondere jeugdbij-
stand (OTA) om de diensten en voorzieningen van
de bijzondere jeugdbijstand te ondersteunen bij
hun hulpverlening aan allochtonen, en om de des-
kundigheid bij hulpverleners in het omgaan met al-
lochtonen te bevorderen. Ondertussen zijn er reeds
meerdere jaren vier OTA's werkzaam : een OTA
voor de voorzieningen en diensten in de provincie
Antwerpen, in de provincie Limburg, in de provin-
cies Oost- en West-Vlaanderen en in de provincie
Vlaams-Brabant en Brussel-Hoofdstad. Een OTA
treedt niet in de plaats van de bestaande hulpverle-
ning, maar voegt door betekenisbemiddeling, door
conflictbemiddeling een meerwaarde toe om oplos-
singsgericht te kunnen werken in gezinnen van al-
lochtone jongeren.

Op 20 juli 1994 keurde de toenmalige Vlaamse re-
gering het advies "Intercultureel bemiddelen als
concept, functie en strategie in het Vlaamse mi-
grantenbeleid", uitgebracht door de Interdeparte-
mentale Commissie Migranten (ICM), goed. Het
advies pleitte voor een conceptuele duidelijkheid,
voor een selectieve uitbouw van deze specifieke
dienstverlening gericht op het toegankelijker
maken van de reguliere diensten voor allochtonen
en voor een inpassing van deze specifieke dienst-
verlening in de diensten waar de nood rijst. Daar-
naast pleitte de ICM ervoor om maximale inspan-
ningen te leveren om migranten naar reguliere
functies toe te leiden, om zo de evenredige partici-
patie te bevorderen.

Naar aanleiding van het aflopen van het project
"interculturele bemiddeling in de gezondheids-
zorg" bracht de ICEM in maart 1998 opnieuw een
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advies uit, ditmaal over de nood aan een verder on-
dersteuningsaanbod inzake intercultureel werk
(ICEM : Interdepartementale Commissie voor Et-
nisch-Culturele Minderheden  –  red.). In zijn advies
stelde de ICEM dat het niet alleen zinvol maar ook
wenselijk zou zijn om te voorzien in een ondersteu-
ningsaanbod voor het intercultureel werk en werd
voorgesteld om het ontwikkelen van dit ondersteu-
ningsaanbod aan een onderzoeksinstelling toe te
vertrouwen.

Naar aanleiding van dit advies en rekening hou-
dende met de ontwikkelingen op het terrein van de
toegankelijkheid van voorzieningen voor
(kans)armen besliste de heer Luc Martens, toen-
malig minister bevoegd voor Welzijn, tot de oprich-
ting en subsidiëring van een samenwerkingsver-
band voor de bevordering van de toegang van et-
nisch-culturele minderheden en armen tot algeme-
ne voorzieningen in de welzijnssector. Het samen-
werkingsverband kreeg als opdracht onderzoek te
verrichten, methodieken te ontwikkelen en vor-
ming te verstrekken. Het project ging medio 1999
van start. Door de regeringswissel lag het project
tijdelijk stil, maar het werd eind december 2000  –
onder mijn impuls  –  opnieuw opgestart.

Onderzoek naar interculturele bemiddeling als toe-
gankelijkheidsinstrument behoorde tot de op-
drachten van het toegankelijkheidsproject. Uit dit
onderzoek blijkt dat interculturele bemiddeling
(nog steeds) een verwarrend veld is dat zeer divers
ingevuld wordt, waardoor er heel wat onduidelijk-
heden zijn omtrent de functie of de methodiek. De
onderzoekers bevelen dan ook aan om intercultu-
reel bemiddelen niet langer als een "functie", maar
als een "methodiek" te beschouwen en om binnen
de reguliere opleiding "maatschappelijk werk" de
optie "bemiddeling" (in zo breed mogelijk per-
spectief) te introduceren. Vanuit de vaststelling dat
opleidingen al te vaak monocultureel zijn en geen
rekening houden met de feitelijke multiculturali-
teit, wordt er daarnaast voor gepleit om in alle op-
leidingen tot dienstverlenende functies aandacht te
hebben voor interculturaliteit en interculturele
competentie.

Deze aanbevelingen sluiten aan bij het meer alge-
mene pleidooi om het toegankelijkheidsvraagstuk
niet langer vooral vanuit de doelgroepen, maar ook
vanuit de invalshoek interculturaliteit / diversiteit
te benaderen. Het toegankelijk maken van de zorg
voor iedereen is in de eerste plaats een verant-
woordelijkheid van de voorzieningen zelf. Zij moe-
ten leren omgaan met de diversiteit en complexi-
teit en de nodige interculturele competenties ver-
werven. Een beleid gericht op interculturalisering

beschouw ik dan ook als een belangrijke hefboom
van het minderhedenbeleid. In de context van dit
beleid zal het instrument intercultureel bemiddelen
opnieuw bekeken worden.

Om dit naar de praktijk te vertalen en vanuit de
vaststelling dat de Vlaamse overheid zelf nog te
veel een "witte" organisatie is die opereert vanuit
een vrij homogeniserend denken over mens en sa-
menleving, opteer ik er dan ook voor om dit op in-
terculturalisering gericht beleid vanuit de eigen ad-
ministratie op gang trekken en aan te sturen. Hier-
toe zal begin 2003 binnen de administratie een cel
Interculturalisering operationeel worden. Deze cel
zal het overheidsoptreden in de zorgsectoren toet-
sen op zijn effecten op het vlak van interculturali-
sering, zal onderzoeken hoe voorzieningen en sec-
toren via regelgeving, subsidiëring en andere incen-
tives gestimuleerd kunnen worden tot intercuItura-
lisering, zal nagaan hoe het eigen personeelsbeleid
van de administratie beter ingekleurd kan worden,
zal nagaan hoe de reguliere opleidingen  geïnter-
culturaliseerd kunnen worden, en noem maar op.
Dit alles zal ongetwijfeld een positieve return heb-
ben naar de zorgsectoren. Bij dit alles zullen ook
dwarsverbanden gelegd worden naar andere secto-
ren, zodat kruisbestuiving tot een echte vlucht
vooruit in alle sectoren leidt. Dit alles moet ten
slotte ook een sneeuwbaleffect hebben en doorsij-
pelen naar de ruimere samenleving.

Wat specifiek de rol, opdracht en positie van de
OTA's betreft, wil ik nog even verwijzen naar het
project "integrale jeugdhulpverlening en jongeren
uit etnisch-culturele minderheden (ECM)" dat het
Vlaams Minderhedencentrum in mijn opdracht
momenteel uitvoert en dat tot doel heeft de invals-
hoek ECM van meet af aan mee te nemen bij het
uitwerken van het proces van integrale jeugdhulp.
In dit project wordt ook stilgestaan bij de rol en
positie van de OTA's in de integrale jeugdhulp. De
verdere vormgeving en positionering van de OTk
zal ik dan ook mede baseren op de bevindingen en
suggesties die  dit project geformuleerd worden.

Tot slot nog dit. Vaststellingen op het terrein, maar
ook wetenschappelijk onderzoek (zie o.m. Verrept,
H., Evaluatie van het project interculturele bemid-
delaars in de gezondheidszorg, VUB, Brussel, 1995)
toonden aan dat de vraag naar interculturele be-
middelaars in de praktijk dikwijls zeer nauw sa-
menhangt met de vraag naar tolken, iets waarvoor
de interculturele bemiddelaars niet opgeleid zijn.

Voortbouwend op deze bevindingen en inspelend
op de toenemende diversiteit binnen de vreemde
bevolkingsgroepen is  –  onder mijn impuls  –  op
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17 september 2001 Babel, de Vlaamse Centrale
Tolkendienst, van start gegaan. Babel biedt telefo-
nische tolkondersteuning aan onder andere ge-
zondheids- en welzijnsvoorzieningen, scholen en
CLB's, OCMW's, stedelijke en gemeentelijke dien-
sten en ziekenhuizen.

Vraag nr. 282 
van 20 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Inburgering   –  Valorisatie van competenties

Het debat over de erkenning van verworven com-
petenties sleept in Vlaanderen reeds geruime tijd
aan; dit is nochtans belangrijk, zowel voor heel wat
Vlamingen die ergens een opleiding volgden of/en
ervaring opdeden, als voor buitenlanders die zich
hier tijdelijk of definitief willen vestigen.

In dialoog met de opleidingsactoren, sociale part-
ners en niet-gouvernementele organisaties (NGO)
die de meer uitgeslotenen in onze maatschappij be-
reiken, zouden naast alle vormen van al dan niet
niet-diplomagericht formeel leren ook het niet-for-
mele leren, het semi-gestructureerde leren en het
informele leren moeten worden gevaloriseerd.
Door Europa werd Vlaanderen hiervoor trouwens
reeds op de vingers getikt.

Zowel in het Pact van Vilvoorde als in het beleids-
kader uitgetekend eind 2001 werd door de regering
de optie genomen hier iets aan te doen.

De Vlaamse overheid is verantwoordelijk voor een
groot aantal inburgeringscursussen. Het lijkt dan
ook logisch dat zij  –  in het kader van haar eigen
beleidsbeslissingen  –  deze inburgeringscursussen
valoriseert, zodat ze ook een formele meerwaarde
betekenen voor de deelnemers.

1. Welke tastbare valorisatie, te gebruiken in het
kader van levenslang leren, is er nu verbonden
aan het tot een goed einde brengen van de op-
gelegde onderdelen van een inburgeringstraject ?

2. Zijn er reeds concrete stappen gedaan om dit te
verbeteren ?

Antwoord

Gevraagd wordt of bij de uitbouw van het inburge-
ringsprogramma de valorisatie van competenties,
in het kader van levenslang leren, in rekening
wordt gebracht.

Situering

Het ontwerp van inburgeringsdecreet voorziet bin-
nen het primaire inburgeringstraject in een vor-
mingsprogramma dat bestaat uit drie onderdelen,
namelijk maatschappelijke oriëntatie (MO), Ne-
derlands als tweede taal en loopbaanoriëntatie. In
de huidige experimentele fase van het inburge-
ringsbeleid wordt dit vormingsprogramma reeds
aan de nieuwkomer aangeboden. De inhoud en or-
ganisatie van de onderdelen maatschappelijke
oriëntatie en loopbaanoriëntatie worden momen-
teel door de onthaalbureaus ingevuld in overleg
met de betrokken actoren.

De cel Inburgering van de administratie Gezin en
Maatschappelijk Welzijn deed reeds de eerste stap-
pen om de doelstelling en inhoud van de pakketten
maatschappelijke oriëntatie en loopbaanoriëntatie
verder te verfijnen, te verdiepen en concreet uit te
werken. Hierbij is rekening gehouden met enkele
belangrijke uitgangspunten van het project "le-
venslang leren" van de Vlaamse regering, met
name leren wordt "ontschoold" en vindt ook plaats
in de dagdagelijkse praktijk, de nood aan een geva-
rieerd aanbod tot leren met onder meer oog voor
een meer modulaire organisatie en de (h)erken-
ning van competenties.

Bij het formuleren van de uitgangspunten voor de
einddoelen van het aanbod "maatschappelijke
oriëntatie" staan zowel het verwerven van kennis
als het aanleren van vaardigheden en attitudes cen-
traal. Er wordt hierbij dus duidelijk gekozen voor
een competentiegerichte aanpak. De valorisatie van
de competenties van de nieuwkomer neemt een
centrale plaats in binnen het onderdeel "loopbaan-
oriëntatie".

Maatschappelijke oriëntatie

In het najaar van 2001 nam de cel Inburgering van
de administratie Gezin en Maatschappelijk Welzijn
het initiatief om einddoelen voor het aanbod maat-
schappelijke oriëntatie uit te klaren.

In de huidige experimentele fase van het inburge-
ringsbeleid wordt MO immers op verschillende
manieren ingevuld op het terrein, waarbij vaak
voornamelijk aandacht wordt besteed aan kennis-
overdracht en minder aan de ontwikkeling van de
vaardigheden en attitudes van de nieuwkomers.
Doordat er op centraal niveau nog geen leerdoelen
zijn gedefinieerd, is er geen eenvormigheid moge-
lijk, hetgeen de kwaliteitsopvolging bemoeilijkt.
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Achterliggende principes voor de einddoelen maat-
schappelijke oriëntatie

In een werkgroep werden de volgende achterlig-
gende principes voor de einddoelen maatschappe-
lijke oriëntatie geformuleerd (omtrent het project
rond einddoelen maatschappelijke oriëntatie is het
volgende rapport beschikbaar : "Tussentijds activi-
teitenrapport maatschappijoriëntatie voor nieuw-
komers, mei 2002, Diane De Keyzer, VOCB").

Hoofddoel van het aanbod is dat MO ertoe wil bij-
dragen dat de nieuwkomer zelfstandiger kan func-
tioneren in de nieuwe samenleving waarin hij of zij
terechtkomt, en om daartoe te komen, moet er
zowel aandacht zijn voor het verwerven van kennis
als voor het aanleren van vaardigheden en attitu-
des. Bij het "verwerven" van kennis mag men zich
niet beperken tot het louter overdragen van feiten-
kennis omtrent de leeromgevingen. De cursist
moet na de eerste informatieoverdracht worden
gestimuleerd om het leren en informatie verwer-
ven in eigen handen te nemen, en dat in steeds wis-
selende leeromgevingen. De vaardigheden en atti-
tudes daarnaast, moeten toelaten het geleerde te
gebruiken in diverse leeromgevingen en zo tot
daadwerkelijk handelen te komen. Daarbij dient
er, naast informatieverwervende vaardigheden en
onderhandelingsvaardigheden, ook te worden ge-
dacht aan het uitbouwen en gebruiken van netwer-
ken en aan het herkennen van diversiteit.

De aangeboden informatie kan als een basis wor-
den gezien. De op deze manier opgedane kennis
kan het uitgangspunt vormen voor het uitbouwen
van referentiekaders en netwerken en zal in een
later stadium mogelijkheden bieden tot een verdie-
ping en verruiming van kennis. De informatie wil
een eerste oriëntatie bieden in de verschillende
rechten, plichten en regelingen, het systeem en de
mogelijkheden, instanties, netwerken en diversiteit.
Belangrijk hierbij is dat binnen het MO-aanbod
maatwerk moet worden geleverd aan de nieuwko-
mer. Bij de keuze van deze leeromgevingen zal re-
kening worden gehouden met zijn of haar eerder
verworven competenties, leervragen en -behoeften,
met de eigenheid van zijn of haar leefsituatie en
met de vervolgsituatie die via loopbaanoriëntatie
duidelijker zal worden. Uiteraard zijn er leeromge-
vingen die voor alle nieuwkomers aan de orde zijn.

Zou het leren alleen gaan om het verwerven van
kennis, dan bestaat het gevaar dat deze kennis zeer
vlug veroudert. Ligt de focus daarentegen mede op
het aanleren van vaardigheden, dan wordt de mo-
gelijkheid geboden dat de nieuwkomer zich de
vaardigheid eigen maakt om zelf de informatie te

verwerven in welke context dan ook. De transfer-
waarde van competenties is met andere woorden
aanzienlijk. Het aanleren van competenties wint
bovendien op alle terrein nog aan belang, ten nade-
le van het opdoen van feitenkennis, en past in vi-
sies van levenslang en levensbreed leren.

Stand van zaken

Momenteel wordt een visietekst met mogelijke
einddoelen voor het aanbod MO gefinaliseerd.

Vooraleer er wordt gesproken over implementatie
van de einddoelen MO, worden tijdens het wer-
kingsjaar 2002-2003 één of meerdere proefprojec-
ten opgestart die deze einddoelen op kleine schaal
uittesten op enkele onthaalbureaus, waarbij ze
worden afgetoetst aan de praktijk. Daarnaast
wordt er ook een vormingsaanbod aangeboden aan
de docenten MO waarbij de nadruk ligt op het trai-
nen van competenties bij nieuwkomers.

Loopbaanoriëntatie

Het onderdeel loopbaanoriëntatie wordt in de hui-
dige experimentele fase van het inburgeringsbeleid
ingevuld door een samenwerkingsovereenkomst
tussen VDAB/LKC/lokale werkwinkel en het ont-
haalbureau (voor de onthaalbureaus in Brussel
worden de overeenkomsten afgesloten met BGDA
en VDAB). In de overeenkomst wordt door beide
partners gezamenlijk afgesproken hoe het aanbod
loopbaanoriëntatie wordt ingevuld op inhoudelijk
en organisatorisch vlak (de samenwerking kan bv.
worden ingevuld door een bezoek van een groep
nieuwkomers aan een tewerkstellingsinitiatief, een
les van een gastspreker van de VDAB in de cursus
MO of door middel van consultatiegesprekken tus-
sen de nieuwkomer, de trajectbegeleider van het
onthaalbureau en de inburgeringsconsulent van de
VDAB). Ook hier werkte de cel Inburgering van
de administratie Gezin en Maatschappelijk Welzijn
het voorbije werkingsjaar aan de inhoudelijke ver-
dieping van het aanbod loopbaanoriëntatie, waar-
bij enkele methodieken aan de onthaalbureaus
werden aangereikt, en dit in nauwe samenwerking
met onder meer de VDAB (VDAB : Vlaamse
Dienst voor Arbeidsbemiddeling en Beroepsoplei-
ding ; LKC : lokaal klantencentrum ; BGDA : Brus-
selse Gewestelijke Dienst voor Arbeidsbemiddeling
–  red.).

Invulling van het onderdeel loopbaanoriëntatie

De uiteindelijke doelstelling van het aanbod loop-
baanoriëntatie binnen het primaire inburgerings-
traject is dat een individueel proces van de nieuw-
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komer wordt ondersteund, waardoor hij een gefun-
deerde en gemotiveerde keuze kan maken voor het
secundaire traject en de eigen verdere levensloop-
baan, en op basis daarvan een trajectplan opstelt.

Hiertoe wordt binnen het primaire traject een mi-
nimaal basispakket van informatie aangereikt aan
alle nieuwkomers dat betrekking heeft op de mo-
gelijke vervolgtrajecten, waarbij onder meer aan-
dacht wordt besteed aan de (lokale) arbeidsmarkt,
de mogelijkheden van levenslang leren (onderwijs,
opleidingen en socio-cultureel vormingswerk) of
de piste van vrijwilligerswerk. Bijkomende infor-
matie kan op basis van het perspectief en de inte-
resses van de nieuwkomer verder worden aange-
vuld en verfijnd. Binnen het primaire traject dient
ook een eerste oriëntatie van de nieuwkomer plaats
te vinden. Daartoe moet de nieuwkomer ook in-
zicht verwerven in zijn eigen mogelijkheden en
wensen.

Uitgangsprincipe bij het aanbod loopbaanoriënta-
tie is dat de betrokkene zélf in eerste instantie ver-
antwoordelijk is voor zijn levensloopbaan en er
zelfstandig aan wil werken en dat men uitgaat van
de capaciteiten die iemand wél heeft. Nieuwko-
mers komen immers veelal met werkervaring, di-
ploma's en specifieke vaardigheden naar Vlaande-
ren. Vaak weten ze echter niet hoe ze hun meege-
brachte bagage (diploma's, ervaringen en compe-
tenties) kunnen vertalen naar de nieuwe context.
Het onthaalbureau helpt dan ook die meegebrach-
te bagage die de nieuwkomer verder wil benutten,
concreet te vertalen naar onze maatschappij.

Loopbaanoriëntatie heeft linken met andere on-
derdelen van het inburgeringsprogramma en wordt
dan ook geen apart maar geïntegreerd onderdeel
binnen de andere onderdelen van het inburgerings-
traject. De nieuwkomer heeft immers informatie
nodig over hoe de samenleving in elkaar zit. Die
informatie kan grotendeels aan bod komen in het
aanbod maatschappelijke oriëntatie. En als de
deelnemer op zoek gaat naar specifieke informatie
(buiten de schoolbanken), zal hij vrij snel de be-
hoefte vinden aan een basiskennis Nederlands. De
oriëntatie van de nieuwkomer vindt plaats binnen
individuele en groepsgesprekken met de trajectbe-
geleider, waarbij onder meer gebruik kan worden
gemaakt van de portfoliomethodiek.

Stand van zaken

Een eerste concrete toepassing van het aanbod
loopbaanoriëntatie vindt plaats binnen het Saida-
project (Succesvol Anderstaligen Integreren via

Duurzame Arbeid) dat werd opgestart door de
VDAB in 2001 en waarbij intensief wordt samen-
gewerkt met de cel Inburgering van de administra-
tie Gezin en Maatschappelijk Welzijn en de ont-
haalbureaus.

Doelstelling van het project is het optimaliseren
van het traject naar werk dat nieuwkomers doorlo-
pen. Dit betekent dat de overgang van de primaire
naar de secundaire fase zo vlot mogelijk dient te
verlopen en dat het doorlopen traject voor de
nieuwkomer op een efficiënte wijze kan leiden
naar tewerkstelling. Hiertoe wordt de portfoliome-
thodiek aangewend, waarbij men kan achterhalen
welke bagage de nieuwkomer bij zich heeft en hoe
hij die bagage kan gebruiken om werk te vinden.

Het werken via de portfoliomethodiek heeft als
voordeel dat het de competenties van de nieuwko-
mer concreet en tastbaar maakt, hetgeen motive-
rend werkt en een uitgangspunt kan zijn voor de
loopbaanoriëntatie. Daarnaast biedt deze aanpak
een gestructureerde opbouw van het individuele
dossier van de nieuwkomer waarbij de portfolio
zelf als communicatiemiddel kan dienen tussen de
nieuwkomer en andere betrokken actoren (ont-
haalbureau, werkwinkel, ... ) onderling. Een aantal
materialen, waaronder een voorbeeldportfolio en
oefeningen die moeten leiden tot het proces van
loopbaanoriëntatie, werden reeds ontwikkeld en
worden vanaf november 2002 uitgetest binnen een
proefproject op enkele Oost-Vlaamse onthaalbu-
reaus.

Voor de trajecten richting sociale en educatieve
zelfredzaamheid worden momenteel portfoliooefe-
ningen ontwikkeld op enkele onthaalbureaus, die
in een latere fase ook worden uitgeprobeerd.

Meer informatie (o.m. de visietekst over loopbaan-
oriëntatie) is terug te vinden op www.inburgering.be
onder "inburgeringsprogramma".

Het inburgeringsattest 

Het ontwerp van inburgeringsdecreet voorziet in
een inburgeringsattest dat wordt opgemaakt door
de gemeente waar de nieuwkomer verblijft en
waarin wordt vermeld dat betrokkene het inburge-
ringstraject regelmatig gevolgd heeft.

Dit eenvormig attest van inburgering zal de ver-
worven competenties van de nieuwkomer een for-
meel karakter geven.
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Vraag nr. 283
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Verwijlintresten  –  Stand van zaken

Zie :
Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening
Vraag nr. 169
van 20 september 2002
van de heer Carl Decaluwe
Blz. 857

Antwoord 

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister
van Financiën en Begroting, Innovatie, Media en
Ruimtelijke Ordening.

Vraag nr. 284
van 20 september 2002
van de heer FILIP DEWINTER

Airmiles  –  Regeling

Zie :
Minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken
en Energie
Vraag nr. 381
van 20 september 2002
van de heer Filip Dewinter
Blz. 741

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Patrick Dewael, minister-president
van de Vlaamse regering.

Vraag nr. 144 
van 20 september 2002 
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Franstalige faciliteitenscholen  –  Subsidiëring (2)

In haar antwoord op de vraag om uitleg van 2 juli
2002 van collega Kris Van Dijck aangaande de
Franstalige afdeling van het gemeenschapsonder-
wijs in Ronse deelde de minister mee dat zowel de
leerkracht als de directeur van die Franstalige afde-
ling door de Franse Gemeenschap bezoldigd wor-
den (Handelingen Commissievergadering nr. 280,
blz. 6-8).

Toen erop gewezen werd dat er blijkbaar een ver-
schil in behandeling is tussen de Franstalige facili-
teitenscholen in de Vlaamse Rand rond Brussel en
die van Ronse, kon de minister daar niet meteen
op antwoorden. Ze verklaarde zich bereid na te
gaan wat de verschilpunten in de regelingen zijn.
Intussen blijkt uit het antwoord van de minister op
mijn schriftelijke vraag nr. 11 van 26 oktober 2001
dat voor het schooljaar 2000-2001 wel degelijk een
bedrag van 16.072.015 frank uitgekeerd werd aan
weddensubsidies voor het Franstalig onderwijs in
Ronse (Bulletin van Vragen en Antwoorden nr.
7/8/9 van februari/maait 2002, blz. 790).

1. Mag ik hieruit afleiden dat de minister zich in
haar antwoord van 2 juli 2002 vergist heeft en
dat er wel degelijk leerkrachten in het Fransta-
lig faciliteitenonderwijs in Ronse door de
Vlaamse Gemeenschap bezoldigd worden ?

2. Heeft de minister de oefening om na te gaan
welke de verschilpunten zijn in de regelingen in-
zake faciliteitenonderwijs, reeds gemaakt ?

Kan zij eventueel de resultaten daarvan meede-
len ?

Antwoord

1. In mijn antwoord van 2 juli 2002 heb ik beves-
tigd dat er naast de autonome vrije Franstalige
basisschool van Ronse ook een Franstalige af-
deling bestaat in de basisschool van het ge-
meenschapsonderwijs.

De personeelsleden van deze afdeling worden,
nog volgens dit antwoord, bezoldigd door de
Franse Gemeenschap. Het personeel van de
vrije Franstalige school wordt wel degelijk door
de Vlaamse Gemeenschap gesubsidieerd. De
uitgekeerde weddensubsidies bedroegen voor
het schooljaar 2000-2001 inderdaad 16.072.015
frank. Van een vergissing is dus geen sprake.

VLAAMS MINISTER 
VAN ONDERWIJS EN VORMING

MARLEEN VANDERPOORTEN
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2. Verschilpunten tussen de regelingen inzake het
faciliteitenonderwijs in de Brusselse Rand en de
taalgrensgemeenten 

a. de randgemeenten (Drogenbos, Kraainem,
Linkebeek, Sint-Genesius-Rode, Wemmel,
Wezembeek-Oppem) (art. 7 gecoördineerde
wetten op het gebruik van de talen in be-
stuurszaken)

De wet van 2 augustus 1966 op het gebruik
van de talen in bestuurszaken zegt dat in
deze gemeenten de onderwijstaal het Neder-
lands is. Op verzoek van voldoende (16) ge-
zinshoofden die in de gemeente wonen, mag
kleuter- en lager onderwijs worden verstrekt
in het Frans, indien het Frans de moedertaal
is of de gebruikelijke taal van het kind. De
gemeente is verplicht dit onderwijs te organi-
seren.

De wet legt aan deze scholen een verplicht
programma tweede taal op.

Aangezien deze scholen gelegen zijn in het
Nederlandstalige taalgebied, heeft het terri-
torialiteitsbeginsel voor gevolg dat de
Vlaamse Gemeenschap optreedt als subsi-
diërende overheid.

b. De taalgrensgemeenten (Komen, Houtem,
Neerwaasten, Waasten, Ploegsteert, Mesen,
Moeskroen, Lowingen, Herseeuw, Dottenijs,
Spiere, Helkijn, Ronse, Vloesberg, Bever,
Mark, Edingen, Lettelingen, Herstappe,
Moelingen, 's Gravenvoeren, Sint-Martens-
Voeren, Sint-Pieters-Voeren, Remersdaal,
Teuven) (artikel 10, laatste lid van de wet
van 30 juli 1963) (art. 3 wet van 30 muli 1963
houdende de taalregeling in het onderwijs)

Deze gemeenten worden in de wet van 30
juli 1963 met een speciale onderwijstaairege-
ling begiftigd, met het oog op de bescher-
ming van hun minderheden. Merk op dat het
hier gaat om gemeenten aan beide zijden
van de taalgrens.

Voor het basisonderwijs geldt een gelijkaar-
dige regeling als in de faciliteitengemeenten.
Op erzoek van voldoende gezinshoofden aan
de gemeente, moet daar basisonderwijs wor-
den ingericht in een andere landstaal. Ook
hier moet het gaan om de moedertaal of de
ebruikelijke taal van het kind.

In de in bovenvermeld artikel 3 genoemde
gemeenten mogen in het secundair onder-
wijs een aantal vakken worden onderricht in
de tweede landstaal (art. 10, laatste lid van
de wet van 30 juli 1963). Dit heeft onder
meer in Ronse geresulteerd in wat men dan
enigszins onnauwkeurig een Franstalige af-
deling in het Nederlandstalig atheneum
noemt.

Ook hier geldt het territorialiteitsbeginsel,
wat er dus op neerkomt dat alle scholen in
Ronse in principe worden gesubsidieerd
door de Vlaamse Gemeenschap, alle scholen
in Moeskroen door de Franse Gemeenschap,
enzoverder.

Vraag nr. 145
van 20 september 2002
van de heer FILIP DEWINTER

Airmiles  –  Regeling

Zie :
Minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken
en Energie
Vraag nr. 381
van 20 september 2002
van de heer Filip Dewinter
Blz. 741

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Patrick Dewael, minister-president
van de Vlaamse regering.

Vraag nr. 1 
van 26 september 2002 
van de heer JAN LAURYS

Berekening studietoelagen  –  "Berta"

Voor de berekening van de studietoelagen werd
door onder meer heel wat dienstverleners een be-
roep gedaan op het computerprogramma Berta
(Berekening Toelage  –  Advies).

Wegens mogelijke wijzigingen aan de reglemente-
ring is het computerprogramma tot op heden nog
niet vrijgegeven.
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1. Wanneer zal het computerprogramma Berta be-
schikbaar zijn ?

2. Is het niet wenselijk de reglementering ongewij-
zigd te laten tot na dit schooljaar ?

Antwoord

Het berekeningsprogramma Berta is eigendom van
de KU Leuven en wordt met een licentieovereen-
komst elk jaar ter beschikking gesteld van profes-
sionele gebruikers via de website van de afdeling
Studietoelagen (KU Leuven : Katholieke Universi-
teit Leuven  –  red.).

De KU Leuven brengt elk jaar zelf de nodige aan-
passingen aan, waarna de afdeling Studietoelagen
het programma test en op fouten controleert, en zo
nodig voor verbetering terugstuurt alvorens het te
laten publiceren.

De reglementering voor 2002-2003 is niet gewij-
zigd. De enige wijzigingen waren indexaanpassin-
gen. Bij het doorvoeren van deze aanpassingen
door de KU Leuven slopen er fouten in het pro-
gramma, waardoor de publicatie achterstand op-
liep.

Ondertussen is Berta weer beschikbaar op de web-
site Studietoelagen.

Vraag nr. 2 
van 26 september 2002 
van de heer JAN LAURYS

Aanvraagformulier studietoelagen  –  Inkomenswij-
ziging

Sedert dit schooljaar is er een nieuw aanvraagfor-
mulier voor studietoelagen. Daarop wordt niet
meer gepeild naar een eventuele inkomensdaling
ten opzichte van het jaar 2000. Alleen de inko-
menswijziging ten gevolge van een wijziging in het
gezin sinds 2000 is nog vermeld.

Voorheen was de afdeling Studietoelagen op de
hoogte van een inkomenswijziging omdat er op het
aanvraagformulier expliciet naar gevraagd werd.
Nu moeten de aanvragers zelf al goed op de hoogte
zijn van de reglementering of zij dreigen naast de
studietoelage te grijpen, ook al is hun inkomen ten
opzichte van 2000 gedaald.

Hoe zal de administratie vanaf dit schooljaar infor-
matie verkrijgen over een eventuele inkomensda-

ling ten opzichte van het jaar 2000, teneinde het
recht op een studietoelage correct te kunnen bepa-
len ?

Antwoord

Vanaf het school- en academiejaar 2002-2003 werd
het aanvraagformulier voor studietoelagen vereen-
voudigd en gebruiksvriendelijker gemaakt. Dit ge-
beurde in samenwerking met een gespecialiseerd
bureau.

Voortaan is er een apart formulier voor het secun-
dair en voor het hoger onderwijs. Aangezien voor
beide studieniveaus andere gegevens nodig zijn om
een dossier te kunnen afhandelen, was de geza-
menlijke bevraging op één formulier vaak erg ver-
warrend. Dit gaf aanleiding tot heel wat fouten.

Bovendien wordt bij het formulier een leidraad ge-
voegd die stapsgewijs toelicht hoe het formulier
moet worden ingevuld en welke attesten bij de
aanvraag moeten worden gevoegd.

De nieuwe formulieren werden positief onthaald
door het veld. Uiteraard moet bijsturing indien
nodig mogelijk zijn. Zo is het inderdaad wenselijk
om opnieuw expliciet te vragen naar de beginda-
tum van de inkomenswijziging. De dossierbehande-
laar kan echter wel aan de hand van de bijgevoeg-
de attesten zien dat er een wijziging in het inkomen
was en zal dan het nodige doen om de bijkomende
gegevens op te vragen.

Naar volgend jaar zal het formulier evenwel wor-
den aangepast.

Vraag nr. 98 
van 4 september 2002 
van de heer LUDWIG CALUWE

Kustactieplan  –  Kleeftatoeages voor verdwaalde
kinderen

In de maand juli 2001 zijn in Middelkerke naar ver-
luidt 1.400 kinderen verdwaald. Uit statistieken op-
gesteld door de Intercommunale Kustreddings-
dienst West-Vlaanderen (IKWV) gelegen in

VLAAMS MINISTER 
VAN WERKGELEGENHEID EN TOERISME

RENAAT LANDUYT
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Nieuwpoort, is gebleken dat in de zomerperiode
van 1999 in de bewaakte en onbewaakte zones
2.371 kinderen verdwaalden en dankzij de inter-
ventie van de hulpdiensten werden teruggebracht.
In 2000 waren het er 2.802 en in 2001 waren het er
3.233.

Daarom heeft de VZW Kinitos het initiatief geno-
men om aan onze kust kleeftatoeages uit te delen
voor kinderen, met vermelding van hun voornaam
en het gsm-nummer van wie hen begeleid.

Wordt deze VZW voor dit initiatief in het kader
van het Kustactieplan ondersteund ?

Antwoord

Het project Kinitos werd niet in aanmerking geno-
men voor subsidies van het Kustactieplan in het
kader van de begroting 2002.

De projecten worden voorgelegd aan een jury die
advies aan mij geeft. De jury bracht op 18 juli 2002
een negatief advies uit. De jury was van oordeel
dat dit project niet realistisch was. Ze stelde zich
ernstige vragen bij de hoge kosten van het project
en bij de draagkracht van de organisatie. Voor 2002
was het seizoen trouwens al te ver gevorderd om
nog uitgevoerd te kunnen worden.

Ten slotte merkte de jury op dat op de begroting
2001 aan een initiatief met dezelfde doelstelling
reeds subsidies toegewezen werden.

Aansluitend vernam ik dat in gerechtelijke kringen
ernstige twijfels geuit worden over onder meer de
veiligheid van verdwaalde kinderen voorzien van
het detectiesysteem in kwestie.

Om deze redenen besliste ik uiteindelijk dit project
niet te subsidiëren. Dit werd door mij aan de be-
trokken organisatie meegedeeld met een schrijven
van 2 september 2002.

Vraag nr. 99
van 4 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Tewerkstelling gehandicapten  –  VDAB en ATB

In haar aanbevelingen voor het federaal werkgele-
genheidsbeleid voor 2002 wijst de Europese Com-
missie erop dat een meer preventieve aanpak van
de langdurige werkloosheid noodzakelijk is.

In zijn beleidsbrief gaf de minister hiertoe een her-
nieuwde aanzet. Hij verwees hierbij naar de indivi-
duele trajectbegeleiding na drie maanden en de
doelgroep laaggeschoolde werkzoekenden. Hij
haalde ook het probleem aan om mensen uit lang-
durige werkloosheid weg te halen (Beleidsbrief
Werkgelegenheid  –  Beleidsprioriteiten 2002-2003 ;
Stuk 1419 (2002-2003)  –  Nr. 1).

Personen met een handicap behoren vaak tot de
doelgroep laaggeschoolde werkzoekenden. Ook
zijn zij vaak het slachtoffer van langdurige werk-
loosheid. Het inschakelen van arbeidstrajectbege-
leiding (ATB) is dan ook bij sommigen noodzake-
lijk.

1. Werden er afspraken gemaakt om verloning,
vergoedingen, ... van het personeel werkzaam
voor de Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemidde-
ling en Beroepsopleiding (VDAB) en ATB op
mekaar af te stemmen ?

2. Hoeveel werkzoekenden m/v met een erken-
ning van het Vlaams Fonds voor Sociale Inte-
gratie van Personen met een Handicap waren in
1999, 2000 en 2001 vóór 1 oktober en na 1 okto-
ber ingeschreven bij de VDAB als uitkeringsge-
rechtigde volledig werkloze (UVW), als niet-
UVW ?

3. Voor hoeveel van deze werkzoekenden werd
door de VDAB een opleiding gegeven ? Welke
opleidingen kwamen het meest aan bod bij deze
doelgroep ?

4. Hoeveel personen m/v van deze doelgroep kre-
gen een baan aangeboden zonder opleiding ?
Na een opleiding ? Hoeveel gingen hierop in ?
Hoeveel waren er na zes maanden nog steeds
aan het werk ?

5. Welke zijn de resultaten in de verschillende re-
gio's van Limburg (per leeftijd, per geslacht) ?

6. Hoeveel werden er doorverwezen via arbeids-
trajectbegeleiding naar de VDAB ?

7. Hoeveel werden er door de VDAB doorverwe-
zen naar ATB ?

Antwoord

1. De VDAB- en ATB-loonschalen zijn totaal ver-
schillend ; zoals de Vlaamse volksvertegenwoor-
diger weet, is de VDAB een VOI met overheids-
barema's en ATB een VZW met eigen loon-
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schalen (VOI : Vlaamse openbare instelling  –
red.).

2. De VDAB registreert enkel de werkzoekenden
met een Vlaams-Fondsnummer. Niet iedereen
met een Vlaams-Fondsnummer wordt achteraf
erkend.

Hieronder vindt de Vlaamse volksvertegen-
woordiger de statistische gegeven 1999, 2000 en
2001 van de werkzoekenden met een Vlaams-
Fondsnummer.
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31.12.1999 31.12.2000 31.12.2001

Totaal Waarvan Nt- Totaal Waarvan Nt- Totaal Waarvan Nt-
UVW UVW UVW UVW UVW UVW

Antwerpen 246 217 29 262 224 38 301 263 38
Mechelen 94 86 8 84 76 8 86 71 15
Turnhout 219 197 22 212 193 19 226 191 35
Leuven 178 122 56 158 108 50 262 167 95
Vilvoorde 57 50 7 89 76 13 121 101 20
Brugge 166 136 30 178 143 35 247 172 75
Kortrijk 318 264 54 312 247 65 335 271 64
Oostende 232 182 50 236 193 43 237 202 35
Aalst 238 207 31 228 195 33 230 204 26
Gent 537 459 78 492 414 78 525 435 90
St.-Niklaas 283 248 35 249 222 27 275 228 47
Hasselt 322 275 47 296 254 42 376 297 79
Tongeren 91 74 17 76 69 7 103 96 7

Totaal 2.981 2.517 464 2.872 2.414 458 3.324 2.698 626

3. In 1999 voltooiden 553 van de werkzoekenden
met Vlaams-Fondsnummer een door de VDAB
georganiseerde opleiding. In 2000 steeg dit aan-
tal naar 769, en nogmaals tot 805 werkzoeken-
den in 2001.

Over de drie jaren heen komen vooral volgende
opleidingen aanbod (de cijfers tussen haakjes
geven het totaal weer van het aantal cursisten
met Vlaams-Fondserkenning voor 1999, 2000 en
2001).

– Sollicitatietraining (totaal 137) en sollicita-
tieruimte (87)

– Metselaar (37)

– Professionele schoonmaaktechnieken (71)

– Groenwerker (54)

– Pc-training (50)

– Aangename kennismaking met de computer
(49)

– Logistiek assistent in de ziekenhuizen en
rusthuizen (46)

– Sociale vaardigheden (44)

– Basisopleiding heftruckchauffeur (35)

– Algemeen bediende (22)

– Introductie pc (20)

– Internet, efficiënt gebruik (20)

– Bestuurder personenwagen (17)

– Constructielasser (16)

– Metaal, basistechnieken (16)

– Schilder-decorateur (15)

– Autocad  –  2D (Full Autocad LT) (14)



4. In 1999 beëindigden 553 personen met een
Vlaams-Fondsnummer een opleiding bij de
VDAB. Na zes maanden waren hiervan nog 107
mensen werkloos.

In 2001 voltooiden 769 personen met een
Vlaams-Fondsnummer een VDAB-opleiding,
waarbij zes maanden na de opleiding nog 263
personen werkloos waren.

In 2002 zette deze stijging van het aantal beëin-
digde opleidingen zich door tot 805, waarbij zes
maanden na de opleiding nog 331 personen in-
geschreven waren als werkzoekende.

5. LKC Hasselt

In 1999 waren er in totaal 45 opleidingen voor
mannen met een Vlaams-Fondsnummer, waar-
van zes maanden na de opleiding er nog 10
werkzoekend waren. Dat jaar beëindigden 20
vrouwen met Vlaams-Fondsnummer de oplei-

ding en na zes maanden waren er nog 7 werk-
zoekend.

In 2001 waren er in totaal 66 opleidingen voor
mannen met een Vlaams-Fondsnummer, waar-
van zes maanden na de opleiding er nog 20
werkzoekend waren. Dat jaar beëindigden 20
vrouwen met Vlaams-Fondsnummer de oplei-
ding en na zes maanden waren er nog 4 werk-
zoekend.

In 2000 waren er in totaal 56 opleidingen voor
mannen met een Vlaams-Fondsnummer, waar-
van zes maanden na de opleiding er nog 21
werkzoekend waren. Dat jaar beëindigden 27
vrouwen met Vlaams-Fondsnummer de oplei-
ding en na zes maanden waren er nog 7 werk-
zoekend.

Hieronder vindt de Vlaamse volksvertegenwoordi-
ger deze gegevens in tabelvorm en uitgesplitst vol-
gens leeftijdscategorie.
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LKC Hasselt
Geslacht Mannen

Jaar

Leeftijd Data 1999 2000 2001 Grand Total

- 20 jaar Sum of totaal 7 2 9
Sum of nog NWWZ 3 2 5
Sum of uitgestroomd 4 0 4

20 tot - 25 jaar Sum of totaal 13 21 16 50
Sum of nog NWWZ 0 6 3 9
Sum of uitgestroomd 13 15 13 41

25 tot - 30 jaar Sum of totaal 7 14 8 29
Sum of nog NWWZ 2 4 3 9
Sum of uitgestroomd 5 10 5 20

30 tot - 35 jaar Sum of totaal 8 9 12 29
Sum of nog NWWZ 2 2 4 8
Sum of uitgestroomd 6 7 8 21

35 tot - 40 jaar Sum of totaal 4 14 10 28
Sum of nog NWWZ 3 7 5 15
Sum of uitgestroomd 1 7 5 13

40 tot - 45 jaar Sum of totaal 5 3 5 13
Sum of nog NWWZ 0 1 3 4
Sum of uitgestroomd 5 2 2 9



Jaar

Leeftijd Data 1999 2000 2001 Grand Total

45 tot - 50 jaar Sum of totaal 1 5 3 9
Sum of nog NWWZ 0 0 1 1
Sum of uitgestroomd 1 5 2 8

Total Sum of totaal 45 66 56 167
Total Sum of nog NWWZ 10 20 21 51
Total Sum of uitgestroomd 35 46 35 116

LKC Hasselt
Geslacht Vrouwen

Jaar

Leeftijd Data 1999 2000 2001 Grand Total

- 20 jaar Sum of totaal 1 4 5
Sum of nog NWWZ 0 2 2
Sum of uitgestroomd 1 2 3

20 tot - 25 jaar Sum of totaal 4 8 2 14
Sum of nog NWWZ 2 1 0 3
Sum of uitgestroomd 2 7 2 11

25 tot - 30 jaar Sum of totaal 7 2 7 16
Sum of nog NWWZ 3 1 1 5
Sum of uitgestroomd 4 1 6 11

30 tot - 35 jaar Sum of totaal 1 3 4
Sum of nog NWWZ 0 1 1
Sum of uitgestroomd 1 2 3

35 tot - 40 jaar Sum of totaal 4 3 2 9
Sum of nog NWWZ 1 0 1 2
Sum of uitgestroomd 3 3 1 7

40 tot - 45 jaar Sum of totaal 1 3 4 8
Sum of nog NWWZ 1 1 0 2
Sum of uitgestroomd 0 2 4 6

45 tot - 50 jaar Sum of totaal 3 2 4 9
Sum of nog NWWZ 0 0 2 2
Sum of uitgestroomd 3 2 2 7

50 tot - 55 jaar Sum of totaal 1 1 2
Sum of nog NWWZ 1 0 1
Sum of uitgestroomd 0 1 1

Total sum of totaal 20 20 27 67
Total sum of nog NWWZ 7 4 7 18
Total sum of uitgestroomd 13 16 20 49
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(LKC : lokaal klantencentrum ; NWWZ : niet-wer-
kende werkzoekende  –  red.)

LKC Tongeren

In 1999 waren er in totaal 19 opleidingen voor
mannen met een Vlaams-Fondsnummer, waar-
van zes maanden na de opleiding er nog 4 werk-
zoekend waren. Dat jaar beëindigden 6 vrou-
wen met Vlaams-Fondsnummer de opleiding en
na zes maanden was er nog 1 werkzoekend.

In 2001 waren er in totaal 12 opleidingen voor
mannen met een Vlaams-Fondsnummer, waar-
van zes maanden na de opleiding er nog 6 werk-

zoekend waren. Dat jaar beëindigden 20 vrou-
wen met Vlaams-Fondsnummer de opleiding en
na zes maanden waren er nog 8 werkzoekend.

In 2002 waren er in totaal 11 opleidingen voor
mannen met een Vlaams-Fondsnummer, waar-
van zes maanden na de opleiding er nog 6 werk-
zoekend waren. Dat jaar beëindigden 17 vrou-
wen met Vlaams-Fondsnummer de opleiding en
na zes maanden waren er nog 9 werkzoekend.

Hieronder vindt de Vlaamse volksvertegen-
woordiger deze gegevens in tabelvorm en uitge-
splitst volgens leeftijdscategorie.
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LKC Tongeren
Geslacht Mannen

Jaar

Leeftijd Data 1999 2000 2001 Grand Total

- 20 jaar Sum of totaal 1 1
Sum of nog NWWZ 0 0
Sum of uitgestroomd 1 1

20 tot - 25 jaar Sum of totaal 1 4 2 7
Sum of nog NWWZ 0 4 2 6
Sum of uitgestroomd 1 0 0 1

25 tot - 30 jaar Sum of totaal 7 2 1 10
Sum of nog NWWZ 0 0 0 0
Sum of uitgestroomd 7 2 1 10

30 tot - 35 jaar Sum of totaal 8 3 1 12
Sum of nog NWWZ 3 1 0 4
Sum of uitgestroomd 5 2 1 8

35 tot - 40 jaar Sum of totaal 2 2 5 9
Sum of nog NWWZ 1 1 3 5
Sum of uitgestroomd 1 1 2 4

40 tot - 45 jaar Sum of totaal 1 1
Sum of nog NWWZ 0 0
Sum of uitgestroomd 1 1

45 tot - 50 jaar Sum of totaal 2 2
Sum of nog NWWZ 1 1
Sum of uitgestroomd 1 1

Total sum of totaal 19 12 11 42
Total sum of nog NWWZ 4 6 6 16
Total sum of uitgestroomd 15 6 5 26



LKC Tongeren
Geslacht Vrouwen

Jaar

Leeftijd Data 1999 2000 2001 Grand Total

- 20 jaar Sum of totaal 4 5 6 15
Sum of nog NWWZ 1 1 3 5
Sum of uitgestroomd 3 4 3 10

25 tot - 30 jaar Sum of totaal 2 3 4 9
Sum of nog NWWZ 0 2 3 5
Sum of uitgestroomd 2 1 1 4

30 tot - 35 jaar Sum of totaal 11 1 12
Sum of nog NWWZ 5 0 5
Sum of uitgestroomd 6 1 7

35 tot - 40 jaar Sum of totaal 4 4
Sum of nog NWWZ 3 3
Sum of uitgestroomd 1 1

40 tot - 45 jaar Sum of totaal 2 2
Sum of nog NWWZ 0 0
Sum of uitgestroomd 2 2

45 tot - 50 jaar Sum of totaal 1 1
Sum of nog NWWZ 0 0
Sum of uitgestroomd 1 1

Total sum of totaal 6 20 17 43
Total sum of nog NWWZ 1 8 9 18
Total sum of uitgestroomd 5 12 8 25
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6. De doorverwijzingen van ATB naar de VDAB
worden niet geregistreerd via onze databank.

7. Sinds de start van de nieuwe samenwerkings-
overeenkomst tussen de VDAB en ATB van 1
juli 2001 zijn er een 1.200-tal personen met een
Vlaams-Fondsnummer (t.o.v. ± 1.400-tal ar-
beidsgehandicapten zonder Vlaams-Fondsnum-
mer) doorverwezen van de VDAB naar ATB.

Daarnaast waren er natuurlijk ook arbeidsge-
handicapten (met of zonder Vlaams-Fondsnum-
mer) die rechtstreeks bij ATB terechtkwamen
via andere doorverwijskanalen.

Vraag nr. 100
van 20 september 2002 
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Campagne "Groot gelijk"  –  Evaluatie

"Groot gelijk" is een infocampagne rond gelijke
kansen voor mannen en vrouwen op de Vlaamse
arbeidsmarkt. De campagne wilde meer vrouwen
aan het werk krijgen of aan het werk houden. Or-
ganisaties konden projecten indienen die de toe-
gang van vrouwen tot de arbeidsmarkt kunnen ver-
hogen. Ze konden daarvoor subsidies krijgen van
het Europees Sociaal Fonds (ESF) en via het actie-
plan van het Vlaams Economisch en Sociaal Over-
legcomité (Vesoc).

De campagne liep tot eind december 2001.

1. Waren deze projecten ook gericht op de
social-profitvoorzieningen ?

2. Welke projecten werden ingediend ?

3. Welke projecten werden goedgekeurd ?



Welk subsidiebedrag werd aan elk van deze
projecten toegekend ?

Tot welk resultaat engageerden de projecten
zich ?

Werd dit behaald ?

Antwoord

1. De infocampagne "Groot gelijk" is opgestart in
het najaar van 2001. Er zijn advertenties ver-
schenen in verschillende tijdschriften en kran-
ten. Daarnaast werden affiches en brochures
verstuurd naar alle infopunten in Vlaanderen en
kon men via het Infopunt Vlaanderen brochu-
res opvragen. Daarnaast zijn er ook brieven met
brochures verstuurd naar alle Kamers van Han-
del en Nijverheid in Vlaanderen met de bood-
schap de brochures te verspreiden bij de bedrij-
ven in de regio. Er werd ook aangeboden om in
de regio uitleg te komen geven over de moge-
lijkheden van het Europees Sociaal Fonds en
het actieplan gelijke kansen voor mannen en
vrouwen van het Vlaams Economisch en Soci-
aal Overlegcomité.

De campagne is officieel afgesloten begin 2002,
maar toch blijven we voortwerken met het ma-
teriaal van de Grootgelijkcampagne. Zo worden
de brochures nog verspreid bij verschillende
evenementen en wordt de Grootgelijkaffiche
gebruikt door de promotoren binnen het Euro-
pees Sociaal Fonds, zwaartepunt 5, die ook sub-
sidies van het Vesoc-actieplan krijgen. Boven-
dien is het Grootgelijklogo een verplicht te ge-
bruiken logo voor promotoren die subsidies van
Vesoc krijgen. Dit alles moet de herkenbaarheid
van de Grootgelijkcampagne nog verhogen.

2. De Grootgelijkcampagne richtte zich zowel
naar de vrouwen zelf (om bewustmaking op
gang te brengen) als naar organisaties die even-
tueel een project wilden indienen. Deze organi-
saties zijn zowel bedrijven als andere organisa-
ties (bijvoorbeeld VZW's).

Het is trouwens vooral bij deze andere organi-
saties dat de Grootgelijkcampagne het meest
succes heeft gehad, waardoor toch ook verschil-
lende organisaties in de social profit interesse
hebben getoond om een project in te dienen.

3. In 2001 werd de campagne samen met een pro-
jectoproep gelanceerd.

Volgende acht projecten (er werden toen in to-
taal 11 projecten ingediend) zijn daardoor nog
goedgekeurd.

Genderneutrale studiekeuze

Aanvrager : Kempense Kamer van Handel en
Nijverheid

In het kader van het stimuleren van een gender-
neutrale studiekeuze richt dit project zich tot
leerlingen uit het zesde leerjaar. Bedoeling is
dat leerkrachten worden ondersteund bij het
ontwikkelen van lesmateriaal Technologische
Opvoeding en dat dit materiaal later ook wordt
gedissemineerd. Ook ouders worden betrokken
bij het project door hen kennis te laten maken
met nijverheidsberoepen en de maatschappelij-
ke waarde ervan.

Doelgroep : 650 leerkrachten/CLB-personeel,
600 leerlingen

Toegekende subsidies : ESF 9.665 euro  –  Vesoc
15.613 euro

(CLB : centrum voor leerlingenbegeleiding  –
red.)

PAK & GO

Aanvrager : dienst Beroepsopleiding departe-
ment Onderwijs (VZW EPON)

Dit project wil meisjes en jonge vrouwen infor-
meren en sensibiliseren voor beroepen in de pa-
pier- en kartonverwerkende nijverheid en de
grafische sector. De doelgroep zijn vooral de 13-
à 14-jarigen, maar ook de leerkrachten en de
ouders van deze jongeren.

Men gaat een aantal activiteiten zoals oplei-
dings- en begeleidingsactiviteiten ontwikkelen
en uittesten. Bovendien gaat men ook proberen
een methodiek te ontwikkelen voor leerkrach-
tenvorming waarbij genderbewustzijn uitgebrei-
der aan bod komt.

Doelgroep : 12.250 leerkrachten/CLB-perso-
neel, 104.000 leerlingen

Toegekende subsidies : ESF 130.518 euro  –
Vesoc 146.055 euro

Mannen & kinderopvang

Aanvrager : Vormingscentrum voor de Begelei-
ding van het Jonge Kind
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Dit project wenst de sector van de kinderop-
vang toegankelijker te maken voor mannen.
Men wil dit realiseren via volgende doelstellin-
gen :

– bestaande opleidingen en opleidingstrajec-
ten voor kinderopvang die binnen tewerk-
stellingsprojecten lopen toegankelijker
maken voor mannen ;

– wervingscampagnes, selectieprocedures en
examens voor begeleiders kinderopvang
genderneutraal maken ;

– opleiders, trajectbegeleiders en begeleiders
die werken binnen de kinderopvang gender-
bewust maken.

Doelgroep : 50 opleiders, 46 werkzoekenden

Toegekende subsidies : ESF 29.634 euro  –
Vesoc 52.949 euro

EVA

Aanvrager : Nationale Confederatie van het
Bouwbedrijf  –  Vlaamse Confederatie Bouw

Dit project wenst de bouwsector toegankelijker
te maken voor vrouwen. Men wil in dit project
volgende doelstellingen realiseren :

een duurzame betrokkenheid van reeds in het
bouwbedrijf actieve vrouwen ; tewerkstellingssi-
tuatie van de bij het bouwbedrijf betrokken
vrouwen verbeteren en garanderen ; inschake-
ling van werkzoekende bedienden in de bouw-
sector bevorderen.

Doelgroep : 10 opleiders, 150 werkzoekenden

Toegekende subsidies : ESF 21.122 euro  –
Vesoc 31.966 euro.

Genderneutraal HRM

Aanvrager : IRAD NV

Binnen de IT-sector is het moeilijk om vrouwen
aan te trekken. Bovendien zijn er minder door-
groeimogelijkheden voor vrouwen (zowel hori-
zontaal als verticaal).

Het project wil daarom op drie sporen werken :

– een meer genderbewust HRM-beleid imple-
menteren ;

– training van vrouwen en mannen om tot een
attitudeverandering te komen ;

– coaching van het HRM-team.

Binnen het project gaat men proberen op een
creatieve manier te werken aan een genderbe-
wust personeelsmanagement binnen de ver-
schillende samenwerkende bedrijven. Daarna
zullen de gegevens van het project uitgebreid
worden verspreid.

Doelgroep : 91 bedrijfsleiders, collega's, ...

Toegekende subsidies : ESF 37.109 euro  –
Vesoc 34.434 euro

(HRM : human resources management ; IT : in-
formatietechnologie  –  red.)

FlexiJob

Aanvrager : Kinderopvang KAV

De promotor wil werken aan een meer flexibele
verdeling tussen arbeids- en zorgtaken. Vandaar
dat men dagopvang voor kinderen wil flexibili-
seren enerzijds en flexibelere buitenschoolse
kinderopvang (BKO) wil verwezenlijken ander-
zijds.

De promotor zal dit doen in samenwerking met
twee sectoren en een bedrijf.

De promotor wil tijdens de disseminatie ook
een aantal beleidsaanbevelingen doen omtrent
de bevindingen rond kinderopvang.

Doelgroep : 6 bedrijven

Toegekende subsidies : ESF 215.005 euro  –
Vesoc 148.736 euro

(KAV : Katholieke Arbeidersvrouwen  –  red.)

Verhogen vrouwenarbeidsmarktparticipatie

Aanvrager : Strategisch Plan Kempen VZW

Het project beoogt een verhoogde participatie
van vrouwen in het arbeidsproces in de Kem-
pen. Dit wordt mogelijk gemaakt door onder
andere te werken aan het flexibiliseren van de
bestaande kinderopvangsystemen en door een
informatiecampagne op te zetten betreffende
het opvangaanbod in het arrondissement.
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Doelgroep : 3.208 bedrijfsleiders, personeelsma-
nagers ; 5.000 werkenden

Toegekende subsidies : ESF 47.365 euro 

Werkbaar Werk

Aanvrager : VZW ISIS

Men wenst langdurig werkzoekenden of moei-
lijk inzetbare vrouwen in te zetten voor de
hulp/thuiszorg voor senioren.

Hiervoor moet echter een vrouwvriendelijk,
aantrekkelijk arbeidssysteem worden georgani-
seerd. Dit is de bedoeling van het project. Het
project is gericht op "sociale flexibiliteit" : flexi-
biliteit van werkgever naar werknemer.

Het project wil ook in ontwikkeling zijnde
buurtdiensten wegwijs maken in het hanteren
van een dergelijke arbeidsorganisatie en de pro-
motor wil ook onderzoeken welke elementen
van zulke arbeidsorganisatie overdraagbaar zijn
naar ruimere sectoren, instellingen en bedrijven.

Doelgroep : 238 bedrijfsleiders, werkenden, ...

Toegekende subsidies : ESF 136.429 euro  –
Vesoc 118.750 euro

Einde 2001 is een volgende projectgroep gelan-
ceerd. Hierop is volgende reactie gekomen.

Oriënto

Aanvrager : Arteveldehogeschool

In het kader van het stimuleren van een gender-
neutrale studiekeuze zal dit project een didac-
tisch pakket voor genderbewuste beroeps- en
studieoriëntatie ontwikkelen. Dit pakket moet
worden verankerd binnen het vak Technologi-
sche Opvoeding (TO) in de eerste graad van het
secundair onderwijs. Er moet eveneens een sen-
sibilisering van leerkrachten TO in het werkveld
en studenten in de lerarenopleiding op gang
worden getrokken.

Het project werd positief geadviseerd op voor-
waarde dat de promotor het genderneutrale als
uitvalshoek nam voor de uitwerking van het
project en zich niet enkel focuste op de be-
roepsoriëntatie alleen.

Groen geleerd

Aanvrager : Educatief Bosbouwcentrum Groe-
nendaal VZW

Dit project wil een opleiding ontwikkelen voor
vrouwen die willen werken in het bos- en na-
tuurbeheer. Het is een experimentele opleiding,
gebruik makend van ervaringen uit vroegere
opleidingen maar met bijzondere aandacht voor
onder meer vrouwen met zorgtaken en met aan-
dacht voor langdurig werkloze en laaggeschool-
de vrouwen.

De opleiding heeft een modulair karakter met
een uitgewerkt feedbackproces. Verder zal er
extra aandacht zijn voor de sociale vaardighe-
den in de basisopleiding en zullen de opleidings-
modaliteiten worden aangepast aan de vrouwen
in de opleiding.

Het project voorziet in de uitwerking van een
roldoorbrekende opleiding voor (hoofdzakelijk
laaggeschoolde) vrouwen in een sector waar
volgens de promotor arbeidsmogelijkheden zijn.

Het project werd positief beoordeeld.

Toegekende subsidies : ESF 25.276 euro  –
Vesoc 20.667 euro

Infom

Aanvrager : Vrije Technische Instituten van
Brugge

Het project wil werkloze vrouwen uit de distri-
butie- en horecasector omscholen naar ICT. Via
deze omscholing kunnen zij eveneens het diplo-
ma ECDL (European Computer Driving Licen-
ce) behalen.

Het project kreeg een negatief advies wegens
het feit dat onvoldoende kon worden aange-
toond dat er geen overlapping is met het project
van verleden jaar (ECDL-opleiding voor vrou-
wen).

(ICT : informatie- en communicatietechnologie
–  red.)

W-Extra : trajectbegeleiding in werkervaring

Aanvrager : Begeleidingsdienst Limburgs Mijn-
gebied
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Trajectbegeleiding geldt al jaren als het model
waarmee achterstelling van kansengroepen
wordt aangepakt. Het klassieke model gaat uit
van een opdeling in fasen : toeleiding, opleiding,
bemiddeling en nazorg. De promotor stelt ech-
ter vast dat trajectbegeleiding met werkervaring
centraal eveneens goede resultaten oplevert. Zij
willen dan ook een nieuwe methodiek van tra-
jectbegeleiding gaan uittesten.

Het project werd negatief geadviseerd wegens
veel te vaag.

Job in zicht

Aanvrager : Wonen en Werken VZW

Het project werkt een specifieke methodiek van
activering uit, gericht op laaggeschoolde en
langdurig inactieve vrouwen die met de gangba-
re activeringsacties niet voldoende worden be-
reikt.

De activeringsacties van de promotor spelen
sterk in op het thuismilieu, de buurt, de sociale
netwerken. Zo wordt gewerkt naar een vertrou-
wensrelatie waarin trajectbegeleiding en hulp-
verlening hand in hand gaan.

De activeringsactie vertrekt van het opzoeken
en activeren van de doelgroep (activering in de
enge zin) tot en met het zoeken naar een job
(jobclub) en het aanbieden van begeleiding in
de job (jobcoaching).

Het project wordt positief geadviseerd, want het
project is goed onderbouwd en is tevens gericht
naar een moeilijke doelgroep.

Toegekende subsidies : ESF 136.709 euro  –
Vesoc 149.515 euro

Ariadne

Aanvrager : Cobot

Laaggeschoolde, al dan niet langdurig werkloze
vrouwen en herintreedsters sensibiliseren,
oriënteren, begeleiden en opleiden naar een rol-
doorbrekende textielfunctie (vooral naar de
functie van wever), met het oog op tewerkstel-
ling.

De promotor wil een aangepast traject aanbie-
den aan vrouwen die een opleiding willen vol-
gen voor wever.

Aangezien het hier over een roldoorbrekende
opleiding gaat en de promotor het traject voor
vrouwen wil aanpassen, werd voor dit project
een positief advies gegeven.

Toegekende subsidies : ESF 27.435 euro  –
Vesoc 21.163 euro

Het Mussennest 

Aanvrager : De Sleutel

Het Mussennest is een leerwerkproject voor
jongeren uit het deeltijds onderwijs die er niet
in slagen reguliere arbeid te vinden. In het pro-
ject van het Mussennest zijn enkel jongens aan-
wezig. De promotor wil onderzoeken waar de
meisjes zitten die er niet in slagen een reguliere
job te krijgen of te houden. Met deze groep
meisjes wil de promotor een integratieproject
opstarten binnen het bestaande leerwerkproject
het Mussennest.

De SWG (strategische werkgroep) is overtuigd
van het nut van dit project. De vraag die men
binnen het project stelt, zou echter ruimer moe-
ten zijn dan enkel het eigen leerwerkproject. De
administratie en de SWG stellen dan ook voor
de beslissing inzake dit project uit te stellen
zodat met de promotor overleg kan worden ge-
pleegd. Het doel van het project moet zijn om te
kijken waarom leerwerkprojecten minder door
meisjes worden bevolkt en wat men daar kan
aan doen. De ontwikkelde methodiek kan dan
eventueel wel in het eigen project worden uitge-
test. Als deze voorwaarde wordt vervuld, kan op
dat moment het project worden goedgekeurd.

IRP

Aanvrager : KHKempen VZW

Het project wil door informatiesessies, pretes-
ting, basisopleiding in webtechnologie, testing
en certificering betere troeven bezorgen aan de
doelgroep om zich op de arbeidsmarkt aan te
bieden.

Voor specifieke doelgroepen wordt de informa-
tie hertaald door gebruik te maken van de
knowhow van de verschillende partners in het
project.

De verschillende partners zullen ook samenwer-
ken aan een witboek waarin volgende elemen-
ten centraal zullen staan : mechanismen voor de
hertaling van informatie, methodieken inzake
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communicatie, informatie en opleiding voor de
doelgroep.

Het project richt zich naar een zwakke doel-
groep (slechtziende vrouwen) en bevat heel wat
creatieve ideeën. Het project werd dan ook
goedgekeurd.

Toegekende subsidies: ESF 254.170 euro  –
Vesoc 150.000 euro

Gendertraining 

Aanvrager : STC Oostende - Ieper

Er wordt een training aangeboden aan interme-
diairen rond het begrip gender. De doelgroep
wordt bewust gemaakt van de genderaspecten
die een rol spelen op de arbeidsmarkt. Zo wordt
de nodige kennis van en ervaring met de gen-
deraanpak verspreid naar geïnteresseerde inter-
mediairen en opleidings- en tewerkstellingsini-
tiatieven in de regio Oostende  –  Ieper. Deze
doelgroep zal op zijn beurt instaan voor de ver-
spreiding van het genderaspect aan bedrijven,
aangezien zij een belangrijke schakel kunnen
zijn tussen zowel vrouwelijke als mannelijke
werkzoekenden en de bedrijfswereld.

Het project kan meehelpen aan een verdere
mentaliteitsverandering inzake gelijke kansen
man/vrouw. Het project is echter niet sterk uit-
geschreven. De administratie en de SWG stellen
dan ook voor de beslissing inzake dit project uit
te stellen totdat met de promotor contact is op-
genomen en er meer duidelijkheid is over het
concept van dit project.

Indien op deze vraag afdoende antwoord wordt
gegeven, kan het project positief worden beoor-
deeld.

(STC : subregionaal tewerkstellingscomité  –
red.)

Mannen in de bejaardenzorg

Aanvrager : Opleidingscentrum Solidariteit
voor het Gezin

Het project wil inspelen op de ondervertegen-
woordiging van mannen in de bejaardenzorg.
Via een informatie- en rekruteringscampagne
gevolgd door een voortraject voor mannen wil

dit project meer mannen toeleiden naar de op-
leiding polyvalent verzorgende.

Het project wil een roldoorbrekend traject aan-
bieden aan mannen om hen te stimuleren een
opleiding polyvalent verzorgende te volgen.
Ook hier zal de beslissing worden uitgesteld tot-
dat contact is opgenomen met de promotor. Het
is aangewezen dat zij rond de algemene proble-
matiek werken (en daarover ook een product
afleveren), en niet enkel een rekruteringscam-
pagne gaan opzetten voor de eigen organisatie.

Op voorwaarde dat aan deze elementen wordt
voldaan, kan het project achteraf worden goed-
gekeurd.

Delta

Aanvrager: VZW Arteveldehogeschool, oplei-
ding sociaal werk

De opleiding maatschappelijk assistent wordt
aangeboden in een deeltijds programma waarbij
studeren en werken worden gecombineerd. De
bedoeling is om de opleiding toegankelijk te
maken voor mensen die om verschillende rede-
nen niet de mogelijkheid hebben gehad hoger
onderwijs te volgen en die graag binnen de so-
ciale sector willen worden tewerkgesteld. Het
project richt zich op niet-werkende, werkloze en
laaggeschoolde vrouwen. In het project wordt
de daarvoor nodige begeleidingsmethodologie
ontwikkeld en wordt nagegaan hoe studenten
via een individuele trajectbegeleiding kunnen
worden ondersteund.

Ook hier zal de beslissing van het project wor-
den uitgesteld tot na overleg met de promotor.
De promotor moet zijn project beperken tot
vrouwen (bijvoorbeeld migrantenvrouwen). En
hij moet duidelijk uiteenzetten welke metho-
diek hij gaat ontwikkelen (een methodiek die
breder kan worden gebruikt dan enkel de socia-
le sector).

De SWG geeft ook mee dat de promotor aan-
dacht moet besteden aan procesbegeleiding van
deze meisjes en aan de uitstroom, met name te-
werkstelling. Er zou ook best samenwerking zijn
met sectoren.

Op voorwaarde dat de promotor aan deze voor-
waarde kan voldoen, kan het project achteraf
positief worden geadviseerd.
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Sitel gender 

Aanvrager : Sitel Belgium NV

Het project wil het genderbewust personeelsbe-
leid bevorderen via :

– een project levenslang leren (geven van op-
leiding aan laaggeschoolde vrouwen) ;

– opleiding aan vrouwelijke managers ;

– opleiden van toekomstige vrouwelijke infor-
matici ;

– uitwerken van een genderneutraal classifica-
tiesysteem.

Het project werkt zowel aan de horizontale als
aan de verticale doorstroming van vrouwen.
Verder is het ook positief dat ze aan de functie-
classificaties zullen werken. Men wil er wel zeer
duidelijk over waken dat de knowhow die bin-
nen dit bedrijf via de experimenten wordt opge-
daan ook wordt verspreid naar de andere acto-
ren in het werkveld.

Het project zal een positief advies krijgen op
voorwaarde dat een procesevaluatie wordt
doorgevoerd (waar werkt deze manier van wer-
ken en waar niet, en waarom) en dat dit project
aan de sociale partners binnen het bedrijf wordt
voorgelegd (men moet zekerheid hebben dat zij
aan dit project willen meewerken). Ten slotte
moeten de methodieken die in dit project wor-
den uitgewerkt overdraagbaar zijn naar andere
sectoren.

Toegekende subsidies : ESF 213.008 euro  –
Vesoc 31.725 euro

De Club 

Aanvrager : VZW Leren Ondernemen

Om de tewerkstelling van kansarme ouders te
consolideren of nieuw werk mogelijk te maken,
wil de promotor de BKO uitbouwen tot een
kwaliteitsvolle, flexibele kinderopvang, aange-
past aan de culturele en sociale noden van de
ouders.

Tewerkstelling van mannen en vrouwen uit de
doelgroep geeft een extra positieve impuls om
roldoorbrekend te werken, omdat enerzijds ook
mannen de zorgtaken op zich nemen en ander-
zijds deze zorgtaken worden gevaloriseerd. Bo-

vendien wil men de jongens en meisjes in de
BKO bewust maken van een genderneutrale
studiekeuze.

De promotor wil nieuwe kinderopvang voor 
+ 12 jarigen gaan ontwikkelen (dit kan niet bin-
nen zwaartepunt 5), bovendien vragen bepaalde
elementen in dit project nog om verduidelijking.
Daarom werd dit project, zoals het nu voorligt,
negatief geadviseerd. Het idee om jonge meisjes
via de kinderopvang reeds te stimuleren in een
roldoorbrekend denken vindt men binnen de
administratie en de SWG wel een goed idee.
Vandaar dat er met de promotor contact zal
worden opgenomen om te vragen het project in
die richting te herwerken.

KIMm

Aanvrager : gemeentebestuur Maasmechelen

Dit project zal over twee sporen lopen :

– enerzijds wil de promotor de doelgroep van
vrouwen bewust maken van het feit dat de
combinatie gezin-arbeid mogelijk is ;

– anderzijds wil de promotor de bedrijven op-
roepen om een gezinsvriendelijk personeels-
beleid te voeren.

Rond deze twee pistes zullen instrumenten
en methodieken worden ontwikkeld met als
orgelpunt een jobevent. Het project wordt  –
op voorwaarde van medewerking aan de dis-
seminatie en op voorwaarde dat de uitwer-
king van het project ruimer is dan enkel de
organisatie van  het jobevent  –  positief be-
oordeeld.

Toegekende subsidies : ESF 41.862 euro  –
Vecoc  32.664 euro

(KIMm : Kansen in Maasmechelen  –  red.) 

De projecten 2002 waarvoor de toegekende
subsidies vermeld staan, zijn reeds definitief
goedgekeurd. Sommige projecten hebben hun
project verfijnd en aangepast en moeten op-
nieuw worden voorgelegd aan de strategische
werkgroep van zwaartepunt 5.

Momenteel is het wel nog niet mogelijk om
melding te maken van de behaalde resultaten,
aangezien de meeste projecten een duurtijd
hebben van twee jaar. De hierboven vermelde
projecten zijn pas opgestart eind verleden jaar

Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  – 18 november 2002 -806-



of dit jaar (2002). Het is dus nog te vroeg om de
resultaten van deze projecten te bespreken.

Reeds vroeger opgestarte projecten (voor de
start van de Groot-Gelijkcampagne) beginnen
wel reeds vruchten af te werpen. Een aantal van
hun producten is voorgesteld op een workshop
op 26 september 2002.

Vraag nr. 101
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Verwijlintresten  –  Stand van zaken

Zie :
Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening
Vraag nr. 169
van 20 september 2002
van de heer Carl Decaluwe
Blz. 857

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister
van Financiën en Begroting, Innovatie, Media en
Ruimtelijke Ordening.

Vraag nr. 102
van 20 september 2002
van de heer EDDY SCHUERMANS

Logiesverstrekkende bedrijven  –  Toegankelijk-
heidspremie

Op 13 juli 2001 besliste de Vlaamse regering een
nieuwe premieregeling voor logiesverstrekkende
bedrijven in te voeren. Het opzet was investeringen
die het bedrijf beter toegankelijk maken, te subsi-
diëren.

Hoeveel bedrijven, per provincie, hebben na één
jaar toepassing (13 juli 2002) een premie aange-
vraagd ?

Hoeveel premies werden toegekend, voor welk be-
drag, en hoeveel zijn er uitbetaald ?

Antwoord

1. Toerisme Vlaanderen mocht tot op heden vier
premieaanvragen ontvangen.

– Een premieaanvraag van een logiesverstrek-
kend bedrijf in de provincie West-Vlaande-
ren was onontvankelijk omdat de werken
waarvoor de premie werd aangevraagd,
reeds waren uitgevoerd op het ogenblik van
de aanvraag en er geen toegankelijkheidsad-
vies, noch haalbaarheidsstudie konden wor-
den voorgelegd.

– Drie premieaanvragen zijn onvolledig. De
ontbrekende documenten die bij de aan-
vraag dienen te worden gevoegd, werden
schriftelijk opgevraagd. De verplichte toe-
gankelijkheidsdoorlichting werd uitgevoerd
en is subsidieerbaar op basis van de in te die-
nen facturen. Indien de werken effectief
worden uitgevoerd conform het toeganke-
lijkheidsadvies, dan komen zij in aanmerking
voor subsidiëring.

Het betreft twee logiesverstrekkende bedrij-
ven in de provincie Antwerpen en één lo-
giesverstrekkend bedrijf in de provincie
Vlaams-Brabant.

Vanwege de door Toerisme Vlaanderen gese-
lecteerde adviesbureaus werden nog twee
toegankelijkheidsstudies ontvangen, uitge-
voerd voor bedrijven in de provincies Ant-
werpen en Vlaams-Brabant. Vooralsnog
werd door de betrokken bedrijven geen pre-
mieaanvraag ingediend. Mogelijk zijn er nog
bedrijven die een toegankelijkheidsstudie
hebben besteld bij de adviesbureaus zonder
het medeweten van Toerisme Vlaanderen.

2. Daar nog geen enkele premieaanvraag volledig
is, kon tot op heden geen premie worden toege-
kend.

Vraag nr. 103
van 20 september 2002
van de heer FILIP DEWINTER

Airmiles  –  Regeling

Zie :
Minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken
en Energie
Vraag nr. 381
van 20 september 2002
van de heer Filip Dewinter
Blz. 741
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Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Patrick Dewael, minister-president
van de Vlaamse regering.

Vraag nr. 104
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Gesco-premies  –  Berekening

Bij de reglementering betreffende de kleine flexi-
biliteit is het mogelijk de werknemers een aantal
uren boven of beneden de dag- en weekgrens te-
werk te stellen. De contractuele gemiddelde weke-
lijkse arbeidsduur wordt binnen dit systeem be-
haald binnen een vastgestelde referteperiode (re-
ferteperiode is maximum 1 jaar).

Dit heeft als gevolg dat de werknemers in dalperio-
des minder uren presteren dan de gemiddelde con-
tractuele arbeidsduur en in piekperiodes meer
uren.

De werkgever moet maandelijks aan de Vlaamse
Dienst voor Arbeidsbemiddeling en Beroepsoplei-
ding (VDAB) het totale aantal door de gesubsi-
dieerde contractuelen (gesco) gepresteerde en ge-
lijkgestelde uren doorgeven via een prestatiestaat.
Indien de werkgever het hierboven besproken sys-
teem van kleine flexibiliteit toepast, schommelen
de doorgegeven uren op de prestatiestaat en
komen ze dus niet overeen met het aantal uren dat
zou worden doorgegeven indien de werknemer een
vast uurrooster had.

De gesco-premie schommelt echter niet mee. In-
dien minder uren op de prestatiestaat voorkomen
dan een tewerkstelling tegen de gemiddelde con-
tractuele arbeidsduur zou geven, dan wordt de pre-
mie verlaagd. Worden echter meer uren vermeld,
dan wordt de premie niet verhoogd, maar wordt ze
berekend aan de hand van de gemiddelde contrac-
tuele arbeidsduur. Deze berekeningswijze komt
bijgevolg bijzonder nadelig uit voor de werkgever.
De werkgever krijgt immers over de referteperiode
een premie die lager ligt dan de loonkosten bere-
kend volgens de gemiddelde contractuele arbeids-
duur.

1. Is de minister op de hoogte van deze problema-
tiek ?

2. Kan de VDAB de gesco-premies niet bereke-
nen volgens het aantal effectief doorgegeven
uren voor die werkgevers die het systeem van
de kleine flexibiliteit hanteren ? Zo neen, waar-
om niet ?

Antwoord

De uitbetaling van de gesubsidieerde contractuelen
gebeurt op basis van het besluit van de Vlaamse re-
gering van 27 oktober 1993 tot veralgemening van
het stelsel van gesubsidieerde contractuelen. Arti-
kel 23 van dit besluit bepaalt dat de Vlaamse
Dienst voor Arbeidsbemiddeling en Beroepsoplei-
ding de premie stort voor de tiende van de betrok-
ken maand. Tevens stelt dit artikel dat het bedrag
van de premie wordt berekend op basis van de ef-
fectieve tewerkstelling voor de betrokken maand.

Op basis van deze bepaling wordt nu maandelijks a
rato van één twaalfde van de toegekende jaarpre-
mie bij wijze van voorschot een premie betaald.
Trimesterieel gebeurt een afrekening op basis van
de effectief geleverde prestaties in de betrokken
maanden van het kwartaal. De vaststelling van de
effectief geleverde prestaties gebeurt aan de hand
van prestatiestaten die de werkgever maandelijks
naar de VDAB stuurt.

De verwijzing in de regelgeving "voor de betrok-
ken maand" maakt het op dit moment onmogelijk
om rekening te houden met de schommelingen in
het urenaantal zoals in de vraag omschreven.

Het is anderzijds niet de bedoeling dat een werkge-
ver die bedoelde reglementering toepast, hier
nadelen van ondervindt.

Er wordt opdracht gegeven aan de administratie
Werkgelegenheid te onderzoeken op welke wijze
de aangehaalde problematiek kan worden opge-
lost.

Vraag nr. 105
van 20 september 2002
van de heer JUL VAN APEREN

Werkzoekende leefloners  –  VDAB-begeleiding

Sommige OCMW's die participeren in een lokale
werkwinkel worden geconfronteerd met het ver-
zoek van de Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemid-
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deling en Beroepsopleiding (VDAB) om leefloners
die werkzoekend zijn, te begeleiden in hun zoek-
tocht naar werk.

Nochtans zijn lokale werkwinkels precies opgericht
om het gehele aanbod voor werkzoekenden te
stroomlijnen. Bovendien wordt de VDAB vergoed
voor de begeleiding van werkzoekenden, terwijl
dat voor OCMW's niet het geval is.

Mijn vragen aan de minister zijn dan ook de vol-
gende.

1. Kan de VDAB de verantwoordelijkheid voor de
begeleiding van werkzoekende leefloners op-
dragen aan de OCMW's ? Is de begeleiding van
werkzoekende leefloners met andere woorden
uitsluitend de taak van de maatschappelijke
werkers van de OCMW's ?

2. Hoe past deze visie van de VDAB in het con-
cept van de lokale werkwinkels ?

Antwoord

Ter voorbereiding van de start op 1 november 2002
van de "geïntegreerde dienstverlening in de werk-
winkels" (GIDV), waarvoor de VDAB werd aan-
gewezen als regisseur, wordt onderhandeld tussen
de VDAB en de partners in de werkwinkel over de
taken die de partners op zich willen nemen, de
doelgroepen die ze willen begeleiden en de capaci-
teit die ze ter beschikking hebben. Dit alles wordt
vastgelegd in een schriftelijke overeenkomst.

Aan de OCMW-partner wordt zeker niet opgelegd
alle gerechtigden op maatschappelijke integratie
zelf in trajectbegeleiding te nemen. Wel is het zo
dat deze werkzoekenden bij voorkeur worden be-
geleid, voorzover zij hiervoor capaciteit hebben,
door de OCMW-trajectbegeleiders in de werkwin-
kel omdat zij ervaring hebben met deze specifieke
doelgroep en met de problemen waarmee zij kam-
pen.

Alle werkzoekenden, dus ook de gerechtigden op
maatschappelijke integratie, die niet kunnen wor-
den begeleid door de OCMW-trajectbegeleiders
zullen worden opgevangen door de VDAB.

Vraag nr. 107
van 20 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Vrijwilligerswerk  –  Stand van zaken

Op 31 maart 2000 besliste de Vlaamse regering het
vrijwilligerswerk duidelijker te erkennen en te
waarderen. Hiervoor werd een werkgroep opge-
start om de activiteiten in de grenszone
arbeid-niet-(gewaardeerde)-arbeid te inventarise-
ren. Tevens zouden de knelpunten voor een erken-
ning en waardering van deze activiteiten worden
aangeduid.

Op 1 december 2000 heeft de minister aan de
Vlaamse regering een nota met de resultaten van
de werkzaamheden voorgelegd. De minister kreeg
de opdracht de knelpunten te laten agenderen op
de Interministeriële Conferentie Werkgelegenheid
om te streven naar een oplossing.

Op 22 december 2000 werd het thema besproken
op de Interministeriële Conferentie Werkgelegen-
heid, waarbij beslist werd een werkgroep op te
richten om oplossingen uit te werken.

Mag ik de minister vragen naar de stand van zaken
van dit dossier ?

Antwoord

Met de beslissing van 31 maart 2000 wilde de rege-
ring het signaal geven dat zij zowel het vrijwilli-
gerswerk als de semi-agorale arbeid waardeert.
Voor beide werd een aparte werkgroep opgericht
om een inventarisering van de activiteiten en knel-
punten op te maken. De werkgroep Vrijwilligers-
werk valt onder de leiding van minister Vogels.
Daarom verwijs ik naar haar antwoord op de ge-
lijkaardige vraag (schriftelijke vraag nr. 95 van 8 fe-
bruari 2001 ; Bulletin van Vragen en Antwoorden
nr. 10 van 30 maart 2001, blz. 1301 en schriftelijke
vraag nr. 183 van 14 mei 2001 ; BVA nr. 1 van 5 ok-
tober 2001, blz. 196  –  red.).

De werkgroep voor het "vrijetijdswerk" heeft in
opvolging van de beslissing van 31 maart 2000 de
knelpunten geïnventariseerd en aan een onderzoek
onderworpen.

Semi-agorale arbeid wordt omschreven als activi-
teiten die in de vrije tijd door een natuurlijk per-
soon uitgevoerd worden tegen een beperkte ver-
goeding en zonder dat ze tot de persoonlijke le-
venssfeer behoren. Het gaat om activiteiten die in
meerdere of mindere mate in georganiseerd ver-
band verricht worden ten behoeve van anderen of
van de samenleving in haar geheel, en die een
maatschappelijke meerwaarde opleveren, zonder
dat ze deel uitmaken van een geheel van activitei-
ten met een louter economische finaliteit.
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Om semi-agorale arbeid maatschappelijke erken-
ning en een volwaardig herkenbaar statuut te
geven, rijzen een aantal knelpunten.

De knelpunten zijn gesitueerd op het vlak van de
regelgevingen die tot de federale bevoegdheden
behoren.

1. Arbeidsrechtelijke verplichtingen

Semi-agorale arbeid is beperkter in duur dan
een derde van een voltijdse tewerkstelling, vol-
doet niet aan de vereiste minimale arbeidsduur
en dient vrijgesteld te worden van verplichtin-
gen met betrekking tot zondagsrust en feestda-
gen. Momenteel zijn er slechts beperkte nomi-
natief aangeduide activiteiten vrijgesteld van ar-
beidsrechtelijke verplichtingen.

Een uitbreiding van de mogelijkheden binnen
de arbeidswetgeving voor vormen van semi-
agorale arbeid is nodig.

2. Sociale zekerheid

Aangezien juridisch uitgegaan wordt van het
beginsel dat semi-agorale arbeid voornamelijk
plaatsvindt onder een arbeidsovereenkomst,
valt hij onder de toepassing van de RSZ-wet
(RSZ : Rijksdienst voor Sociale Zekerheid  –
red.). Semi-agorale arbeid als globale categorie
vrijstellen van de gehele of gedeeltelijke bijdra-
gebetaling is nodig, alsook het mogelijk maken
van een cumulatie van uitkeringen met vergoe-
dingen uit vrijetijdswerk.

3. Fiscale wetgeving

Op grond van het maatschappelijk nut kan wor-
den geargumenteerd dat inkomsten uit semi-
agorale arbeid fiscaal vrijgesteld worden tot een
bepaalde grens. Bijvoorbeeld via de "fiscale vrij-
stelling om sociale en culturele redenen".

4. Burgerlijke aansprakelijkheid

Tussen degene die de semi-agorale activiteit uit-
voert en de organisatie die de activiteiten
coördineert, bestaat een gezagsband en in be-
ginsel een arbeidsovereenkomst. De persoon
die semi-agorale arbeid verricht, is dan volgens
artikel 18 van de arbeidsovereenkomstenwet al-
leen aansprakelijk bij bedrog, zware schuld of
herhaalde lichte fout. De organisatie die het
vrijetijdswerk coördineert, heeft dan een ver-
hoogde aansprakelijkheid in de hoedanigheid
van aansteller.

Een mogelijke oplossing bestaat erin een stelsel
van toegelaten semi-agorale arbeid te erkennen,
met een overeenkomst sui generis en een strikte
bepaling van grensbedragen voor het inkomen
dat eruit voortvloeit. De te bepalen grensbedra-
gen dienen het occasionele karakter van de
semi-agorale arbeid toe te laten zonder een
nieuwe werkloosheidsval te creëren.

Met betrekking tot deze problematiek zijn volgen-
de stappen ondernomen. Op 1 december 2000
werd een nota met de resultaten van de werkzaam-
heden aan de Vlaamse regering voorgelegd en
werd beslist de knelpunten te agenderen op de In-
terministeriële Conferentie Werkgelegenheid om
te streven naar een oplossing in de hierboven be-
schreven zin.

Op de Interministeriële Conferentie Werkgelegen-
heid van 22 december 2000 is de problematiek van
de semi-agorale arbeid besproken. De conclusie
was dat deze vrij complexe aangelegenheid verder
zou worden besproken op een interkabinetten-
werkgroep die op initiatief van de federale minister
van Werkgelegenheid Laurette Onkelinx samenge-
roepen zou worden. Tot op heden werd er, ondanks
aandringen, door mevrouw Onkelinx nog geen ini-
tiatief genomen.

Via bilaterale contacten met de federale regerings-
commissaris, mevrouw Greet Van Gool, is intussen
verkregen dat er prioritair werk gemaakt zou wor-
den van een statuut vrijwilligerswerk. Via deze weg
zouden een aantal ad hoc problemen opgelost kun-
nen worden voor de vrijetijdswerkers.

Vraag nr. 296
van 20 september 2002
van de heer JOS DE MEYER

Afbouw veestapel  –  Aanvragen

Tot en met 23 augustus 2002 kunnen varkenshou-
ders een aanvraag indienen in het kader van de
tweede inschrijvingsperiode voor de vrijwillige af-
bouw van de veestapel. Deze maatregel past in het
terugdringen van de mestoverschotten in Vlaande-
ren. De eerste inschrijvingsperiode vorig jaar bleek

VLAAMS MINISTER 
VAN LEEFMILIEU EN LANDBOUW

VERA DUA
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een succes te zijn. Enkele weken na het openstellen
van de regeling toen was het budget hiervoor reeds
uitgeput.

1. Hoeveel aanvragen werden er ingediend voor
de inschrijvingsperiode 2002 ? Hoeveel aanvra-
gen voor de afbouw van zeugen ? Hoeveel voor
de afbouw van mestvarkens ?

2. Hoe is de verdeling van deze aanvragen over de
verschillende provincies ?

3. Zou het kunnen dat andere bedrijven (of de in-
dustrie) hogere prijzen bieden, na de bekend-
making dat samenvoeging van bedrijven op ter-
mijn mogelijk wordt ?

4. Overweegt de minister een uitbreiding van de
maatregel van de vrijwillige afbouw van de vee-
stapel voor andere sectoren (pluimvee en run-
deren) ?

Antwoord

1. In het kader van het besluit van de Vlaamse re-
gering tot regeling van de vrijwillige, volledige
en definitieve stopzetting van de productie van
alle dierlijke mest afkomstig van varkens zijn bij
de administratie Land- en Tuinbouw (ALT) tij-
dens de tweede inschrijvingsperiode 273 aanvra-
gen ingediend.

Volgens de gegevens vermeld op de aanvraag-
formulieren betreft het navolgend aantal var-
kens waarvoor de stopzettingsvergoeding is ge-
vraagd (de regelgeving bepaalt dat bij de bere-
kening van de stopzettingsvergoeding rekening
moet worden gehouden met  : aantal vergunde
varkens, aantal varkens bij toekenning nutriën-
tenhalte, aantal varkens Mestbankaangifte 2002,
gemiddeld aantal varkens vermeld op het veere-
gister 2002).
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Soort Aantal

Milieuvergunning Nutriëntenhalte Mestbankaangifte Gemiddeld
* 2002 veeregister van 

4 maanden

Zeugen/beren 16.708 14.511 12.063 12.086
Andere 77.620 95.778 89.640 83.335
Varkens
(mestvarkens) 40.492
Varkens

* Sommige milieuvergunningen vermelden enkel varkens en geen opsplitsing in zeugen/mestvarkens.

Volgens bedrijfstype kunnen de 273 ingediende
aanvragen als volgt worden opgesplitst :

Bedrijfstype Aantal aanvragen

Zeugenbedrijven 56
Mestvarkensbedrijven 159
Gemengde bedrijven 58
(met zeugen en mestvarkens)

2. De 273 aanvragen zijn als volgt gespreid over de
provincies.

Provincie Aantal aanvragen

Antwerpen 38
Limburg 30
Oost-Vlaanderen 61
Vlaams-Brabant 11
West-Vlaanderen 133



Volgens bedrijfstype geeft dit navolgende verdeling.

Provincie Zeugenbedrijven Mestvarkensbedrijven Gemengde bedrijven

Antwerpen 5 23 10
Limburg 6 18 6
Oost-Vlaanderen 15 33 13
Vlaams-Brabant 3 6 2
West-Vlaanderen 27 79 27

Navolgende tabel geeft het aantal varkens per
provincie waarvoor de stopzettingsvergoeding is
gevraagd.

Aantal

Provincie Soort Milieu- Nutriënten Mestbankaangifte Veeregister
vergunning* halte 2002 2002

Antwerpen Zeugen/beren 1.979 3.088 2.724 2.748
Andere varkens 12.805 14.644 14.349 15.043
(mestvarkens)
Varkens 7.911

Limburg Zeugen/beren 3.329 2.937 2.502 2.462
Andere varkens 7.041 7.786 7.745 6.909
Varkens 1.902

Oost-Vlaanderen Zeugen/beren 2.283 2.373 1.979 1.994
Andere varkens 11.295 12.942 11.934 12.372
Varkens 9.254

Vlaams-Brabant Zeugen/beren 187 298 171 180
Andere varkens 1.792 1.730 1.440 1.423
Varkens 1.305

West-Vlaanderen Zeugen/beren 8..930 5.815 4.687 4.702
Andere varkens 44.687 58.676 54.172 47.588
Varkens 20.120

* Sommige milieuvergunningen vermelden enkel varkens en maken geen opsplitsing in zeugen/mestvarkens.
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3. Momenteel zijn er niet voldoende elementen
voorhanden om deze bewering te staven.

Ik wil hierbij wel de aandacht vestigen op het
feit dat reeds in de aanpassingen aan het regeer-
akkoord ingevolge de bijkomend overgehevelde
bevoegdheden van juli 2001 werd vermeld dat
er een regeling zou komen inzake het verplaat-
sen en samenvoegen van inrichtingen.

Ik citeer hierbij de tekst uit deze aanpassing :
"In het kader van het bestaande MAP wordt de
verplaatsing en samenvoeging van vergunnin-
gen met bijhorende nutriëntenhalte mogelijk
gemaakt." (MAP : Mestactieplan  –  red.)

Dit betekent dat de op komst zijnde regeling in-
zake samenvoeging reeds bekend was in de sec-
tor bij de start van de eerste opkoopregeling in
2001.

Dat de meeste landbouwers die een aanvraag
tot stopzetting hebben ingediend, nadien ook
daadwerkelijk hun activiteiten hebben gestopt,
laat veronderstellen dat er wellicht niet syste-
matisch hogere prijzen dan de stopzettingsver-
goeding worden geboden door andere bedrij-
ven. Indien dit het geval zou zijn geweest, zou-
den er wellicht veel meer bedrijven die een aan-
vraag tot stopzetting hebben ingediend, hebben
afgehaakt in de eindfase.



4. De toepassing van de regelgeving m.b.t. de vrij-
willige, volledige en definitieve stopzetting van
de productie van alle dierlijke mest afkomstig
van één of meerdere diersoorten werd in eerste
instantie beperkt tot de diersoort varkens,
omdat de mestproblemen in de varkenssector
het grootst zijn.

Door de verhoging van de budgettaire middelen
voor deze maatregel en de lagere respons van
de varkenshouders op de tweede opkoopperio-
de is er ruimte gekomen om de maatregel uit te
breiden naar andere sectoren, met name voor
rundvee en pluimvee. De ontwerpbesluiten voor
de afbouw van de rundvee- en pluimveesector
zijn opgemaakt en zullen na het verkrijgen van
het advies van de Inspecteur van Financiën en
de Vlaamse minister van Begroting worden
voorgelegd aan de Vlaamse regering voor prin-
cipiële goedkeuring en vervolgens worden over-
gezonden aan de Europese Commissie, de In-
terministeriële Conferentie Landbouw en de
Vlaamse Land- en Tuinbouwraad voor advies.

Pas na inwinning van voornoemde adviezen
kunnen de besluiten tot het toekennen van een
stopzettingsvergoeding voor de afbouw van
rundvee en pluimvee door de Vlaamse regering
definitief worden goedgekeurd en in werking
treden.

Vraag nr. 297
van 20 september 2002
van mevrouw MARLEEN VAN DEN EYNDE

ISVAG-oven Wilrijk  –  Meetcampagne

In de week tussen 18 en 24 augustus 2001 werden
door de Intercommunale voor Slib- en Vuilverwij-
dering van Antwerpse Gemeenten (ISVAG) on-
derhoudswerken uitgevoerd aan de turbine-instal-
latie van Electrabel.

De Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) startte in
mei 2001 een meetcampagne op in de nabijheid
van de ISVAG-oven, die liep tot april 2002 en
waarvan het eindrapport verwacht werd in juni
2002.

1. Is dat eindrapport afgerond ?

Waar werden de metingen uitgevoerd ?

Wat zijn de bevindingen van het rapport ?

2. Worden er maatregelen genomen naar aanlei-
ding van de resultaten van het rapport ?

3. Op welke manier zal de campagne verder opge-
volgd worden ?

Antwoord

1. De metingen werden uitgevoerd op het terrein
van Atlas Copco aan de Boomsesteenweg 957 in
Wilrijk. Tijdens de meetcampagnes in Wilrijk,
nabij de verkeersweg, stond de meetwagen op
een afstand van 450 meter ten noordoosten van
de ISVAG-oven. Er werd een meetcampagne
georganiseerd in de periode 25 april 2001 - 17
mei 2001 en een tweede in de periode 18 okto-
ber 2001 - 20 december 2001.

Het rapport is nog niet afgerond daar de resul-
taten van de beide meetcampagnes erin ver-
werkt worden, samen met de meetresultaten
van een meetcampagne georganiseerd op de Te-
niersplaats in de periode 20 februari 2002 - 17
maart 2002. In het rapport zullen ook de resul-
taten verwerkt worden van de studie van de
luchtverontreiniging in Wilrijk, Hoboken, Peer
en Antwerpen-stad. Deze studie werd uitge-
voerd door de Universiteit Antwerpen in op-
dracht van de VMM.

2 en 3. De VMM beraadt zich momenteel of het
nuttig/nodig is een bijkomende meetcampagne
te verrichten.

Een eventuele meetcampagne zal op basis van
een aantal factoren afgewogen worden, waaron-
der zeker de vele andere vragen tot metingen
zullen meespelen.

Vraag nr. 298
van 20 september 2002
van mevrouw MARLEEN VAN DEN EYNDE

Crematorium Wilrijk  –  Rookafvoer

In de week van 12 augustus 2002 was ik aanwezig
op een afscheidsviering in het crematorium in Wil-
rijk. Aan de hoofdingang was er een enorme
rookontwikkeling van een lijkverbranding die op
dat moment plaatsvond. Deze rookpluim ging ech-
ter niet de lucht in, maar daalde neer, zodat je door
de rook werd bevangen.
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Dit gegeven is niet alleen hoogst onaangenaam en
ongezond, maar bovendien deontologisch onver-
antwoord.

1. Is de Milieu-inspectie op de hoogte van deze
ongewone rookontwikkeling ?

Werden er in het verleden reeds zulke vaststel-
lingen gedaan ?

2. Zijn ondertussen de aanpassingen uit het oog-
punt van de dioxinenorm reeds doorgevoerd ?

Wat is de algemene stand van zaken van de
werkzaamheden aan dit crematorium ?

3. Zijn er sedert die aanpassingen of tussentijds
nog metingen gebeurd ? Wat waren de resulta-
ten ?

Antwoord

1. In het verleden heeft de afdeling Milieu-inspec-
tie meermaals vastgesteld dat er rook uit de
schouwen van het crematorium kwam. De
rookontwikkeling bij het crematieproces is
onder andere afhankelijk van de kwaliteit van
de kist en van de toestand van het lijk. De oude
installaties waren niet uitgerust om de rook vol-
ledig te filteren.

De Intercommunale Vereniging voor Cremato-
riumbeheer in de Provincie Antwerpen (IVCA)
heeft daarom, na aanmaning van de afdeling
Milieu-inspectie, nieuwe crematieovens in ge-
bruik genomen.

2. Op 16 september 2002 zijn de nieuwe crematie-
ovens met bijbehorende filterinstallatie in ge-
bruik genomen. Tot het einde van 2002 worden
de oude ovens als reserve achter de hand ge-
houden.

Begin volgend jaar worden ze ontmanteld.

3. IVCA laat de eerste rookgasemissiemetingen
op de nieuwe ovens uitvoeren voor 15 novem-
ber 2002.

Tijdens die metingen worden naast de klassieke
parameters ook  furanen bemonsterd.

Vraag nr. 299
van 20 september 2002
van mevrouw MARLEEN VAN DEN EYNDE

Indaver-oven Stabroek  –  Dioxine-uitstoot

Uit recente dioxinemetingen bij de Indaver-oven in
Stabroek bij Antwerpen blijkt dat de dioxinenorm
280 keer werd overschreden. Volgens Indaver zou
de overschrijding accidenteel zijn. Het bedrijf heeft
daarop de oven zelf stilgelegd.

1. Wanneer werden door de Milieu-inspectie voor
het laatst metingen uitgevoerd ? Wat waren de
resultaten hiervan ?

2. Werden in het verleden bij deze oven reeds pro-
blemen vastgesteld ? Volgens Indaver zou de
overschrijding accidenteel zijn. Is de Milieu-in-
spectie het eens met deze stelling, en welke
maatregelen worden genomen indien blijkt dat
de oven reeds lange tijd de norm overschrijdt ?

3. In juni en juli 2002 onderging de oven een gron-
dige revisie.

Werd deze oven nadien door de Milieu-inspec-
tie gecontroleerd of werd er enkel zelfcontrole
uitgevoerd ?

4. Klopt het dat de buurtbewoners op de hoogte
werden gebracht van de overschrijding via een
buurtoverlegcornité dat eerder door Indaver
zelf in het leven werd geroepen ?

5. Bestaat er een gevaar voor de volksgezondheid
bij het gebruik van eigen gewassen en teelten
uit de omgeving van Indaver ?

6. Wordt er controle uitgevoerd op de gewassen
en op de melk van de koeien die in de omgeving
van deze oven grazen ?

Antwoord

1. De laatste metingen die de afdeling Milieu-in-
spectie bij de drie verbrandingsovens van Inda-
ver in Antwerpen in eigen opdracht liet uitvoe-
ren, waren : statische oven : 6-7-8 oktober 1998 ;
draaitrommeloven1 : 14-17-18 juni 2002 ; draai-
trommeloven 2 : 19-20-21 juni 2002.
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De dioxine-emissiegrenswaarde van 0,1 ng
TEQ/Nm3 is  voor deze installaties van kracht
geworden op 1 januari 1999 (ng : nanogram ;
TEQ : toxisch equivalent ; Nm3 : normaal kubie-
ke meter  –  red.).

De meetresultaten in 1998 bij de statische oven
lagen boven deze waarde (tussen 1,3 en 5,1 ng
TEQ/Nm3). Naar aanleiding van deze meet-
waarden plaatste Indaver in 1999 een nieuwe
filterinstallatie. De installatie werd in september
1999 in gebruik genomen. Emissiemetingen in
opdracht van het bedrijf gaven sindsdien aan
dat de emissiegrenswaarden werden nageleefd.

Bij de metingen op de draaitrommelmolens
lagen alle meetwaarden voor de verontreinigde
stoffen lager dan de wettelijke emissiegrens-
waarden (voor dioxinen : 0,1 ng TEQ/Nm3).
Voor CO (verbrandingsparameter) lagen som-
mige meetwaarden bij draaitrommeloven 1
boven de uurgemiddelde grenswaarde uit Vla-
rem II (100 ng/Nm3). (CO : koolstofdioxide  –
red.)

2. Sinds de installatie van de mouwenfilter, met in-
jectie van een adsorbens voor dioxineverwijde-
ring, in 1999 werden tot juli 2002 geen verhoog-
de emissies van dioxinen meer gemeten bij de
statische ovens. Op 24 juli 2002 werd bij emissie-
metingen in opdracht van Indaver zelf een con-
centratie van 28 ng TEQ/Nm3 PCDD/F in de
rookgassen van deze oven gemeten (PCDD/F :
polychloor dibenzodioxines en dibenzofuranen
–  red.). Op 14 augustus 2002 werd bij nieuwe
emissiemetingen een concentratie van 130 ng
TEQ/Nm3 gemeten. Sinds die dag is de oven
door het bedrijf stilgelegd. Er werd door de Mi-
lieu-inspectie proces-verbaal opgemaakt en er
werd tevens een aanmaning gestuurd waarin
een eventuele heropstart van de betrokken ver-
brandingsinstallatie wordt geregeld.

Indaver geeft aan dat de overschrijding te wij-
ten zou zijn aan een wijziging van de brander in
de oven. De omvang van de overschrijding en
het feit dat het euvel niet meteen kon worden
verholpen en de oven voor enkele maanden zal
stilliggen, wijzen veeleer op een probleem van
structurele dan van accidentele aard.

3. De afdeling Milieu-inspectie was vooraf niet op
de hoogte van de revisie van de installatie en
heeft dus geen specifieke controles hierop uit-
gevoerd. De dioxine-emissiemetingen in juli en
augustus 2002 werden uitgevoerd in opdracht
van en op kosten van de exploitant.

4. Op vraag van de gemeente Stabroek is er op 25
september jongstleden in het provinciehuis van
Antwerpen een vergadering geweest over de
overschrijdingen van de dioxinenormen van de
statische oven.

Op deze vergadering waren vertegenwoordigers
van de gemeente Stabroek, de provinciale mi-
lieuvergunningscommissie, de provinciale dienst
Milieuvergunningen, de afdeling Milieuvergun-
ningen en de NV Indaver aanwezig. Van een
rechtstreeks overleg tussen Indaver en het
buurtcomité ben ik niet op de hoogte.

5. Op vraag en aanwijzing van de afdeling Milieu-
inspectie nam het FAVV (Federaal Agentschap
voor de Veiligheid van de Voedselketen) in au-
gustus 2002 groente- en melkmonsters in Sta-
broek voor analyse op dioxinen.

Voor de vier gemeenten waren alle analysere-
sultaten gunstig. Voor groenten zijn er geen offi-
ciële dioxinenormen aangezien groenten geen
dioxinen opnemen, daar dioxinen vetoplosbare
verbindingen zijn. Alle waarden lagen lager dan
de actiedrempel van 0,4 ng WHO-TEQ/kg pro-
duct, opgenomen in de Europese aanbeveling
2002/201/EG van 4 maart 2002. Als voorzorgs-
maatregel raadde het FAVV aan om bladgroen-
ten grondig te wassen voor consumptie, tenein-
de de stofdeeltjes die dioxinen kunnen bevat-
ten, weg te wassen. Voor de twee melkmonsters
genomen bij bedrijven ten noordoosten van
Indaver lagen de analyseresultaten beneden de
norm van 3 pg WHO-TEQ/g vet. (WHO : World
Health Organization = Wereldgezondheidsorga-
nisatie ; pg : picogram  –  red.)

Begin september 2002 nam het FAVV ook nog
stalen van eieren van scharrelkippen op drie
plaatsen in Stabroek, onder andere in het con-
tainerpark. De dioxineconcentratie in deze sta-
len lag tussen 9 en 11,5 pg TEQ/g vet, wat be-
duidend hoger is dan de norm (5 pg TEQ/g vet).
Het is momenteel nog onduidelijk of er een
oorzakelijk verband is met de verhoogde emis-
sie van Indaver in de zomer van 2002.

6. Zie antwoord op de vorige vraag.

Vraag nr. 300
van 20 september 2002
van de heer JOS DE MEYER

Stropersbos   –  Bestemming en onderhoud
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De Vlaamse regering heeft de verwerving en de
uitbreiding van natuurgebied en bosgebied blijk-
baar als een belangrijke beleidsprioriteit gesteld.
De omgeving van het Stropersbos in
Sint-Gillis-Waas en Stekene past in deze visie als
een geschikt gebied.

1. Hoeveel hectare natuur- en bosgebied werden
tijdens deze legislatuur door de Vlaamse over-
heid aangekocht in de omgeving van het Stro-
persbos in Sint-Gillis-Waas en Stekene ?

2. Wat is de juiste bestemming van de aangekoch-
te percelen : natuur- en bosgebied ? Hoeveel
hectare van elk gebied ?

3. Kan of mag er door de kinderen en de jeugdver-
enigingen gespeeld worden in deze gebieden ?

4. Omwonenden ergeren zich aan het slechte on-
derhoud van deze nieuw aangekochte gebieden.

Is er een beheersplan opgesteld en wat omvat
dit ?

Wie is verantwoordelijk voor het onderhoud
van de verworven natuur- en bosgebieden ?

Antwoord

1 en 2. Aankopen afdeling Natuur : 5,9235 hectare
werden aangekocht in Sint-Gillis-Waas, alle in
R-gebied gelegen (natuurgebied met weten-
schappelijke waarde).

Aankopen Bos en Groen: 25,1935 hectare,
waarvan volgende bestemming gewestplan :

reservaatgebied : 16,0380 ha
bosgebied : 0,9920 ha
agrarisch gebied : 5,3195 ha
natuurgebied : 2,8440 ha

Een deel van de aangekochte terreinen komt
voor bosuitbreiding in aanmerking.

3. Door de afdeling Bos en Groen is een zone aan
de oostkant van de Stropers, ten westen van de
oude spoorweg en bezuiden De Linie, als speel-
bos afgebakend en als zodanig op het terrein
aangeduid. Om ecologische en historische rede-
nen wordt deze locatie in vraag gesteld.

In het gebied wordt een natuurinrichtingspro-
ject (NIP) uitgevoerd. Het NIP is ingesteld. In
het projectrapport van het NIP is onder meer

voorgesteld de speelzone verder zuidwaarts te
verplaatsen naar de percelen met vijvers ten
zuiden van de Zavelstraat (eveneens ten westen
van de oude spoorweg, nabij de wijk 't Kalf).
Deze percelen worden blijkbaar nu reeds als
speelzone gebruikt. Momenteel zijn de bezwa-
ren op het projectrapport in behandeling.

4. De vraag is wat omwonenden verstaan onder
"slecht onderhoud". Natuurlijke en gewenste
ontwikkelingen worden door omwonenden
soms beschouwd als slecht beheer. Zo zijn dode
bomen bijvoorbeeld van groot belang voor een
goed ecologisch evenwicht in het bos, maar
sommige wandelaars vinden dit slordig. Als ge-
volg van exploitaties met machines kunnen in
dit vochtig gebied tijdelijke problemen optre-
den ter hoogte van de wandelwegen.

Er is nog geen beheersplan opgesteld.

Het beheersplan wordt gepast in een bredere
visie over het gehele gebied van de Stropers
zoals die momenteel binnen het NIP wordt op-
gesteld. De visie streeft een halfnatuurlijk, niet
geperceleerd landschapstype na dat wordt ge-
kenmerkt door een mozaïek van grasland, ruig-
te, struweel en bos, met alle mogelijke overgan-
gen daartussen. Dit kan onder andere worden
ontwikkeld via een beheer van extensieve be-
grazing. Het is een landschapstype dat lang
heeft bestaan in de Stropers en zeer rijk is aan
planten en dieren. In de Stropers bestaat een
goede uitgangssituatie voor de ontwikkeling van
het herstel van dit landschapstype.

Vraag nr. 301
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Verwijlintresten  –  Stand van zaken

Zie :
Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening
Vraag nr. 169
van 20 september 2002
van de heer Carl Decaluwe
Blz. 857

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister
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van Financiën en Begroting, Innovatie, Media en
Ruimtelijke Ordening.

Vraag nr. 302
van 20 september 2002
van de heer JAN LOONES

Visserijbeleid  –  Adviescomités

Op de installatievergadering (27 mei 2002) van het
voor de visserij zeer belangrijke Visserijcomité
werd het mandaat van de leden bekrachtigd.

Het comité  –  waarin mensen zetelen met jaren-
lange ervaring in de sector  –  heeft als taak aan de
bevoegde Vlaamse minister adviezen te verstrek-
ken, die dan in principe in grote lijnen zouden wor-
den gevolgd. Het comité kan bijgevolg heel wat in-
vloed uitoefenen op het beleid.

Aangezien praktisch alle bevoegdheden voor de
visserijsector met de laatste staatshervorming wer-
den overgedragen aan Vlaanderen, wordt het al
dan niet opvolgen van deze adviezen des te belang-
rijker.

Er is enkel nog de Bijzondere Raadgevende Com-
missie Visserij (BRV), die als enige commissie nog
adviezen geeft aan het federale Ministerie van
Economische Zaken.

De Rederscentrale (die deel uitmaakt van het Vis-
serijcomité) suggereert om de beide adviesraden
(het Visserijcomité en de BRV) samen te laten ver-
gaderen over dezelfde punten, om aldus tot een ef-
ficiënter resultaat te komen. Situaties waarbij om
de haverklap met dezelfde agenda wordt gewerkt,
worden dan vermeden.

1. Wat is de juiste bevoegdheid van het Visserijco-
mité ?

2. Hoe beoordeelt de minister de suggestie van de
Rederscentrale om het Visserijcomité en de
BRV samen te laten vergaderen over dezelfde
agendapunten ?

3. Wat heeft de minister eventueel reeds gedaan
om daartoe te komen ?

Antwoord 

1. Overeenkomstig artikel 20, §2 van het besluit
van de Vlaamse regering van 24 november 1993
betreffende de ondersteuning van de zeevisserij

en de aquicultuur, gewijzigd bij de besluiten van
de Vlaamse regering van 2 april 1996 en 26 mei
2000, heeft het Vlaams Visserijcomité tot taak
het Vlaams Parlement, de Vlaamse regering en
de Vlaamse minister bevoegd voor Visserij te
adviseren over alle aangelegenheden die be-
trekking hebben op de visserij.

Het Vlaams Visserijcomité verstrekt zijn advie-
zen op verzoek van het Vlaams Parlement, de
Vlaamse regering, de bevoegde Vlaamse minis-
ter of op eigen initiatief

2. Officieel is er vanuit de Rederscentrale nog
geen vraag gesteld aan het kabinet in verband
met het samenwerken van beide comités. Wel is
hierover reeds gesproken in het Vlaams Visse-
rijcomité.

Zoals de Vlaamse volksvertegenwoordiger zelf
terecht aangeeft, heeft de Bijzondere Raadge-
vende Commissie als taak de federale minister
van Economische zaken te adviseren aangaande
het bedrijfsleven van de visserijsector. Boven-
dien werd bij beslissing van de ministerraad van
16 februari 2001 een tripartiete werkgroep op-
gericht in de schoot van de BRV. Deze werk-
groep heeft als doel oplossingen te zoeken voor
de economische en sociale problemen van de
Belgische zeevisserijsector. De BRV is een fede-
rale bevoegdheid, waarover ik als Vlaams minis-
ter geen zeggingschap kan uitoefenen.

Het Visserijcomité daarentegen ressorteert vol-
ledig onder de Vlaamse bevoegdheid. Boven-
dien is de actieradius van dit comité veel ruimer
dan het louter economische aspect van de zee-
visserij. Dit comité is naar mijn mening reeds
zeer volledig uitgebouwd en vertegenwoordigt
ook alle schakels van de keten in de sector. Een
uitbreiding van het aantal leden van het Vlaams
Visserijcomité zou er eventueel voor kunnen
zorgen dat het evenwicht in de vertegenwoordi-
ging van het adviesorgaan verstoord wordt, wat
niet de strookt met de initiële oprichtingsinten-
tie van dit adviesorgaan.

Indien de BRV zich wenst te informeren over
de activiteiten van het Vlaams Visserijcomité,
dan kan dit volgens mij moeiteloos gebeuren via
de ondervoorzitter van het Vlaams Visserijco-
mité, die tevens de ondervoorzitter van de BRV
is. En uitwisseling van ideeën en voorstellen kan
uiteraard evenzeer gebeuren via de voorzitter
van het Vlaams Visserijcomité, Bart Schiltz, die
tevens in de BRV zitting heeft.

-817- Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  –  18 november 2002



3. Tot op heden heb ik nog geen concrete stappen
ondernomen.

Vraag nr. 303
van 20 september 2002
van mevrouw MARLEEN VAN DEN EYNDE

Wijk Ganzemate Merksem  –  Wateroverlast

Op 24 augustus laatstleden werd reeds voor de
derde maal in vier jaar tijd de Merksemse wijk
Ganzemate getroffen door wateroverlast. De
buurtbewoners zijn niet te spreken over de hulp-
verlening en het in werking stellen van een pomp.

De Vlaamse regering kent de problematiek in deze
wijk maar al te goed. Er werden in het verleden al
verschillende maatregelen genomen. Blijkbaar zijn
ze nog niet afdoende, zodat de Merksemse wijk tel-
kenmale weer met wateroverlast dient af te reke-
nen.

1. Waarom werden de pompen niet preventief op-
gezet om wateroverlast te voorkomen ?

2. Wat is de stand van zaken m.b.t. de aanleg van
een bergingsvijver met persleiding ?

Kan er spoed gezet worden achter de uitvoe-
ringswerken van deze bergingsvijver ?

3. Wat is de stand van zaken voor het ontslijken
van de Schijnkoker ?

Antwoord

Een uitgebreid antwoord op de vragen werd gege-
ven als antwoord op een interpellatie in het
Vlaams Parlement op 3 oktober 2002 (interpellatie
van de heer Filip Dewinter ; Handelingen Commis-
sievergadering nr. 8, blz. 1-6  –  red.).

1. Het protocol tussen de stad en Aquafin bepaalt
dat de hulpdiensten verwittigd worden zodra
een peil van 280 centimeter bereikt wordt in de
pompput en de derde stormweerpomp in wer-
king treedt.

Op 24 augustus werd dit peil bereikt om 8.14
uur. Dit werd automatisch geregistreerd door de
alarmcentrale. De totale pompcapaciteit be-
draagt dan 12.800 m3/u. Onmiddellijk daarna
heeft de alarmcentrale conform de afspraken de
diverse betrokken partijen verwittigd. Reeds

om 8.30 uur waren al de hulpdiensten verwit-
tigd.

Omdat de regenintensiteit op dat moment sterk
afnam en het peil in de pompput begon te
dalen, werd de noodpolmp nog niet opgestart.
Omstreeks 9.10 uur begon het opnieuw zeer
hard te regenen en om 9.30 uur werd door alle
betrokkenen begonnen met de installatie van de
persleiding van de noodpomp. Om 10.10 uur
werd de vliegende noodpomp dan ook effectief
opgestart.

Deze pomp heeft een capaciteit van "slechts"
1.600m3/u en heeft met andere woorden weinig
impact op het waterpeil. Het peil bleef dan ook
onverminderd stijgen en om 11.30 uur bereikte
het een waterpeil van 403 centimeter in de
pompput. Na afloop van de onweders bleek
deze noodpomp slechts 6 % van het totale ver-
pompte volume weggepompt te hebben.

Met andere woorden : het is niet door het laat-
tijdig inschakelen van de noodpomp dat er wa-
teroverlast opgestreden is in de getroffen wij-
ken, maar door de uitzonderlijke regenval. Alle
afgesproken procedures werden door alle be-
trokken partijen gevolgd.

2. Punt 2 is geen bevoegdheid van het gewest,
maar van de stad Antwerpen.

3. De Vlaamse regering heeft op 20 september
2002 de gunning goedgekeurd voor de slibrui-
ming van de resterende Schijnkokers (linker- en
middenkoker) voor een bedrag van
2.770.755,90 euro.

Normalerwijze kan de aannemer nog dit jaar
starten met de werken.

Vraag nr. 304
van 20 september 2002
van de heer FILIP DEWINTER

Airmiles  –  Regeling

Zie :
Minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken
en Energie
Vraag nr. 381
van 20 september 2002
van de heer Filip Dewinter
Blz. 741
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Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Patrick Dewael, minister-president
van de Vlaamse regering.

Vraag nr. 305
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Palingverbod  –  Petitie

Op 1 juni werd het nieuwe hengelsportseizoen in
de Vlaamse openbare wateren geopend.

Het seizoen  begon in mineur, want de gevangen
paling moet worden teruggegooid. Dit verbod voor
de Vlaamse visser om gevangen paling mee te
nemen, is nog van kracht tot eind 2005. In hengel-
zaken en onder de vissers in de Westhoek circu-
leerde dan ook al snel een petitie tegen dit door de
minister opgelegde meeneemverbod.

1. Heeft de minister deze petitie al ontvangen ?

2. Kan zij de redenering volgen van de vissers uit
de Westhoek dat zij, gelet op de vrij goede situ-
atie in de Westhoek, mee worden "gestraft"
omdat de situatie in de rest van Vlaanderen
minder goed is ?

3. Ziet de minister een mogelijkheid om in de
Westhoek een aantal extra metingen uit te voe-
ren op de plaatsen waar de norm werd over-
schreden, gelet op de datum van de meetwaar-
den ?

4. Werd de mogelijkheid al onderzocht om een
uitzondering op het meeneemverbod toe te
staan in de Westhoek ?

Antwoord

1. Ik heb tot op heden geen petitie ontvangen.

2. Ik wil erop wijzen dat de beslissing om over te
gaan tot een algemeen meeneemverbod voor
paling in Vlaanderen niet enkel gebaseerd is op
de overschrijdingen van de PCB-consumptie-
norm in paling. Weliswaar zijn er in de West-
hoek niet zoveel normoverschrijdingen m.b.t. de
PCB-consumptienorm als in de rest van Vlaan-
deren, maar desalniettemin vinden we ook in de
Westhoek overschrijdingen van de PCB-con-
sumptienorm op 15 van de 28 bemonsterde lo-

caties, wat neerkomt op meer dan 50 % van de
bemonsterde locaties (met zelfs een uitschieter
die meer dan 10 maal hoger ligt dan de PCB-
norm) (PCB : polychloorbifenyl  –  red.).

Als we nu de andere geanalyseerde polluenten
bekijken, zien we bijvoorbeeld dat zo goed als
alle piekwaarden voor lindaan teruggevonden
worden in de Westhoek (9 van de 10 hoogste
waarden in Vlaanderen). Als we deze  waarden
vergelijken met de norm gehanteerd in Neder-
land (200 ng/g versgewicht), zien we dat deze
norm in de Poperingevaart zelfs meer dan tien
keer overschreden wordt (ng : nagogram  –
red.). Het gebruik van lindaan is vanaf 19 juni
2002 in België verboden.

Ook voor dieldrin zien we in de Westhoek over-
schrijdingen van de tolerantienorm gehanteerd
in Nederland (100 ng/g versgewicht).

3. De uitgevoerde metingen passen in het vis- en
polluentenmeetnet van het Instituut voor Bos-
bouw en Wildbeheer.

Het is de bedoeling om een aantal van deze
meetplaatsen op geregelde tijdsintervallen te
onderzoeken. Momenteel is een uitbreiding van
het aantal meetplaatsen of de frequentie van de
metingen voorzien.

4. Gelet op de informatie gegeven onder 2 acht ik
het momenteel noch opportuun, noch verant-
woord om voor de Westhoek een uitzonderings-
maatregel in te stellen.

Vraag nr. 306
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Eversambos Alveringem  –  Everzwijnenjacht

Het invoeren van het Jachtdecreet heeft de verdere
achteruitgang van het wildbestand niet kunnen
stoppen. Om het aanbod enigszins op peil te kun-
nen houden, worden de traditionele wildsoorten
meer en meer gekweekt. Het overgrote deel van
het wild is tegenwoordig afkomstig uit gespeciali-
seerde fokbedrijven en wordt enkele dagen of uren
voor de jacht in de natuur uitgezet.

In het Eversambos (29 ha groot) in Stavele (Alve-
ringem), eigendom van het Vlaams Gewest, zijn
deze zomer everzwijnen uitgezet en nadien werd
een jacht georganiseerd om de uitgezette everzwij-
nen te doden.
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1. Is de minister op de hoogte van de jacht die
deze zomer werd georganiseerd in het Eversam-
bos in Stavele ?

2. Wie heeft toelating gegeven om deze jacht te
laten plaatsvinden ?

3. Door wie werden de everzwijnen in het Ever-
sambos uitgezet ?

4. Het bos is normaal gezien niet toegankelijk
voor publiek.

Hoe komt het dan dat een publieke jacht werd
toegestaan ?

Antwoord

1. In het Eversambos in Stavele (Alveringem), ei-
gendom van het Vlaams Gewest, werden afgelo-
pen zomer geen everzwijnen uitgezet om er
daarna op te jagen.

Wel werd tijdens maaiwerken in juli door een
bosarbeider een hangbuikvarken opgemerkt in
het bos. Het betreft een ontsnapt (of uitgezet)
exemplaar. Tussen eind juli en half augustus
werd het hangbuikvarken meermaals door de
boswachter gezien. Sinds eind augustus werd
het dier door mijn diensten niet meer opge-
merkt. Door mijn diensten werden geen pogin-
gen ondernomen om het dier te vangen of te
doden. Een jachtpartij werd zeker niet door
mijn diensten georganiseerd.

Ik vestig de aandacht van de Vlaamse volksver-
tegenwoordiger op het feit dat het Eversambos
volgend jaar voor het publiek zal worden open-
gesteld. Het ligt niet in de bedoeling om de
jacht in dit domeinbos te verpachten.

Vragen 2, 3 en 4 zijn bijgevolg zonder voorwerp.

Vraag nr. 307
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Bosuitbreiding West-Vlaanderen  –  Schermbos A18
en Pistelbos

In de nota "Bosuitbreiding in Vlaanderen" opge-
maakt door het Ministerie van de Vlaamse Ge-
meenschap, is terug te vinden dat één van de doel-
stellingen m.b.t. de provincie West-Vlaanderen erin

bestaat om tegen 2007 2.500 hectare effectief te be-
bossen.

In het punt "De aandachtsgebieden waar bosuit-
breiding gewenst is" is onder meer sprake van een
schermbos langs de autosnelweg A18 en een bos
(Pistelbos) in Veurne.

1. Is er reeds definitief uitgemaakt of het scherm-
bos langs de A18 en het Pistelbos in Veurne ef-
fectief worden gerealiseerd ?

2. Zo ja, kan de minister de exacte locatie en op-
pervlakte aangeven van deze geplande bosuit-
breiding ? Voor wanneer is de aankoop van de
gronden gepland ? Wat is de geraamde kostprijs
van de verwerving van de gronden en van de
aanleg van deze bossen ?

Zo neen, kan de minister meedelen wanneer de-
finitief uitsluitsel kan worden gegeven omtrent
de al dan niet effectieve realisatie van boven-
vermelde bossen ?

Antwoord

1. De Pistelhoek is één van de geselecteerde pro-
jecten om aan de kust nieuwe bossen aan te leg-
gen om toeristisch-recreatieve en ecologische
redenen. In de studie van de bebossingsmoge-
lijkheden in Veurne en Nieuwpoort (Van Ele-
gem, 1996) werden, via een multicriteria-analy-
se, de meest geschikte locaties voor bosuitbrei-
ding in de streek rond Veurne geselecteerd. De
Pistelhoek kwam hieruit als meest geschikte lo-
catie naar voor. Later werd een structuurplan
opgemaakt (Dumortier en Hoffmann, 1997).

Voor het Pistelbos en omgeving voorziet het
structuurplan op termijn in ongeveer 55 hectare
effectieve bebossing.

Naar effectieve realisatie kan worden gesteld
dat 15 hectare reeds effectief gerealiseerd is.
Het Vlaams Gewest heeft ook een vastlegging
voor de aankoop van 25,0827 hectare gronden,
eigendom van het OCMW van Veurne. Het
OCMW van Veurne heeft evenwel beslist voor-
lopig niet in te gaan op dit aanbod. Zonder een
akkoord met deze eigenaar blijft de volledige
realisatie van het project onzeker.

2. Het is de bedoeling het gehele gebied tussen de
autosnelweg, de Bergenvaart en de weg Veurne-
Ieper te verwerven. Meer details kan de Vlaam-
se volksvertegenwoordiger vinden in bovenver-
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meld structuurplan, waarvan een exemplaar be-
zorgd werd aan de stad Veurne. Indien gewenst
zullen mijn diensten hem een kopie bezorgen.

Indien de huidige eigenaars niet bereid zijn om
in der minne hun gronden te verkopen, zal de
realisatie van het project afhankelijk zijn van
een initiatief op het vlak van ruimtelijke orde-
ning. Een planologische aanpassing dient te ge-
beuren in de vorm van een RUP (ruimtelijk uit-
voeringsplan  –  red.). Dit kan gebeuren in het
kader van de stedelijke afbakening of in het
kader van de afbakening van het buitengebied.
De respectieve afbakeningen moeten zijn afge-
rond voor 2007.

De kostprijs voor de aankoop van deze gronden
is afhankelijk van de schatting van het Comité
tot Aankoop van Onroerende Goederen. Het
betreft de "normale" verkoopprijs van land-
bouwgronden in de omgeving. Voor de beplan-
ting kan de kostprijs geraamd worden op onge-
veer 4.000 euro per hectare.

Vraag nr. 308
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Raamakkoord Blankaartgebied  –  Stand van zaken

Het Blankaartgebied, verspreid over de gemeenten
Woumen, Klerken, Houthulst en Merksem, vormt
een belangrijk deel van het winterbed van de IJzer.
Een aantal landbouwbedrijven wordt hierdoor ge-
regeld bedreigd door overstromingen.

De landbouwers hebben in dit gebied van oudsher
hun hooi- en graslanden uitgebaat. Nagenoeg het
volledige Blankaartgebied is internationaal be-
schermd als Vogelrichtlijngebied en als waterrijk-
gebied van internationale betekenis. Grote delen
van het gebied zijn op het gewestplan aangeduid
als valleigebied, de Blankaartvijver zelf en een
aantal hooilanden errond zijn reservaat- of natuur-
gebied.

De oplossing voor het conflict landbouw-natuur
bestaat uit een verhoging van het waterpeil in het
Merkem- en Rillebroek en de laaggelegen hooilan-
den rond de Blankaartvijver, nadat de vogelrijke,
overstroombare hooilanden zijn verworven door
de afdeling Natuur. Om woningen en bedrijfszetels
te beschermen, zal een dijk worden aangelegd, ge-
combineerd met een wegverhoging.

Hiertoe werd een raamakkoord afgesloten op 20
maart 2001 dat de principes voor het toekomstig
waterbeheer vastlegt. Prioritair wordt de aanleg
van de dijk gepland ter bescherming van bewoners
en bebouwing, en worden maatregelen in het voor-
uitzicht gesteld voor een aangepast waterpeil,
onder meer in het belang van de natuurwaarden.

1. Wat is de stand van zaken in bovenvermeld dos-
sier ?

2. Hoeveel bedraagt de kostprijs van het project ?

3. Welke concrete timing wordt vooropgesteld ?

4. Wat zijn de gevolgen voor de gebruikers van de
gronden in het kwestieuze gebied ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Ste-
vaert (vraag nr. 387) en Dua (nr. 308).

Gecoördineerd antwoord

1. De eerste fase van de technische voorbereidin-
gen van het dossier zijn zo goed als afgerond en
zullen op 20 november 2002 voorgesteld wor-
den aan de stuurgroep.

Bij de ondertekening van het convenant bleven
nog een aantal vraagtekens over. Door bijko-
mend studiewerk worden deze weggewerkt.
Cruciaal hierbij was de waterpassing van het ge-
bied. De afdeling Water liet intussen een uitge-
breide waterpassing uitvoeren. Dit is onder
meer noodzakelijk voor de voorstudie van de
dijk-wegverhoging, het inschatten van de pomp-
capaciteit en het berekenen van de cultuurscha-
de bij de waterpeilverhoging. Deze berekening
wordt intussen voorbereid door de Vlaamse
Landmaatschappij (VLM). Ondertussen werk-
ten de afdeling Water van de administratie Mi-
lieu-, Natuur-, Land- en Waterbeheer (Aminal
en de administratie Waterwegen en Zeewezen
(AWZ) verder aan de voorstudie van de dijk-
wegverhoging. Deze voorstudie is zo goed als
afgerond, zodat de MER-procedure op 20 no-
vember opgestart kan worden.

Op 7 december 2001 plaatste de Vlaamse rege-
ring het Blankaartgebied op de lijst van de prio-
ritaire gebiedsgerichte projecten. Hierdoor kan
een wederbeleggingsvergoeding uitbetaald wor-
den. In het protocol werd immers afgesproken
dat eigenaars gedurende de voorbereiding van
het project deze wederbeleggingsvergoeding
konden genieten.
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Ondertussen start het Aankoopcomité van
Brugge met de onderhandelingen op het ter-
rein. Met de Inspecteurs van Financiën werd
een budgettair implementatieplan afgesloten
met het oog op een vlottere administratieve af-
handeling van de aankoopdossiers. De Vlaamse
Landmaatschappij werd ingeschakeld voor de
aankoop van de strategisch gelegen hoeve Lee-
man. Een deel van de hoger gelegen gronden
van deze hoeve (22 ha 79a 71ca) zullen worden
gebruikt voor het uitruilen van lager gelegen
percelen in landbouwgebruik met het oog op de
realisatie van de dijk. Ondertussen finaliseerde
AWZ de onteigening van de hoeve Coene, een
boerderij die geregeld onder water kwam te
staan waardoor een economische exploitatie
niet langer mogelijk was, en waarvoor het dijkli-
chaam geen oplossing zou bieden.

2. Wat de aankopen betreft, werd een krediet van
2.498.600 euro vastgelegd. Dit krediet kan wor-
den aangepast naargelang het verloop van het
aankoopdossier. De realisatie van de dijk-weg-
verhoging wordt momenteel geraamd op
2.500.000 euro.

Voor uitbetaling van de schadevergoedingen in-
gevolge de waterpeilverhoging is er momenteel
nog geen schatting beschikbaar.

3. De startvergadering van het MER wordt op 20
november georganiseerd (MER : milieueffect-
rapport  –  red.). In principe zou het MER in
juni 2003 beschikbaar kunnen zijn. De aanvraag
van de stedenbouwkundige vergunning kan kort
daarop ingediend worden, zodat een aanbeste-
ding in het najaar van 2003 mogelijk moet zijn.

Indien deze timing aangehouden wordt, kunnen
de werken in de loop van 2004 starten. Intussen
loopt het aankoopbeleid. Nadat de dijk-wegver-
hoging uitgevoerd is, kan de waterpeilverhoging
ingesteld worden.

4. Voor de beheerders en de eigenaars zullen de
binnendijkse gebieden een optimaler landbouw-
economische exploitatie kennen. Dankzij de
dijk-wegverhoging zullen de hoeves permanent
bereikbaar zijn en wordt wateroverlast voor de
gebouwen vermeden.

De buitendijkse gebieden zullen dankzij het
aangepast waterpeilbeheer hun functie als over-
winterings- en broedgebied voor watergebon-
den vogelsoorten beter vervullen, waardoor het
Vlaams Gewest invulling geeft aan de interna-

tionale verplichtingen in het kader van de Euro-
pese Vogelrichtlijn.

Landbouwers kunnen op vrijwillige basis kiezen
voor een verkoop van hun gronden of voor een
vergoeding van de exploitatieverliezen bij een
waterpeilverhoging. Op de aangekochte gron-
den zullen we vrijwillige overeenkomsten afslui-
ten met landbouwers die willen bijdragen tot
het natuurbeheer, dat in het Blankaartgebied
gecoördineerd wordt door Natuurpunt VZW en
in het Merkembroek door de afdeling Natuur
van Aminal. Voor landbouwers die voor een
groot deel van hun gronden afhankelijk zijn van
laaggelegen gronden worden ruilmogelijkheden
gezocht in de hogergelegen gronden (bijvoor-
beeld hoeve Leeman). Een socio-economische
studie van de VLM zal aangeven welke land-
bouwers hiervoor prioritair in aanmerking
komen.

Vraag nr. 309
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Breughelproject  –  Problemen

In haar antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 256
van 14 juni 2002 maakt de minister gewag van
"kleine problemen die sedert de opstartfase van
het Breughelproject zijn ontstaan" (Bulletin van
Vragen en Antwoorden nr. 2 van 18 oktober 2002,
blz. 431).

Kan de minister verduidelijken om welke proble-
men het gaat ?

Antwoord

Het betreft problemen in het management van het
projectteam, waardoor de interne communicatie en
de samenwerking niet vlot verlopen.

Minister Anciaux had zich geëngageerd om dit pro-
bleem op te lossen. Minister Van Grembergen
heeft dit engagement overgenomen. Op korte ter-
mijn zal hiertoe een voorstel geconcretiseerd wor-
den.

Globaal gezien komt het erop neer dat de creatie
van een projectstructuur die de engagementen van-
uit Leefmilieu en Cultuur moest invullen, niet opti-
maal blijkt te werken. Om de doelstellingen van
het Breugelproject beter ingevuld te krijgen, zullen
de beide luiken in het project opnieuw aangestuurd
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worden vanuit de organen van respectievelijk Cul-
tuur (VZW De Rand) en Leefmilieu (afdeling Bos
en Groen van Aminal).

Om de synergie tussen het culturele en het leefmi-
lieuluik niet te verliezen, wordt een overleggroep
opgericht die in een gedeeld co-voorzitterschap zal
opereren.

Vraag nr. 310
van 20 september 2002
van mevrouw MARLEEN VAN DEN EYNDE

Aquafin  –  Masterplan zuiveringszones

In het kader van de afbakening van de zuiverings-
zones heeft Aquafin een masterplan opgesteld.
Hierin zouden vooral gemeenten betrokken zijn
die tevens een lid hebben in de Commissie voor
Leefmilieu, Natuurbehoud en Ruimtelijke Orde-
ning van het Vlaams Parlement.

1. Welke gemeenten worden betrokken in het
masterplan ?

2. Op welke basis werden de gemeenten geselec-
teerd ?

3. Wat is de stand van zaken in de uitvoering van
het masterplan ?

Antwoord

Alvorens op de concrete vragen van de Vlaamse
volksvertegenwoordiger in te gaan, wens ik voor-

eerst te wijzen op het verschil tussen de ontwikke-
ling van een zoneringsmethodiek enerzijds en mas-
terplanmethodiek anderzijds.

De ontwikkelde zoneringsmethodiek heeft als doel
om voor het buitengebied te komen tot een defini-
tieve afbakening tussen de percelen die zullen wor-
den aangesloten op een openbare (kleinschalige of
grootschalige) zuiveringsinstallatie, en de percelen
die zullen worden voorzien van een individuele of
particuliere zuivering.

De masterplanmethodiek daarentegen heeft als
doel om voor de gebieden waarbinnen een collec-
tieve zuivering zal plaatsvinden, te komen tot een
optimale prioritering van alle nog te realiseren pro-
jecten om tot deze collectieve zuivering te kunnen
komen, ongeacht of deze projecten gemeentelijk of
bovengemeentelijk van aard zijn.

Ik wens eveneens op te merken dat de basisentiteit
voor het uitvoeren van de voornoemde studies niet
de gemeente, maar wel het zuiveringsgebied is.
Zoals bekend, kunnen deze samenvallen met de
gemeentegrenzen, maar dit hoeft niet noodzakelijk
zo te zijn.

De zoneringsmethodiek werd tot op heden toege-
past op de zuiveringsgebieden weergegeven in
tabel 1. De betrokken zuiveringsgebieden werden
gekozen met het oog op een respresentatieve
steekproef voor Vlaanderen inzake bevolkings-
dichtheid en inzake de typische bebouwingspatro-
nen (woonkorrels, lintbebouwing, sterk verspreide
bebouwing, ...). Voor elk van de gebieden is aange-
geven welke gemeenten geheel of gedeeltelijk bin-
nen de grenzen van het gebied zijn gelegen.
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Tabel 1

Zuiveringsgebied Gemeenten die geheel of gedeeltelijk binnen het zuiveringsgebied zijn gelegen

Aalst Aalst, Erpe-Mere, Lebbeke, Lede, Haaltert, Affligem, Asse, Dendermonde
Beernem Beernem, Brugge
Bierbeek Bierbeek, Leuven, Oud-Heverlee, Lubbeek
Burcht Zwijndrecht, Antwerpen, Beveren, Kruibeke
Duffel Duffel
Galmaarden Galmaarden, Geraardsbergen, Bever, Herne, Pepingen
Geetbets Geetbets, Zoutleeuw, Linter, Kortenaken
Gelmen Heers, Sint-Truiden
Geraardsbergen Geraardsbergen, Brakel, Lierde, Galmaarden, Zottegem
Godveerdegem Zottegem, Herzele
Gooik  –  Oetingen Gooik
Halen Lummen, Halen, Herk-de-Stad, Hasselt, Kortenaken, Beringen, Heusden-Zolder,

Nieuwerkerken
Heldergem Haaltert, Erpe-Mere
Helkijn Spiere-Helkijn, Avelgem, Zwevegem
Hoogstraten Hoogstraten, Rijkevorsel
Jabbeke Jabbeke
Kessenich Kinrooi
Kortenberg Kortenberg, Herent
Kruishoutem Kruishoutem
Laarne Laarne
Liedekerke Haaltert, Denderleeuw, Ninove, Aalst, Affligem, Asse, Dilbeek, Ternat, Liedekerke,

Roosdaal, Lennik, Gooik
Lokeren Lokeren, Lochristi
Merchtem Merchtem, Londerzeel, Meise, Asse, Opwijk
Merelbeke Merelbeke, Gavere
Moelingen Voeren
Molenbeersel Kinrooi
Morkhoven Begijnendijk, Hulshout
Ninove Ninove, Gooik, Roosdaal, Herzele, Geraardsbergen
Ninove-Rendestede Ninove
Parike Brakel, Geraardsbergen, Lierde
Rollegem Kortrijk
Schoten Schoten
Sint-Antelinks Zottegem, Herzele
Sint-Joris-Winge Tielt-Winge, Lubbeek
Sint-Lievens-Esse Herzele
Sint-Maria-Lierde Lierde, Zottegem
Staden Staden
Temse Kruibeke, Temse
Tervuren Tervuren, Kraainem, Wezembeek-Oppem
Teuven Voeren
Vleteren Vleteren
Voeren Voeren
Zomergem Zomergem
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De gebieden waarvoor de masterplanmethodiek
tot op heden (d.w.z. tegen eind juni 2002) werd uit-
gevoerd, zijn weergegeven in tabel 2. Bij de selectie
van deze gebieden werd rekening gehouden met
volgende criteria :

– de urbaniteit ;

– de "span", zijnde de discrepantie tussen het
aantal inwoners dat conform de afbakening van
de zones voor waterzuivering in de toekomst op
de zuivering zal moeten worden aangesloten,
versus het huidig aantal inwoners dat via riole-
ring en collectering op de zuivering reeds zou
kunnen aansluiten ;

– de richtlijn "stedelijk afvalwater" (gebieden
groter dan 10.000 inwoners) ;

– de beschikbaarheid van onderliggende basisin-
formatie ;

– de spreiding over het Vlaamse grondgebied ;

– de voorkeur voor zones met een bestaande zui-
veringsinstallatie ;`

– het ontbreken van geblokkeerde, belangrijke
zuiveringsinfrastructuur (bijvoorbeeld) redenen
van ruimtelijke ordening.

De laatste kolom vermeldt de initieel geselecteer-
de zuiveringsgebieden, de tweede kolom de hier-
van afgepliste deelgebieden voor kleinschalige zui-
vering en de derde kolom de gemeenten die geheel
of gedeeltelijk binnen het betrokken gebied zijn
gesitueerd.
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Tabel 2

Geselecteerde "Afgesplitste" deelgebieden Gehele of gedeelte van gemeente
zuiveringsgebieden

Avelgem - Avelgem, Zwevegem, Anzegem

Deinze - Deinze, Zulte, Nazareth, Sint-Martens-Latem

Merelbeke - Merelbeke, Gavere

Berlaar - Berlaar, Lier, Putte

Zemst-Hofstade - Zemst, Boortmeerbeek, Mechelen

Boortmeerbeek - Bonheiden, Putte, Keerbergen, Heist-op-den-
Berg

Wimmertingen Oud Hoevestraat, Overbeekstraat Borgloon, Kortessem, Tongeren, Hasselt,
Kolmontstraat, Overrepen, Crijt, Diepenbeek, Alken
Zammelen, Neerrepen

Ronse Oudenhove, Koekamer Ronse, Maarkedal

Gavere - Gavere, Zingem

Zandbergen Bruynsbroek, Waarbeke, Nieuwen- Ninove, Geraardsbergen, Galmaarden
hove, Rendestede

Nijlen - Nijlen, Lier, Grobbendonk

Kortenberg Vrebos / Hoekstraat Kortenberg, Herent

Alken Luizenbos, Bergstraat, Steevoort- Nieuwerkerken, Hasselt, Alken, Wellen,
straat, Reigerlaan, Poelgoedstraat, Borgloon, Kortessem
Doornebosstraat, Bosveldstraat,
Kwaadbonder, Tapstraat, Sint-Anna-
beek, Vliegstraat

Halen Geeneiken, Muggenhoek Lummen, Halen, Herk-de-Stad, Hasselt,
Kortenaken, Beringen, Heusden-Zolder,
Nieuwerkerken



Geselecteerde "Afgesplitste" deelgebieden Gehele of gedeelte van gemeente
zuiveringsgebieden

Ingelmunster - Ingelmunster, Oostrozebeke, Meulebeke,
Lendelede, Izegem, Dentergem

Destelbergen - Destelbergen, Gent, Melle

Heist-op-den-Berg - Heist-op-den-Berg, Begijnendijk

Ruisbroek Puurs / Hoge Heide, Klein-Wille- Puurs,Willebroek, Kapelle-op-den-Bos, Meise
broek-Oost / Heidonkstraat, Klein-
Willebroek-West / Dwarsdijk

Kampenhout - Kampenhout, Herent

Koersel - Beringen, Heusden-Zolder

Merchtem Peizegem, Bollebeek, Sultveld Merchtem, Londerzeel, Meise, Asse, Opwijk
(Zuid), Regenwortel (Noord),
Langeveld, Mansteen, Oppem
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De resultaten van de eerste masterplanoefening
waarbij de methodiek werd toegepast op de in
tabel 2 vermelde gebieden, werden eind juni 2002
door de NV Aquafin bezorgd aan het Vlaams Ge-
west. In eerste instantie werden deze resultaten
door de Vlaamse Milieumaatschappij aan een, zij
het beperkte, evaluatie onderworpen. De projecten
met een hoge prioriteit en met een duidelijk bo-
vengemeentelijk karakter werden op mijn vraag
door de Vlaamse Milieumaatschappij tevens aan
een bijkomende toetsing onderworpen, teneinde
nog een aantal projecten te kunnen toevoegen aan
het investeringsprogramma 2004 dat aan de
Vlaamse regering zal worden voorgelegd.

Daarnaast werd, alvorens de beide methodieken
goed te keuren, aan het Deense  studiebureau
Cowi de opdracht gegeven om beide methodieken
door te lichten en een zogenaamde "second opi-
nion" te formuleren. Momenteel worden beide
eindrapporten ingewacht.

Vraag nr. 311
van 20 september 2002
van mevrouw MARLEEN VAN DEN EYNDE

Gemeentelijke duurzaamheidsambtenaren  –  Eva-
luatie

In het milieuconvenant 2000-2001 werd bepaald
dat gemeenten via optie 7 een duurzaamheidsamb-
tenaar konden aanwerven. 60 gemeenten hebben
hierop ingeschreven.

Is er intussen reeds een evaluatie gebeurd van de
werking van deze duurzaamheidsambtenaar ?

Zo ja, wat zijn de bevindingen en eventueel de no-
dige bijsturingen ? Indien er een evaluatie per ge-
meente bestaat, kan de minister die dan bezorgen ?

Zo neen, voor wanneer is een dergelijke evaluatie
gepland ?

Antwoord

Meer dan 60 gemeenten (precies aantal = 66) heb-
ben bij het milieuconvenant 2000-2001 ingeschre-
ven op optie 7 m.b.t. de duurzaamheidsambtenaar.
De werking van deze duurzaamheidsambtenaar
werd geëvalueerd aan de hand van een takenpak-
ket dat opgenomen was in optie 7 van het milieu-
convenant.

Voor het jaar 2000 :

– kregen vier op vijf gemeenten een gunstige tot
zeer gunstige evaluatie van dit onderdeel (d.w.z.
dat ze 3 tot 5 van de 5 onderdelen van de optie
gunstig geëvalueerd kregen). De helft van de
gemeenten werd zelfs voor het volledige pakket
gunstig geëvalueerd ;

– werd slechts één op vijf gemeenten minder geë-
valueerd (d.w.z. geen of slechts 1 of 2 onderde-
len werden voldoende bevonden). Dit komt
omdat  bepaalde onderdelen niet of onvolledig
uitgewerkt waren.

Voor het jaar 2001 is de evaluatie nog lopende,
maar deze zal vermoedelijk tegen eind oktober af-
gerond zijn. Uit de evaluaties die binnengekomen
zijn, blijkt in ieder geval al dat de positieve trend



zich doorzet. Elke gemeente wordt op de hoogte
gehouden van deze evaluaties.

Vraag nr. 312
van 20 september 2002
van de heer ERIK MATTHIJS

Milieuraden  –  Samenstelling en inwerkingtreding

Het besluit van de Vlaamse regering betreffende
de provinciale en gemeentelijke milieuplanning en
de milieuraad van 14 juni 2002, gepubliceerd in het
Staatsblad van 8 augustus 2002, neemt voor de sa-
menstelling van de milieuraad de te betrekken ac-
toren over uit het decreet houdende algemene be-
palingen inzake milieubeleid van 5 april 1995.

De gemeente en de provincie verenigen de te con-
sulteren instanties in de milieuraad. Hierbij worden
genoemd : de meest belanghebbende overheidsor-
ganen, instellingen en privaatrechtelijke organisa-
ties. In elk geval, staat er, moeten in de provinciale
milieuraad de administraties worden opgenomen
die zijn vertegenwoordigd in de provinciale milieu-
vergunningscommissie en de gewestelijke ontwik-
kelingsmaatschappij (GOM).

Deze bepaling van de milieuraad geeft een andere
invulling dan de milieuraad omschreven in de sa-
menwerkingsovereenkomst met de gemeenten en
de provincies. In die samenwerkingsovereenkomst
wordt de samenstelling van de milieuraad inge-
deeld in stemgerechtigde leden, niet-stemgerech-
tigde leden en waarnemers. Volgens de samenwer-
kingsovereenkomst moet een derde van de mi-
lieuraad bestaan uit leden van een milieu- of na-
tuurvereniging. Ambtenaren zijn hier waarnemers
of niet-stemgerechtigden.

Tenzij er sprake zou zijn van twee verschillende
milieuraden, stemt het nieuwe besluit over de sa-
menstelling van de milieuraad niet overeen met de
samenstellingsvoorwaarden van de eerder versche-
nen samenwerkingsovereenkomst.

1. Is er hier sprake van twee soorten provinciale
en gemeentelijke milieuraden, aangezien de sa-
menstellingsvoorwaarden verschillend zijn ?

2. Wat is het statuut van de ambtenaar binnen de
(respectieve) milieuraden ?

3. Welke zijn nu de criteria volgens dewelke de
provinciale en de gemeentelijke milieuraden
moeten worden samengesteld ?

4. Wanneer moeten de (respectieve) milieuraden
in werking treden ?

Antwoord

1. Er is geen sprake van twee soorten van milieu-
raden.

Het uitvoeringsbesluit van 14 juni 2002 ter uit-
voering van bepalingen van het decreet van 5
april 1995 houdende de algemene bepalingen
inzake milieubeleid bepaalt dat iedere provincie
en gemeente een milieuraad dient te hebben en
neemt de samenstellingsregels over van de alge-
mene bepalingen inzake milieubeleid.

In de samenwerkingsovereenkomst staan verde-
re bepalingen in verband met de samenstelling
en de werking van deze MINA-raden. Het gaat
hier om één en dezelfde MINA-raad. De sa-
menstellingsregels zijn immers niet tegenstrij-
dig. (MINA : milieu en natuur  –  red.)

2. Volgens het uitvoeringsbesluit worden de admi-
nistraties die vertegenwoordigd zijn in de pro-
vinciale milieuvergunningscommissie ook verte-
genwoordigd in de provinciale milieuraden.
Ook de GOM zendt een vertegenwoordiger. In-
dien de milieuambtenaar eveneens zitting heeft
(werknemer van het provinciebestuur), kan hij
geen stemhebbend lid of voorzitter zijn.

Voor de gemeentelijke milieuraad geldt even-
eens dat de milieuambtenaar lid kan zijn, maar
stemloos. De samenwerkingsovereenkomst
breidt dit principe uit naar alle gemeentelijke
ambtenaren.

3. Er is een onderscheid tussen de gemeentelijke
en provinciale adviesraden.

De criteria volgens dewelke de provinciale ad-
viesraden samengesteld dienen te worden, staan
duidelijk in het uitvoeringsbesluit en de samen-
werkingsovereenkomst ingeschreven. Het uit-
voeringsbesluit herneemt in de samenstellings-
bepalingen de vereisten van de algemene bepa-
lingen inzake milieubeleid : de meest belang-
hebbende overheidsorganen, instellingen en pri-
vaatrechtelijke organisaties (een regeling die
vanzelfsprekend is). Als meer concrete bepaling
is opgenomen dat de administraties erin zitting
hebben die vertegenwoordigd zijn in de provin-
ciale milieuvergunningscommissie. Ook de ge-
westelijke ontwikkelingsmaatschappij heeft zit-
ting in de milieuraad.
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Deze bepalingen gelden voor alle provincies, of
ze al dan niet de samenwerkingsovereenkomst
met het gewest ondertekend hebben. De bedoe-
ling van deze regels is een gedegen medewer-
king te verkrijgen voor het ontwerp van milieu-
beleidsplan.

De samenwerkingsovereenkomst geeft verdere
bevoegdheden aan deze milieuraad (het creëren
van een draagvlak voor het provinciale milieu-
en natuurbeleid) en vult de samenstellingsregels
met het oog hierop verder aan : de sectoren mi-
lieu en natuur, landbouw, werkgevers en werk-
nemers ; de raad kan verder aangevuld worden
volgens de eigenheid van de provincie. De sa-
menwerkingsovereenkomst herneemt ook de
wettelijke bepaling tot een meer evenwichtige
samenstelling van de provincieraad (art. 50bis
van de Provinciewet). Ook moet een derde van
de raad uit leden van milieu- en natuurvereni-
gingen bestaan.

De provincieraad is verder vrij de samenstelling
te bepalen mits hij de opdeling in  stemgerech-
tigde leden, stemloze leden en waarnemers in
acht neemt. Hij schrijft ook de statuten.

Niet alle provincies zien het als mogelijk om
met het uitgebreide forum dat het uitvoerings-
besluit oplegt, het dagelijks beleid van de pro-
vincie te adviseren. Daarom heeft de Milieuad-
ministratie van het Vlaams Gewest, de tegen-
partij in de samenwerkingsovereenkomst, een
modus vivendi aangereikt. Tegen de bepalingen
van het uitvoeringsbesluit kan niet ingegaan
worden, dus de milieuraad dient te bestaan uit
de vertegenwoordigers van de opgelegde groe-
pen. Maar in de statuten kan de provincieraad
bepalen dat deze uitgebreide milieuraad enkel
samenkomt voor de opmaak van het milieube-
leidsplan en voor de adviseringen die de samen-
werkingsovereenkomst oplegt, zijn bevoegdheid
delegeert aan een kleinere groep, die een werk-
groep of een kleine milieuraad vormt.

Voor de gemeentelijke adviesraad bepaalt het
uitvoeringsbesluit : inspraak geven aan de, naar
het oordeel van de gemeente, meest belangheb-
bende overheidsorganen, instellingen en pri-
vaatrechtelijke organisaties. Verdere specificaties
zijn hier afwezig. Ook hier is de enige bevoegd-
heid de medewerking bij het opstellen van het
milieubeleidsplan. Voor de uitbreiding van de
bevoegdheid door de samenwerkingsovereen-
komst (draagvlak voor het gemeentelijk milieu-

en natuurbeleid) draagt deze ook een concrete-
re samenstelling op : vertegenwoordigers van
milieu- en natuurverenigingen, jachtverenigin-
gen, onderwijsinstellingen, sociaal-culturele or-
ganisaties en vormingsorganisaties, alsook be-
roepsgroepen en -organisaties. Ook hier wordt
een meer evenwichtige bepaling opgelegd, die
artikel 120bis van de Gemeentewet herhaalt.
Een derde van de leden moet bovendien uit
leden van milieu- en natuurverenigingen be-
staan. Onder dezelfde voorwaarden als de pro-
vincieraad is de gemeenteraad verder vrij om
over de samenstelling te beslissen (andere te
vertegenwoordigen organisaties, aantal leden,
aantal stemgerechtigden per organisatie, niet-
stemgerechtigde leden). De gemeenteraad legt
de statuten vast.

Aangezien het uitvoeringsbesluit geen specifie-
ke  regels oplegt zoals bij de provinciale mi-
lieuraad, kunnen de samenstellingsbepalingen
van het uitvoeringsbesluit en de samenwer-
kingsovereenkomst elkaar overlappen en is er
zeker van tegenstrijdigheid geen sprake.

Een discussiepunt is de terminologie in de alge-
mene bepalingen inzake milieubeleid. Artikel
2.1.16, §2 spreekt over het "betrekken" van or-
ganen bij de opmaak van het milieubeleidsplan ;
artikel 2.1.17, §1, §2 en §3 spreekt over advies-
organen en advies geven. Voor het opstellen van
een uitvoeringsbesluit verwijzen de algemene
bepalingen inzake milieubeleid naar dit artikel
17. Gelijkaardige teksten zijn te vinden in de ar-
tikelen 2.1.22 en 2.1.23 voor de gemeente. Waar
ik de adviesfunctie zie als de vertaling van "be-
trekken", interpreteren sommige provincies het
betrekken als iets anders dan adviseren en oor-
delen zij op deze basis dat het in het uitvoe-
ringsbesluit (dat de twee termen van de algeme-
ne bepalingen inzake milieubeleid overneemt)
en de samenwerkingsovereenkomst over twee
verschillende werkwijzen gaat, die niet te ver-
zoenen zijn in één milieuraad.

4. De MINA-raad adviseert hier de beleidsplan-
ning. In het uitvoeringsbesluit staat dat de ge-
meenten uiterlijk tegen 2005 een beleidsplan
dienen op te maken.

Gemeenten die de samenwerkingsovereen-
komst ondertekenen, dienen zes maanden na-
dien een MINA-raad te hebben.
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Vraag nr. 313
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Zuidelijk Eiland Bornem  –  Ontsluiting westelijk
deel

Zie :
Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening
Vraag nr. 173
van 20 september 2002
van de heer Luk Van Nieuwenhuysen
Blz. 862

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister
van Financiën en Begroting, Innovatie, Media en
Ruimtelijke Ordening.

Vraag nr. 314
van 20 september 2002
van de heer JOHAN DE ROO

Dioxinemetingen  –  Meetjesland en Balgerhoeke

De Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) meet
sinds 1995 de dioxinedepositie in Vlaanderen. De
metingen worden tweemaal per jaar gedurende
één maand uitgevoerd. Er is een meetcampagne in
het voorjaar en één in het najaar.

Wat zijn de belangrijkste conclusies inzake de
meetresultaten van 2001 voor a) het Meetjesland
en b) de verbrandingsoven van de Intercommunale
Vereniging voor Huisvuilverwerking Meetjesland
(IVM) in Balgerhoeke ?

Antwoord

Sedert 1999 voert de VMM dioxinedepositiemetin-
gen uit op een meetpost in Eeklo. Deze meetpost,
opgesteld met het oog op de verbrandingsoven
IVM, is gelegen op de Boterhoek, 14 (op 1.050 m
ten NO van de verbrandingsoven).

De Vlaamse Milieumaatschappij hanteert drempel-
waarden voor de beoordeling van de gemeten
dioxinedeposities. Maandgemiddelde waarden die
de drempel van 6 en 26 pg TEQ/m2.dag overschrij-
den, worden door de Vlaamse Milieumaatschappij
omschreven als respectievelijk matig verhoogd of

verhoogd (pg : picogram ; TEQ : toxisch equivalent
–  red.). Deze waarden hebben geen wettelijke be-
tekenis en worden door de VMM als richtwaarden
gebruikt. Enkel een langdurige overschrijding van
deze richtwaarden heeft een negatieve impact op
de gezondheid, éénmalige overschrijdingen zijn
geen reden tot ongerustheid.

De resultaten van de dioxinedepositiemetingen
worden weergegeven in de bijgevoegde tabel. Sa-
mengevat kunnen we stellen dat de dioxinedeposi-
tie laag is. In 1999 werd tweemaal een matig ver-
hoogde waarde vastgesteld, in 2000 en in het voor-
jaar 2001 was de depositie niet verhoogd en tijdens
de najaarscampagne van 2001 werd een lichte over-
schrijding van de drempelwaarde van 6 pg
TEQ/m2.dag vastgesteld.

Om budgettaire redenen en wegens de lage gevon-
den waarden werd de meetpost in Eeklo niet opge-
nomen in de meetcampagnes die de VMM in 2002
organiseerde. In 2003 zullen evenwel opnieuw twee
depositiestalen gecollecteerd worden op de meet-
post in Eeklo.

Dioxinedepositie tussen 1999 en 2001 in Eeklo uit-
gedrukt in picogram TEQ/m2 dag

Meet- apr- okt- apr- nov- mei- nov-

plaats mei '99 nov '99 mei '00 dec '00 juni '01 jan '02

Eeklo 12 9,0 2,3 3,2 4,0 6,7

Vraag nr. 315
van 20 september 2002
van de heer JOHAN DE ROO

Schipdonkkanaal  –  Waterkwaliteit en visbestand

Het Schipdonkkanaal is het Afleidingskanaal van
de Leie. De Leie was decennialang zwaar veront-
reinigd door afvalwaterlozingen in Frankrijk en
België. Gaandeweg is de waterkwaliteit verbeterd
als gevolg van saneringen in binnen- en buitenland.

De resultaten van een staalname op 10 juni 1999 in
Eeklo en in Zomergem maakten echter duidelijk
dat de fysisch-chemische kwaliteit van het water
zeer slecht was. In de loop van maart 2000 zouden
bijkomende locaties bemonsterd en geanalyseerd
worden.

1. Wat is voor het Schipdonkkanaal de kwaliteits-
verbetering of -verslechtering van het water
voor de jaren 2000 en 2001 ?
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2. Welke vooruitgang verwacht men de komende
jaren ? Wanneer wordt een optimaal niveau van
de waterkwaliteit verwacht ?

3. Op welke plaatsen is het visbestand in het
Schipdonkkanaal het grootst en op welke plaat-
sen onbestaande ? Bestaat er gevaar voor de
visvangst in het Schipdonkkanaal ?

Antwoord

1. Voor het evalueren van de waterkwaliteit ge-
bruikt de Vlaamse Milieumaatschappij (VMM)
twee beoordelingsmethodes : de "Prati-index
voor zuurstof" (PIO) en de Belgische Biotische
Index (BBI).

De Prati-index wordt gebruikt voor de beoorde-
ling van de fysische-chemische waterkwaliteit.
Deze index krijgt een slechte score bij lage
zuurstofconcentraties, maar ook bij de overver-
zadiging. Oververzadiging treedt op bij eutrofië-
ring, een teveel aan nutriënten N en P, hetgeen
de waterkwaliteit aantast (N : stikstof ; P : fosfor
–  red.). Een hogere index wijst op een slechtere
waterkwaliteit. De resultaten krijgen volgende
beoordeling :

PIO Klasse Kleur Beoordeling
(waterkwaliteitsklasse)

0-1 1 blauw niet verontreinigd

>1 2 groen aanvaardbaar

>2–4 3 geel matig verontreinigd

>4–8 4 oranje verontreinigd

>8 5 rood zwaar verontreinigd

De Belgische Biotische Index (BBI) wordt ge-
bruikt voor de beoordeling van de biologische
waterkwaliteit en is gebaseerd op de aan- of af-
wezigheid van zogenaamde macro-invertebra-
ten in het water. Als macro-invertebraten be-
schouwt men met het blote oog waarneembare
ongewervelden als insecten, weekdieren, kreeft-
achtigen, wormen, en dergelijke.

De BBI integreert twee factoren: de aan- of af-
wezigheid van verontreinigingsgevoelige soor-
tengroepen en de diversiteit, zijnde het totaal
aantal aangetroffen soortengroepen. In tegen-
stelling tot de Prati-index duidt een hogere
waarde op een betere kwaliteit.

De resultaten krijgen volgende beoordeling :

BBI Kleur Beoordeling

9-10 blauw zeer goede kwaliteit

7-8 groen goede kwaliteit

5-6 geel matige kwaliteit

3-4 oranje slechte kwaliteit

1-2 rood zeer slechte kwaliteit

0 zwart uiterst slechte kwaliteit

Het biologisch onderzoek evalueert de kwaliteit
van een waterloop als biotoop. De fysisch-che-
mische kwaliteit van de waterkolom is daar
slechts één  –  zij het uiterst belangrijk  –  onder-
deel van. De kwaliteit van de waterbodem en de
fysische of structuurkenmerken van de water-
loop zijn de andere belangrijke elementen. De
BBI geeft een geïntegreerd beeld van de chemi-
sche, biotische en fysische kenmerken van zowel
de waterkolom, als de waterbodem, oevers, en-
zovoort. De BBI evalueert daarenboven de
kwaliteit over een ruimere tijdsspanne.

Bijlage 1 geeft de evolutie van de Prati-index
voor zuurstofverzadiging en de Belgische Bioti-
sche Index voor het Schipdonkkanaal voor de
periode 1990-2001.

Uit de tabel blijkt dat, in vergelijking met de pe-
riode 1997-1999, de PIO verbetert van veront-
reinigd (klasse 4) naar matig verontreinigd
(klasse 3), en dit voor het pand Zeebrugge-Mal-
degem. Ook het pand Zomergem-Nevele verbe-
tert in dezelfde periode (PIO gaat van 7,5 naar
4,5), doch de kwaliteit blijft verontreinigd (klas-
se 4). Deze fysisch-chemische waterkwaliteits-
verbetering heeft echter nog geen gunstige in-
vloed op de Belgische Biotische Index. Vanaf
1997 tot en met 2001 schommelt de kwaliteit
tussen matig en slecht. In vergelijking met begin
de jaren '90 kan een significante waterkwali-
teitsverbetering vastgesteld worden, dit zowel
voor de fysisch-chemische als de biologische
waterkwaliteitsbeoordeling. In deze periode
werd op verschillende meetplaatsen op het
Schipdonkkanaal een zeer slechte waterkwali-
teit gemeten.

De waterkwaliteit van het Schipdonkkanaal
wordt zeer sterk beïnvloed door de waterkwali-
teit van de Leie. Sinds vele jaren wordt het
grootste gedeelte van het Leiedebiet in Deinze
onttrokken aan de natuurlijke loop van de Leie
via het Afleidingskanaal (= Schipdonkkanaal).
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Dit debiet wordt vervolgens via het Kanaal
Gent-Oostende en de Ringvaart om Gent naar
het kanaal Gent-Terneuzen gestuurd. Dit onder
meer met het doel de verzilting van dit kanaal
tegen te gaan.

Ook het Leiewater kent éénzelfde kwaliteits-
verloop voor de PIO als deze van het Schip-
donkkanaal (zie bijlage 2). De biologische kwa-
liteit is voor de hele loop van de Leie nog slecht
(BBI 4 in 2001).

Een zeer belangrijk deel van de verontreiniging
van het Leiebekken is nog steeds afkomstig
vanuit Wallonië en Frankrijk. Zo voert bijvoor-
beeld de Gaverse Beek (Becque de Neuville)
belangrijke vuilvrachten aan uit een gedeelte
van de agglomeratie Roubaix-Tourcoing
(Frankrijk) en is zwaar verontreinigd. Het jaar-
gemiddelde van de zuurstofconcentratie in deze
waterloop bedroeg in 2001 slechts 2,2 mg O2/l
(basiskwaliteitsnorm > 5 mg/l) (O2 : zuurstof  –
red.). Er werden eveneens zeer hoge ammoni-
um-, fosfaat- en chlorideconcentraties gemeten,
alsook normoverschrijdingen voor zwevende
stoffen en verschillende zware metalen, zoals
chroom.

2. De verbeterde waterkwaliteit van het Schip-
donkkanaal is in grote mate toe te schrijven aan
de saneringswerken en de ingebruikneming van
RWZI's (zowel in het hele Leiebekken als in de
directe omgeving van het Schipdonkkanaal),
alsook aan de vermindering van de lozing van
ongezuiverd industrieel afvalwater.

Het gaat om volgende RWZI's wat het Leiebek-
ken betreft : Harelbeke, Menen, Tielt, Roeselare
en Waregem. Voor het Schipdonkkanaal betreft
het de RWZI's Eeklo, Maldegem en Nevele
(RWZI : rioolwaterzuiveringsinstallatie  –  red.).

In de nabije toekomst zullen de RWZI's van
Deinze, Heule, Beveren-Leie, Olsene, Ingelmun-
ster en Zomergem operationeel zijn en/of ge-
bouwd worden. Een einddatum voor een opti-
male waterkwaliteit kan moeilijk aangegeven
worden, aangezien dit afhankelijk is van ver-
schillende factoren die niet steeds tot de be-
voegdheid van het Vlaams Gewest behoren.
Hierbij zijn volgende aspecten belangrijk : de
oplevering (afwerking) van deze RWZI's, het
maximaal aansluiten van de huishoudelijke en
industriële lozingen en de kwaliteit van het Lei-
ewater vanuit Frankrijk en de voedende water-
lopen vanuit Frankrijk en Wallonië.

3. Door het Instituut voor Bosbouw en Wildbe-
heer (IBW) werd in samenwerking met de pro-
vinciale dienst bevoegd voor Leefmilieu van
Oost-Vlaanderen, de Provinciale Visserijcom-
missie van Oost-Vlaanderen, de Provinciale Vis-
serijcommissie van West-Vlaanderen en de
houtvesterijen Brugge en Gent van de afdeling
Bos en Groen van de administratie Milieu-, Na-
tuur-, Land- en Waterbeheer (Aminal) in okto-
ber 1999 visbestandsopnames uitgevoerd op het
Afleidingskanaal van de Leie of het Kanaal van
Schipdonk (Oost-Vlaanderen en West-Vlaande-
ren). De resultaten kunnen bij het IBW opge-
vraagd worden.

Het Afleidingskanaal werd over zijn gehele
lengte van de grens Zeebrugge-Knokke-Heist
tot Deinze op 27 plaatsen bemonsterd. In totaal
werden er achttien vissoorten gevangen, name-
lijk paling, brasem, kolbei, giebel, karper, rivier-
grondel, blauwbandgrondel, vetje, winde, blank-
voorn, rietvoorn, zeelt, snoek, driedoornige ste-
kelbaars, tiendoornige stekelbaars, pos, baars en
snoekbaars. Rietvoorn, driedoornige stekel-
baars en blankvoorn zijn de meest verspreide
soorten. Ook qua aantallen zijn deze soorten
dominant op het kanaal (met percentages van
respectievelijk 31,1 %, 27,0 % en 20,3 %). Riet-
voorn gevolgd door giebel en blankvoorn
maken het grootste deel van de totaal gevangen
biomassa uit (met respectievelijk 30,7 %, 30,6
% en 22,3 % van het totaal gewichtspercenta-
ge).

De grootste soortendiversiteiten en densiteiten
worden aangetroffen tussen de sluis in Balger-
hoeke (Adegem) en Oostwinkel. Hier worden
immers hoge CPUE-waarden (Catch per Unit
Effort) gevonden. Voor de twee fuiken die in dit
traject geplaatst werden, vindt men waarden
terug van respectievelijk 10,8 kg/fuikdag en 14,8
kg/fuikdag. Elektrisch (4 stroken) worden op dit
traject CPUE-waarden gevonden van respectie-
velijk 3,3 kg/100 m, 3,5 kg/100m, 4,4 kg/100 m en
2 kg/100 m.

Zowel stroomopwaarts als stroomafwaarts van
dit traject is het visbestand soortenarm en wei-
nig dens en worden lage CPUE-waarden gevon-
den  (variërend van 0 kg/fuikdag en 3,7 kg fuik-
dag voor de fuiken en variërend van 0 kg/100 m
en 0,6 kg/100 m voor de elektrovisserij).

Snoek en pos werden slechts een enkele keer
aangetroffen. Het voorkomen van jonge indivi-
duen van brasem, kolbei, giebel, karper, rivier-
grondel, vetje, blankvoorn, rietvoorn, snoek-
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baars en de twee stekelbaarssoorten wijzen op
een natuurlijke rekrutering van deze soorten op
het kanaal.

Algemeen dient te worden gesteld dat de vis-
stand op het Afleidingskanaal van de Leie wei-
nig dens is en voornamelijk bestaat uit resisten-
te soorten. De plaatselijk zeer hoge CPUE-
waarden op het traject tussen de sluis in Balger-
hoeke (Adegem) en Oostwinkel doen vermoe-
den dat de visdensiteiten hier hoog zijn. Giebel,

blankvoorn en rietvoorn bepalen hier vooral de
hoge densiteiten.

De oevers zijn cultuurtechnisch, maar plaatse-
lijk zijn deze sterk begroeid en komen er brede
rietgordels voor en/of zijn er waterplanten aan-
wezig. Gezien het belang van de aanwezigheid
van dergelijke begroeiingen voor de natuurlijke
rekrutering van vissen op het kanaal is het van
groot belang dat dergelijke vegetatie gevrij-
waard blijft.
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Vraag nr. 316
van 20 september 2002
van mevrouw ISABEL VERTRIEST

MINA-werkers  –  Evaluatie

Het nieuwe milieuconvenant maakt het opnieuw
mogelijk om milieu- en natuurwerkers (MINA-
werkers) in te zetten. Deze "groene" jobs vormen
een mooie combinatie tussen milieu en werkgele-
genheid voor kansengroepen.

Bij het vorige convenant hebben echter niet zoveel
gemeenten hiervan gebruikgemaakt. Vooral kleine-
re gemeenten keken nogal op tegen de nodige om-
kadering en begeleiding, het nieuwe ervan, enzo-
voort.

Ondertussen is er ervaring opgebouwd. Uit de
voorbije jaren blijkt het belang van intergemeente-
lijke samenwerking op dat vlak.

1. Hoeveel gemeenten hebben ingeschreven op
deze "groene" jobs ?

2. Hoeveel MINA-werkers worden  effectief ge-
steund met de subsidies van Milieu via het con-
venant ?

3. Op welke manier verloopt de samenwerking
met Werkgelegenheid ?

4. Welke rol spelen de verschillende provincies bij
deze "groene" tewerkstelling ?

Antwoord

1. Via de samenwerkingsovereenkomst "Milieu als
opstap naar duurzame ontwikkeling" hebben
112 gemeenten een aanvraag gedaan voor het
inzetten van MINA-werkers voor het realiseren
van de milieudoelstellingen van de cluster Vaste
Stoffen en/of cluster Natuurlijke Entiteiten.

Bij het gemeentelijk milieuconvenant 1997-1999
ondertekenden 120 gemeenten optie 8 (optie
MINA-werkers). Bij het gemeentelijk milieu-
convenant 2000-2001 ondertekenden 127 ge-
meenten optie 8.

2. Om budgetoverschrijdingen te vermijden, is
"spreiding" ook één van de criteria die bij de
beoordeling van de aanvragen worden gehan-
teerd. De verdeelsleutel is een combinatie van
de vroegere inzet van MINA-werkers en meer
duurzame opties inzake tewerkstellingsmoge-

lijkheden plus de trekkingsrechten (op basis van
oppervlakte en aantal inwoners). Het bereken-
de contingent, uitgedrukt in arbeidsplaatsen per
provincie, bedraagt in 2002 :

Vaste Natuurlijke
stoffen entiteiten

Antwerpen 15 34

Limburg 15 21

Oost-Vlaanderen 12 13

Vlaams-Brabant 9 28

West-Vlaanderen 14 21

Totaal 65 117

Vanaf 2003 voorziet Landschappen eveneens in
een budget, waardoor een aantal werkzaamhe-
den inzake landschapszorg bijkomende aan-
dacht kunnen krijgen.

3. Het statuut van de MINA-werkers in het kader
van de nieuwe samenwerkingsovereenkomst is
danig verbeterd. Er worden duurzame contrac-
ten aangeboden, op voorwaarde dat werkne-
mers worden tewerkgesteld in het kader van de
wetgeving op de sociale werkplaatsen of de in-
voegbedrijven. Daarvoor is een samenwerking
opgezet met de minister bevoegd voor Werkge-
legenheid. Deze samenwerking past eveneens in
de doelstelling van het Vlaams regeerakkoord
om extra en duurzame jobs te creëren in de
groene sector.

De optie MINA-werkers bestaat bijgevolg uit
twee delen :

– de milieudoelstellingen worden geëvalueerd
vanuit het domein leefmilieu ;

– de tewerkstellingsdoelstellingen worden geë-
valueerd vanuit het domein werkgelegen-
heid.

De administratie Leefmilieu onderzoekt of de
MINA-werkers ingezet worden voor het uitvoe-
ren van jobs in de natuur-, bos- of afvalsector,
conform de principes van de samenwerkings-
overeenkomst met de gemeenten.

De administratie Werkgelegenheid onderzoekt
of een invoegafdeling of invoegbedrijf kan wor-
den erkend en of er een uitbreiding van sociale
werkplaatsen mogelijk is. De MINA-werkers
worden maar toegewezen als er zowel vanuit
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Leefmilieu als vanuit Werkgelegenheid een
goedkeuring is.

4. In de contracttekst van de samenwerkingsover-
eenkomst zijn geen taken opgelegd voor de pro-
vincies wat de MINA-werkers betreft.

De provincies dienen wel, zoals beschreven in
artikel 5.1.1.3 van de samenwerkingsovereen-
komst, de gemeenten te begeleiden en te infor-
meren bij de uitvoering van de samenwerkings-
overeenkomst.

Vraag nr. 317
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Groene stroom  –  Gestoomd afval

Er worden almaar meer nieuwe oplossingen ge-
vonden om "groene stroom" te maken. Koken met
afval is de jongste in de rij.

Het systeem komt uit Groot-Brittannië. Het huis-
vuil wordt in een trommelzeef gestoomd. Dat leidt
tot een afscheiding van het vezelhoudend materi-
aal. Dat bestaat vooral uit papier en licht verpak-
kingsmateriaal. Deze gerecupereerde vezels zijn
een uitstekende brandstof. Wat overblijft aan ijzer,
non-ferro, glas, plastic en hout wordt verder op me-
chanische wijze van elkaar gescheiden. Er komt
geen afvalverbranding meer aan te pas.

Van 100.000 ton huisvuil houdt men 45.000 ton ver-
werkt materiaal over. Als men dat als brandstof ge-
bruikt voor een stoomturbine, levert dat evenveel
elektriciteit op als 25 windmolens. Er is geen gesor-
teerde ophaaldienst van afval meer nodig. De ver-
werkingskosten zouden per ton gevoelig lager lig-
gen.

1. Is de minister op de hoogte van bovenvermelde
nieuwe oplossing ?

2. Werd reeds onderzocht of dergelijke nieuwe op-
lossing kan worden toegepast in onze contreien ?

Zo neen, meent de minister niet dat dergelijke
nieuwe oplossingen moeten worden onderzocht
met het oog op een eventuele toepassing in
Vlaanderen ?

3. Bestaan er plannen om andere nieuwe oplossin-
gen om "groene stroom" te maken als proefpro-
ject op te starten in Vlaanderen ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Ste-
vaert (vraag nr. 396) en Dua (nr. 317).

Gecoördineerd antwoord

1. Deze nieuwe techniek is mij reeds gemeld.

De Vlaamse regering heeft ervoor gekozen om
via maximale scheiding aan de bron zoveel mo-
gelijk afvalstoffen die niet kunnen worden voor-
komen of hergebruikt, te recycleren. Scheiding
aan de bron levert immers de zuiverste materia-
len voor recyclage op. Dit principe vormt één
van de hoekstenen van het ontwerp-Uitvoe-
ringsplan Huishoudelijke Afvalstoffen 2003-
2007.

Het beleid inzake groene stroom, die in Vlaan-
deren enkel wordt erkend door middel van
groenestroomcertificaten, treedt op als flanke-
rend beleid van het afvalstoffenbeleid. Deze
groenestroomcertificaten worden afgeleverd
door de VREG (Vlaamse Reguleringsinstantie
voor de Elektriciteits- en Gasmarkt). Basisprin-
cipe is dat er geen groenestroomcertificaten
worden toegekend voor de verbranding van
huishoudelijk restafval.

De VREG heeft nog geen aanvragen ontvangen
voor het toekennen van groenestroomcertifica-
ten aan projecten met de door de Vlaamse
volksvertegenwoordiger vermelde techniek. De
VREG heeft als onafhankelijke regulator van
de Vlaamse energiemarkt de taak om eventuele
aanvragen grondig te bestuderen. De betrokken
wetgeving inzake groenestroomcertificaten be-
paalt eveneens dat de VREG voor dergelijke
projecten vooraf het advies zal moeten inwin-
nen van de Openbare Afvalstoffenmaatschappij
voor het Vlaams Gewest (OVAM). Dit waar-
borgt dat eventuele inconsequenties met het af-
valstoffenbeleid zullen worden vermeden.

Het voorontwerp van CO2/REG-decreet  dat
principieel werd goedgekeurd door de Vlaamse
regering op 19 juli 2002, voorziet in de nieuwe
mogelijkheid om referentieprojecten inzake
groene stroom te ondersteunen om als dusdanig
de allernieuwste technologieën ingang te doen
vinden in het Vlaamse energielandschap (CO2 :
koolstofdioxide ; REG : rationeel energiegebruik
–  red.).

2. Alleen indien de door de Vlaamse volksverte-
genwoordiger vermelde techniek beantwoordt
aan het BBT-principe, kan hij worden toegepast
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in het Vlaamse gewest (BBT : beste beschikbare
techniek  –  red.). Om deze techniek ten gronde
te kunnen evalueren, moet hij bijgevolg even-
eens worden onderworpen aan een BBT-onder-
zoek. De techniek dient te worden vergeleken
met reeds bestudeerde technieken zoals schei-
den en vergisten of het Herhof-procédé. Zowel
de procesbeheersing, de milieu-impact, de mate-
riaalrecuperatie, het energetisch rendement als
de kostprijs dienen te worden vergeleken.

Volgens het ontwerp-Uitvoeringsplan Huishou-
delijk Afval 2003-2007 is er een nieuwe BBT-
studie voor verwerking van restafval gepland
voor in de loop van 2005. Uiteraard staat het de
betrokken firma vrij om vroegtijdig een BBT-
evaluatie te laten maken door de Vlaamse In-
stelling voor Technologisch Onderzoek (VITO).
Zij heeft hiertoe reeds contact opgenomen met
de VITO.

3. Deze nieuwe techniek produceert, net zoals de
biologisch-mechanische voorbehandelingssyste-
men, RDF (Refuse Derived Fuel). Deze RDF
dient nog steeds te worden verbrand en liefst
met een zo hoog mogelijk energetisch rende-
ment en zo laag mogelijke emissies.

Wanneer elektriciteit wordt geproduceerd uit
de verbranding van afvalstoffen, worden in het
Vlaamse gewest alleen groenestroomcertifica-
ten gegeven wanneer het om selectieve orga-
nisch-biologische afvalstoffen gaat die niet zijn
gemengd met organisch-fossiele afvalstoffen
zoals kunststoffen. Deze selectieve organisch-
biologische afvalstoffen dienen ofwel selectief
te worden ingezameld, ofwel te worden uitge-
sorteerd uit gemengd afval.

De RDF gevormd bij deze techniek heeft een
deeltjesgrootte tussen de 0 en 25 millimeter be-
staat uit organisch afval zoals vezels en licht
verpakkingsmateriaal zoals plastiek. Elektrici-
teit opgewekt uit deze RDF komt met andere
woorden niet in aanmerking voor het verkrijgen
van groenestroomcertificaten.

Vraag nr. 318
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Luchthaven Oostende  –  Helikoptervluchten

De minister wil de helibeloodsing van schepen van-
uit de luchthaven van Oostende verzekeren. Zij
heeft dan ook beslist de helikoptervluchten die de

zeeschepen veilig naar de haven van Zeebrugge,
Gent en vooral Antwerpen moeten loodsen, voor
de rest van het jaar 2002 te garanderen.

Volgens de milieuvergunning van november 2000
voor de exploitatie van de luchthaven van Oosten-
de konden de helibeloodsingen slechts een maxi-
maal aantal nachtelijke bewegingen per jaar
maken. Tussen 23 uur en 6 uur moest het aantal
vluchten voor toestellen van minder dan 6 ton be-
perkt blijven tot 330 vluchten per jaar.

Gezien het slechte weer en de verouderde loodsbo-
ten werd het contingent voor dit jaar reeds midden
dit jaar opgebruikt. Daarom besliste de minister
voor dit jaar een uitzondering toe te staan voor de
loodshelikopters.

De vraag blijft hoe de veiligheid van de zeeschepen
zal worden gegarandeerd naar de toekomst.

Heeft de minister daartoe reeds oplossingen uitge-
werkt ?

Antwoord

Het probleem aangehaald door de Vlaamse volks-
vertegenwoordiger werd mij reeds in het voorjaar
2002 vanuit diverse hoeken gesignaleerd. Ik heb
meteen geantwoord dat bedoelde helikoptervluch-
ten om veiligheidsredenen gewoon verder konden
gaan. Dit standpunt is bevestigd via een schrijven
aan de bevoegde minister voor de regionale lucht-
havens, de heer Stevaert, alsook aan de betrokken
luchthavenbedrijven op 24 juni 2002.

Op datzelfde moment heb ik met toepassing van
artikel 45 van titel 1 van het Vlarem een aanpas-
sing in die zin in het vooruitzicht gesteld van de
vergunningsvoorwaarden opgelegd door de lopen-
de milieuvergunning.

Vraag nr. 319
van 20 september 2002
van de heer JOHAN DE ROO

Waterbodemkwaliteit  –  Geplande saneringen

In de loop van 2000-2001 was de Vlaamse Milieu-
maatschappij (VMM) van plan om een inventarisa-
tie op te maken van de kwaliteit van de waterbo-
dems in Vlaanderen. Dit zowel van de bevaarbare,
als van de onbevaarbare waterlopen.
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1. Kan de minister de lijst geven van de te saneren
waterbodems en hun prioriteitsrangschikking ?

2. Heeft het onderzoek van de VMM uitgewezen
dat er werkzaamheden noodzakelijk zijn inzake
slibverwijdering uit het Schipdonkkanaal (Af-
leidingskanaal van de Leie) ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan minister vice-
president Stevaert (vraag nr. 399) en aan mi-
nister Dua (nr. 319).

Antwoord

1. Uit de resultaten van het waterbodemmeetnet
(300 meetplaatsen) van de Vlaamse Milieu-
maatschappij (VMM) voor de periode van
2000-2001 blijkt dat 43 % van de onderzochte

meetplaatsen een triadekwaliteitsbeoordeling
klasse 4 krijgt (uit ontwerp waterbodemrapport
2002, publicatie verwacht tegen december
2002). In dit geval is er een ernstige aanwijzing
voor een belangrijke bedreiging van het ecosys-
teem.

Deze bedreiging wordt vastgesteld op basis van
de triadekwaliteitsbeoordeling waarbij een fy-
sisch-chemisch, biologisch en ecotoxicologisch
onderzoek de kwaliteit van de waterbodem be-
schrijft (uit Handboek voor de karakterisatie
van de bodems van de Vlaamse waterlopen  –
Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap, 2000).
De gebruikte referentiewaarden voor deze toet-
sing zijn afgeleid op basis van wetenschappelijk
onderzoek. Zij hebben geen wettelijke status,
maar reflecteren de concentratie aan stoffen in
weinig tot niet verontreinigde waters.
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Procentuele verdeling van de triadekwaliteitsbeoordeling (TKB) van 300 meetplaatsen van het
waterbodemmeetnet (periode 2000-2001)

2%

19%

36%

43%
niet verontreinigd

licht verontreinigd

verontreinigd

sterk verontreinigd

Een opsomming van de meetplaatsen en hun
kwaliteitsbeoordeling kan worden geraadpleegd
bij het Algemeen Secretariaat van het Vlaams
Parlement, dienst Schriftelijke Vragen (bijlagen
2 t.e.m. 5). Voor waterbodems met een triade-
kwaliteitsbeoordeling klasse 4 is verder onder-
zoek naar een mogelijk saneringsproject aange-
wezen. Beslissingen zullen/mogen niet alleen af-
hangen van deze prioriteitenlijst, andere aspec-
ten zoals budget, hydraulische, nautische en eco-
logische redenen zullen hierbij een belangrijke
rol spelen.

2. Uit het triadeonderzoek (resultaten uit het wa-
terbodemmeetnet VMM en resultaten uit vroe-
ger triadeonderzoek) wordt het volgende afge-
leid :

– de waterbodem van het kanaal blijkt te zijn
verontreinigd met PCB's en minerale olie
(klasse 4 of sterk afwijkend t.o.v. de referen-
tie) ;

– op zes van de elf meetplaatsen wordt een af-
wijkende concentratie voor kwik gevonden.
In nagenoeg alle meetplaatsen worden lichte
afwijkingen voor zware metalen gevonden ;



– van alle meetplaatsen kan worden gezegd
dat de fysisch-chemische toestand van de wa-
terbodem sterk verontreinigd is. Er is een
ernstige aanwijzing dat het ecosysteem hier-
onder lijdt. Vermoedelijk ligt deze slechte
chemische kwaliteit aan de basis van de
waargenomen ecotoxicologische effecten (in
alle gevallen klasse 3 of 4) en van een slechte
biologische kwaliteit ;

– op basis van deze metingen blijkt dat de
meest verontreinigde meetplaats van het
Schipdonkkanaal gesitueerd is rond Nevele
(meetplaats 768000). Afwijkende of sterk af-
wijkende concentraties voor kwik, PCB's,
minerale olie en PAK's worden vastgesteld,
naast duidelijk ecotoxicologische effecten en
een zeer slechte biologische kwaliteit ;

– samengevat is de kwaliteit van de bodem van
het Schipdonkkanaal  –  volgens de triade-
kwaliteitsbeoordeling  –  over de volledige
lengte sterk verontreinigd (telkens klasse 4).
Dit betekend dat verder onderzoek naar sa-
nering  – in brede zin  –  aangewezen is. Be-
slissingen hieromtrent liggen bij de water-
loopbeheerder.

(PAK : polyaromatische koolwaterstoffen  –
red.)

(Bovenvermelde bijlagen liggen ter inzage bij het
Algemeen Secretariaat van het Vlaams Parlement,
dienst Schriftelijke Vragen  –  red.)

Vraag nr. 1
van 26 september 2002
van de heer FRANCIS VERMEIREN

Bekkencomités  –  Evaluatie

In 1992 werd gestart met de oprichting van vijf
bekkencomités met het oog op het realiseren van
een meer gecoördineerd waterbeheer. Zes andere
bekkencomités volgden in 1998. Een bekkencoör-
dinator en werkgroepen werden belast met deze
opdracht.

Na tien jaar is men tot de vaststelling gekomen dat
de bekkencomités niet zijn uitgegroeid tot het ver-
wachte overlegforum en aanspreekpunt.

Om het integraal waterbeheer in de praktijk om te
zetten en op het terrein toe te passen, kregen de elf
bekkens de opdracht bekkenbeheersplannen op te
stellen.

Naast alle fysische, ruimtelijke, juridische en sector-
gebonden aspecten van het stroomgebied, geeft
een waterbeheersplan een overzicht van alle knel-
punten in het stroomgebied. Blijkbaar is het nog
niet gekomen tot een hechte samenwerking tussen
de verschillende waterbeheerders en andere be-
leidsdomeinen en betrokkenen, met het oog op het
vastleggen van een algemeen aanvaard bekkenbe-
heersplan.

1. Welke problemen zijn er gerezen die hebben
belet dat de bekkencomités hun oorspronkelij-
ke doelstellingen konden verwezenlijken ?

2. Is er voldoende opvolging vanuit de verant-
woordelijke beleidsinstanties om een doel-
treffende werking van de bekkencomités te ver-
zekeren ?

Antwoord

1. In de beginfase (tot 1998) werd in de eerste
bekkencomités in werkgroepen rond waterkwa-
liteit, waterkwantiteit en ecologie gepartici-
peerd door zowel ambtenaren, lokale politieke
mandatarissen als vertegenwoordigers van sec-
toren. Hoewel deze aanpak bedoeld was om de
betrokkenheid van verschillende geledingen te
vergroten en op een soepele wijze informatie uit
te wisselen, leverde dat overleg niet in alle bek-
kens het gewenste resultaat op.

Een voorval waarbij informatie door een verte-
genwoordiger van een sector misbruikt werd
om actie te voeren tegen de overheid, was mede
de aanleiding om af te zien van deze gemengde
werkgroepen.

In 1998 werd besloten om de aandacht toe te
spitsen op het ambtelijk overleg. De ambtena-
renwerkgroepen waarin vertegenwoordigers
van verschillende relevante beleidsdomeinen en
bestuursniveaus participeren, zijn nog altijd ac-
tief. Door de afwezigheid van een juridische
basis voor de werking van de ambtenarenwerk-
groep is er een gebrek aan effectieve invloed op
het terrein.

2. Deze legislatuur is een project "dynamisering
van de bekkenwerking" opgestart, waarin een
aantal duidelijke (smart-omschreven) doelstel-
lingen geformuleerd zijn. Deze doelstellingen
handelen over de opmaak van de bekkenbe-
heersplannen. Een bekkenbeheersplan wordt
opgemaakt volgens verschillende stappen: een
omgevingsanalyse, een sectorale analyse, een
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analyse van de knelpunten en mogelijkheden,
en ten slotte een visievorming en de oplijsting
van te nemen maatregelen. Einddoelstelling is
dat in 2006 voor alle bekkens een bekkenbe-
heersplan is opgemaakt. Voor drie prioritaire
bekkens is de timing strikter (Nete: eind 2003,
Dender en IJzer: herfst 2004).

Hiervoor zijn per bekken één of meerdere (in
de prioritaire bekkens) planningsverantwoorde-
lijken aangeworven en/of aangewezen. Momen-
teel is het zo dat de planningsverantwoordelij-
ken, in nauw overleg met de ambtenarenwerk-
groepen van de bekkencomités, werken aan die
bekkenbeheersplannen. Die ambtenarenwerk-
groepen sturen dus  inhoudelijk de bekkenbe-
heersplannen. Dit interactief, participatief pro-
ces maakt dat de werking  van de ambtenaren-
werkgroepen opnieuw geïntensifieerd is, wat de
toekomstige uitbouw en invloed alleen maar ten
goede kan komen. In alle bekkens wordt uiter-
lijk tegen eind 2003 de omgevingsanalyse afge-
werkt. Hierin worden de kenmerken van alle as-
pecten van de waterhuishouding van het bek-
ken beschreven. Deze analyse zal ook als bouw-
steen dienen voor de rapportering naar de Eu-
ropese Commissie, eind 2004, over de kenmer-
ken van de stroomgebieden van Schelde en
Maas.

Daarnaast is  een methodiek uitgewerkt om de
sectorale analyse op een participatieve manier
met alle sectoren uit te werken. Deze metho-
diek (bestaande uit een combinatie van work-
shops, enquêtes en interviews) is, met behulp
van een studiebureau, uitgeprobeerd in het Ne-
tebekken. De lessen die hieruit getrokken kun-
nen worden, zullen worden meegenomen  in de
sectorale analyses van de overige bekkens.

Voor de analyse van de knelpunten en de moge-
lijkheden en de visievorming wordt op een ge-
lijkaardige manier gewerkt. De methodiek, en
tezelfder tijd een eerste toepassing ervan in het
Netebekken, wordt momenteel ontwikkeld.

In de huidige manier van werken voor de op-
maak van de bekkenbeheersplannen wordt dus
veel aandacht besteed aan de participatie van
alle actoren en sectoren. Op die manier is de
verwachting groot dat een algemeen aanvaard
bekkenbeheersplan wordt gerealiseerd.

De procesmatige opvolging van de bekkenbe-
heersplannen gebeurt op gewestelijk niveau
door een projectleider. Op die manier wordt
verzekerd dat alle bekkenbeheersplannen op

een éénduidige manier opgemaakt worden en
dat de doorstroming naar de toekomstige
stroomgebiedsbeheersplannen vergemakkelijkt
wordt.

Vermeldenswaardig is nog het voorontwerp van
decreet betreffende het integraal waterbeleid
(titel 1: doelstellingen, beginselen, organisatie,
voorbereiding en opvolging van het integraal
waterbeleid) dat in eerste lezing principieel
goedgekeurd is door de Vlaamse regering en
dat voor advies voorgelegd werd aan de
MINA-raad en de SERV (MINA-raad : Milieu-
en Natuurraad van Vlaanderen ; SERV : Sociaal-
Economische Raad van Vlaanderen  –  red.). Dit
voorontwerp van decreet bevat onder meer de
juridische basis van de verschillende bekken-
structuren (bekkenraad, bekkenbestuur en bek-
kensecretariaat), inclusief een minimum aan
taken (waaronder de opmaak van de bekkenbe-
heersplamen).

Vraag nr. 2
van 26 september 2002
van de heer FRANCIS VERMEIREN

Grondwaterlaag  –  Exploitatiegraad

Een belangrijk deel van het water dat door de dis-
tributiemaatschappijen in Vlaanderen aan de ver-
bruikers  –  particulieren en industrie  –  wordt be-
zorgd, wordt opgepompt uit de grondwaterlaag.
Het verbruik (de exploitatiegraad) ligt evenwel
tussen 105 en 110 %, met andere woorden, op ter-
mijn dreigt deze reserve uitgeput te geraken zo
niet tijdig wordt ingegrepen.

Dit betekent immers dat het bergende deel van de
laag vermindert en dat zich verzakkingen kunnen
voordoen.

Om dit te voorkomen, hebben het Waals en het
Vlaams Gewest een akkoord afgesloten om de wa-
terwinning uit die grondwaterlaag in een eerste
fase te verminderen met 10 miljoen m3 per jaar en
in een tweede fase met 15 tot 20 miljoen m3. Het is
immers duidelijk dat deze waterwinning de komen-
de jaren dient af te nemen om tot een evenwichtige
toestand te komen.

1. Tegen wanneer verwacht men dit streefdoel te
kunnen bereiken ?

Vertoont het verbruik van particulieren en in-
dustrie een dalende tendens, of blijft het nog
steeds toenemen ?
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2. Heeft men kunnen nagaan hoeveel water er uit
de grondwaterlaag wordt opgepompt bestemd
voor de landbouw ?

Welke tendens vertoont dit verbruik ?

Antwoord

1. De vraag van de Vlaamse volksvertegenwoordi-
ger heeft betrekking op de overeenkomst die
tussen Vlaanderen en Wallonië gesloten werd
inzake onttrekkingen door drinkwatermaat-
schappijen van grondwater uit het gespannen
gedeelte van de grondwaterlaag die geologisch
bekend staat als de "Kolenkalk".

De Kolenkalk is vooral belangrijk voor de
drinkwatervoorziening in West-Vlaanderen.
Volgens wetenschappelijke studies en waarne-
mingen zou een gedeelte van die laag inderdaad
overbemalen worden, zodat ze  –  zonder reduc-
tiemaatregelen – op termijn uitgeput zou raken.

De overeenkomst legt aan drinkwatermaat-
schappijen beperkingen op inzake gewonnen
hoeveelheden. Ter gedeeltelijke vervanging van
de gederfde hoeveelheden wordt water aange-
voerd uit Wallonië via een leiding, de "Trans-
hennuyère" genoemd. Een commissie volgt de
uitvoering van de overeenkomst op. Er werd
overeengekomen geen termijn vast te leggen
voor het bereiken van een evenwichtstoestand
in de Kolenkalk, maar de toestand te laten op-
volgen door de commissie.

Het verbruik van leidingwater geleverd door de
drinkwatermaatschappijen aan industrie en
huishoudens vertoont in Vlaanderen de laatste
jaren een licht dalende trend. Deze daling is te
danken aan algemene economische en techno-
logische evoluties, alsmede aan de campagnes
van de overheid om spaarzaam om te gaan met
water en waar mogelijk hoogkwalitatief water
te doen vervangen door minder kwaliteitsvol
water.

2. De Kolenkalk komt in Vlaanderen enkel in het
uiterste zuiden van de provincie West-Vlaande-
ren voor.

Er blijken geen vergunde winningen te bestaan
van landbouwers die grondwater uit deze laag
winnen. Hoogstwaarschijnlijk is dit te wijten aan
de zeer hoge kosten die gepaard gaan met het
boren in verkarste kalksteenformaties. In dit ge-
bied wordt dan ook voornamelijk grondwater
gewonnen uit het Landeniaan-aquifersysteem.

Vraag nr. 3
van 26 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Habitatrichtlijngebieden  –  Netevallei Lier

Naar verluidt zou heel de Netevallei tot het Habi-
tatrichtlijngebied behoren, behalve in Lier.

Kan de minister dat bevestigen ?

Zo ja, hoe komt dat ?

Antwoord

Zoals opgemerkt kan worden op de betrokken
kaart als bijlage, is niet de hele Netevallei aange-
wezen als Habitatrichtlijngebied, maar enkel de
stukken met die habitattypen of leefgebieden van
die soorten die aangegeven staan in de bijlagen van
de Habitatrichtlijn. De aangewezen gebieden die-
nen tevens te beantwoorden aan criteria inzake
kwaliteit van de habitattypen en soorten, namelijk
van voldoende kwaliteit zijn om een duurzame in-
standhouding en herstel mogelijk te maken.

Op basis van bovenvermelde criteria is de zone van
de Netevallei in Lier inderdaad niet mee opgeno-
men.

Betrokken informatie over de Habitatgebieden
van de Netevallei is hieronder samengevat.

Algemene informatie

– De situering van de aangemelde Habitatricht-
lijngebieden, de reden van aanduiding en de
staat van instandhouding van de afzonderlijke
habitats is per Habitatgebied te raadplegen op
de website : http://www.gisvlaanderen.be/geo-
vlaanderen/natura2000.

– Op 17 augustus 2002 verscheen in het Belgisch
Staatsblad het besluit van de Vlaamse regering
tot vaststelling van de gebieden. In dit besluit
zijn nominatief alle gebieden vermeld, hun
reden van aanmelding en hun lokalisatie op to-
pografische ondergrond van 1/100.000.

– Binnen de valleien van de Netes bevinden zich
drie aangemelde Habitatrichtlijngebieden :

BE2300006 : Schelde- en Durme-estuarium

BE2100026 : Vallei van de Kleine Nete

BE2100040 : Vallei van de Grote Nete.
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Deze Habitatrichtlijngebieden zijn een groepe-
ring van deelgebieden die tot hetzelfde ecosys-
teem behoren.

Bespreking aangemelde Habitatrichtlijngebieden

BE2300006

Dit betreft de gebieden langs voornamelijk de
Schelde waar getijdenwerking structuurbepalend is
in de vorm van periodiek overstroomde oevers,
slikken en schorren. Dit gebied bevat talrijke deel-
gebieden, doorgaans lintvormige stroken verspreid
langs de Schelde.

Getijdenwerking is merkbaar tot voorbij Lier,
waarbij stroomafwaarts Lier een  gebied van onge-
veer 50 hectare (Pallieterland, Anderstad) aange-
meld werd. Het betreft grotendeels de zone die
momenteel op de gewestplannen aangeduid is als
"zone voor gemeenschapsvoorzieningen met over-
druk overstromingsgebied".

Aanmelding van dit gebied gebeurde voornamelijk
voor een vijftal habitats  gebonden aan de getijden-
werking, overstroombare graslanden en alluviale
bossen. Tevens aangemeld wegens het voorkomen
van rivierprik.

BE2100026

In de vallei van de Kleine Nete onderscheiden we
een vijftal deelgebieden.

– Militair domein in Grobbendonk met, ter hoog-
te van de samenvloeiing van Nete en Aa, het
Schupleer en de omgeving van het kasteel in
Hofeinde.

– Ten oosten van Herentals: Langendonk en
Snepkensvijver met aansluitend, ter hoogte van
het Zwarte Water, een overgang naar de stuif-
zanden op de Kempische Heuvelrug.

– In Geel: natuurreservaat "De Zegge" met aan-
sluitend "Mosselgoren".

– In Dessel-Retie : de bovenlopen van de rivier
(Kleine Nete, Desselse Nete, Zwarte Nete).

– In Mol, Postel : infiltratie- en brongebied:
Ronde Put en omgeving Reties Goor. Verder
De Maat, Den Diel en Buitengoor als infiltratie-
en brongebied van de Molse Nete.

Dit Habitatgebied werd voornamelijk aangemeld
voor voedselarme habitats (landduinen, droge- en
natte heiden, vennen, ...), laagveen en alluviale bos-
sen.

Belangrijk bij de Kleine Nete is tevens het voorko-
men van uitzonderlijke vispopulaties van beekprik,
grote- en kleine modderkruiper en rivierdonder-
pad, die zich voortplanten in de structuurrijke
delen van de bovenloop.

BE2100040

In de vallei van de Grote Nete werden in de mid-
denloop het Goor-Asbroek (Herselt) en het Zam-
mels Broek (Geel) aangemeld, met aansluitend het
Varenbroek (Herselt).

In de bovenloop, ten noorden van het Albertka-
naal, werd het alluviale overstroombare deel aan-
gemeld met een overgang naar de stuifzanden op
de Keiheuvel (Balen).

Dit gebied werd aangemeld voor al dan niet kalk-
rijke moerassen en matig voedselrijke graslanden
in de invloedssfeer van de rivier.

Meer voedselrijke bossen (alluviaal elzenbos,
eiken-haagbeukenbos) wisselen af met voedselar-
me eikenbossen op stuifzanden.

Specifiek voor deze vallei zijn de overgangen van
de voedselarme zandgronden van de Kempen naar
de rijkere zandleemgronden van het Hageland.
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Vraag nr. 5
van 26 september 2002
van de heer JOS DE MEYER

Krengenverwerking  –  Bijdragensysteem

Bij ministerieel besluit van 19 juli 2002 wordt de fi-
nanciering van de ophaling en de verwerking van
krengen gewijzigd. De financiële bijdrage van het
landbouwbedrijf wordt niet langer berekend aan
de hand van de dierenaantallen vermeld op de mi-
lieuvergunning, maar volgens de gemiddelde vee-
bezetting vermeld op de Mestbankaangifie. Het
was bedoeling om een eenvoudiger en doorzichti-
ger systeem te creëren, dat zoveel mogelijk reke-
ning houdt met de realiteit op het landbouwbedrijf.

De Mestbank bezorgde de nodige gegevens aan
Rendac. Deze firma verstuurde recentelijk de fac-
turen. Enkele veehouders dienden minder te beta-
len, de meesten echter zagen hun factuur fors stij-
gen.

In het schijvensysteem dat nu wordt toegepast, zijn
de schijven zo ruim genomen dat het verschil van
een bedrijf dat net boven de limiet of net onder de
limiet zit zo aanzienlijk is, dat dit niet te verant-
woorden is. Zo moet een varkensbedrijf met 1.101
varkens 480 euro meer betalen dan een bedrijf met

1.100 varkens. De bijdrage voor dat ene varken is
480 euro, of bijna 20.000 frank. Op gemengde be-
drijven met meerdere diersoorten onder of boven
een bepaalde limiet zal dit verschil verder oplopen.

1. Het huidige nieuwe financieringssysteem voor
het ophalen van krengen veroorzaakt bijdrage-
verschillen die buiten alle verhouding staan.

Wordt het systeem verfijnd op basis van het
aanwezige dierenaantal, zonder schijvensys-
teem, zodat niemand wordt bevoordeeld of be-
nadeeld ?

2. Er wordt gerekend tegen het hoogste BTW-ta-
rief, terwijl voor andere landbouwdiensten de 6
%-regel wordt toegepast.

Onderneemt de minister hier stappen, of is het
de bedoeling dat de overheid aan de krengen-
ophaling verdient ?

Antwoord

1. De vaststelling van het financieringssysteem
voor de ophaling en de verwerking van krengen
wordt jaarlijks voorbereid door de Commissie
Dierlijk Afval. In deze Commissie zetelen verte-
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genwoordigers van de Openbare Afvalstoffen-
maatschappij voor het Vlaams Gewest
(OVAM), de landbouworganisaties en Rendac.

Vorig jaar werd in opdracht van de OVAM door
de universiteit van Gent een onderzoek uitge-
voerd naar alternatieven voor de berekening
van de abonnementstarieven. Er werden vier
verschillende mogelijkheden uitgewerkt :

– betaling op basis van het aantal vergunde
dieren (huidig systeem) ;

– betaling op basis van een vast bedrag per stop ;

– betaling op basis van een vast bedrag per
stop en per diersoort ;

– betaling op basis van nutriëntenhalte (gege-
vens van de Mestbank).

Deze vier mogelijkheden met hun voor- en
nadelen werden uitgebreid onderzocht door de
werkgroep Financiering van de Commissie
Dierlijk Afval.

Ook het idee van een consumentenfonds werd
in detail uitgewerkt. Dit systeem werd echter
zeer snel als onhaalbaar bestempeld door ver-
scheidene leden van de Commissie (onder an-
dere vanwege de exportproblematiek).

Het huidige systeem werd zo goed als unaniem
als het meest praktisch haalbare aangewezen,
mits enkele aanpassingen :

– het aantal dieren wordt niet meer bepaald
op basis van de milieuvergunning, maar op
basis van het aantal dieren aangegeven aan
de Mestbank in de jaarlijkse "Aangifte van
mestproductie en mestgebruik" ;

– een uitbreiding van de bijdrageplichtige dier-
soorten ;

– een verlaging van de grens om tot de bijdra-
geplichtigen te worden gerekend ;

– een verfijning van de klassen.

Er werd ook voorgesteld om geen klasseninde-
ling te maken, maar per werkelijk gehouden
aantal dieren een abonnement te versturen.
Voor een dergelijk systeem dient de firma Ren-
dac echter een volledig nieuwe software te in-
stalleren en dit kost vanzelfsprekend tijd en
geld. Voorlopig werd er dan ook voor geopteerd

om de klassen zo ver in te delen als momenteel
mogelijk. Het aantal klassen per diersoort werd,
in overleg met alle leden, ongeveer verdubbeld.

Door de hoge prijzen van de kosten voor de op-
haling en verwerking van krengen is het logisch
dat de verschillen per klasse zo groot zijn. In
2001 moest een varkensbedrijf met 2.000 var-
kens ook 354 euro (14.300 frank) meer betalen
dan een bedrijf van 1.999 varkens. Dit is dus
geen nieuw gegeven en niet te wijten aan het
vernieuwde financieringssysteem. Integendeel,
indien deze landbouwer vroeger was vergund
voor 2.000 dieren en er in werkelijkheid maar
1.999 hield, moest hij 354 euro betalen voor een
niet-bestaand dier.

Het vernieuwde systeem wordt dit jaar door alle
leden van de Commissie Dierlijk Afval doorge-
licht en geëvalueerd. Waar nodig zal het sys-
teem worden aangepast. Een verfijning van het
aantal klassen behoort tot de mogelijkheden,
een systeem zonder klassen eventueel ook, in-
dien de landbouworganisaties ermee instemmen
om de extra kosten van nieuwe computerpro-
gramma's en extra administratieve kosten te
dragen.

Op zijn vraag of het Vlaams Gewest hierop wil
verdienen, wens ik er de aandacht van de
Vlaamse volksvertegenwoordiger op te vestigen
dat het Vlaams Gewest dit jaar 50 % van de
kosten betaalt.

2. Krengenophaling en -verwerking wordt be-
schouwd als de verwerking van afvalstoffen. In
het arrest nr. 1/89 van 31 januari 1989 oordeelde
het Arbitragehof dat de reglementering inzake
dierenkrengen en slachtafval betrekking heeft
op afvalstoffen en tot de bevoegdheid van de
gewesten behoort. Deze afvalstoffenverwerking
is onderhevig aan de 21 %-regel van het BTW-
tarief.

Over de BTW-problematiek voor afvalstoffen-
verwerking in het algemeen wordt overleg ge-
voerd met de federale regering, tot op heden
echter zonder veel resultaat.

Vraag nr. 9
van 4 oktober 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

NV Prayon Rupel (Ruisbroek)  –  Gipsstort
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In haar antwoord op schriftelijke vraag nr. 241 van
6 juni 2002 van collega Marleen Van den Eynde
kondigt de minister aan dat pas na een heronder-
zoek een nieuwe beslissing zou worden genomen
met betrekking tot de beroepen die destijds wer-
den ingediend tegen de vergunning van de besten-
dige deputatie van Antwerpen voor de stortplaats
van gipsafval van het bedrijf Prayon Rupel in
Boom / Rumst (Bulletin van Vragen en Antwoor-
den nr. 1 van 4 oktober 2002, blz. 179).

Heeft de minister enig idee wanneer dat heronder-
zoek wordt afgerond en er terzake meer duidelijk-
heid zal zijn ?

Antwoord

Het betrokken heronderzoek is nog lopende. Ik
verwacht in de komende maanden een advies van
mijn diensten en zal mede op basis daarvan een be-
slissing nemen.

Vraag nr. 17
van 11 oktober 2002
van de heer ERIK MATTHIJS

VEN-kaarten  –  Digitale versies

Momenteel zijn de VEN-kaarten in openbaar on-
derzoek (VEN: Vlaams Ecologisch Netwerk). In de
gemeenten liggen enkel de kaarten van de gebie-
den in de eigen gemeente. Iemand die eigendom
heeft dat verspreid is over enkele gemeenten, moet
dus telkens van gemeente naar gemeente om de
kaarten effectief te gaan bekijken.

Nochtans zijn er naar verluidt ook digitale kaarten.
Tegenwoordig zijn e-loket en e-government in. Het
beschikbaar stellen van de digitale kaarten via
cd-rom of het web, naast het plaatselijk kunnen
raadplegen van de kaarten, zou een goede zaak
zijn, maar blijkbaar wordt dit door de administratie
niet nagestreefd.

De kaarten op cd-rom of het internet verspreiden,
zou ook een oplossing kunnen zijn voor al wie de
problematiek in een ruimere context dan de ge-
meente bestudeert.

Waarom zijn de kaarten met de afbakening van de
VEN-gebieden, die digitaal bestaan, nog niet vrij-
gegeven via cd-rom of internet, zoals dat bij de
GIS-kaarten wel het geval is (GIS : Geografisch In-
formatiesysteem) ?

Gebeurt dit alsnog ?

Antwoord

De Veraf-werkgroep die het dossier administratief
voorbereidt, ent zijn procedure op de ruimtelijke
ordening (Veraf : Vereniging en Afbakening  –
red.). Bij het openbaar onderzoek van gewestplan-
wijzigingen en wellicht ook bij de ruimtelijke uit-
voeringsplannen worden de kaarten tijdens het
openbaar onderzoek ook nooit digitaal verspreid.
De Leefmilieuadministratie volgde hierin het ad-
vies van de administratie Ruimtelijke Planning, die
inzake openbare onderzoeken bij afbakeningspro-
cessen toch een ruime ervaring heeft.

Gezien het ruim aantal aanvragen om over de digi-
tale kaarten te kunnen beschikken, heb ik besloten
om de kaarten op aanvraag bij de afdeling Natuur
van de administratie Milieu-, Natuur-, Land- en
Waterbeheer (Aminal) toch digitaal ter beschik-
king te stellen.

Vraag nr. 82
van 10 januari 2003
van de heer MARINO KEULEN

Zenne  –  Waterkwaliteit

De Zenne is (of was ?) één van de sterkst vervuilde
waterlopen van Vlaanderen. De rivier voert be-
langrijke vrachten vervuilende stoffen af naar de
Schelde. In de jaren '80 werd gestart met de uit-
bouw van de zuiveringsinfrastructuur binnen het
Zennebekken in het Vlaams Gewest. Langzaam
komt de zuivering van de rivier op gang.

Grootse infrastructuurwerken zouden de water-
kwaliteit na de eeuwwisseling drastisch verbeteren
("De Vlaamse Milieumaatschappij  –  Activiteiten-
verslag 1998", blz. 14, 1999).

1. a) Welke zijn deze "grootse" infrastructuuwer-
ken ?

b) Welke van deze geplande infrastructuurwer-
ken zijn reeds gestart of uitgevoerd ?

2. a) Wat is de kwaliteitsverbetering of kwaliteits-
verslechtering (fysico-chemische en biologi-
sche kwaliteit) van het water van de Zenne
voor het jaar 2002 ?
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b) Welke vooruitgang verwacht men de komen-
de jaren en wanneer wordt een optimaal ni-
veau van de waterkwaliteit verwacht ?

c) Zijn er reeds plaatsen in de Zenne waar vis-
sen worden waargenomen en zo ja, waar ?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan minister vice-
president Stevaert (vraag nr. 160) en minister
Dua (nr. 82).

Antwoord

1. a + b

Om te voldoen aan de Europese richtlijn stedelijk
afvalwater (91/271/EEG) werd de voorbije jaren
de noodzakelijke bovengemeentelijke zuiveringsin-

frastructuur uitgetekend. Binnen het bekken van
de Zenne werden door het Vlaams Gewest 122
projecten gedefinieerd én opgenomen op de diver-
se goedgekeurde investeringsprogramma's. Totnog-
toe werden 103 van deze projecten door de Vlaam-
se regering aan de NV Aquafin ter uitvoering op-
gedragen ; 28 projecten daarvan werden reeds uit-
gevoerd. Met het uitvoeren van deze goedgekeurde
projecten gaat een investering gepaard van in to-
taal ruim 192,3 miljoen euro(ruim 7,7 miljard fr.).

Uit de onderstaande detaillijsten (stand van zaken
31 december 2002) kan worden afgeleid dat in de
zuiveringsgebieden Grimbergen, Sint-Pieters-
Leeuw en Beersel belangrijke inspanningen gele-
verd worden. Daarnaast wordt ook in niet onbe-
langrijke projecten voorzien die dienen aan te slui-
ten op het afvalwaterzuiveringsnetwerk van res-
pectievelijk Brussel-Noord en Brussel-Zuid.
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Volgende 28 projecten werden reeds uitgevoerd :

Zuiveringsgebied Naam project Kostprijs Voltooiing
in euro

Beersel Collector Halle fase 2a (lot 1 : pompstation en collector 
tot Nederhem) 0,789 19972

Beersel Verbindingsriolering Bergensesteenweg 0,496 19982

Beersel Verbindingsriolering Heerweg 0,333 19982

Beersel Verbindingsriolering gemeenteplein 0,742 19992

Beersel Dworp-Huizingen : collector Dworp 1e fase, tot collector
Huizingen 0,802 20002

Beersel Collector Halle fase 2b (BK) 1,176 19992

Beersel Collector Buizingen in vervanging van RWZI Halle 1,577 19972

Beersel Pompstation collector Buizingen 1,330 20002

Beersel Collector Dworp fase 2 4,298 20012

Beersel Collector Beersel 0,500 20022

Beersel Collector Halle fase 2a (lot 2) 3,420 20022

Brussel-Noord VBR Lambroekstraat 0,756 20022

Brussel-Zuid Collector Ruisbroek (BB) 1,131 19992

Brussel-Zuid Verbindingsriolering Ruisbroek 0,101 19982

Grimbergen Collector Cargovil 0,559 19972

Grimbergen Verbindingsriolering Hof Ter Weerde 0,311 19992

Grimbergen Maalbeek 1e fase : Gillebeek  –  RWZI 1,016 19962

Grimbergen Verlenging Tangebeek  –  collector 1,370 19962

Grimbergen Poddegemstraat 0,955 19962

Grimbergen Collector Maalbeek fase 2 2,416 20012

Grimbergen Collector Zemst  –  Eppegem fase 1 (deel A) 1,363 20022



Zuiveringsgebied Naam project Kostprijs Voltooiing
in euro

Grimbergen Verbindingscollector 2,315 20022

Grimbergen Collector Zemst  –  Eppegem fase 2 (deel B) 0,230 20021

Grimbergen Collector Maalbeek fase 3 5,269 20021

Grimbergen Verbindingsriolering Brusselsesteenweg3 0,000 20021

Mechelen-Noord Riolering wijk Leestsesteenweg 0,989 19932

Zemst-Kesterbeek KWZI Zemst  –  Sanering Kesterbeek 0,351 20012

Zemst-Larebeek KWZI Zemst  –  Sanering Larebeek 0,311 20002

Totaal investeringsbedrag 34,902

1 Voorlopig opgeleverd

2 Opgeleverd aan het Vlaams Gewest

3 De kostprijs van dit project zit vervat in de kostprijs van het project "collector Maalbeek fase 3" waarmee het samen uitgevoerd
wordt

Volgende zeven projecten zijn reeds in uitvoering :

Zuiveringsgebied Naam project Kostprijs in 
milj. euro

(meest actuele
raming)

Beersel RWZI Lot fase 1 8,646

Beersel Verbindingsriolering Kapittelbeek 1,334

Brussel-Noord Verbindingsriolering Veldwaterloop 0,466

Brussel-Zuid Collector Ruisbroek (EM) 0,099

Grimbergen Collector Amelvonnebeek fase 1, deel Meise 1,821

Sint-Pieters-Leeuw Collector Vlezenbeek fase 2 1,479

Sint-Pieters-Leeuw RWZI Sint-Pieters-Leeuw fase 1 0,682

Totaal investeringsbedrag (raming) 14,528

Volgende 68 projecten zijn reeds opgedragen aan de NV Aquafin, maar zijn nog niet in uitvoering :

Zuiveringsgebied Naam project Kostprijs in 
milj. euro

(meest actuele
raming)

Beersel Verbindingsriolering Maasdalbeek 0,201

Beersel Verbindingsriolering Dr. Spitaelstraat – Berendries 0,657

Beersel Collector Kwadebeek 0,457

Beersel Verbindingsriolering Edingsesteenweg  –  Heerweg 0,128

Beersel Collector Dworp fase 3 5,869

Beersel Verbindingsriolering Grootheideweg 0,989

Beersel Collector Huizingen 1,132
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Zuiveringsgebied Naam project Kostprijs in 
milj. euro

(meest actuele
raming)

Beersel Verbindingsriolering Borreweide 1,463

Beersel Uitrusting 3 PS-collectoren fase 1 0,404

Beersel Collector Halle fase 2b (EM) 1,232

Brussel-Noord Verbindingsriolring Molenbeek 0,119

Brussel-Noord Collector Woluwe A 2,691

Brussel-Noord Collector Woluwe A1 0,648

Brussel-Noord Verbindingsriolering Elegembeek 0,523

Brussel-Noord Collector Woluwe B14 0,000

Brussel-Noord Collector Woluwe C 38,959

Brussel-Noord Verbindingsriolering Nossegem 0,135

Brussel-Noord Collector Kleine Beek fase 2 1,024

Brussel-Noord Verbindingsriolering Groot-Bijgaarden 0,355

Brussel-Noord Sanering Kleine Maalbeek in Sterrebeek-centrum 1,091

Brussel-Noord Sanering collector Groot-Bijgaarden (aanleg wachtbekken) 0,496

Brussel-Noord Verbindingsriolering Harensesteenweg 0,267

Grimbergen Collector Amelvonnebeek fase 2 1,175

Grimbergen Collector Maalbeek fase 5 0,807

Grimbergen Verbindingsriolering Tervuursesteenweg  –  Rubenslaan 0,474

Grimbergen Collector Gillebeek 1,753

Grimbergen Zennecollector fase 1 3,472

Grimbergen Verbindingsriolering Hanssenpark 0,534

Grimbergen Collector Maalbeek fase 4 4,499

Grimbergen RWZI Grimbergen-Zemst 13,657

Grimbergen Zennecollector fase 2 0,821

Grimbergen Trawoolcollector 4,481

Grimbergen Verbindingsriolering Nieuwelaan 0,752

Grimbergen Collector Lobbeek 0,560

Grimbergen Collector Zemst  –  Eppegem fase 1 (deel B  -  AWV) 0,052

Grimbergen Collector Eppegem-Zemst 0,634

Grimbergen Collector Weerde 2,334

Grimbergen Collector Amelvonnebeek fase 1, deel Wemmel 0,566

Grimbergen Collector Zemst  -  Eppegem fase 2 (deel A) 2,412

Grimbergen Verbindingsriolering Bruinborrebeekstraat 1,165

Grimbergen Aansluiting Perk 0,222

Grimbergen Verbindingsriolering Panoramastraat 0,689

Grimbergen Verbindingsriolering Lambrechtslaan5 0,000
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Zuiveringsgebied Naam project Kostprijs in 
milj. euro

(meest actuele
raming)

Humbeek RWZI Humbeek 0,884

Humbeek Afkoppelen Kleine Buisbeek 0,378

Humbeek PS + PL Molenstraat 0,236

Humbeek Toevoerleiding RWZI Humbeek 0,299

Mechelen-Noord Collector + PS + PL E19 4,021

Mechelen-Noord Collector + PS + PL Hombeek 0,962

Mechelen-Noord Verbindingsriolering aansluiting Heffen 1,449

Sint-Pieters-Leeuw Collector Vlezenbeek fase 1 2,677

Sint-Pieters-Leeuw Verbindingsriolering Bergensesteenweg 0,298

Sint-Pieters-Leeuw Verbindingsriolering Beersbrugstraat  –  Postweg6 0,000

Sint-Pieters-Leeuw Collector Slagvijverbeek fase 1 0,984

Sint-Pieters-Leeuw Verbindingsriolering Bruneaustraat 0,998

Sint-Pieters-Leeuw Collector Zuunbeek fase 3 1,392

Sint-Pieters-Leeuw Collector Zuunbeek fase 2 1,498

Sint-Pieters-Leeuw Collector Diepenbroekbeek 1,168

Sint-Pieters-Leeuw Collector Slagvijverbeek fase 2 0,697

Sint-Pieters-Leeuw Collector Slagvijverbeek fase 3 0,740

Sint-Pieters-Leeuw Verbindingsriolering Akkerstraat7 0,000

Sint-Pieters-Leeuw Verbindingsriolering Losse Baan7 0,000

Sint-Pieters-Leeuw Collector Neerpedebeek fase 2 7,056

Sint-Pieters-Leeuw Collector Neerpedebeek fase 1 2,015

Sint-Pieters-Leeuw Verbindingsriolering Pepingen 0,517

Sint-Pieters-Leeuw Collector Neerpedebeek fase 3 1,086

Sint-Pieters-Leeuw Collector Zuunbeek fase 1 2,848

Totaal investeringsbedrag (raming) 132,102

4 De kostprijs van dit project zit vervat in de kostprijs van het project "collector Woluwe A1" waarmee het samen uitgevoerd
wordt

5 De kostprijs van dit project zit vervat in de kostprijs van het project "verbindingsriolering Panoramastraat" waarmee het samen
uitgevoerd wordt

6 De kostprijs van dit project zit vervat in de kostprijs van het project "collector Vlezenbeek fase 1" waarmee het samen uitge-
voerd wordt

7 De kostprijs van dit project zit vervat in de kostprijs van het project "collector Neerpedebeek fase 2" waarmee het samen uitge-
voerd wordt
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Volgende negentien projecten werden reeds opge-
nomen op het goedgekeurd investeringsprogram-
ma 2004-2008, maar werden nog niet opgedragen
aan de NV Aquafin :

Zuiveringsgebied Naam project Kostprijs in 
milj. euro

(meest actuele
raming)

Grimbergen Afkoppeling Kaarlijbeek + O.L. Heerbeek 0,731

Humbeek Verbindingsriolering Zijpstraat, Warandestraat 0,997

Humbeek-Sas KWZI Sas (Humbeek) of aansluiting op een naburige KWZI 0,373

Humbeek-Sas Aanvoer vuilvracht KWZI Sas (Humbeek) 0,270

Brussel-Zuid Verbindingsriolering Koekoekbeek 0,253

Brussel-Noord Afkoppeling Kleine Maalbeek-Kapelanebeek-Vuilbeek 0,284

Grimbergen Verbindingsriolering Meiveld 0,286

Beersel Verbindingsriolering J. Ameysstraat  –  Pijnbroekstraat 0,553

Brussel-Noord Sanering Maalbeekweg 0,270

Mechelen-Noord Optimalisatie overstorten Robbroekloop 0,124

Brussel-Noord Afwaartse afkoppeling van het project 98272  –  brondebieten van Zellik 1,617

Zemst  —  Bosstraat KWZI Bosstraat 0,426

Grimbergen Verbindingsriolering Strombeek  –  Beverselaan 0,358

Grimbergen Collector Schom 1,711

Beersel Verbindingsriolering Fabriekstraat 0,272

Grimbergen PS Brusselsesteenweg  –  Hamme 0,210

Sint-Pieters-Leeuw Verbindingsriolering Steenweg op Asse 1,118

Halle Verbindingsriolering Lenniksesteenweg 0,181

Humbeek Verbindingsriolering Meiskensbeek 0,739

Totaal investeringsbedrag (raming) 10,774
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RWZI : rioolwaterzuiveringsinstallatie

VBR : verbindingsriolering

KWZI : kleinschalige waterzuiveringsinstallatie

PS : pompstation

AWV : administratie Wegen en Verkeer

PL : persleiding

Daarnaast zijn er ook nog de infrastructuurwerken
die binnen en in opdracht van het Brussels Hoofd-
stedelijk Gewest uitgevoerd zijn of zullen worden,
en dit voor in totaal bijna 4.709.976,97 euro (= 19
miljard frank). Voor deze infrastructuurwerken

komt het Vlaams Gewest tegemoet voor 11,68 %
binnen het zuiveringsgebied Brussel-Zuid, respec-
tievelijk 15,70 % binnen het zuiveringsgebied
Brussel-Noord.

2.

a) De waterkwaliteitsgegevens van 2002 zijn nog
niet volledig verwerkt. Om een samenhangend
beeld te verkrijgen, wordt daarom de waterkwa-
liteit van de Zenne beschreven voor het jaar
2001. In 2002 werd ten opzichte van het jaar
2001 geen belangrijke wijziging in de hieronder
geschetste toestand waargenomen.



Vanaf het jaar 2000 wordt een verbetering van
de kwaliteit van  het Zennewater stroomop-
waarts Brussel vastgesteld, en dit zowel voor de
zuurstofhuishouding, als voor de biologische
kwaliteit. Deze verbetering zette zich in 2001
opmerkelijk door. Het zuurstofgehalte was in
2001 voor alle bemonsterde meetplaatsen hoger
dan ooit sinds het begin van de metingen, terwijl
vier van de zes meetplaatsen niet meer tot de
PIO-klasse "verontreinigd" behoorden maar
veeleer als "matig verontreinigd" te karakteri-
seren waren (PIO = Prati-index voor zuurstof-
verzadiging). Op twee meetplaatsen (onder
meer aan de gewestgrens in Lembeek, en in
Ruisbroek) is de biologische kwaliteit geëvolu-
eerd van "slecht" naar "matig", door de aanwe-
zigheid van verschillende soorten weekdieren,
kreeftachtigen en bloedzuigers.

De basiskwaliteitsnormen werden in 2001 aan
de gewestgrens in Lembeek overschreden voor
het chemisch zuurstofverbruik, opgelost man-
gaan, ammonium, zuurstof, fosfor en zwevende
stoffen. Op een hoger zuurstofgehalte na waren
er in 2001 ten opzichte van 2000 geen merkbare
wijzigingen in de concentraties van de verschil-
lende macroparameters. Wel viel een verhoogde
concentratie aan cadmium en een verdubbeling
van de gemiddelde zinkconcentratie op, dit laat-
ste ten gevolge van een piekconcentratie van
236 µg/l (µg : microgram  –  red.).

In Anderlecht is de waterkwaliteit slechter. Dit
kan worden verklaard doordat deze meetplaats
stroomafwaarts de monding van de sterk ver-
ontreinigde Zuunbeek gelegen is, en tevens
stroomafwaarts het chemiebedrijf UCB, dat
grote vrachten zuurstofbindende stoffen loosde
tot het bedrijf een nieuwe zuiveringsinstallatie
in gebruik nam in juli 2001.

Door de talrijke huishoudelijke en bedrijfslozin-
gen worden in Anderlecht bijkomend de nor-
men voor biochemisch zuurstofverbruik en
Kjeldahlstikstof overschreden. Opvallend is
echter dat op deze meetplaats het gemiddeld
biochemisch en chemisch zuurstofverbruik in
2001 gehalveerd is ten opzichte van het jaar
2000, terwijl het gemiddeld zuurstofgehalte met
65 % toegenoemen is (5,7 mg/l tegenover 3,5 in
2000). Deze verbetering heeft zich in 2002 door-
gezet en is enerzijds te danken aan de algemene
verbetering van de waterkwaliteit van de Zenne
ten zuiden van Brussel, maar anderzijds ook aan
de ingebruikname van een nieuwe zuiveringsin-
stallatie door UCB Drogenbos. Door de inge-
bruikname van deze zuiveringsinstallatie daalde

het biochemisch zuurstofverbruik in het effluent
van UCB immers met een factor 100. Het che-
misch zuurstofverbruik daalde in dezelfde mate.
Gerekend met een gemiddeld dagelijks debiet
van 1.425 m3 afvalwater betekent dit een aan-
zienlijke vrachtvermindering.

Ook stroomafwaarts Brussel, in Vilvoorde en
Zemst, valt een lichte stijging van het zuurstof-
gehalte van de Zenne waar te nemen, zodat de
PIO in 2001 op een verontreinigde toestand
wees tegenover een "zwaar verontreinigde"
vroeger. Dit bescheiden resultaat lijkt te danken
aan de significante verbetering stroomopwaarts
het Brusselse Hoofdstedelijke gewest, veeleer
dan aan de ingebruikname van de RWZI Brus-
sel-Zuid in augustus 2000. Van een verbetering
van de biologische kwaliteit is hier vooralsnog
geen sprake. De biologische kwaliteit blijft zeer
slecht.

Aan de grens met het Brusselse Hoofdstedelij-
ke gewest in Vilvoorde worden de basiskwali-
teitsnormen overschreden voor biochemisch en
chemisch zuurstofverbruik, Kjeldahlstikstof, am-
monium, zuurstof, fosfor, geleidbaarheid en
zwevende stoffen, evenals voor de metalen cad-
mium, zink, koper en lood. Deze laatste zijn
onder meer afkomstig van diffuse lozingen in
Brussel (slijtage van dakbedekkingen, leidingen
en goten), naast mogelijke industriële bronnen
op Brussels grondgebied.

De verontreiniging van de Zenne neemt verder
stroomafwaarts echter toe, omdat via de Wolu-
wecollector nog grote hoeveelheden huishoude-
lijke afvalwaters van de Brusselse rand (Zaven-
tem, Kraainem, ...) de Zenne bereiken, evenals
de afvalwaters van het industriële zwaartepunt
rond de nationale luchthaven. Het is dan ook
stroomafwaarts de monding van de Woluwe in
Vilvoorde dat de hoogste gemiddelde concen-
traties aan verontreinigende stoffen in de
Zenne gemeten worden. Ten slotte wordt verder
stroomafwaarts in Eppegem ook nog de norm
voor chloriden overschreden door de lozingen
van Tessenderlo Chemie, vestiging Vilvoorde
(ex-PB Gelatins).

b) De ingebruikname van de RWZI Brussel-Zuid
in augustus 2000 betekent een keerpunt voor de
waterkwaliteit van de Zenne en mag dan ook
beschouwd worden als de eerste aanzet naar
een betere waterkwaliteit.

Naarmate meer en meer huishoudelijke afval-
waters gezuiverd worden, onder meer door de
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ingebruikname van de RWZI's Sint-Pieters-
Leeuw (in aanbouw) en Brussel-Noord (aanbe-
steed en toegewezen, geplande opstart 2006), de
renovatie van de RWZI Lot (volledig nieuw-
bouw in uitvoering) en de aanleg van collecto-
ren naar deze zuiveringsinstallaties, zal de wa-
terkwaliteit gradueel verbeteren. Een belangrijk
knelpunt is echter dat de bouw van de RWZI
Grimbergen sterk vertraging oploopt met be-
trekking tot de verwerving van gronden.

Voor de sanering van de waterkwaliteit zal ech-
ter niet alleen aandacht moeten gaan naar de
reductie van de huishoudelijke vuilvracht, maar
ook naar belangrijke microverontreinigingen.
Zo worden in de Zenne in Vilvoorde een hele
reeks milieugevaarlijke stoffen aangetroffen, in
soms zeer hoge concentraties :

– de zware metalen lood, koper en zink ;

– arseen ;

– de monocyclische aromatische koolwater-
stoffen (MAK) xyleen, tolueen en benzeen ;

– trimethylbenzeen, nitrobenzenen en gechlo-
reerde benzenen ;

– andere organische chloorverbindingen zoals
trichlooretheen, dichloormethaan, hexa-
chloorbutadieen, ... ;

– organochloorpesticiden zoals dieldrin, te-
lodrin, lindaan en endosulfan ;

– andere pesticiden zoals diuron en triflualin ;

– een aantal polycyclische aromatische kool-
waterstoffen (PAK) ;

– polychloorbifenylen, beter bekend als PCB's ;

– fenolen.

Heel wat van deze stoffen komen voor op de
ontwerplijst van 32 prioritaire stoffen die de Eu-
ropese Commissie opstelde met betrekking tot
de kaderrichtlijn water, zoals verschillende
PAK's, benzeen, endosulfan, diuron, dichloor-
methaan, hexachloorbutadieen, trifulralin en
lood. Andere staan op de zwarte en grijze lijsten
van de Europese richtlijn inzake gevaarlijke
stoffen (76/464). De concentraties waarin deze
stoffen aangetroffen worden, liggen geregeld
boven de Vlaamse normen en de Europese wa-
terkwaliteitsdoelstellingen. Een aantal van deze

stoffen zijn reeds geruime tijd verboden in Bel-
giê, met name de PCB's en de drins. Sommige
zijn afkomstig van de industrie (MAK's, or-
ganochloorverbindingen), andere hebben een
diffuse oorsprong (sommige metalen, pestici-
den, PAK's afkomstig uit het verkeer en de ge-
bouwenverwarming). Vermelden we ten slotte
dat de meeste van de bovenvermelde stoffen
niet teruggevonden worden in de Zenne in
Lembeek, op de grens met Wallonië. Opvallend
is echter het voorkomen op deze meetplaats van
een aantal pesticiden, vooral lindaan, en arseen.

Wil men komen tot een optimaal niveau van de
waterkwaliteit, dan zal het wellicht nodig zijn  –
éénmaal de waterkwaliteit voldoende verbeterd
is  –  de waterbodem te saneren. De waterbo-
dem van de Zenne is immers zwaar verontrei-
nigd met onder meer organochloorpesticiden,
PCB's, PAK's, lood, cadmium, koper, kwik en
zink. Ten slotte zal, om een goede ecologische
toestand moeilijk te maken, ook voldoende aan-
dacht moeten gaan naar de zogenaamde struc-
tuurkenmerken. Rechttrekking, verharde oe-
vers, overwelving, enzovoort, zijn hierbij nega-
tieve elementen.

c) Zeer recentelijk (18 januari 2003) werd het In-
stituut voor Bosbouw en Wildbeheer door vis-
sers en door de Provinciale Visserijcommissie
van Vlaams-Brabant op de hoogte gesteld van
indicaties dat er opnieuw visleven gesignaleerd
zou zijn in de Zenne ter hoogte van Lot. Het be-
treft waarnemingen van jong visbroed door vis-
sers.

Het Instituut zal binnen enkele weken een ge-
richt preliminair onderzoek uitvoeren teneinde
na te gaan of deze berichten al dan niet beves-
tigd kunnen worden.

(Antwoord Steve Stevaert : blz. 752  –  red.).

Vraag nr. 83
van 10 januari 2003
van de heer BOUDEWIJN LALOO

Palingbestand  –  Maatregelen

Dat het slecht gesteld is met de aalpopulatie in ons
land is algemeen bekend. Volgens wetenschappers
is dit vooral het gevolg van de verstuwing van veel
waterwegen, waterkrachtcentrales, gemalen, slui-
zen en andere obstakels waardoor de paling de
binnenwateren niet meer kan bereiken.
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Het Nederlands Ministerie van Landbouw, Natuur-
beheer en Visserij is bezig met een aalplan waarin
diverse maatregelen opgenomen worden om de pa-
ling voor uitsterven te behoeden.

1. Welke initiatieven neemt de Vlaamse regering
om de leefomgeving voor aal te verbeteren en
de migratiemogelijkheden naar het achterland
te herstellen ?

2. Is er terzake al studiewerk verricht ? Zo ja,
graag wat informatie. Zo neen, wordt dit over-
wogen ?

3. Wat doet de Vlaamse regering om het uitster-
ven van de paling te vermijden ?

NB. Deze vraag werd eveneens gesteld aan minis-
ter vice-president Stevaert (vraag nr. 162).

Gecoördineerd antwoord

De paling is een vissoort die opgroeit in onze wa-
terlopen en paait in de zee (Sargassozee). Deze vis-
soort behoort tot de groep van "grote migratoren"
uit onze Vlaamse waterlopen.

Uit onderzoek is gebleken dat de optrek van glas-
aal in Vlaanderen sinds de jaren tachtig sterk is
achteruitgegaan. Dezelfde dramatische achteruit-
gang is opvallend in de meeste Europese rivieren.
De achteruitgang van de Europese paling wordt
toegeschreven aan de beperkte migratiemogelijk-
heden, een achteruitgang van de potentiële leefge-
bieden, de vervuiling, de aanwezigheid van water-
krachtcentrales, ... Op een groot aantal meetplaat-
sen van het vismeetnet van het Instituut voor Bos-
bouw en Wildbeheer (IBW) is geen paling meer te
vinden. De meeste bestanden zijn ondermaats. Het
voorkomen van de paling is sterk beïnvloed door
migratiebelemmeringen ; visstandbeheerders po-
gen dit te verhelpen door uitzettingen van glasaal.

1. Zuivering van oppervlaktewater

In Vlaanderen werden de laatste jaren heel wat
inspanningen geleverd voor een verbetering van
de waterkwaliteit. De waterkwaliteitsverbete-
ringen die hiermee gepaard gaan, hebben ertoe
geleid dat er op heel wat plaatsen weer visleven
mogelijk was.

Microverontreiniging en pesticiden

Onderzoek naar de aanwezigheid van micropol-
luenten in paling toont aan dat paling deze stof-
fen gemakkelijk accumuleert. Een aantal pesti-

ciden (DDT's, drins) waarvan het gebruik al ge-
ruime tijd is verboden, is nog steeds in ons
aquatisch milieu én in de voedingsketen aanwe-
zig. Mogelijk heeft ook de contaminatie van mi-
cropolluenten een negatief effect op bijvoor-
beeld de reproductie van de paling.

Via een ministerieel besluit werd daarom een
meeneemverbod voor paling ingesteld. Op een
aantal black points worden de vervuilers opge-
spoord en zal worden opgetreden om de vervui-
ling stop te zetten. Het decreet betreffende de
bodemsanering voorziet in een saneringsplicht
voor bodems, inclusief waterbodems, wanneer
de verontreiniging een "ernstige bedreiging"
vormt voor de mens en het leefmilieu. Onrecht-
streeks heeft het instellen van een meeneemver-
bod een positief effect op de Europese paling-
stock. Door de geringere visserijdruk zullen
meer mature zilverpalingen in staat zijn vanuit
Vlaanderen hun reis naar de paaiplaatsen aan te
vatten.

Herstel van een netwerk van prioritaire waterlo-
pen

Door de Vlaamse overheid werd als invulling op
de Benelux-beschikking van 26 april 1996 M
(96) 5  een plan voor het herstel van de vrije vis-
migratie opgesteld. Deze beschikking bepaalt
dat alle vismigratieknelpunten moeten worden
gesaneerd tegen 1 januari 2010 in alle hydrogra-
fische bekkens in de Benelux.

Een prioriteitenkaart werd opgemaakt. Zowel
het openmaken van grote hoofdmigratiewegen
richting kleinere ecologisch waardevolle beken,
als de sanering van de migratiebarrières op de
glasaalmigratiewegen zijn van essentieel belang
voor het herstel van de palingpopulatie. Er werd
een uitvoeringsbesluit voorbereid om deze prio-
riteitenkaart de nodige juridische draagkracht
te geven. Dit uitvoeringsbesluit zal binnenkort
worden voorgelegd aan de Vlaamse regering.
Het herstel van een vrije vismigratie werd in de
nieuwe samenwerkingsovereenkomst voor ge-
meenten en provincies opgenomen. Gemeenten
en provincies krijgen een subsidie van 50 % tot
75 % voor de sanering van prioritaire vismigra-
tieknelpunten op waterlopen van tweede en
derde categorie. Ten slotte werd ook in het sub-
sidiebesluit voor polders en wateringen de sane-
ring van vismigratieknelpunten opgenomen.

Voor het herstel van een vrije vismigratie zijn in
totaal op onbevaarbare provinciale en geweste-
lijke waterlopen een 50-tal projecten gereali-
seerd. Een groot aantal projecten wordt mo-
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menteel voorbereid. De administratie Milieu-,
Natuur-, Land- en Waterbeheer (Aminal), afde-
ling Water, heeft in totaal achttien projecten ge-
realiseerd. Een 30-tal kleinere knelpunten zul-
len in 2003 worden voorbereid en in 2004 wor-
den uitgevoerd. De provincies hebben totnog-
toe een 30-tal projecten gerealiseerd.

Voor de bevaarbare waterwegen, onder de be-
voegdheid van de collega van Openbare Wer-
ken, wordt door de beherende administratie ad-
ministratie Waterwegen en Zeewezen (AWZ)
een uitvoerings- en financieringsplan opgesteld
voor de sanering van prioritaire vismigratie-
knelpunten en worden de eerste projecten voor-
bereid. Prioriteit wordt gegeven aan het oplos-
sen van barrières op de hoofdmigratiewegen en
de glasaalmigratiewegen waar veranderingen
aan kunstwerken zijn gepland.

Vooral het sluizencomplex in Nieuwpoort, De
Ganzepoot, is een belangrijk knelpunt voor de
vrije vismigratie. De problematiek rond De
Ganzepoot is echter complex, vermits hier zes
migratieknelpunten moeten worden wegge-
werkt. De zout-zoetwaterproblematiek op deze
locatie maakt het vinden van simpele beheers-
maatregelen niet eenvoudig en daarenboven is
het geheel beschermd als monument. Onder-
zoek zal worden uitgevoerd naar de mate waar-
in zoutindringing op de IJzer kan optreden wan-
neer een gepast spuibeheer wordt ingevoerd
aan De Ganzepoot om de mogelijkheden voor
vismigratie te verbeteren. De studie wordt uit-
gevoerd via wiskundige modellering door de af-
deling Waterbouwkundig Laboratorium en Hy-
drologisch onderzoek van AWZ. De nodige ge-
sprekken zijn lopende om hier zowel technisch-
waterbouwkundig als ecologisch-wetenschappe-
lijk naar een oplossing te zoeken. Ook het
meest stroomafwaarts gelegen knelpunt op de
Schelde, namelijk de sluis in Merelbeke, wordt
momenteel gemonitord met als doel na te gaan
op welke wijze herstel van vrije vismigratie kan
worden gerealiseerd. Voor de stuwsluizencom-
plexen van de Bovenschelde worden visneven-
geulen ontworpen.

Herstel van de habitatkwaliteit

Palingen hebben evenwel een preferentie voor
waterlopen met grote habitatdiversiteit, vanwe-
ge goede schuilgelegenheden, doorgraven
bodem, plaatsen met waterplanten, grote steu-
nen of boomwortels, ... Specifiek voor de paling

is de aanwezigheid van goed ontwikkelde riet-
kragen van groot belang.

Herstel van de structuurkwaliteit van de water-
lopen is bijgevolg ook een belangrijk actiepunt.
In dit kader worden voor al de waterlopen
onder mijn bevoegdheid ecologische visies op-
gemaakt. Maatregelen zoals de aanleg van na-
tuurlijke oeverzones, hermeandering, verbete-
ring van de structuurkwaliteit, ... worden hierbij
concreet voorbereid. heel wat beekherstelpro-
jecten zijn momenteel in voorbereiding.

Waterkrachtcentrales en vismigratie

Ook waterkrachtcentrales kunnen een barrière
vormen voor de vismigratie. Mits de nodige
technische voorzieningen is het mogelijk de
schade aan de vispopulatie te beperken, maar
op dit vlak is nog heel wat monitoring en onder-
zoek nodig. We hebben daarom besloten om het
natuurlijke waterlopenstelsel zoveel mogelijk te
vrijwaren van waterkrachtcentrales.

In kanalen die geen onderdeel vormen van de
natuurlijke migratieroutes, zullen wel water-
krachtcentrales worden aangebracht, met de no-
dige beschermingsvoorzieningen voor de vissen.

2. – In het kader van EU-onderzoek participeer-
de het IBW onlangs in het project "Glass
eel" ("Beheer van de Europese paling : ont-
wikkeling van een meetnet voor monitoring
van de rekrutering"). Het rapport geeft supra-
nationale overzichten en een gedetailleerd
actieplan voor de toekomstige monitoring
van de rekrutering van glasaal. Deze studie
was de aanzet tot een Vlaams glasaalplan,
met twee klemtonen. (1) De glasaalintreksta-
tistieken die vanaf 1964 werden verkregen
door schepnetvangsten vanop de kaai van
het sas van de Iepersluis in Nieuwpoort zijn
uiterst waardevol voor de beoordeling van
het Europese palingbestand. Op Europees
niveau zijn ze van bijzonder belang vanwege
de lange tijdreeks, de ongewijzigde techniek
en de betrouwbaarheid van de data. (2) In
tegenstelling tot de meeste grote West-Euro-
pese rivieren, zijn er van de Schelde geen be-
trouwbare gegevens beschikbaar over de
glasaalmigratie. Er dient daarom met onder-
zoek te worden gestart om een schatting te
kunnen maken van de glasaalmigratie in
deze stroom, en de mogelijkheden voor de
valorisatie van deze glasaal moeten worden
onderzocht (EU : Europese unie  –  red.).
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– Ter hoogte van het stuwsluiscomplex in Me-
relbeke wordt een migratieonderzoek uitge-
voerd door het Instituut voor Natuurbehoud
(IN) in opdracht van AWZ, afdeling Boven-
schelde.

– Door het IBW wordt een continue monito-
ring uitgevoerd van de visbestanden op een
groot aantal meetpunten in Vlaanderen (het
vismeetnet).

– Voor de opmaak van het huidige beleidsplan
met betrekking tot herstel van een vrije vis-
migratie heeft het IBW de prioriteitenkaart
voorbereid. Al de migratiebarrières aanwe-
zig op deze waterlopen kunnen worden op-
gevraagd via www.vismigratie.be;

– Het Waterbouwkundig Laboratorium van
AWZ heeft in samenwerking met het IBW
onderzoek verricht met betrekking tot de
passeerbaarheid van enkele kunstwerken
(duikers/sifons).

– Ook naar oplossingsmogelijkheden voor vis-
migratie worden onderzoeken uitgevoerd.
Zo werd door het Waterbouwkundig Labo-
ratorium en het IBW een onderzoek uitge-
voerd, met name de evaluatie van een De
Wit-vispassage.

– Door het Waterbouwkundig Laboratorium
werd een modelstudie naar inrichting van
een nevengeul als vistrap uitgevoerd.

– De opmaak van een handleiding voor de sa-
nering van vismigratie is een lopende studie
die door Aminal wordt gefinancierd.

– Het IBW heeft de V-vormige visdoorgang in
Hoeleden geëvalueerd.

– Momenteel wordt een databank ontwikkeld
waarin meer info met betrekking tot ecologi-
sche herstelprojecten kan worden opge-
vraagd.

– Het is de bedoeling om het palingpolluen-
tenmeetnet ook in de toekomst voort te zet-
ten en aldus de paling te gebruiken als een
indicatororganisme voor verontreiniging van
onze aquatische ecosystemen, hetgeen toe-
laat spatiële en temporele patronen in de
aanwezigheid van micropolluenten op te vol-
gen. Uiteraard heeft deze meetstrategie als
doelstelling het koppelen aan acties, met
name rond het stellen van prioriteiten inzake

de sanering van waterlopen en het uitwerken
van een beleid inzake milieugevaarlijke stof-
fen.

– Omtrent dit onderwerp zijn reeds heel wat
onderzoeksrapporten gepubliceerd door het
Instituut voor Bosbouw en Wildbeheer en
het Instituut voor Natuurbehoud.

3. In het antwoord op de eerste vraag is aangege-
ven welke maatregelen zijn of zullen worden ge-
nomen : de verdere sanering van oppervlakte-
water, het opvolgen van de verontreiniging in
paling, de sanering van de verontreinigde wate-
bodems, het herstel van de vrije vismigratie, het
herstel van de habitatkwaliteit door een natuur-
lijkere inrichting en beheer van de waterlopen,
het uitzetten van glasaal (nog steeds noodzake-
lijk vanwege de migratieknelpunten), het meten
van de bestanden, het opvolgen van de glasaal-
migratie en het voortzetten van onderzoek.

Vraag nr. 169
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Verwijlintresten  –  Stand van zaken

Bij sommige departementen van het Ministerie van
de Vlaamse Gemeenschap komen verwijlintresten
vaker voor dan bij andere, onder meer bij Openba-
re Werken, Leefmilieu en Ambtenarenzaken.

1. Welk streefdoel inzake verwijlintresten stelt de
minister voorop binnen zijn departementen ?

2. Wanneer worden de acties die ondernomen
werden om de verwijlintresten beter te beheer-
sen, geëvalueerd ?

3. Welke richting geven de cijfers voor 2002 aan
inzake verwijlintresten ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers
(Dewael vraag nr. 46; Stevaert nr. 375 ; Vogels
nr. 283 ; Vanderpoorten nr. 143 ; Landuyt nr.
101 ; Dua nr. 301 ; Van Mechelen nr. 169 ; Van

VLAAMS MINISTER 
VAN FINANCIEN EN BEGROTING,
INNOVATIE, MEDIA 
EN RUIMTELIJKE ORDENING

DIRK VAN MECHELEN
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Grembergen nr. 149 ; Gabriels nr. 121 ; Van-
hengel nr. 12).

Gecoördineerd antwoord

(Het hiernavolgende aanvullend gecoördineerd ant-
woord omvat het oorspronkelijke gecoördineerd
antwoord, met wijzigingen en toevoegingen. Het
oorspronkelijke gecoördineerd antwoord ligt ter in-
zage bij het Algemeen Secretariaat van het Vlaams
Parlement, dienst Schriftelijke Vragen  –  red.)

Aanvullend gecoördineerd antwoord

Samengevat luidt het antwoord van alle minister
op de gestelde vragen als volgt.

1. Het streefdoel van elke minister is verwijlintres-
ten te vermijden door de vigerende betalings-
termijnen te respecteren. In een aantal gevallen
zijn verwijlintresten niet te vermijden ; in deze
dossiers wordt alles in het werk gesteld om ze te
beperken.

2. Alle departementale boekhouddiensten bewa-
ken systematisch de evolutie van de verwijlin-
tresten ;

3. De cijfers voor 2002 geven een stijging aan van
de verwijlintresten. Deze stijging, die op datum
van 31 augustus 2002 werd opgetekend, was het
gevolg van een uitzonderlijk dossier bij Open-
bare Werken en van eenmalige factoren. Ik ver-
wijs naar mijn antwoord op vraag nr. 167 van 21
augustus 2002 van de Vlaamse volksvertegen-
woordiger.

De minister-president van de Vlaamse regering

1. Het streefdoel is geen of zo weinig mogelijk
verwijlintresten te betalen.

2. De departementale boekhouddiensten volgen
de evolutie van de verwijlintresten systematisch
op.

3. Er is geen stijgende trend inzake verwijlintres-
ten waar te nemen.

Minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken
en Energie

In de begroting van het departement Openbare
Werken zijn een groot aantal basisallocaties opge-

nomen die slaan op de uitvoering van zowel onder-
houds- als investeringswerken. Dergelijke werken
genereren ambtshalve verwijlintresten wanneer
wegens gebrek aan ordonnanceringskredieten of
wegens aanpassingen aan het contract de werken
of de verrekeningen niet tijdig kunnen worden be-
taald.

Vaak ontstaan bij aannemingscontracten geschillen
met de aannemers die worden beslecht via de
rechtbanken. Ook hier worden verwijlintresten ge-
genereerd waarop de administratie geen vat heeft.
Het is derhalve utopisch te denken dat verwijlin-
tresten in mijn departement kunnen worden ver-
meden.

1. Het streefdoel is de verwijlintresten tot het mi-
nimum te beperken.

De laatste jaren zijn de verwijlintresten fors ge-
daald. Ik ben van oordeel dat nog bijkomende
maatregelen niet meer zullen leiden tot een ver-
dere significante vermindering van de verwij-
lintresten.

2. Er is een regelmatige rapportering over de ver-
wijlintresten aan de directieraad van mijn de-
partement. Hieruit kan worden opgemaakt dat
de verwijlintresten nagenoeg een constant ni-
veau hebben bereikt.

Binnen de directieraad werden de acties om-
trent de verwijlintresten geëvalueerd en door
een regelmatige rapportage wordt hieraan op-
volging gegeven.

3. Behalve een uitzonderlijk dossier (vonnis van 8
november 2001) ten belope van 2.035.377 euro,
zijn de cijfers voor 2002 van dezelfde grootteor-
de als deze van 2000 en 2001. De betaalde ver-
wijlintresten in 2001 bedragen nagenoeg 1,80
miljoen euro.

Vlaams minister van Welzijn, Gezondheid, Gelijke
kansen en Ontwikkelingssamenwerking

1. Het streefdoel is om géén verwijlintresten te
moeten betalen.

2. De betaling van verwijlintresten in 2002 (1.526
euro) betrof een éénmalig incident (betwisting
met het Rekenhof ordonnanties op vastlegging)
en er worden geen verdere acties ondernomen.

3. Eén betaling van 1.526 euro (zie punt 2).
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Vlaams minister van Onderwijs en Vorming

1. Het streefdoel van het departement Onderwijs
is uiteraard te vermijden dat er verwijlintresten
moeten worden betaald.

Momenteel verlopen de betalingen van het de-
partement Onderwijs grotendeels binnen de
wettelijk voorgeschreven of contractuele termij-
nen.

2. In de betalingsflow zijn er verschillende mo-
menten ingebouwd om de betalingsflow op te
volgen, zoals de datum van de factuur, de datum
van het binnenkomen van de factuur in de
boekhouding en de datum van betalingen. Naast
deze data is het ook mogelijk om de tijdsinter-
vallen tussen de verschillende goedkeurings-
stappen op te volgen.

Naast de mogelijkheid om de betalingsflow op
te volgen, worden de verwijlintresten geboekt
op een aparte economische code.

3. Tot heden werden voor 2002 nog geen verwijl-
intresten betaald.

Vlaams minister van Werkgelegenheid en Toerisme

1. Het streefdoel van de minister van Werkgele-
genheid en Toerisme is geen verwijlintresten te
moeten betalen.

2. De administratie tracht de betalingen tijdig uit
te voeren, er dienden geen acties te worden on-
dernomen, noch geëvalueerd.

3. In het verleden, noch in 2002 werden verwijlin-
tresten betaald.

Vlaams minister van Leefmilieu en Landbouw

1. Het streefdoel is uiteraard om verwijlintresten
zoveel mogelijk te vermijden en indien ze toch
ontstaan, ze tot een absoluut minimum te be-
perken.

De overheid heeft een belangrijke voorbeeld-
functie inzake tijdig en correct betalen van con-
tractanten en begunstigden van subsidies. Gelet
op het feit dat verwijlintresten worden aangere-
kend op de beleidskredieten, heeft de admini-
stratie er eveneens alle belang bij deze tot een
absoluut minimum te beperken.

Er moet worden opgemerkt dat door de aard
van de activiteiten van de administratie Leefmi-

lieu het onmogelijk is om verwijlintresten volle-
dig te vermijden. Dit is onder meer te wijten
aan verrekeningen inzake overheidsopdrachten
waarbij de prijsbepaling in overleg met de con-
tractant moet gebeuren en waarbij de voorop-
gestelde betalingstermijn niet altijd te respecte-
ren is, evenals aan schadeclaims en rechterlijke
uitspraken. De afhandeling van geschillendos-
siers is meestal afhankelijk van rechterlijke uit-
spraken die vooraf onvoorspelbaar zijn, zodat
de intresten die deze dossiers genereren vooraf
ook niet te bepalen zijn.

Via de invoering van de economische boekhou-
ding op 1 oktober 2001 is er thans een perma-
nent inzicht in de totaliteit van de schuldver-
plichtingen enerzijds en in de voor betaling be-
nodigde ordonnanceringskredieten anderzijds.

2. Het bewaken van de betalingstermijnen is een
permanent gegeven. De directieraden binnen de
administraties staan in voor de evaluatie van de
acties tot vermijden/beperken van verwijlintres-
ten. Bij het vereffenen van overheidsopdrach-
ten, grondaankopen, toekenning van subsidies
en dergelijke wordt op dossierbasis zoveel mo-
gelijk rekening gehouden met de wettelijke be-
talingstermijnen.

Probleemdossiers worden geïnventariseerd en
de openstaande schuldverplichtingen worden
opgevolgd. Binnen de administratie werden
projecten opgestart in het kader van de integra-
le kwaliteitszorg (IKZ) en EFQM (European
Foundation for Quality Management) in ver-
band met tijdige betalingen en het minimalise-
ren van de doorlooptijd van de af te handelen
dossiers.

3. Met betrekking tot de administratie Leefmilieu
zullen de verwijlintresten 2002 vermoedelijk
hoger zijn dan in 2001 om volgende redenen :

– laattijdige betalingen aan Rendac in het
kader van de BSE-crisis en een grondaan-
koopdossier ;

– opstartproblemen (ook nog in 2002) met het
nieuwe boekhoudpakket Orafin ;

– de twee fraudegevallen die zich binnen de
Boekhoudcel van de administratie Leefmi-
lieu hebben voorgedaan en de maatregelen
die in dit kader werden genomen (onder an-
dere gerechtelijk onderzoek, interne audit,
toezichtsopdracht door afdeling Boekhou-
ding en Begroting van departement Leefmi-
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lieu en Infrastructuur), hebben ertoe geleid
dat het betalingsverkeer binnen de Leefmi-
lieubegroting sinds augustus 2002 wat vertra-
ging heeft opgelopen. Dit kan zich de eerst-
komende maanden mogelijkerwijs vertalen
in een toename van verwijlintresten.

Ter vergelijking : in 1999 werd er op de Leefmi-
lieubegroting voor een totaal van 144.122,10
euro verwijlintresten betaald, in 2000 een be-
drag van 5.284,69 euro en in 2001  92.842,09
euro. De stijging van 2001 ten opzichte van 2000
is hoofdzakelijk te verklaren door de bekende
opstartproblemen met het nieuwe boekhoud-
pakket Orafin.

Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening

Beleidsdomein Financiën en Begroting

1. Voor het beleidsveld Financiën en Begroting
zijn er momenteel geen verwijlintresten. Het
streefdoel naar de toekomst is deze ideale situ-
atie te behouden.

2. Er werden dan ook geen specifieke acties on-
dernomen en er is dus geen evaluatie gepland.
De administratie blijft waakzaam om deze ver-
wijlintresten te vermijden.

3. De cijfers voor 2002 voor het beleidsveld Finan-
ciën en Begroting blijven nul (inbegrepen in cij-
fers AZF, vraag nr. 167).

Beleidsdomein Innovatie en Media

1. Streefdoel : geen verwijlintresten betalen.

2. Opvolging door de departementale boekhoud-
dienst.

3. In 2002 werden nog geen verwijlintresten be-
taald.

Beleidsdomein Ruimtelijke Ordening

1. Streefdoel : geen verwijlintresten betalen.

2. Opvolging door de departementale boekhoud-
dienst.

3. In 2002 werden nog geen verwijlintresten be-
taald.

Vlaams minister van Binnenlandse Aangelegenhe-
den, Cultuur, jeugd en Ambtenarenzaken

Beleidsdomeinen Cultuur en Jeugd

1. Het streefdoel is om géén verwijlintresten te
moeten betalen.

2. Er zijn in 2002 geen verwijlintresten betaald en
er zijn met betrekking tot verwijlintresten geen
acties ondernomen.

3. Er zijn in 2002 geen verwijlintresten betaald.

Beleidsdomein Ambtenarenzaken

1. Inzake Ambtenarenzaken zal in maart 2003 het
probleem van mogelijke verwijlintresten aan de
RSZ zijn opgelost (RSZ : Rijksdienst voor So-
ciale Zekerheid  –  red.). De eventuele laattijdi-
ge betalingen worden veroorzaakt door een
technisch probleem.

Indien de laatste werkdag van de maand een
vrijdag is, dan worden de elektronische dagaf-
schriften van de ontvangsten van vrijdag pas de
daaropvolgende maandag vanaf 14 uur ver-
werkt. Er kunnen dan pas uitgaven worden ge-
boekt vanaf dinsdag. Gezien de soms krappe
tijdspanne tussen inkomsten en de daaraan ver-
bonden uitgaven, kan dit in verwijlintresten re-
sulteren.

2. De acties worden regelmatig geëvalueerd, zodat
het tijdstip van maart 2003 kan worden gehaald.

3. De cijfers geven aan dat er een stagnatie is.

Beleidsdomein Binnenlandse Aangelegenheden

1. Streefdoel is geen verwijlintresten te betalen.

2. De opvolging gebeurt door de departementale
boekhouddienst.

3. Er werden in 2002 nog geen verwijlintresten be-
taald.

Vlaams minister van Economie, Buitenlands Be-
leid, Buitenlandse Handel en Huisvesting

Beleidsdomein Economie

1. Streefdoel is geen verwijlintresten te betalen.
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2. Opvolging door de departementale boekhoud-
diensten.

3. In 2002 werden nog geen verwijlintresten be-
taald.

Beleidsdomeinen Buitenlands Beleid en Buiten-
landse Handel

1. De administratie tracht tijdig te betalen.

2. Opvolging door de boekhouddiensten.

3. In 2002 werden verwijlintresten betaald ten be-
lope van 8.815,79 euro.

Beleidsdomein Huisvesting

1. Streefdoel : geen verwijlintresten betalen.

2. Opvolging door de boekhouddiensten.

3. In 2002 werden geen verwijlintresten betaald.

Vlaams minister van Sport en Brusselse Aangele-
genheden

1. Het streefdoel is om géén verwijlintresten te
moeten betalen.

2. Er zijn in 2002 geen verwijlintresten betaald en
er zijn met betrekking tot verwijlintresten geen
acties ondernomen.

3. Er zijn in 2002 geen verwijlintresten betaald.

Vraag nr. 170
van 20 september 2002
van de heer FILIP DEWINTER

Airmiles  –  Regeling

Zie :
Minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken
en Energie
Vraag nr. 381
van 20 september 2002
van de heer Filip Dewinter
Blz. 741

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Patrick Dewael, minister-president
van de Vlaamse regering.

Vraag nr. 171
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Verbindingsweg A18-A19  –  Stand van zaken

Zie :
Minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken
en Energie
Vraag nr. 388
van 20 september 2002
van de heer Jan Verfaillie
Blz. 745

Antwoord 

1. Het initiatief voor de uitvoering van de beslis-
sing van de Vlaamse regering over de aanleg
van de verbindingsweg tussen de A18 en de A19
wordt verwacht van de administratie Wegen en
Verkeer. Deze administratie draagt immers de
verantwoordelijkheid voor de aanleg en het be-
heer van deze nieuwe weg.

Op het moment dat door de administratie
Wegen en Verkeer een projectteam wordt ge-
formeerd, zal mijn administratie in het team
voluit meewerken aan de realisatie van een
kwaliteitsvolle en ruimtelijk verantwoorde ver-
binding.

2. Ik stel voor dat op het moment dat het project-
team voor de tracering van de verbindingsweg
van start gaat, de resultaten van het onderzoek
van de lokale gemeenschap op een volwaardige
wijze in het planningsproces worden ingebracht.

Vraag nr. 172
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Zuidelijk Eiland Bornem  –  Ontsluiting westelijk
deel

In haar antwoord op mijn vraag om uitleg van 28
maart 2002 aangaande het Zuidelijk Eiland in Bor-
nem deelde minister Vera Dua mij mee dat er ver-
schillende ontsluitingsscenario's voor het westelijk
deel van dat gebied voorlagen. Minister Dua gaf te
kennen dat de besprekingen terzake met de ver-
schillende betrokken diensten en kabinetten ver-
der werden gevoerd (Handelingen Commissiever-
gadering nr. 182 van 28 maart 2002, blz. 1 e.v.).

1. Kan de minister mij een stand van zaken geven ?
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2. Werd er reeds een eensluidend scenario afge-
sproken ?

3. Heeft het gemeentebestuur van Bornem een
stem in het debat gehad ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan minister
vice-president Stevaert (vraag nr. 391) en aan
de ministers Dua (nr. 313) en Van Mechelen
(nr. 172).

Gecoördineerd antwoord

In antwoord op vraag nr. 60 van 22 januari 2002
heb ik reeds mijn standpunt meegedeeld omtrent
het Zuidelijk Eiland en zijn ontsluiting (Bulletin
van Vragen en Antwoorden nr. 14 van 14 juni 2002,
blz. 1475  –  red.). Wat mijn bevoegdheid betreft,
werden sindsdien geen verdere afspraken gemaakt
in verband met ontwikkelingsscenario's voor het
westelijk deel van het Zuidelijk Eiland.

Wel kan ik in supplementaire orde meedelen dat
begrotingsakkoord voor de verwerving (onteige-
ning) van het natuurgebied gelegen op het Zuide-
lijk Eiland in Bornem en Puurs door mij werd ver-
leend op 3 oktober 2002. De onteigening slaat op
een totale oppervlakte van 18 ha 24 a.

Namens de minister vice-president van de Vlaamse
regering kan ik de Vlaamse volksvertegenwoordi-
ger meedelen dat door zijn diensten een aangepast
voorstel inzake ontsluitingsweg aan de Vlaamse
minister van Leefmilieu werd overgezonden, wat
door Vlaams minister Dua wordt bevestigd. Er
werd bijgevolg nog geen eensluidend scenario be-
paald.

Het gemeentebestuur van Bornem heeft in het ver-
leden reeds meermaals zijn standpunt kenbaar ge-
maakt.

Vraag nr. 173
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Zuidelijk Eiland Bornem  –  Onteigeningskredieten

Inzake het dossier van het Zuidelijke Eiland in
Bornem beloofde minister Dua enige tijd geleden
dat er een onteigeningsbesluit zou komen voor het
oostelijk deel van dit eiland, dat een waardevol
vogel- en natuurgebied is.

Totnogtoe blijkt dit evenwel niet te zijn gebeurd.

Blijkens persberichten wacht het onteigeningsbe-
sluit van minister Dua op de handtekening van de
minister van Financiën en Begroting, die de kredie-
ten voor de onteigening moet vrijmaken.

Kan de minister meedelen of er terzake reeds een
concrete beslissing werd genomen ?

Kan hij tevens aangeven wanneer de beloofde kre-
dieten ter beschikking zullen zijn ?

Antwoord

Het dossier Zuidelijk Eiland in Bornem is reeds
verschillende keren aan bod gekomen in de Com-
missie voor Leefmilieu, Natuurbehoud en Ruimte-
lijke Ordening. Een omstandige omschrijving van
dit dossier is terug te vinden in de Handelingen van
deze commissievergadering van 28 juni 2001 (Han-
deling Commissievergadering nr. 182, blz. 1-2  –
red.).

De vraag van de Vlaamse volksvertegenwoordiger
heeft betrekking op het begrotingsakkoord en de
beschikbaarheid van kredieten voor de onteigening
van het natuurgebied gelegen op het Zuidelijk Ei-
land in Bornem en Puurs. De onteigening slaat op
een totale oppervlakte van ongeveer 18 ha 24 a.

Het begrotingsakkoord heeft een tijdje op zich
laten wachten, omdat een wijziging aan het ontei-
geningsplan noodzakelijk was. Deze wijziging was
noodzakelijk om de ontsluiting van het westelijk
deel van het zuidelijke eilandje (industriegebied)
mogelijk te maken.

Het begrotingsakkoord werd verleend op 3 okto-
ber 2002 voor de aankoop van het bovenvermelde
natuurgebied. Er dient evenwel te worden gesteld
dat er geen direct verband bestaat tussen het verle-
nen van het begrotingsakkoord en de beschikbaar-
heid van de noodzakelijke kredieten.

Minister Dua dient binnen de haar ter beschikking
staande middelen in de nodige kredieten te voor-
zien. Blijkens mededeling van het kabinet van mi-
nister Dua zullen deze kredieten vermoedelijk
worden ingeschreven op de Leefmilieubegroting
van 2003.

Vraag nr. 174
van 20 september 2002
van de heer JOHAN DE ROO

Gecoro's  –  Stand van zaken
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Het nieuwe decreet op de ruimtelijke ordening
voorziet in de oprichting van een gemeentelijke
commissie voor ruimtelijke ordening (gecoro).

1. In welke Vlaamse gemeenten bestaat nog geen
gecoro ?

2. Wat in gemeenten waar de gecoro nog niet be-
staat ? Welke maatregelen worden hiervoor ge-
nomen ?

Antwoord

Ik wil in eerste instantie stellen dat het merendeel
van de Vlaamse gemeenten beschikt over een door
mij goedgekeurde gecoro. Van de 308 Vlaamse ge-
meenten voldoen 269 gemeenten op het vlak van
een gecoro. Hieronder vallen de 257 gemeenten die
een gecoro hebben opgericht en de twaalf gemeen-
ten die een vrijstelling hebben verkregen van de
verplichting een gecoro op te richten. Gemeenten
met minder dan 10.000 inwoners kunnen namelijk
dergelijke vrijstelling aanvragen. In dat geval wor-
den de adviestaken van de gecoro overgenomen
door de gewestelijke planologische ambtenaar.

Zijdelings wil ik in dit verband graag opmerken dat
van de 94 gemeenten die in aanmerking komen
voor dergelijke vrijstelling, er tot nu toe al 63 een
gecoro hebben opgericht. Het is bijzonder positief
dat zoveel kleine gemeenten, voor wie het niet
steeds evident is om een gecoro op te richten, er-
voor hebben geopteerd om ook dit element van
het gemeentelijk ruimtelijk beleid in eigen handen
te nemen.

Op dit ogenblik zijn er 37 gemeenten die nog niet
beschikken over een goedgekeurde gecoro (of die
zijn vrijgesteld). Een deel van deze gemeenten
heeft in het verleden al wel een initiatief genomen
op het vlak van de gecoro :

– de samenstelling van de gecoro van vijf van
deze gemeenten is op dit ogenblik in behande-
ling. Voor deze dossiers zal er op korte termijn
een beslissing worden genomen. Hierbij gaat
het om Halle, Hoeilaart, Huldenberg, Oud-He-
verlee en Overijse ;

– vijf van deze gemeenten hebben reeds een sa-
menstelling voorgelegd, maar deze werd niet
goedgekeurd. De ingediende samenstelling vol-
deed namelijk niet aan de regels terzake. Vaak
volstaat een kleine aanpassing of herstemming
om de samenstelling wel in overeenstemming te
brengen met de regelgeving. De gemeenten

Balen, Meerhout, Merelbeke, Ninove en Treme-
lo zijn in dit geval ;

– vier van deze gemeenten hebben in het verle-
den een aanvraag ingediend om te worden vrij-
gesteld. Omdat op dat moment nog niet duide-
lijk was op welke manier deze aanvragen moes-
ten worden beoordeeld, werden deze aanvragen
stilzwijgend afgewezen. Sinds eind 2001 is er wel
duidelijkheid over de manier waarop deze aan-
vragen worden behandeld. De gemeenten
Halen, Ham, Oudenburg en Zwalm hebben
sindsdien evenwel geen nieuwe aanvraag inge-
diend, noch een samenstelling van een gecoro
voor goedkeuring voorgelegd.

Slechts een kleine minderheid van de Vlaamse ge-
meenten (23 gemeenten) heeft op het vlak van de
gecoro nog geen initiatief genomen waar ik of mijn
administratie van op de hoogte zijn :

– voor de provincie Antwerpen gaat het om
Hove, Kontich, Lint, Turnhout, Vosselaar en Wil-
lebroek ;

– voor de provincie Limburg gaat het om As,
Riemst en Voeren ;

– voor de provincie Oost-Vlaanderen gaat het om
Knesselare ;

– voor de provincie Vlaams-Brabant gaat het om
Affligem, Asse, Drogenbos, Gooik, Kraainem,
Linter, Pepingen, Sint-Genesius-Rode, Wemmel
en Zaventem ;

– voor de provincie West-Vlaanderen gaat het om
Blankenberge, Houthulst en Oostrozebeke.

De redenen waarom deze gemeenten talmen met
de oprichting van een gecoro zijn niet duidelijk.
Vermoedelijk wachten de meeste gemeenten tot op
het ogenblik dat ze de gecoro echt nodig hebben
en ze een plan of probleem voor advies willen
voorleggen. De lijst met gemeenten die niet in orde
zijn, wordt alleszins nog steeds korter, aangezien er
nog geregeld dossiers voor goedkeuring worden in-
gediend.

In afwachting van de samenstelling van een gecoro
kan een gemeente zonder probleem rechtsgeldig
gemeentelijke ruimtelijke plannen goedkeuren. In
de overgangsbepalingen van het decreet, meer be-
paald in artikel 177, is vastgelegd dat, in afwachting
van de goedkeuring van de gecoro, de gemeentelij-
ke of regionale commissie van advies voor ruimte-
lijke ordening de taken van de gecoro uitoefent. In

-863- Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  –  18 november 2002



het verleden werden niet zoveel gemeentelijke
commissies van advies opgericht. Daarnaast is er in
alle provincies een procoro opgericht die de taken
van de regionale commissie van advies overneemt.
In de praktijk zullen het dan ook de procoro's zijn
die de ruimtelijke plannen van deze gemeenten ad-
viseren (procoro : provinciale commissie voor ruim-
telijke ordening  –  red.).

Het feit dat gemeentelijke ruimtelijke plannen
dankzij de overgangsregelingen te allen tijde kun-
nen worden geadviseerd door een ander adviesor-
gaan, doet niets af aan het feit dat alle gemeenten
zelf een gecoro moeten hebben. Als op termijn
blijkt dat bepaalde gemeenten nog altijd geen ge-
coro hebben opgericht, dan zal ik het niet nalaten
om deze gemeenten schriftelijk aan te sporen om
wel een gecoro op te richten. Voorlopig zijn er
evenwel geen redenen om aan te nemen dat som-
mige gemeenten zouden weigeren om een gecoro
op te richten.

Vraag nr. 175
van 20 september 2002
van mevrouw ISABEL VERTRIEST

Afbakening grootstedelijk gebied Gent  –  Stand van
zaken

Vorig parlementair werkjaar reeds heeft collega
Patrick Lachaert in de Commissie voor Leefmilieu,
Natuurbehoud en Ruimtelijke Ordening vragen
gesteld over de afbakening van het grootstedelijk
gebied Gent en de commotie die in de gemeenten
rond Gent daarover is ontstaan.

Er heerste immers nogal wat vrees in de omliggen-
de gemeenten dat opname in het grootstedelijk ge-
bied van een deel van de gemeente zou betekenen
dat de stad Gent er ook aanspraak op zou kunnen
maken, wat natuurlijk totaal niet de bedoeling is
van de ruimtelijke afbakening.

Maar genoeg commotie dus om de meeste gemeen-
ten rond Gent zeer negatief te doen staan tegen-
over de afbakening.

Er zijn nu enkele maanden overheen gegaan, van-
daar volgende vragen.

1. Wat is de huidige stand van zaken van het afba-
keningsproces voor het grootstedelijk gebied
Gent ?

2. Wat zijn de reacties van de randgemeenten ?

3. Zijn er nog problemen in het overleg met de
verschillende gemeenten en zo ja, welke proble-
men in welke gemeente ?

4. Wat is de timing voor het verder verloop van de
procedure ?

Antwoord

1 en 2. Op 2 juli 2002 werd het overleg over de af-
bakening van het grootstedelijk gebied afgeslo-
ten met een vergadering van het projectteam.
Op basis van de geformuleerde opmerkingen
werd het eindrapport "Voorstel van afbake-
ning" een laatste keer aangepast. Het eindrap-
port wordt nu voorgelegd aan de betrokken ge-
meentebesturen en aan de provincie, zodat zij er
in de loop van de maanden oktober/november
hun standpunt over kunnen bepalen.

Voorafgaand aan de vergadering van 2 juli heb
ik, op hun verzoek, de burgemeesters van de
randgemeenten ontvangen op 25 juni 2002.
Daarbij is onder meer de bekommernis geuit
dat het afbakeningsproces, dat gericht is op de
ruimtelijke aspecten, ook effecten zou kunnen
hebben op bestuurlijk vlak, wat geenszins het
geval is.

Mijn standpunt is dat deze afbakeningsproces-
sen alleen de basis moeten vormen voor beslis-
singen op het vlak van de ruimtelijke ordening,
via de opmaak van gewestelijke ruimtelijke uit-
voeringsplannen. Verder kunnen de gemeenten
voorzover zij dat wensen, natuurlijk samenwer-
ken om de ruimtelijke opties van de afbakening
te realiseren.

3. Zoals hierboven aangegeven, is het te vroeg
voor de definitieve standpunten van de gemeen-
ten.

In juni opteerden de gemeenten Melle en Lo-
christi ervoor in het geheel niet tot het grootste-
delijk gebied te behoren. Op basis van afweging
van alle elementen heeft mijn administratie in
het eindrapport "Voorstel van afbakening" een
nieuw, aangepast voorstel opgenomen. De ge-
meenten wordt nu verzocht daarover hun stand-
punt te bepalen.

4. De betrokken gemeenten en de provincie krij-
gen nu de tijd om hun standpunt te formuleren
over het eindrapport.
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Tegen het einde van het jaar verwacht ik hier
duidelijkheid, zodat op dat ogenblik alle ele-
menten bekend zijn om het gewestelijk ruimte-
lijk uitvoeringsplan voor de afbakening te finali-
seren.

In het voorjaar kan dan de goedkeuringsproce-
dure opgestart worden met in eerste instantie
een plenaire vergadering met alle betrokken be-
sturen.

Vraag nr. 176
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Zenderparken  –  Bouwvergunningen

Voor het bouwen van een zenderpark zijn er
meestal bouwvergunningen nodig.

1. Kan de minister een overzicht geven van de ter-
mijnen (datum indiening en aflevering) voor de
bouwvergunningen die noodzakelijk waren
voor de uitbouw van een zenderpark respectie-
velijk voor 4FM en Q-Music ?

2. Wat is de reden voor de verschillen ?

3. Werden er ook bouwvergunningen voor zender-
parken geweigerd ? Voor wie en wat was de
reden ?

Antwoord

1. Op naam van 4FM of Q-music is slechts één
bouwaanvraag bij mijn administratie bekend.
Het betreft een aanvraag van 4FM Groep in
Genk. Deze aanvraag werd vanwege de ligging
in een BPA rechtstreeks vergund door de ge-
meente op 20 februari 2002, nadat het ont-
vangstbewijs door de gemeente afgeleverd werd
op 4 januari 2002 (BPA : bijzonder plan van
aanleg  –  red.).

Redenen voor het feit dat slechts één aanvraag
bekend is, kunnen velerlei zijn. De aanvragen
kunnen bijvoorbeeld ingediend zijn onder ande-
re namen. Ook is het mogelijk dat deze onder-
nemingen gebruikgemaakt hebben van de vrij-
stellingen opgenomen in het besluit van de
Vlaamse regering van 14 april 2000 tot bepaling
van de vergunningplichtige functiewijzigingen

en van de werken, handelingen en wijzigingen
waarvoor geen stedenbouwkundige vergunning
nodig is, gewijzigd bij het besluit van de Vlaam-
se regering van 26 april 2002.

Artikel 3 stelt onder meer vrij van stedenbouw-
kundige vergunning : "16° de plaatsing van een
zend- en ontvanginstallatie voor telecommuni-
catie op een bestaande vergunde pyloon of mast
mits de hoogte niet toeneemt, en de bijbehoren-
de technische installatie geplaatst wordt onder
of onmiddellijk aansluitend bij die pyloon of
mast of ondergronds".

2. Er zijn geen verschillen.

3. Neen.

Vraag nr. 177
van 20 september 2002
van de heer JOHAN DE ROO

Bouwvergunningen  –  Administratieve behandeling

1. Kan de minister een overzicht geven per provin-
cie van het aantal beroepen ingediend bij de ge-
machtigde ambtenaar m.b.t. bouwvergunningen,
dit in verhouding tot het aantal voorgelegde
dossiers en voor de jaren 2000 en 2001 ?

2. Hoeveel beroepen werden door de minister per
provincie ingewilligd in 2000 en 2001 ?

3. Welke maatregelen worden door de minister
genomen om de wachtlijsten te verkleinen ?

Wat is de stand van zaken m.b.t. de bekende
personeelsproblematiek binnen de provinciale
afdelingen Ruimtelijke Ordening ?

Antwoord

1. Hieronder volgt het overzicht van de beroepen
van de gemachtigde ambtenaar, volgens artikel
53, § 2 van het decreet betreffende de ruimtelij-
ke ordening, gecoördineerd op 22 oktober 1996,
ingesteld bij de minister :

A. Aantal beslissingen van de bestendige depu-
tatie, ter evaluatie voorgelegd aan de ge-
machtigde ambtenaar (waartegen derhalve
beroep mogelijk was) :
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Jaar 2000

ROHM Antwerpen 161
ROHM Limburg 457
ROHM Oost-Vlaanderen 352
ROHM Vlaams-Brabant 217
ROHM West-Vlaanderen 301

Totaal 1.488

Jaar 2001

ROHM Antwerpen 209
ROHM Limburg 374
ROHM Oost-Vlaanderen 326
ROHM Vlaams-Brabant 184
ROHM West-Vlaanderen 329

Totaal 1.422

B. Aantal beroepen van de gemachtigde ambte-
naar :

Jaar 2000

ROHM Antwerpen 18
ROHM Limburg 45
ROHM Oost-Vlaanderen 167
ROHM Vlaams-Brabant 91
ROHM West-Vlaanderen 119

Totaal 440

Jaar 2001

ROHM Antwerpen 71
ROHM Limburg 47
ROHM Oost-Vlaanderen 145
ROHM Vlaams-Brabant 66
ROHM West-Vlaanderen 56

Totaal 385

(ROHM : Ruimtelijke Ordening, Huisvesting en
Monumenten en Landschappen  –  red.)

2. Aantal beroepen van de gemachtigde ambte-
naar door mij ingewilligd :

Jaar 2000

ROHM Antwerpen 16
ROHM Limburg 27
ROHM Oost-Vlaanderen 78
ROHM Vlaams-Brabant 32
ROHM West-Vlaanderen 43

Totaal 196

Jaar 2001

ROHM Antwerpen 15
ROHM Limburg 35
ROHM Oost-Vlaanderen 114
ROHM Vlaams-Brabant 44
ROHM West-Vlaanderen 47

Totaal 255

3. Volgende maatregelen zijn in 2002 genomen om
de bekende achterstanden inzake de behande-
ling van stedenbouwkundige aanvragen bij de
buitenafdelingen van de administratie Ruimte-
lijke Ordening, Huisvesting en Monumenten en
Landschappen (Arohm) verder te reduceren :

– het in maart van dit jaar beëindigde, zes
maanden durende achterstandsproject
(proefproject) ;

– het verder doorschuiven van taken die niet
van Vlaams belang zijn naar de lokale over-
heid (vrijstelling verplicht advies van de ge-
machtigde ambtenaar) en de uitbreiding van
de vrijstelling van vergunningplicht, door
middel van de aanpassing van het desbe-
treffende uitvoeringsbesluit ;

– de aanwerving van personeel om de achter-
standen mee te helpen wegwerken, echter op
contractuele basis (zie verder) ;

– het voorstel van decreetwijziging om in de
toekomst de gemeente de mogelijkheid te
geven desnoods voorbij te gaan aan de ad-
viesplicht van de gemachtigde ambtenaar
(eens de vastgestelde termijn is verstreken).

Wat de personeelsproblematiek betreft, dient te
worden gewezen op volgende knelpunten :

– omdat de PIP/PEP "Vergunnen" nog niet
definitief is goedgekeurd (procedure wel lo-
pende), kan momenteel in principe slechts
contractueel personeel worden aangeworven
(tenzij vervangingswervingen) ; meestal gaat
het in de praktijk slechts over tijdelijke
krachten die, eens ze vast werk krijgen aan-
geboden, de administratie opnieuw verlaten ;

– het personeelsverloop is daardoor nog rela-
tief groot ;

– ruimtelijke ordening is geen eenvoudige
kwestie, zodat enerzijds het aanbod aan kan-
didaten voor aanwerving relatief beperkt is,
maar anderzijds ook de opleidingstermijn
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vrij lang is ; rendement is dus pas mogelijk na
enige tijd.

(PIP/PEP : procesimplementatie personeelsplan-
ning  –  red.)

Vraag nr. 1
van 26 september 2002
van mevrouw ISABEL VERTRIEST

Kastelensite Gent  –  Ruimtelijk uitvoeringsplan

De Vlaamse regering heeft bij haar aantreden de
aanleg van stadsbossen prioritair gesteld bij de in
het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen opgeno-
men bosuitbreiding van 10.000 hectare. Een van de
stadsbosprojecten, gesteund door Vlaams Gewest,
provincie en gemeente, is de Kastelensite in Gent
en De Pinte.

Een van de stappen in de uitvoering is de opmaak
van een ruimtelijk uitvoeringsplan (RUP).

Tijdens de voorbije maanden is er deining ontstaan
over dit ruimtelijk uitvoeringsplan. Want naast het
project Stadsbos zou een oud project mee opgedo-
ken zijn in dit RUP, namelijk de oude droom van
de stad Gent om de gronden in eigendom van de
stad voor industrie te bestemmen, meer specifiek
voor wetenschapspark. Het gebied is echter be-
schermd om zijn landschappelijke waarde.

Daardoor krijgt wat eens een positieve boodschap
was inzake ruimtelijke ordening, een wel zeer ne-
gatieve bijklank.

1. Wat is de huidige stand van zaken m.b.t. de uit-
werking van het Ruimtelijk Uitvoeringsplan
Kastelensite Gent ?

2. Welke timing is vooropgesteld voor het verdere
verloop van de procedure ?

3. Wordt inderdaad aan het groene RUP een in-
dustrieterrein gekoppeld ?

4. Kan een landschappelijk waardevol gebied via
het RUP worden aangetast ?

Antwoord

1. De ruimtelijke visievorming rond de Kastelensi-
te, in het kader waarvan onder meer in bebos-
sing voorzien wordt, is zoals de Vlaamse volks-
vertegenwoordiger weet een onderdeel van het

afbakeningsproces voor het grootstedelijk ge-
bied Gent. Daarover heb ik reeds meegedeeld
dat het overleg werd afgerond op 2 juli 2002 en
dat het eindrapport nu is voorgelegd aan de be-
trokken gemeentebesturen en aan de provincie.
Zij zullen er in de loop van de maanden okto-
ber/november hun standpunt over bepalen.

In het afbakeningsproces wordt geopteerd voor
vier groenpolen, waarvan de zogenaamde Kas-
telensite er één is. Wegens de landschappelijke
kwaliteiten ervan en wegens de vele uiteenlo-
pende ruimteclaims op het gebied heb ik mijn
administratie een voorstudie laten uitvoeren.
Deze voorstudie heeft een samenhangende
ruimtelijke visie opgeleverd.

Op basis van de uitgewerkte visie wordt geop-
teerd voor de ontwikkeling van "het stadsland-
schapspark Gent-De Pinte". Dit randstedelijk
groengebied is in de eerste plaats geschikt voor
aanleg van bossen, parken en stedelijke groen-
projecten met educatieve en recreatieve functie
en voor natuurontwikkeling. In dit multifunctio-
neel gebied blijft een belangrijke rol voor land-
bouw en wonen behouden.

De visie houdt de realisatie in van ongeveer 300
hectare bos (boskernen, veldbosjes, portaalbos-
sen), waarbij tegelijk de bestaande landschaps-
kwaliteit wordt versterkt. Voor hoogtechnologi-
sche bedrijvigheid wordt in een wetenschaps-
park voorzien ter hoogte van de campus Don
Bosco met ontsluiting op de Oudenaardsesteen-
weg. Ik beschouw deze visie als een evenwichtig
voorstel dat de basis kan vormen voor de inrich-
ting van het gebied en voor een gewestelijk
ruimtelijk uitvoeringsplan.

Ondertussen heb ik mijn administratie opdracht
gegeven de verdere uitwerking van deze ruimte-
lijke visie te coördineren voor volgende aspec-
ten :

– de bosontwikkeling en een duurzame land-
bouw ingebed in een stadslandschappelijk
kader (uitwerking door afdeling Bos en
Groen en VLM op basis van een onderling
protocol) ;

– het wetenschapspark (uitwerking door de
Universiteit Gent en de stad Gent) ;

– het infrastructuur- en ontsluitingsnetwerk
(uitwerking door Studiegroep Omgeving) ;
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– de site Reivissche met kantoor- en woning-
bouwontwikkeling (uitwerking door de stad
Gent) ;

– de site Heetschure met recreatieve ontwik-
keling (uitwerking door de gemeente De
Pinte).

Daarnaast vormt de voorstudie samen met de
verdere uitwerking een goede basis om de be-
trokkenen correct te informeren. Ik zal op korte
termijn bijkomende initiatieven nemen met be-
trekking tot communicatie, zodat de onrust
waar de Vlaamse volksvertegenwoordiger naar
verwijst zoveel mogelijk weggenomen kan wor-
den.

2. In het huidige opzet past de uitwerking rond het
stadslandschapspark Gent-De Pinte in de afba-
kening van het grootstedelijk gebied Gent.

Zoals gezegd, verwacht ik nog voor het einde
van het jaar de standpunten van de betrokken
gemeenten en de provincie over het voorstel
van afbakening. Op dat ogenblik zullen alle ele-
menten bekend zijn om het gewestelijk ruimte-
lijk uitvoeringsplan voor de afbakening te finali-
seren. Ook de werkzaamheden rond het stads-
landschapspark moeten dan voldoende ver ge-
vorderd zijn om de nodige elementen ervan te
kunnen opnemen.

In het voorjaar kan dan de goedkeuringsproce-
dure opgestart worden.

3. Het antwoord op deze vraag heb ik opgenomen
in mijn antwoord op de eerste vraag.

4. De voorstudie die is uitgewerkt, had als uit-
gangspunt onder meer het versterken van de
landschappelijke kwaliteit. Ik citeer uit de op-
drachtsomschrijving "De structuurschets geeft
de globale opties weer voor het gebied met bij-
zondere aandacht voor de bebossing en de ont-
wikkeling van de landschappelijke kwaliteiten
in het gebied".

Een aantasting van de landschappelijke kwali-
teit is mijns inziens niet aan de orde. De uitge-
werkte visie biedt hiervoor voldoende garanties.
Uiteraard doet dit niets af aan de vigerende be-
schermingsbesluiten (Kastelensite en Schelde-
velde/ Zevendreven). Mijns inziens moet, in
overleg met collega Van Grembergen, uitgaande
van de voorliggende ruimtelijke visie, deze pro-
blematiek in detail worden bekeken.

Deze oefening, die door mijn administratie
reeds is aangevat, zal mogelijk ook gevolgen
hebben voor het gewestelijk ruimtelijk uitvoe-
ringsplan. Daarin zullen de nodige voorschriften
opgenomen worden om de bestaande land-
schapswaarden te behouden en waar mogelijk
te versterken.

Vraag nr. 2
van 26 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Bouwvergunningen  –  Visum Orde van Architecten

Voor de aanvraag van een bouwvergunning (vol-
gens het besluit van de Vlaamse regering van 4 no-
vember 1997 tot vaststelling van de samenstelling
van het dossier voor de aanvraag om een bouwver-
gunning, hoofdstuk V), waarvoor een uitgebreide
dossiersamenstelling vereist is, is onder andere een
formulier noodzakelijk (waarvan het model gaat
als bijlage 3 van het besluit), ingevuld met de ge-
vraagde gegevens, gedateerd en ondertekend door
de aanvrager en door de architect als de medewer-
king van een architect volgens de wettelijke bepa-
lingen vereist is. De aanvrager kan dat formulier
verkrijgen bij de gemeente. Voorzover nodig
brengt de Orde van Architecten hierop een visum
aan.

Met het besluit van 17 januari 2002, gepubliceerd
in het Belgisch Staatsblad van 3 mei 2002, dat van
kracht werd op 2 juli 2002, wijzigt de Brusselse
Hoofdstedelijke regering de samenstelling van het
dossier voor de aanvraag van een stedenbouwkun-
dige vergunning en de documenten voor het indie-
nen van deze aanvraag. De belangrijkste wijziging
is wellicht dat het visum van de Orde van Architec-
ten niet meer tot de elementen behoort die nood-
zakelijk zijn voor het indienen van de aanvraag.

1. Wat wordt precies bedoeld in het kwestieuze
besluit, hoofdstuk V, artikel 16, 10 met "voorzo-
ver nodig brengt de Orde van Architecten hier-
op een visum aan" ?

2. Wat is het nut van dergelijk visum op het for-
mulier ?

3. Werd reeds overwogen om de vereiste van een
visum van de Orde van Architecten in Vlaande-
ren op te heffen, zoals de Brusselse Hoofdstede-
lijke regering deed ?
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Antwoord

1. Met deze tekst wordt bedoeld dat het visum
wordt aangebracht indien de medewerking van
een architect vereist is.

2. De wet van 20 februari 1939 op de bescherming
van de titel en van het beroep van architect be-
paalt in artikel 4 :

"De Staat, de provincies, de gemeenten, de
openbare instellingen en de particulieren moe-
ten een beroep doen op de medewerking van
een architect voor het opmaken van de plans en
de controle op de uitvoering der werken, voor
welke door de wetten, besluiten en reglementen
een voorafgaande aanvraag om toelating tot
bouwen is opgelegd.

Wat betreft de openbare instellingen en de par-
ticulieren, mogen er afwijkingen toegestaan
worden door de Gouverneur, op voorstel van
het Schepencollege der gemeente, waar de wer-
ken moeten uitgevoerd worden.

Bij een koninklijk besluit worden de werken
aangeduid waarvoor de medewerking van een
architect niet verplichtend zal zijn."

Particulieren die bouwen zonder architect of die
bouwen met een architect die door de Orde ge-
schorst is, begaan een overtreding van deze wet.
Het is ter bescherming van de particulier dat de
visumplicht reeds lange tijd is ingevoerd.

3. Mijns inziens wegen de voordelen van het visum
momenteel nog steeds op tegen nadelen. Het is
immers een administratieve verplichting voor
de architect, die hiervan goed op de hoogte is.

De particulier wordt niet nodeloos met bijko-
mende formaliteiten geplaagd.

Vraag nr. 4
van 26 september 2002
van de heer JOHAN DE ROO

Everbergbesluit  –  Draagwijdte

Inzake het dossier Hengelhoef ontstond heel wat
discussie en beroering. Vooral omtrent de toepas-
sing van de decreten op de ruimtelijke ordening.

In juni 2002 verschijnt in het Belgisch Staatsblad
het "Everbergbesluit". Deze wetswijziging geeft de

regering het recht om zonder bouwvergunning "ge-
meenschapsvoorzieningen" te vestigen in om het
even welk bestaand gebouw.

Kan de Vlaamse regering ook zo maar wijzigingen
doorvoeren op het vlak van ruimtelijke ordening
zonder de vereiste bouwvergunning ?

Antwoord

Het besluit van de Vlaamse regering van 26 april
2002 tot wijziging van het besluit van de Vlaamse
regering van 14 april 2000 tot bepaling van de ver-
gunningplichtige functiewijzigingen en van de wer-
ken, handelingen en wijzigingen waarvoor geen
stedenbouwkundige vergunning nodig is, wordt
soms verkeerdelijk aangeduid als het Everbergbe-
sluit. Dit besluit van de Vlaamse regering wijzigt
diverse bepalingen van het besluit van 14 april
2000.

Wat het aspect gemeenschapsvoorzieningen en
vergunningplichtige functiewijzigingen betreft, is
de wijziging die in het besluit van 14 april 2000
doorgevoerd wordt geen wijziging in de zin van het
besluit, maar een verduidelijking. Het standpunt
van de administratie Ruimtelijke Ordening is tel-
kens zo geweest dat een loutere functiewijziging,
zonder dat vergunningplichtige werken worden uit-
gevoerd, van een bepaalde functie naar de functie
gemeenschapsvoorziening geen stedenbouwkundi-
ge vergunning vereist (artikel 2, §1). Dit is trou-
wens het standpunt in de zaak Hengelhoef. Omdat
er daarover echter nogal wat discussie ontstaan is,
is dit nu verduidelijkt in het besluit van 26 april
2002, zodat er geen twijfel meer zou mogen be-
staan.

Deze vrijstelling van stedenbouwkundige vergun-
ning, zoals alle vrijstellingen van stedenbouwkundi-
ge vergunning trouwens, moet wel bekeken worden
binnen de context van de vigerende plannen van
aanleg.

De Vlaamse regering heeft in artikel 99, §2 van het
decreet van 18 mei 1999 houdende de organisatie
van de ruimtelijke ordening de delegatie gekregen
van het Vlaams Parlement om de lijst vast te stel-
len van de werken, handelingen en wijzigingen
waarvoor, wegens hun aard of hun omvang, geen
stedenbouwkundige vergunning vereist is. Het is
bijgevolg ook binnen deze delegatiebevoegdheid
dat een verduidelijking van bepalingen van zo'n
besluit moet gezien worden.
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Vraag nr. 5
van 26 september 2002
van de heer ERIK MATTHIJS

Herstelling landbouwwegen  –  Bouwvergunning

In het besluit van de Vlaamse regering tot bepaling
van de vergunningplichtige functiewijzigingen en
van de werken, handelingen en wijzigingen waar-
voor geen stedenbouwkundige vergunning nodig is
van 14 april 2000, wordt het volgende gesteld in ar-
tikel 3.

"Een stedenbouwkundige vergunning is niet nodig
voor de volgende werken, handelingen en wijzigin-
gen, die uitgevoerd mogen worden voorzover ze
niet strijdig zijn met de voorschriften van steden-
bouwkundige verordeningen, bouwverordeningen,
verkavelingsverordeningen, ruimtelijke uitvoe-
ringsplannen, plannen van aanleg, verkavelingsver-
gunningen, bouwvergunningen of stedenbouwkun-
dige vergunningen, onverminderd de bepalingen
van andere van toepassing zijnde regelgeving,

18° : het uitvoeren van de volgende werken op
openbaar domein, voorzover deze niet gelegen zijn
in ruimtelijk kwetsbare gebieden :

b) het aanbrengen van een andere verharding op
de rijweg of de vervanging van de bestaande ver-
harding, zonder verbreding van de rijweg, tenzij de
bestaande rijweg een aardeweg, grintweg, steen-
gruisweg of kasseiweg is. Deze mogen niet gelegen
zijn in een stads- of dorpsgezicht, noch in de on-
middellijke omgeving van een beschermd of voor-
lopig beschermd monument."

De uitzondering "tenzij de bestaande rijweg een
aardeweg, grintweg, steengruisweg of kasseiweg is"
stelt gemeentelijke en polderbesturen voor proble-
men inzake het herstellen van landbouwwegen.
Het vullen van putten in een menne met gemalen
steenpuin is geregeld aan de orde.

Het lijkt niet aangewezen dat hiervoor steeds een
administratieve procedure tot verkrijging van een
stedenbouwkundige vergunning moet worden in-
gezet.

Blijkbaar valt dus het vullen van een put met
steenpuin op een landbouwweg onder de uitzonde-
ringsregel van artikel 3, 18° b) van het besluit van
de Vlaamse regering van 14 april 2000 tot bepaling
van de vergunningplichtige functiewijzigingen en
van de werken, handelingen en wijzigingen waar-
voor geen stedenbouwkundige vergunning nodig is.

Waarom werd het onderhoud van dergelijke land-
bouwwegen (mennen) niet vrijgesteld van bouw-
aanvragen ?

Antwoord 

Mijns inziens is het plaatselijk vullen van putten in
landbouwwegen een handeling die beschouwd kan
worden als een normaal onderhouds- en instand-
houdingswerk dat geen betrekking heeft op de sta-
biliteit. Het is derhalve niet vergunningplichtig
overeenkomstig artikel 99 van het decreet van 18
mei 1999 houdende de organisatie van de ruimtelij-
ke ordening.

Wat wordt er dan wel bedoeld met :

"18° het uitvoeren van de volgende werken op
openbaar domein, voorzover deze niet gelegen zijn
in ruimtelijk kwetsbare gebieden :

b) het aanbrengen van een andere verharding op
de rijweg of de vervanging van de bestaande ver-
harding, zonder verbreding van de rijweg, tenzij de
bestaande rijweg een aardeweg, grintweg, steen-
gruisweg of kasseiweg is. Deze mogen niet gelegen
zijn in een stads- of dorpsgezicht, noch in de on-
middellijke omgeving van een beschermd of voor-
lopig beschermd monument "?

Hiermee wordt bedoeld dat men van een land-
bouwweg die een aardeweg, grintweg, steengruis-
weg of kasseiweg is, niet zonder vergunning een as-
faltweg, een betonweg en dergelijke mag maken.

Men kan daarentegen wel zonder vergunning van
een betonweg een asfaltweg. of een weg met klin-
kerverharding maken.

De wetsbepalingen moeten dus niet zo streng geïn-
terpreteerd worden als de Vlaamse volksvertegen-
woordiger meent.

Vraag nr. 6
van 26 september 2002
van de heer JOHAN DE ROO

Vereffening Gimvindus  –  Stand van zaken

Eén van de besluiten van de onderzoekscommis-
sie-Doel die op 12 mei 2000 door het Vlaams Parle-
ment was opgericht en die was belast met het pro-
bleem van mogelijke onzorgvuldigheden bij de toe-
kenning van scheepskredieten, was dat Gimvindus
moest worden vereffend.
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1. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de
vereffening van Gimvindus ?

2. Welke sectoren zijn reeds geprivatiseerd in dit
kader ?

Antwoord

De Vlaamse regering heeft op 1 december 2000 be-
sloten over te gaan tot de versnelde vereffening
van Gimvindus. Na het onderbrengen van de staal-
en textielactiva in twee dochterondernemingen, die
vervolgens werden ondergebracht in de Participa-
tiemaatschappij Vlaanderen (PMV), kreeg de
Raad van bestuur van Gimvindus de opdracht tot
het uitvoeren van de verdere feitelijke vereffening.
Mogelijkheden waren dat ofwel de participatie van
het Vlaams Gewest in Gimvindus door het gewest
zou worden verkocht, ofwel dat Gimvindus zelf al
haar activa en haar geschillen in één keer of in
delen zou verkopen.

In augustus 2001 heeft de raad van bestuur beslist
eerst verkennende gesprekken te voeren met de
belangrijkste betrokken tegenpartijen alvorens de
verkoopprocedure op te starten. De belangrijkste
contractuele tegenpartijen werd gevraagd een bod
uit te brengen op de onmiddellijke afkoop van hun
schuld aan Gimvindus of op het aandeel van Gim-
vindus in hun gemeenschappelijke participaties.
Gimvindus mocht echter geen enkel bod ontvan-
gen, zodat de raad van bestuur op 18 december
2001 heeft beslist om de openbare verkoopproce-
dure op te zetten.

Conform de aanbeveling van het Vlaams Parle-
ment schrijft de beheersovereenkomst van 31 juli
2001 voor dat Gimvindus de verkoop van het ge-
heel zo snel mogelijk moet realiseren en dat ze
daartoe een voorstel moet doen aan de bevoegde
minister. Op 30 januari werd een voorstel van ver-
koopprocedure voorgelegd aan de Vlaamse minis-
ter bevoegd voor het economisch overheidsinstru-
mentarium, die dit goedkeurde op 7 februari 2002
en waarvan de Vlaamse regering op 22 februari
kennis heeft genomen.

De verkoop van de aandelen Gimvindus door het
Vlaams Gewest of de verkoop door Gimvindus van
bepaalde onderdelen van haar activa zijn, volgens
het juridisch advies van het advocatenkantoor Stib-
be en Cleary Gottlieb, niet onderworpen aan de
wetgeving op de overheidsopdrachten. Bij de ver-
koop van de aandelen van Gimvindus geldt wel het
gelijkheidsprincipe. Dit impliceert dat de mededin-

ging voluit moet spelen door een passende bekend-
making.

De selectieprocedure is van start gegaan via een
uitnodiging tot kandidatuurstelling die werd gepu-
bliceerd in de financiële pers op 23 februari 2002.
Gimvindus heeft zich in deze procedure laten bij-
staan door Bank Degroof en het advocatenkantoor
Baker & McKenzie.

De selectieprocedure verliep in twee fasen en werd
voorafgegaan door een preselectie. De preselectie
en de twee fasen van de procedure zijn thans afge-
lopen.

De kandidaten, die op 15 april 2002 een indicatief
voorstel hadden ingediend voor de aankoop van
het geheel of van bepaalde delen van Gimvindus,
hebben  –  na een "due diligence"-onderzoek en na
kennis te hebben genomen  van voorstellen van
raamakkoorden ("term sheets")  –  een bindend
bod ingediend op 14 juni 2002 overeenkomstig de
geplande kalender.

Op basis van deze bindende biedingen heeft de
raad van bestuur van Gimvindus besloten, na een
definitieve selectie, exclusieve onderhandelingen
aan te gaan met de geselecteerde kandidaten met
het oog op het opstellen van gedetailleerde con-
tractuele documenten.

De selectie van de kandidaat-kopers vond plaats
onder meer op basis van volgende elementen :

– de prijs ;

– de betalingsmodaliteiten, met een voorkeur
voor een betaling in contanten bij het afsluiten
van de overeenkomst ;

– de contractuele voorwaarden (zoals opgenomen
in de "term sheets") ;

– het voorwerp van de transactie, met dien ver-
stande dat biedingen op activa enkel betrekking
kunnen hebben op vier categorieën tezamen of
afzonderlijk en dat indien wordt geboden op
alle activa tezamen, de transactie de vorm kan
aannemen van een verkoop van de aandelen
van de NV Gimvindus. De aangeboden activa
waren : de Hol-Chem-activa, de participatie in
Stork-Mec, de scheepskredieten, de Laeisz-
Holt-activa, twee claims door Gimvindus aange-
spannen tegen Fortis.

De definitief in aanmerking genomen biedingen
vertoonden volgende hoofdkenmerken :
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– ze hebben gezamenlijk betrekking op alle aan-
geboden activa ;

– de prijzen zijn globaal ongeveer 20 % lager dan
de totale boekwaarde van de desbetreffende ac-
tiva bij Gimvindus, waarvan de waarderingsre-
gels rekening houden met een versnelde ver-
effening. Dit kan worden verklaard onder meer
door het niet-homogeen karakter en de relatief
geringe schaal van de portefeuille kredieten, de
complexe juridische context en de illiquiditeit
van bepaalde activa, enzovoort.

Rekening houdende met het open karakter van
de selectieprocedure kan echter worden gesteld
dat de biedingen de marktvoorwaarden weer-
spiegelen ;

– een contante betaling op het moment van de af-
sluiting van de overeenkomsten ;

– een onmiddellijke en definitieve regeling van de
claims tussen Gimvindus en Fortis.

Wat de claims tussen Gimvindus en Fortis betreft,
werd hierbij rekening gehouden met recente analy-
ses van de advocaten die door Gimvindus met de
zaken zijn belast, met betrekking tot de slaagkan-
sen en de te verwachten ontvangsten.

Per 30 september 2002 zijn de overeenkomsten
met de kandidaat-kopers afgesloten. De door Gim-
vindus ontvangen bedragen en het vrijkomen van
de provisie voor de Begemann-claim, samen onge-
veer 58 miljoen euro, zullen worden besteed aan de
vervroegde terugbetaling van de renteloze achter-
gestelde schuld aan het Vlaams Gewest.

De door Gimvindus ontvangen bedragen worden
besteed aan de vervroegde terugbetaling van de
renteloze achtergestelde schuld tegenover het
Vlaams Gewest.

De raad van bestuur, wiens mandaat loopt tot
einde 2003, zal zich in de komende periode verder
inzetten voor de afwikkeling van de (feitelijke)
vereffening van Gimvindus. Dit houdt onder meer
in :

– de overdracht van Novovil NV naar PMV con-
form het beheerscontract ;

– de verdere behartiging van de betwistingen met
de fiscale administratie ;

– de opvolging van de vereffening van de Vlaam-
se Scheepsbouwmaatschappij ;

– de opvolging van nog lopende gerechtelijke
procedures ;

– de verkoop van het kantoorgebouw ;

– informatie aan Vlaams Parlement en Rekenhof.

Vraag nr. 8
van 4 oktober 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Universitaire interfacediensten  –  Social-profitsector

Op 13 september 2002 keurde de Vlaamse regering
een reglementair besluit goed dat de samenwer-
king tussen de Vlaamse universiteiten en bedrijven
stimuleert.

Dit betekent dat vanaf nu een structurele onder-
steuning voor dergelijke projecten mogelijk is.

Mag ik de minister vragen of deze maatregelen
ook van toepassing zijn voor social-profitinstellin-
gen, uitgebaat door openbare instellingen, door
VZW's, door private personen ?

Antwoord

Het besluit van de Vlaamse regering betreffende
de ondersteuning van interfaceactiviteiten geeft
uitvoering aan het decreet ter aanmoediging van
de technologische innovatie van 18 mei 1999. Tot
nu toe gebeurde de ondersteuning op basis van
jaarlijkse ad hoc besluiten.

Zoals omschreven in de tekst van het besluit, is de
financiële steun bedoeld voor de werking van de
interfacediensten aan de universiteiten van de
Vlaamse Gemeenschap. Dit sluit niet uit dat in de
toekomst de ondersteuning uitgebreid kan worden
naar Vlaamse hogescholen met onderzoeksactivi-
teiten.

Artikel 7 van de tekst van het besluit omschrijft het
doel van de financiële steun die gericht is op de uit-
bating van onderzoeksresultaten. Algemeen is de
financiële steun bestemd voor uitgaven voor initia-
tieven met betrekking tot : de bevordering van de
uitgaven samenwerking tussen de Vlaamse univer-
siteiten en bedrijven, de bevordering van de econo-
mische valorisatie van het universitaire onderzoek
en de bevordering van de oprichting van spin-off
bedrijven. In geen geval kunnen projecten gefinan-
cierd worden op basis van dit besluit.
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De door de Vlaamse volksvertegenwoordiger op-
gesomde categorieën maken geen deel uit van de
bovenstaande opsomming en zijn  geen instellingen
waar het uitvoeren en/of de exploitatie  en com-
mercialisering van onderzoeksresultaten deel uit-
maken van de activiteiten. Bijgevolg kunnen zij
geen aanspraak maken op de in het besluit bedoel-
de steun.

Vraag nr. 95
van 3 mei 2002
van mevrouw ANN DE MARTELAER

Tewerkstelling gehandicapten  –  Lokale besturen (2)

In schriftelijke vraag nr. 47 van 22 januari 2002
vroeg ik de minister in welke  mate het koninklijk
besluit van 23 december 1977 tot vaststelling van
het aantal personen met een handicap dat tewerk-
gesteld moet worden in provincies, gemeenten, ver-
enigingen en of agglomeraties van gemeenten, op-
gevolgd wordt. Uit het gecoördineerd antwoord,
verstrekt door minister Vogels, kon ik opmaken dat
men niet beschikte over recente cijfers. Via een
schrijven van 28 februari 2002 van het Ministerie
van de Vlaamse Gemeenschap werd naar de be-
trokken actoren een vragenlijst verzonden met be-
trekking tot deze cijfergegevens (gecoördineerd
antwoord : Bulletin van Vragen en Antwoorden nr.
14 van 14 juni 2002, blz. 1526  –  red).

Heeft de minister deze gegevens reeds ontvangen ?

Kan hij de gegevens meedelen die werden verkre-
gen na het verwerken van het enquêteformulier ?

Aanvullend antwoord

(Bijlage : resultaten van de enquête voor de provin-
cie Vlaams-Brabant. Deze bijlage ligt ter inzage bij
het Algemeen Secretariaat van het Vlaams Parle-
ment, dienst Schriftelijke Vragen  –  red.)

(Vorige antwoorden : Bulletin van Vragen en Ant-
woorden nr. 1 van 4 oktober 2002, blz. 238 en BVA
nr. 2 van 18 oktober 2002, blz. 482  –  red.)

Vraag nr. 147
van 4 september 2002
van de heer KRIS VAN DIJCK

Ambtenaren-CAO 2001-2002  –  Universitair Zie-
kenhuis Gent

Waarom geldt de collectieve arbeidsovereenkomst
(CAO) 2001-2002 m.b.t. vakantiegeld en einde-
jaarspremie niet voor de ambtenaren van het Uni-
versitair Ziekenhuis Gent ?

Antwoord

Het intersectoraal akkoord 2001-2002 "Kwantita-
tieve en kwalitatieve aspecten" dat op 21 juni 2001
werd afgesloten in het comité voor alle overheids-
diensten (comité A) is integraal van toepassing op
het Universitair Ziekenhuis Gent.

Dit intersectoraal akkoord bevat een luik kwanti-
tatieve aspecten en een luik kwalitatieve aspecten.
Het luik kwantitatieve aspecten behandelt volgen-
de elementen : lineaire loonsverhoging van 1 %
met automatische perequatie, verhoging van het
vakantiegeld en onderzoek naar de mogelijkheid
van een verhoging van de gewaarborgde pensioen-
minima welke slechts in aanmerking werden geno-
men voor de indexaanpassing sinds 1992. Er werd
in dit intersectoraal akkoord niets opgenomen over
de eindejaarspremie.

Wat het vakantiegeld betreft, werd overeengeko-
men dat de overheden zich in het perspectief van
de gelijkschakeling met de privé-sector inschrijven,
namelijk 92 % van een brutomaandloon. In dit sec-
toraal akkoord wordt als minimumdoelstelling 65 %
van het brutomaandloon vastgelegd. Sectoraal zal
worden onderhandeld over de tussenstappen tus-
sen het huidige vakantiegeld en het gestelde doel,
evenals de modaliteiten van uitvoering.

In het Sectorcomité XVIII Vlaamse Gemeenschap
en Vlaams Gewest werd op 8 november 2001 een
sectoraal akkoord 2001-2002 voor het Ministerie
van de Vlaamse Gemeenschap, de Vlaamse weten-
schappelijke instellingen en sommige Vlaamse
openbare instellingen afgesloten. In dit sectoraal
akkoord werden enkele Vlaamse openbare instel-
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lingen uitdrukkelijk uitgesloten van het toepas-
singsgebied, waaronder ook het Universitair Zie-
kenhuis Gent.

Bedoeling was dat voor deze Vlaamse openbare in-
stellingen aparte sectorale akkoorden zullen wor-
den afgesloten in het Sectorcomité XVIII en dus
ook voor het Universitair Ziekenhuis Gent.

Het principe is dat het intersectoraal akkoord
2001-2002, dat in comité A werd afgesloten en dat
mee werd ondertekend door de Vlaamse overheid,
moet worden uitgevoerd. Wat het sectoraal ak-
koord 2001-2002 betreft, dat in het Sectorcomité
XVIII is afgesloten, is het Universitair Ziekenhuis
Gent niet verplicht dit te volgen. Dit betekent dat
alleen elementen die voortvloeien uit het intersec-
toraal akkoord als verplichtende sectorale elemen-
ten kunnen worden beschouwd, en dit dan nog vol-
gens het federaal ritme.

De onderhandelingen met de drie representatieve
vakbonden in het Sectorcomité XVIII over een
apart sectoraal akkoord voor het Universitair Zie-
kenhuis Gent zijn reeds gestart en zijn op dit ogen-
blik nog niet afgerond.

Vraag nr. 148
van 4 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

"Brusselse Rand"  –  Terminologie

Nog altijd wordt door de Vlaamse administratie ge-
regeld de term Brusselse Rand gebruikt, in plaats
van Vlaamse Rand of Vlaamse Rand rond Brussel.
Dat was onder meer het geval in de omzendbrief
met betrekking tot het nieuwe gemeentefonds die
door de minister naar alle gemeenteraadsleden
werd verstuurd.

Is het niet aangewezen dat systematisch van die
laatste terminologie gebruik wordt gemaakt ?

Neemt de minister daartoe initiatieven ?

Antwoord

De Vlaamse volksvertegenwoordiger stelt volko-
men terecht dat het gebruik van de terminologie
"Brusselse Rand" voor de aanduiding van de
Vlaamse gemeenten rond Brussel niet wenselijk is
en dat het gebruik van de terminologie "Vlaamse

Rand" of "Vlaamse rand rond Brussel" inderdaad
meer dan aangewezen is.

In de omzendbrief met betrekking tot het nieuwe
gemeentefonds werd inderdaad de terminologie
"Brusselse Rand" gebruikt. Vanzelfsprekend is dit
niet bewust gebeurd, maar  veeleer uit onacht-
zaamheid, waarvoor mijn verontschuldiging.

Ik vraag de administraties die binnen mijn be-
voegdheidsdomeinen werken er alleszins op toe te
zien dat in de toekomst de juiste benaming wordt
gebruikt voor de aanduiding van de desbetreffende
Vlaamse gemeenten.

Vraag nr. 149
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Verwijlintresten  –  Stand van zaken

Zie :
Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening
Vraag nr. 169
van 20 september 2002
van de heer Carl Decaluwe
Blz. 857

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Dirk van Mechelen, Vlaams minister
van Financiën en Begroting, Innovatie, Media en
Ruimtelijke Ordening.

Vraag nr. 150
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Vlaamse Rand  –  Conseil consultatif des franco-
phones 

Op 5 juli 2002 verscheen in het Belgisch Staatsblad
het besluit van de Commission Communautaire
Française (Cocof) waarmee de "Conseil consultatif
des francophones des communes de la périphérie
bruxelloise" opnieuw opgericht werd. Voorafgaan-
delijk werd een eerder gelijkaardig besluit tot op-
richting van dit orgaan, dat de afgevaardigde van
het college van de Cocof en de Franstalige ge-
meenteraadsleden uit de Vlaamse Rand verenigt,
door de Raad van State vernietigd.
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Op mijn vraag om uitleg van 29 januari 2002 over
de eventualiteit van de heroprichting van de be-
wuste adviesraad bevestigde de minister dat dit een
bijzonder zwaarwichtig feit zou zijn. De minister
verklaarde ook dat  –  aangezien de rechtsmidde-
len uitgeput zijn  –  hij behalve politieke dwang,
discussie en politiek overleg, geen andere middelen
heeft om de naleving van het territorialiteitsbegin-
sel af te dwingen (Handelingen Commissieverga-
dering nr. 101, blz. 1-4).

Werden in dit verband reeds beslissingen of maat-
regelen genomen ?

NB. Een vraag over dit onderwerp werd eveneens
gesteld aan minister-president Dewael (vraag
nr. 49).

Antwoord

Het antwoord op deze vraag behoort tot de be-
voegdheid van de heer Patrick Dewael,
minister-president van de Vlaamse regering.

(Antwoord Patrick Dewael : blz. 732  –  red.)

Vraag nr. 151
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Intermosane Voeren  –  Taalwetgeving

De gemeente Voeren wordt op dit ogenblik nog al-
tijd bediend door de Luikse kabelmaatschappij In-
termosane.

Herhaaldelijk wordt mij gemeld dat mensen met
klachten of vragen bij Nederlandsonkundige werk-
nemers van Intermosane terechtkomen. Tevens
blijkt dat de techniekers die ter plaatse afstappen
om een euvel te verhelpen, evenmin het Neder-
lands machtig zijn.

Daarmee wordt mijns inziens telkens de taalwetge-
ving overtreden.

1. Is de minister op de hoogte van deze situatie ?

2. Werden er tijdens de legislatuur al stappen on-
dernomen om deze toestand te verhelpen ?

Antwoord

De Vlaamse volksvertegenwoordiger is er onge-
twijfeld van op de hoogte dat Intermosane, precies

door het lidmaatschap van de gemeente Voeren,
een gewestgrensoverschrijdende intercommunale
is, die onderworpen is aan het toezicht van de ge-
westen waarover het ambtsgebied zich uitstrekt.

Ik heb zelf tot op heden nog geen klachten ontvan-
gen over overtredingen van de taalwetgeving door
deze intercommunale.

Op grond van wat de Vlaamse volksvertegenwoor-
diger mij nu meldt, breng ik zowel Intermosane
zelf als de Waalse toezichthoudende overheid op
de hoogte van de mogelijke klachten. Ik deel hem
daarna het resultaat van mijn onderzoek mee.

Vraag nr. 152
van 20 september 2002
van de heer FILIP DEWINTER

Arimiles  –  Regeling

Zie :
Minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken
en Energie
Vraag nr. 381
van 20 september 2002
van de heer Filip Dewinter
Blz. 741

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Patrick Dewael, minister-president
van de Vlaamse regering.

Vraag nr. 153
van 20 september 2002
van de heer JAN LOONES

Provincieraadsverkiezingen 2000  –  Kanton Veurne

Bij de vorige verkiezingen van de provincieraad (8
oktober 2000) heeft in het kanton Veurne een her-
verkiezing plaatsgevonden omdat een bepaalde
partij niet op het computerstembiljet werd ver-
meld.

Een collega in de Kamer heeft daarover destijds
volgende vragen gesteld aan de federale minister
van Binnenlandse Zaken (parlementaire vraag nr.
484 dd. 9/01/2001 van de heer Karel Van Hoorebe-
ke, volksvertegenwoordiger) :
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"Op 19 december 2000 heeft u meegedeeld dat er
een onderzoek zou worden ingesteld.

1. Is het onderzoek reeds afgerond ? 

2. a) Wie is er verantwoordelijk voor de fout die
zich heeft voorgedaan ?

b) Is het diegene die het softwarepakket heeft
geïnstalleerd of is het het ministerie van Bin-
nenlandse Zaken of de hoofdverantwoorde-
lijke van het kanton of nog een andere partij ?

3. Zijn de bijkomende kosten voor de herverkie-
zing verhaald op de verantwoordelijke partij ? 

4. Hoeveel belopen de bijkomende kosten voor de
herverkiezing ?"

De federale minister antwoordde het volgende :

"Het parket van Veurne werd gevat door een
klacht inzake het incident dat geleid heeft tot de
vernietiging van de verkiezing van de provincie-
raad van 8 oktober 2000 in het kiesdistrict Veurne.

De resultaten van het gerechtelijk onderzoek en de
gevolgen ervan werden november 2001 niet mede-
gedeeld aan mijn departement, hoewel er hierom-
trent reeds verschillende brieven gericht werden
aan het parket van Veurne.

Ik wil er echter de aandacht van het geachte Lid op
vestigen dat sinds de inwerkingtreding van artikel 4
van de bijzondere wet van 13 juli 2001 houdende
overdracht van diverse bevoegdheden aan de ge-
westen en aan de gemeenschappen de verkiezing
van de provinciale organen tot de bevoegdheid van
de Gewesten behoort.

Het is dus de Vlaamse regering die moet beslissen
welk gevolg er uiteindelijk aan dit dossier gegeven
wordt." (Vragen en Antwoorden Kamer nr. 50-114
van 12 maart 2002, blz. 13508  –  red.)

1. Kan de minister inlichtingen verstrekken over
deze zaak ?

2. Welke bevindingen heeft dit onderzoek, gerech-
telijk en administratief, opgeleverd ?

3. Welke gevolgen zullen er gegeven worden aan
het dossier ?

Antwoord

Het parket van Veurne ontving inderdaad een
klacht inzake het incident dat geleid heeft tot de

vernietiging van de verkiezing van de provincie-
raad van 8 oktober 2000 in het kiesdistrict Veurne.

Tot op heden werden de resultaten van dit gerech-
telijk onderzoek nog steeds niet meegedeeld. Het
laatste schrijven van het Ministerie van Binnen-
landse Zaken gericht aan het parket van Veurne
dateert van 11 april 2001.

Ik kan de Vlaamse volksvertegenwoordiger mee-
delen dat ik intussen het parket van Veurne heb
aangeschreven om mij zo spoedig mogelijk de re-
sultaten van dit onderzoek te laten geworden,
zodat ik, als bevoegd minister, een passend gevolg
kan geven aan deze zaak. Zolang het gerechtelijk
onderzoek echter lopende is, kan ik niet optreden
in deze zaak.

Vraag nr. 154
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

St.-Genesius-Rode  –  "De Boomgaard"

Het OCMW van de faciliteitengemeente Sint-Ge-
nesius-Rode geeft een tijdschrift uit, De Boom-
gaard. Het is uitsluitend in het Nederlands opge-
steld.

De Franstalige versie, die wordt verspreid onder de
titel Le Verger, blijkt evenwel een aantal artikels te
bevatten die niet opgenomen zijn in De Boom-
gaard.

Mijns inziens vormt dit een overtreding op de taal-
wetgeving.

Welke maatregelen heeft de minister terzake geno-
men ?

Antwoord

Het door de Vlaamse volksvertegenwoordiger aan-
gehaalde probleem is mij tot op heden niet gesig-
naleerd.

Alvorens terzake een definitief standpunt in te
nemen en mij te beraden over eventueel te nemen
maatregelen, vraag ik de gouverneur van de pro-
vincie Vlaams-Brabant een onderzoek te doen
naar de concrete omstandigheden van deze zaak.

Zodra ik de resultaten van het onderzoek ken, zal
ik niet nalaten de Vlaamse volksvertegenwoordiger

Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  – 18 november 2002 -876-



hieromtrent in te lichten en de maatregelen te
nemen die terzake noodzakelijk zouden zijn.

Vraag nr. 155
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Brusselse Intercommunale Watermaatschappij  –
Vlaamse gemeenten

De Brusselse Intercommunale Watermaatschappij
verzorgt de waterbedeling van nogal wat Vlaamse
gemeenten.

Nochtans heeft alleen het Brussels Gewest in-
spraak in die maatschappij. Dit heeft tot gevolg dat
zij de taalwetgeving nogal eens naar eigen goed-
dunken durft toe te passen.

1. Kan de minister mij meedelen of en eventueel
hoe de Vlaamse overheid controle uitoefent op
de naleving van de taalwetgeving door deze in-
tercommunale in Vlaanderen ?

Is er controle op of inspraak in de benoemingen
die door de intercommunale worden gedaan ?

2. Wordt ernaar gestreefd om de waterbedeling in
Vlaanderen door Vlaamse instellingen te laten
organiseren ?

Antwoord

De bewering dat uitsluitend het Brussels Gewest
inspraak heeft in de Brusselse Intercommunale
Watermaatschappij is niet correct. Als gewestgrens-
overschrijdende intercommunale is zij onderwor-
pen aan het toezicht van alle gewesten waarover
haar ambtsgebied zich uitstrekt, dus in casu ook
het Vlaams Gewest. Dat toezicht geschiedt dus in
overleg en dat maakt de zaak niet eenvoudiger.

Alle beslissingen van een intercommunale vallen
onder het algemeen toezicht, ook benoemingen.
Zelf heb ik in de praktijk nog geen overtredingen
vastgesteld op de taalwetgeving, maar eventueel
kan de Vlaamse volksvertegenwoordiger mij hier-
omtrent concrete informatie bezorgen.

De watervoorziening is nog steeds een gemeente-
lijke bevoegdheid en de gemeenten beslissen au-
tonoom op welke wijze zij deze dienstverlening or-
ganiseren. Een door de overheid opgelegde samen-
werking tussen gemeenten is ongrondwettelijk.

Vraag nr. 156
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Wezembeek-Oppem  –  Taalaanhorigheidsregister

Uit het overzicht dat de minister mij bezorgde van
de beslissingen van de faciliteitengemeenten die
tijdens deze legislatuur geschorst werden, kan wor-
den opgemaakt dat het besluit van het college van
burgemeester en schepenen van de gemeente We-
zembeek-Oppem van 26 juli 2000 betreffende de
opname van de nieuwe inwoners in het gemeente-
lijk register van taalaanhorigheid door de minister
op 14 november 2000 vernietigd werd.

Op 18 juli 2000 vernietigde de minister overigens
ook het besluit van 23 juni 2000 betreffende het
aanleggen van een register volgens taalaanhorig-
heid. Uit het dossier betreffende de aanslagbiljet-
ten voor de gemeentelijke milieubelasting blijkt
evenwel dat het gemeentebestuur van Wezembeek-
Oppem nog altijd een dergelijk register hanteert.

Heeft de minister dit reeds laten natrekken ?

Heeft hij terzake maatregelen genomen ?

Antwoord

Zoals de Vlaamse volksvertegenwoordiger terecht
opmerkt, werd inderdaad het besluit van het colle-
ge van burgemeester en schepenen van Wezem-
beek-Oppem van 26 juli 2000 betreffende de opna-
me van nieuwe inwoners in het gemeentelijk regis-
ter van taalaanhorigheid vernietigd. Ook een voor-
afgaand besluit van 23 juni 2000 van hetzelfde ge-
meentelijk orgaan, waarbij beslist werd tot het aan-
leggen van bedoeld register, werd vernietigd.

Ik heb er tot op dit ogenblik geen weet van of een
dergelijk register nog steeds wordt gebruikt in de
gemeente Wezembeek-Oppem, zoals de Vlaamse
volksvertegenwoordiger beweert.

Ik geef echter onmiddellijk de gouverneur van de
provincie Vlaams-Brabant de opdracht de bewe-
ring van de Vlaamse volksvertegenwoordiger te
onderzoeken. Zodra ik de resultaten van dit onder-
zoek ken, zal ik niet nalaten de Vlaamse volksver-
tegenwoordiger hiervan in te lichten en zal ik de
maatregelen nemen die op dat ogenblik noodzake-
lijk zouden zijn.
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Vraag nr. 157
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Openbare bibliotheken en cultuurraden  –  Stand
van zaken

De verplichting om in iedere gemeente een biblio-
theek op te richten, werd bij het decreet lokaal cul-
tuurbeleid dat op 1 januari 2002 van kracht gewor-
den is, nogmaals bevestigd. Tevens is er een decre-
tale verplichting tot de oprichting van een gemeen-
telijk adviesorgaan voor cultuur.

Kan de minister mij in dat verband meedelen
welke Vlaamse gemeenten op dit ogenblik nog
geen openbare bibliotheek hebben, respectievelijk
geen cultureel adviesorgaan ?

Antwoord

1. Binnen het Vlaamse gewest zijn er momenteel
nog acht gemeenten die nog niet beschikken
over een gemeentelijke Nederlandstalige open-
bare bibliotheek conform het decreet op het lo-
kaal cultuurbeleid van 13 juli 2001.

Het betreft hier de gemeenten Bever, Boort-
meerbeek, Drogenbos, Halen, Horebeke, Kraai-
nem, Linkebeek en Voeren. Geen van deze ge-
meenten heeft in 2002 een aanvraag ingediend
om vanaf 2003 voor subsidiëring in aanmerking
te worden genomen.

Daarnaast wordt de Nederlandstalige openbare
bibliotheek van de gemeente Wezembeek-
Oppem reeds sedert 1 december 1998 niet meer
door de Vlaamse Gemeenschap gesubsidieerd,
omdat het gemeentebestuur weigert om de ver-
plichting na te leven dat minstens 75% van de
collectie gedrukte materialen uit Nederlandsta-
lige werken moet bestaan.

2. Inzake de gemeentelijke culturele raden kan
momenteel nog geen stand van zaken worden
gegeven.

Het reeds vermelde decreet op het lokaal cul-
tuurbeleid heeft het decreet van 24 juli 1991
houdende organisatie van het overleg en de in-
spraak in het gemeentelijk cultuurbeleid opge-
heven.

De gemeenten krijgen tot 31 december 2002 de
tijd om een nieuwe gemeentelijke cultuurraad
samen te stellen conform het nieuwe decreet.

Pas na afloop van de overgangsperiode kan dus
een uitspraak worden gedaan over welke ge-
meenten eventueel niet in orde zijn.

Vraag nr. 158
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

11 juli  –  Bevlagging federale gebouwen

In principe moet aan alle officiële gebouwen in
Vlaanderen op 11 juli de leeuwenvlag uithangen.

Uit het antwoord op een schriftelijke vraag van
collega Francis Van den Eynde in de Kamer van
Volksvertegenwoordigers blijkt dat de minister van
Defensie weigert om het betrokken decreet uit te
voeren, in tegenstelling tot andere federale minis-
teries met vestigingen in Vlaanderen (Vragen en
Antwoorden Kamer nr. 50-122 van 28 mei 2002, blz.
15343  –  red.).

1. Kan de minister meedelen of hij hiervan op de
hoogte was ?

2. Welke stappen heeft hij eventueel ondernomen
om ervoor te zorgen dat de federale overheid in
de toekomst in al zijn geledingen de Vlaamse
decreetgeving zou opvolgen ?

3. Werden er juridische acties ondernomen tegen
de onwettelijke toestand bij Landsverdediging ?

Antwoord

In het eerste deel van het antwoord op vraag nr.
265 van 9 april 2002 van de heer Francis Van den
Eynde waarnaar de Vlaamse volksvertegenwoordi-
ger verwijst, staat te lezen dat "de bevlagging van
kwartieren en militaire gebouwen is bepaald in het
reglement IF 140 "onderrichtingen aangaande
plechtigheden" hoofdstuk IV  –  sectie 42 en 43".
Dit reglement IF 140 bepaalt dat voor militaire ge-
bouwen of tribunes op 11 juli de nationale vlag uit-
sluitend in het "taalgebied van de Nederlandse cul-
tuurgemeenschap" en op nationaal grondgebied
moet worden gehesen. Op deze datum wordt de
vlag van de "Nederlandse cultuurgemeenschap"
eveneens gehesen samen met de nationale vlag.
Voorrang zal steeds aan deze laatste worden gege-
ven.

Als bijlage worden volgende documenten gevoegd :
schriftelijke vraag nr. 265 van de heer Francis Van
den Eynde van 9 april 2002, reglement IF 140,
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richtlijnen betreffende de bevlagging van militaire
gebouwen en kwartieren, nota betreffende de be-
vlagging van militaire gebouwen en kwartieren.

Deze bepaling is echter in tegenstrijd met het
derde deel van het antwoord van de bevoegde fe-
derale minister op voormelde parlementaire vraag
nr. 265, waarin de minister stelt dat "gezien het fe-
deraal karakter van landsverdediging, de kwartie-
ren en militaire gebouwen nooit bevlagd zijn met
de kleuren van gewesten en gemeenschappen tij-
dens feesten en verjaardagen van de betreffende
gewesten en gemeenschappen".

In antwoord op de parlementaire vraag nummer
158 van de Vlaamse volksvertegenwoordiger, kan
ik dan ook het volgende meedelen.

1. Ik was hiervan niet op de hoogte.

2. Ik heb in een brief gericht aan de minister van
Landsverdediging, met afschrift aan de eerste-
minister, gevraagd dat de federale overheid de
Vlaamse decreetgeving zou naleven.

3. Neen.

(Bovenvermelde bijlage ligt ter inzage bij het Alge-
meen Secretariaat van het Vlaams Parlement, dienst
Schriftelijke Vragen  –  red.)

Vraag nr. 159
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Openbare bibliotheken en cultuurraden  –  Facilitei-
tengemeenten

In een brief van 3 juni aan de minister wijzen de al-
gemeen directeur en de voorzitter van de VZW De
Rand erop dat een aantal overtredingen van facili-
teitengemeenten in het verleden nooit op doel-
treffende wijze werden bestraft.

Zo zijn er nogal wat problemen bij het afdwingen
van de decretale verplichting om een openbare bi-
bliotheek op te richten, evenals een gemeentelijk
cultureel adviesorgaan.

Er zijn evenwel geen sancties ingesteld voor
niet-naleving van die decreten. Met het oog op de
totstandkoming van het gemeentedecreet vraagt de
VZW De Rand dan ook aan de minister naar zijn
oplossingen voor dit probleem.

Kan de minister meedelen in welke zin hij op deze
mijns inziens terechte bekommernis van de VZW
De Rand heeft geantwoord ?

Antwoord

De Vlaamse volksvertegenwoordiger stelt terecht
dat het decreet van 13 juli 2001 houdende stimule-
ring van een kwalitatief en integraal cultuurbeleid
geen sancties bepaalt wanneer een gemeente, en
dat hoeven niet noodzakelijk de faciliteitenge-
meenten alleen te zijn, geen bibliotheek of  ge-
meentelijke culturele raad voor advies opricht.

Wat de gemeentelijke culturele adviesraad betreft,
bepaalt artikel 55 van voornoemd decreet dat de
gemeenten ertoe gehouden zijn één of meer ad-
viesorganen voor cultuur op te richten met het oog
op de organisatie van het overleg en de inspraak
bij de voorbereiding en de evaluatie van het cul-
tuurbeleid, inzonderheid bij de opmaak en de uit-
voering van een gemeentelijk cultuurbeleidsplan.
De gemeenten moeten voorts, in het kader van de
beleidsvoorbereiding en evaluatie, advies vragen
aan deze adviesorganen over alle aangelegenheden
bedoeld in artikel 4, 1° tot en met 10°, van de bij-
zondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming
der instellingen, met uitzondering van : 7° (jeugd-
beleid) en 9° (sport) indien de gemeenten tenmin-
ste hiervoor een afzonderlijk adviesorgaan hebben
opgericht (artikel 58 van dit decreet). De adviesor-
ganen kunnen ook op eigen initiatief advies uit-
brengen (artikel 59 van dit decreet). De gemeenten
zijn ten slotte verplicht de adviezen van de ge-
meentelijke culturele adviesorganen te volgen, zo
niet dienen zij te motiveren waarom zij deze advie-
zen niet opvolgen.

Binnen mijn bevoegdheden kan ik terzake enkel
optreden in het kader van het algemeen toezicht
tegen die besluiten van gemeenteoverheden waar-
voor het verplicht advies van de bedoelde advies-
raad werd gevraagd of in de gevallen waarin onge-
motiveerd van het advies wordt afgeweken. Ik zal,
in de gevallen waarin mij problemen met betrek-
king tot deze materie worden aangekaart, uiteraard
mijn toezichtbevoegdheid uitoefenen.

Wat de decretale verplichting betreft tot het op-
richten van een openbare bibliotheek, bepaalt arti-
kel 9 van het geciteerde decreet van 13 juli 2001
dat elke gemeente verplicht is, alleen of in samen-
werkingsverband met één of meer andere gemeen-
ten, een openbare bibliotheek op te richten en uit
te bouwen. Gemeenten met minder dan 750 inwo-
ners zijn van deze verplichting vrijgesteld. Ook hier
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is echter in het cultuurdecreet geen sanctie voorge-
schreven voor het geval dat gemeenten geen open-
bare bibliotheek oprichten.

Binnen mijn bevoegdheden in het kader van het al-
gemeen toezicht kan ik er enkel op toezien dat,
wanneer in de faciliteitengemeenten geen Neder-
landstalige openbare bibliotheek wordt opgericht,
eventuele subsidies die zouden worden verstrekt
aan Franstalige gemeentelijke bibliotheken, via de
gouverneur uit de gemeentelijke rekeningen wor-
den geschrapt.

Vraag nr. 160
van 20 september 2002
van de heer KRIS VAN DIJCK

Project "Vuur"  –  Evaluatie

Eind januari 2002 maakte de voorganger van de
minister, toenmalig minister van Cultuur Bert An-
ciaux, een project bekend waarbij 40.000 exempla-
ren van "Vuur", het boek van Bart Koubaa, win-
naar van de Debuutprijs 2001, gratis zouden wor-
den verspreid.

Naar aanleiding van een vraag om uitleg (van Ma-
rino Keulen) antwoordde op 21 maart 2002 dat het
hele project 75.000 euro zou kosten aan de Vlaam-
se Gemeenschap. De rest van de kosten zou gedra-
gen worden door auteur en uitgever. Het project
zou worden gesubsidieerd als een participatie-
project (programma 45.1, basisallocatie 33.07).

De minister stelde toen ook : "Ik heb dat boek ge-
selecteerd. Ik ben daarbij op zoek gegaan naar een
objectief criterium dat we ook de komende jaren
kunnen gebruiken. Daarom heb ik de Debuutprijs
2001 genomen. Ik hoop dat we volgend jaar kun-
nen kiezen." (Handelingen Commissievergadering
nr. 177 van 21 maart 2002, blz. 15-17  –  red.)

Bij de bespreking van de tweede aanpassing van de
uitgavenbegroting 2002 in de Commissie voor Cul-
tuur, Media en Sport van 5 juni 2002 kwam de ver-
spreiding van het boek eveneens ter sprake. Daar-
bij vielen twee zaken op : enerzijds werd hier het
boek "Vuur" gecatalogeerd onder noemer "Initia-
tieven voor leesbevordering" (programma 45.4, ba-
sisallocatie 33.21) ; anderzijds werd een evaluatie
van het project "Vuur" in het vooruitzicht gesteld.

Dit doet volgende vragen rijzen.

1. Is het project "Vuur" reeds volledig afgerond ?

2. Wat is de totale kostprijs van het project ? Is het
project in al zijn geledingen beperkt gebleven
tot de geraamde 75.000 ?

In welk begrotingsprogramma is het ingeschre-
ven ?

3. Is er zoals gepland reeds een evaluatie van het
project geweest of wanneer gebeurt dit ?

4. Door wie werd/wordt het project geëvalueerd,
wat is het resultaat van de evaluatie en zal het
project herhaald worden ?

Antwoord

1. Het project "Vuur" liep vooral tijdens de Lite-
raire Lente 2002 (april-mei). Binnen scholen-
projecten werd "Vuur" nog geïntegreerd in juni,
maar wij kunnen het nu als volledig afgerond
beschouwen.

2. Het project is absoluut beperkt gebleven tot de
geraamde 75.000 euro. De grootste kosten be-
stonden uit de aankoop van het boek. Boek.be,
de uitvoerder van het initiatief, heeft direct bij
de uitgever Querido aangekocht tegen de zeer
voordelige prijs van 1,15 euro + 6 % BTW. Voor
40.000 exemplaren : 48.760 euro. De overige
26.240 euro werden gespendeerd aan promotie
en distributiekosten.

Dit initiatief werd ingeschreven in het begro-
tingsprogramma 45.5.1227 : allerhande uitgaven
voor opdrachten ter bevordering van cultuur-
participatie. Tijdens de ontwikkelingsfase van
het project werd ook de piste gevolgd om het te
beschouwen als een "jeugdproject" en later als
een "leesbevorderingsproject". Uiteindelijk
bleek het project een breed publiek aan te spre-
ken en was leesplezier slechts één aspect. Van-
daar de kwalificatie als een "participatiepro-
ject".

3. In september 2002 werd het project geëvalueerd
met Boek.be en met de Canon-cultuurcel.

4. De evaluatie van het project leerde ons dat
vooral in het onderwijs en met de steun en be-
geleiding van de Canon-cultuurcel het project
zeer positief werd onthaald. Zowel de keuze
van het boek als de omkadering van het project
vielen in de smaak van jongeren en van oude-
ren. Het is zeldzaam dat een participatieproject
zowel jongeren in schoolverband, gepensioneer-
den in hun verenigingsleven, als mensen uit
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groepen die meestal uitgesloten zijn, kan aan-
spreken.

Het project zal in een variante vorm herhaald
worden. Het wordt opnieuw een boek dat breed
wordt verspreid. De verspreiding zal in het bre-
dere kader van de Literaire Lente 2003 worden
ingeschreven, maar ook in een literair project
dat tijdens lente en zomer 2003 aan de kust zal
lopen.

Vraag nr. 161
van 20 september 2002
van de heer JAN VERFAILLIE

Pilkem Ridge (Ieper)  –  Stand van zaken (2)

De afdeling Monumenten en Landschappen heeft
de site van Pilkem Ridge onderzocht met de be-
doeling deze voormalige frontstreek op zijn waar-
de te schatten.

De problematiek rond een eventuele bescherming
van Pilkem Ridge dient nog verder te worden uit-
gediept door een aantal opgravingen. De opgra-
vingswerken in de site Pilkem Ridge zouden van
start gaan begin september 2002.

Bovendien werd reeds een internationale onder-
zoekscommissie opgericht. Het verslag van de on-
derzoekscommissie werd verwacht begin septem-
ber.

1. Wat is de huidige stand van zaken rond de op-
gravingen op de site ?

Zijn de opgravingswerken reeds gestart ? Zijn
er al resultaten bekend ?

2. Is het eerste voorlopige verslag van de interna-
tionale onderzoekscommissie reeds klaar ?

Zo ja, wat zijn de conclusies van het verslag ?

Zo neen, hoe wordt de achterstand ten opzichte
van de vooropgestelde timing verklaard ?

Antwoord

1. Opgravingen

Medewerkers van het Instituut voor het Ar-
cheologisch Patrimonium hebben sinds begin
dit jaar veel literatuur en kaartenmateriaal ver-
werkt en heel wat veldkartering gedaan. Dit

leidde reeds tot interessante resultaten. Opgra-
vingen kunnen maar van start gaan zodra de
landbouwgewassen zijn geoogst ; zeer binnen-
kort dus. De archeologen willen zich baseren op
de aanbevelingen van de internationale onder-
zoekscommissie.

Einde dit jaar zal er een (voorlopig) rapport
klaar zijn over het gebied.

2. Internationale onderzoekscommissie

Drie buitenlandse onderzoekers werden aange-
zocht een onderzoek te doen naar de histori-
sche, archeologische en culturele betekenis van
het gebied rond Pilkem Ridge, het slagveld waar
de Eerste, Tweede en Derde Slag van Ieper wer-
den uitgevochten.

Een eerste deel van deze studie is klaar. Het
geeft aan om welke redenen dit deel van het
slagveld zo belangrijk is (historisch, archeolo-
gisch, maar ook om emotionele, genealogische,
educatieve, literaire en toeristische redenen).

Het rapport geeft ook een beschrijving van het
geplande tracé van de A19, aangevuld met mili-
taire en archeologische informatie.

De auteur geeft tevens een beknopte analyse
van de belangrijkste militaire gebeurtenissen op
dit deel van het front tussen oktober 1914 en
november 1918 en de materiële sporen die daar-
van nog zijn terug te vinden.

Ten slotte worden in dit deel en op het bijbeho-
rende kaartmateriaal aanbevelingen gegeven
voor archeologische opgravingen. Niet minder
dan vier plaatsen op het geplande tracé van de
A19, tussen Wieltje en Bikschote, worden ver-
meld als hoogst belangrijk en van eerste priori-
teit. De auteur geeft de vermoedelijke ligging
van onder meer verschillende "deep dugouts"
(Britse en Duitse) en van de "high command re-
doubt".

Een tweede deel van de studie zal dieper ingaan
op de historische betekenis van het slagveld van
Ieper, een derde deel ten slotte zal de krijgsver-
richtingen en het slagveld bekijken vanuit Frans
standpunt.

Het tweede en derde deel van de studie worden
volgende maand verwacht, conform de met de
onderzoekers afgesproken termijnen. Van
achterstand is dus geen sprake.

-881- Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  –  18 november 2002



Vraag nr. 121
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Verwijlintresten  –  Stand van zaken

Zie :
Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening
Vraag nr. 169
van 20 september 2002
van de heer Carl Decaluwe
Blz. 857

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister
van Financiën en Begroting, Innovatie, Media en
Ruimtelijke Ordening.

Vraag nr. 122
van 20 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Nederlands voor diplomaten  –  Evaluatie

Begin juni 2000 is een eerste groep van negentien
buitenlandse ambassadeurs van start gegaan met
een intensieve cursus Nederlands op maat. De cur-
sus werd blijkbaar aangeboden door de Vlaamse
minister van Buitenlands Beleid.

De respons op het aanbod  vanwege de diplomaten
was aanzienlijk. De vraag overtrof het huidige aan-
bod. Daarom zal nog een tweede groep geïnteres-
seerde diplomaten na de zomer starten. De taalles-
sen worden georganiseerd door een gespecialiseerd
taleninstituut en De Warande. De kosten van de
lessen zijn blijkbaar voor rekening van de Vlaamse
administratie Buitenlands Beleid.

Dit initiatief is zinvol om de situatie in ons land in
het buitenland te verduidelijken. Toch roept dit
ook vragen op als men de vergelijking maakt tus-
sen dit aanbod en de wachtlijsten voor "gewone"
burgers.

1. Hoeveel personen ging op het aanbod in en kre-
gen reeds een intensieve cursus ?

2. Hoeveel uren Nederlands houdt dit concreet in ?

3. Werden er nog andere "vakken" gegeven ?

4. Wat houdt het aanbod "op maat" concreet in ?

5. Hoeveel kosten deze lessen aan de Vlaamse ad-
ministratie Buitenlands Beleid ? Waar is dit op-
genomen in de begroting ?

Antwoord

1. De eerste reeks initiatiecursussen is van start
gegaan begin juni 2002 en beëindigd midden juli
2002. Aangezien 23 ambassadeurs geïnteres-
seerd waren, dienden twee lessenreeksen te
worden georganiseerd. Er werden telkens acht
lessen gegeven van twee uur. Bijna alle deelne-
mers waren vragende partij voor een vervolg-
cursus.

Om gepast op deze behoefte in te spelen, zullen
zij vanaf begin oktober nog veertien extra les-
uren aangeboden krijgen. Tevens zal een nieuwe
lessenreeks worden georganiseerd voor de am-
bassadeurs die hun belangstelling reeds te ken-
nen gegeven hebben, maar nog niet aan bod
konden komen of zich pas vanaf september
konden vrijmaken. Zij krijgen de initiatie- en
vervolgcursus in een integraal pakket aangebo-
den. Momenteel zijn reeds tien ambassadeurs
hiervoor ingeschreven.

2. De initiatiecursus omvat zestien uren (8 sessies
van 2 uren). De vervolgcursus omvat veertien
uren (7 sessies van 2 uren).

3. Er werden en worden geen andere vakken ge-
geven.

4. Aangezien alle deelnemers beginners zijn,
wordt de helft van de initiatiecursus besteed aan
een gemeenschappelijk deel (voornamelijk
grammatica). De overige vier sessies zijn op
maat.

Zodoende moeten de ambassadeurs over vol-
doende taalkennis beschikken om zich in het
Nederlands uit te drukken bij officiële of repre-
sentatieve optredens. Concreet wil dit zeggen
dat zij bijvoorbeeld in staat moeten zijn een
korte voorstelling te geven van hun land (ge-
ografie, inwoners, politieke structuren, e.d.) en

VLAAMS MINISTER 
VAN ECONOMIE,BUITENLANDS BELEID
BUITENLANDSE HANDEL EN HUISVESTING

JAAK GABRIELS
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de elementaire beleefdheidsformules in het Ne-
derlands machtig zijn. Deze worden overigens
verder uitgediept in de vervolgcursus.

5. De totale kostprijs van de eerste twee lessen-
reeksen initiatiecursus Nederlands bedraagt
6.598,47 euro. De totale kostprijs van de twee
vervolgcursussen en de uitgebreide initiatiecur-
sus bedraagt 11.082,47 euro.

Beide worden aangerekend op basisallocatie
12.33 van programma 12.1 van de begroting
2002.

Vraag nr. 123
van 20 september 2002
van de heer FILIP DEWINTER

Airmiles  –  Regeling

Zie :
Minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken
en Energie
Vraag nr. 381
van 20 september 2002
van de heer Filip Dewinter
Blz. 741

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Patrick Dewael, minister-president
van de Vlaamse regering.

Vraag nr. 124
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Vlaamse Huisvestingsmaatschappij  –  Aanwerving
adviseur

Via de media werd vernomen dat bij de Vlaamse
Huisvestingsmaatschappij (VHM) een speciaal ad-
viseur werd benoemd ; dit niettegenstaande de per-
soneelsformatie niet voorziet in de functie van een
hooggekwalificeerd contractueel.

Daarnaast voorzien de statuten van de VHM niet
in een bevoegdheid terzake van de Vlaamse rege-
ring.

De Vlaamse regering kondigde aan dat Hanssens
en Partners een kandidaat zou selecteren op basis

van eigen kandidaten en via spontaan ingediende
sollicitaties.

1. Welke selectie werd concreet gevraagd ? Welk
profiel werd vooropgesteld ? Welke verloning
werd aangeboden ? Welke bijkomende informa-
tie werd hiervoor beschikbaar gesteld ?

2. Is het correct dat er twee opeenvolgende proce-
dures liepen : één rechtstreeks besteld door de
minister bij Hanssens en Partners, gevolgd door
één, eveneens rechtstreeks besteld door de mi-
nister, via Jobpunt Vlaanderen, die deze "bestel-
ling" doorplaatste bij datzelfde Hanssens en
Partners ?

3. Is het correct dat deze twee opeenvolgende pro-
cedures telkens dezelfde persoon als eerste
klasseerden ?

4. In zijn mededeling aan de Vlaamse regering van
31 mei 2002 meldde de minister dat Hanssens
en Partners werkte op basis van eigen kandita-
ten én van spontaan ingediende sollicitaties.

Was betrokkene een "eigen" kandidaat van
Hanssens en Partners of solliciteerde hij "spon-
taan" ?

5. Was betrokkene de enige valabele kandidaat
die door Hanssens en Partners werd voorgedra-
gen of waren er meerdere ?

Indien er meerdere waren, wie deed de uitein-
delijke selectie en op basis van welke elemen-
ten ?

6. Op basis van welke beslissingen, van wie (welk
orgaan van de vennootschap) en wanneer geno-
men, wordt betrokkene momenteel tewerkge-
steld bij de VHM ? Is het een arbeidsovereen-
komst als werknemer of een overeenkomst met
een zelfstandig consultant al dan niet via een
vennootschap ?

7. Wat is zijn juiste opdracht en wat zijn zijn ver-
antwoordelijkheden ?

Op basis van welke beslissing heeft hij zitting in
statutaire organen zoals de raad van bestuur ?

Op basis van welke beslissing heeft hij zitting in
interne organen zoals de directieraad ? Blijk-
baar valt human resources management (HRM)
immers onder zijn verantwoordelijkheden ; dit
is nochtans een bevoegdheid bij uitstek van de
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directieraad, waarvan de samenstelling decre-
taal vastligt ; kan dit alles wel ?

8. Welk salaris en welke aanvullende vergoedin-
gen en/of voordelen ontvangt de betrokkene
voor deze verantwoordelijkheden ?

Zijn er bijzondere clausules in de overeenkomst
(i.v.m. vervroegde onderbreking, onkostenno-
ta's e.d.) ?

Vindt de minister dit alles verantwoord, in over-
eenstemming met de effectieve verantwoorde-
lijkheden van betrokkene, en decent in verhou-
ding tot de verloning van ambtenaren ?

9. Wie ondertekende zijn arbeidsovereenkomst en
op basis van welke beslissing van welk orgaan ?

Antwoord

1. Wegens de complexiteit van de functie werd ge-
opteerd voor "search". Zowel de spontane kan-
didaten als de via search betrokken kandidaten
werden onderworpen aan de volgende testen :

a) carrière- en kennistest,
b) profieltest.

Volgend profiel werd vooropgesteld :

– universitaire vorming of gelijkwaardig met
een ruime ervaring op administratief  –  HR
–  financieel domein,

– ervaring in algemeen management,

– inzicht in de werking van de publieke sector.

Gedragskenmerken :

– voortdurend verbeteren,

– klantgerichtheid,

– samenwerken,

– teamleiderschap,

– analytisch denken,

– luistervaardigheid,

– richting geven,

– voortgangscontrole,

– standvastigheid.

Voor het vaststellen van het salarispakket werd
een analyse gemaakt (cfr. Haymethodologie)
gebaseerd op :

– complexiteit van de opdracht,

– doel van de functie,

– resultaatsgebieden,

– profielvereisten,

– beperkte duur van de opdracht.

2. Jobpunt Vlaanderen heeft conform de wetge-
ving op de overheidsopdrachten een Europese
aanbesteding gedaan om zijn contracten af te
sluiten met diverse rekruteringskantoren. Voor
"search" sloten zij een contract af met Hanssens
& Partners. Het is dan ook evident dat zij Hans-
sens & Partners met deze opdracht hebben be-
last.

Het is een feit dat ik in eerste instantie deze op-
dracht rechtstreeks aan Hanssens & Partners
had toegekend  –  aangezien achteraf bleek dat
dit niet de meest aangewezen weg was, werd ge-
vraagd aan Jobpunt Vlaanderen om de procedu-
re vooralsnog op kwaliteitselementen te contro-
leren en waar nodig conform de gebruiken voor
algemene besturen en vanuit de bekommernis
met betrekking tot zorgvuldigheid eventueel ge-
deeltelijk of geheel over te doen.

3. Verwijzend naar punt 2 is het niet onlogisch dat
twee keer dezelfde kandidaat werd voorgesteld.
De kandidaten die bij de herhaalde procedure
werden gescreend, scoorden minder goed dan
de voorgestelde kandidaat.

4. Betrokkene werd door Hanssens & Partners
voorgesteld na search. Evenwel werd hij ook
aan de screening onderworpen.

5. Er werden meerdere (drie) kandidaten voorge-
steld aan de selectiecommissie.

6. Met betrokkene werd een arbeidsovereenkomst
afgesloten voor de duur van één jaar.

De overeenkomst werd afgesloten door de
Vlaamse Gemeenschap, vertegenwoordigd door
de minister en de waarnemend administrateur-
generaal van de VHM enerzijds en betrokkene
anderzijds.

7. Betrokkene is, vanuit de visie en missie van de
instelling, verantwoordelijk voor het opzetten,
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uitwerken en geven van een aanzet tot imple-
mentatie van financiële, administratieve en HR-
systemen.

8. Zoals boven reeds vermeld, werd voor het vast-
stellen van het salaris van betrokkene een ana-
lyse gemaakt (cfr. Hay-methodologie).

Een salaris werd bepaald in overeenstemming
met zijn effectieve verantwoordelijkheden.

9. Op deze vraag werd onder punt 6 reeds een ant-
woord gegeven.

Vraag nr. 125
van 20 september 2002
van de heer ANDRE-EMIEL BOGAERT

Vlaamse Huisvestingsmaatschappij  –  Herstructure-
ring

De problematiek, onder meer behandeld in de be-
voegde commissie van het Vlaams Parlement, als-
mede de navolgende doorlichtingen en audits
m.b.t. de sociale huisvesting hebben duidelijk aan-
getoond dat er heel wat schortte aan de werking,
de transparantie en de doelmatigheid van zowel de
Vlaamse Huisvestingsmaatschappij (VHM), als de
verschillende socialehuisvestingsmaatschappijen
(SHM).

Nadat de bevoegdheid over deze sector in korte
tijd in handen van drie verschillende ministers was
en is gekomen, werd uiteindelijk een begin van op-
lossing voorgesteld. Na herhaaldelijk uitstel bracht
de minister als bevoegde minister dan toch uitein-
delijk op 23 juli laatstleden een werkbezoek aan de
VHM. Hieraan werd heel wat media-aandacht be-
steed.

Naar blijkt, werd een speciaal adviseur aangetrok-
ken voor een termijn van één jaar, terwijl een
waarnemend administrateur-generaal werd aange-
steld. Dit laatste ter vervanging van de vorige ad-
ministrateur-generaal, die een andere functie bin-
nen het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap
zou hebben gekregen. De vorige adjunct-admini-
strateur-generaal werd op zijn beurt getransfereerd
naar de provinciale diensten in Gent. Een andere
leidinggevende van de VHM, voorheen ook be-
trokken bij de algemene malaise aldaar, bleef blijk-
baar zonder enig probleem op post en zelfs op de-
zelfde post.

De officiële delegatie bestond tijdens voormeld
werkbezoek onder meer ook uit afgevaardigden

van de 121 SHM's. Er werden wel heel wat vragen
gesteld bij de aanwezigheid van de afgevaardigde
van de Kantonale Beringen, omdat uit de audits nu
juist was gebleken dat deze SHM één van de voor-
beelden was van hoe het niet moet. Dit alles be-
wijst ten volle dat er eigenlijk en ten gronde weinig
veranderd is en dat er feitelijk meer aan window
dressing wordt gedaan.

Anderzijds blijft de algemene vraag en oproep on-
beantwoord om over te gaan tot de nodige audits
bij de verschillende SHM's, teneinde finaal tot één
werkbaar en gedepolitiseerd huisvestingsbeleid te
kunnen komen. Ook vanuit de diverse fracties in
het Vlaams Parlement werd dergelijk dringend ver-
zoek geuit, doch het blijft blijkbaar in dovemans-
oren vallen.

1. Welke onder de bevoegdheid van de minister
genomen beslissingen van de raad van bestuur
van de VHM werden uitgevoerd in verband met
enerzijds het topmanagement van de VHM en
anderzijds de samenstelling en opdracht van de
raad van bestuur ?

2. Wat was de motivering van de aanstelling van
een speciaal adviseur en een waarnemend admi-
nistrateur-generaal ?

3. Wat was de motivering van de overplaatsing
naar andere administratieve diensten van de
twee vorige topmanagers van de VHM ?

4. Welke beslissingen werden door de VHM onder
het toezicht van de minister ten aanzien van de
zogenaamde "klokkenluiders" genomen ?

5. Wie was verantwoordelijk voor de samenstel-
ling van de officiële delegatie tijdens het werk-
bezoek van de minister op 23 juli ?

6. Zijn er momenteel ten aanzien van de VHM
nog interne en/of externe audits lopende en/of
gepland ?

7. Waarom blijven zowel de bevoegde minister, als
de VHM, als de verschillende SHM's de alge-
mene oproep tot het auditeren van de SHM's
negeren ?

Antwoord

1. Zoals reeds eerder in de bevoegde commissie
aangehaald, werden de beslissingen met betrek-
king tot enerzijds de waarnemend administra-
teur-generaal en de speciaal adviseur en ander-
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zijds het beleidsdomein Ruimte-Wonen-Onroe-
rend Erfgoed binnen Beter Bestuurlijk Beleid
genomen rekening houdende met het advies
van de raad van bestuur van de VHM van 26 fe-
bruari 2002.

2. Bij de invulling van het vernieuwd manage-
mentteam stond voorop een beroep te doen op
een team waarbinnen een grondige inhoudelijke
ervaring met de sector gekoppeld wordt aan de
managementervaring van een aan te werven
hooggekwalificeerd contractueelspeciaal advi-
seur.

3. Volgende motivering lag hier aan de basis :

– de menselijke aspecten ;

– het voorstel van de raad van bestuur van de
VHM om de leidende ambtenaren in het be-
lang van de dienst tijdelijk te schorsen, in-
dien bij het nastreven van een schikking met
betrokkenen geen oplossing gevonden kan
worden ;

– de voorkeur die ontegensprekelijk uitgaat
naar een minnelijke schikking met duidelijk
toegevoegde waarde voor de overheidssec-
tor, veeleer dan met behoud van salaris be-
trokkenen tijdelijk op non-actief te zetten.

4. Zoals bij elke ambtenaar wordt nauwgezet toe-
gezien op de concrete uitvoering van zijn of
haar opgedragen taak. De "klokkenluiders"
werden op andere diensten geplaatst en oefe-
nen aldus geen financiële inspecties meer uit.

5. De voorzitter van de VHM nodigde in overleg
met het kabinet de VVH en de VLEM, zijnde
de organisaties die enerzijds de huursector en
anderzijds de koopsector vertegenwoordigen,
uit op het werkbezoek van de minister op 23 juli
(VVH : Vereniging van Vlaamse Huisvestings-
maatschappijen ; VLEM : Vereniging van Vlaam-
se Landmaatschappijen  –  red.).

6. Zoals in de Commissie voor Binnenlandse Aan-
gelegenheden, Huisvesting en Stedelijk Beleid
meegedeeld, wordt door de interne audit mo-
menteel het administratief onderzoek bij de
VHM afgerond.

7. Ik verwijs hier naar mijn antwoord gegeven in
de Commissie voor Binnenlandse Aangelegen-
heden, Huisvesting en Stedelijk Beleid van 8
oktober 2002 op een vraag om uitleg van
Vlaams volksvertegenwoordiger Christian Ver-
ougstraete.

Het enige passende antwoord op deze proble-
matiek is een responsabilisering van de sector
door te voeren op alle vlakken, en dit zowel
naar de directeurs, de voorzitter, de raden van
bestuur, de regeringscommissarissen als de com-
missarissen-revisoren (Handelingen Commissie-
vergadering nr. 11, blz. 1-3  –  red.).

Vraag nr. 126
van 20 september 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Minderhedenverdrag  –  Stand van zaken

1. Kan de minister verduidelijken welke stappen
de Vlaamse regering nog heeft ondernomen na
de terugwijzing naar de bevoegde commissie
van het rapport-Nabholz-Haidegger door de
plenumzitting van de Raad van Europa ?

2. In een debat van 20 maart 2002 gaf minister Van
Grembergen aan dat van de meeste commissa-
rissen die het rapport bespraken en goedkeur-
den, wellicht "enkel de Vlaamse en de aange-
sproken commissarissen dit dossier kenden".

Werden de leden van de bevoegde commissie
van de Raad van Europa door afgevaardigden
van de regering benaderd teneinde hen de juiste
toedracht te geven over de communautaire situ-
atie in dit land ?

Werden er stappen ondernomen naar de rege-
ringen van de lidlanden, evenals naar de instan-
ties van invloedrijke politieke partijen ?

Worden op korte termijn nog initiatieven geno-
men ?

3. Thans liggen een dozijn of wat amendementen
voor.

Wat is daarin de inbreng geweest van de Vlaam-
se regering ?

Welke amendementen dienen te worden goed-
gekeurd opdat de Vlaamse regering het Minder-
hedenverdrag ter ratificatie aan het Vlaams Par-
lement zou voorleggen ?

Antwoord

1. Na de terugwijzing organiseerde de Vlaamse re-
gering nog twee bijeenkomsten met een aantal
Vlaamse leden van de parlementaire assemblee,
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telkens ter voorbereiding van de bijeenkomsten
van de Commissie Mensenrechten en Juridische
Aangelegenheden.

2. Een achttal centrale leden van de commissie
werden door de heer Vic Anciaux en vertegen-
woordigers van de Vlaamse regering benaderd.

Alle leden van de parlementaire assemblee ont-
vingen een document met een historische toe-
lichting en het Vlaamse standpunt inzake het
rapport-Nabholz. Dit document werd verspreid
in het Engels, Frans, Duits, Spaans, Russisch, Ita-
liaans en Nederlands.

Naar de regeringen van andere lidstaten werden
geen stappen ondernomen. De parlementaire
assemblee brengt immers vertegenwoordigers
uit de nationale parlementen van de lidstaten
van de Raad van Europa samen. Het Comité
van Ministers, waarin de regeringen zijn verte-
genwoordigd, speelt bij de totstandkoming en
de opvolging van de resolutie over minderhe-
den in België geen rol.

Aan de secretariaten van de politieke fracties
van de Raad van Europa werd het standpunt
van de Vlaamse regering overgezonden.

3. De amendementen werden, net zoals voor de
bijeenkomst in april, uitgewerkt door de admi-
nistraties Kanselarij & Voorlichting en Buiten-
lands Beleid van het Ministerie van de Vlaamse
Gemeenschap.

De resolutie werd intussen aanvaard door de
Raad van Europa. Ze heeft geen juridische
waarde. De aanneming ervan staat los van de
ratificatie van de Kaderconventie inzake natio-
nale minderheden. Deze zal enkel ter instem-
ming worden voorgelegd aan het Vlaams Parle-
ment wanneer in de daartoe opgerichte werk-
groep van de Interministeriële Conferentie Bui-
tenlands Beleid (ICBB) een consensus is be-
reikt over de definitie van het begrip "nationale
minderheid" en met inachtname van het voor-
behoud met betrekking tot de primauteit van de
grondwettelijke beginselen van de Belgische
staatsinrichting en van de taalwetgeving.

Vraag nr. 11
van 4 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Sportsubsidies voor jongeren  –  Maatschappelijke
groepen

Sportstimuli voor de jeugd zijn belangrijk zowel
voor de fysieke als voor de psychische en sociale
ontwikkeling van de jongeren.

Het is belangrijk ervoor te zorgen dat bij het geven
van stimuli alle groepen aan bod komen en reke-
ning te houden met de diversiteit.

Welk bedrag van de sportsubsidies voor jongeren
gaat specifiek naar :

– jongenssporten/meisjessporten ;

– migrantensportgroepen ;

– kansarmensportgroepen ;

– sportgroepen van personen met een handicap ?

Antwoord

Algemeen kan worden gesteld dat er geen duide-
lijk onderscheid kan worden gemaakt tussen jon-
genssporten en meisjessporten en dat er ook geen
strikt afgebakende subsidiëring voor jongens en
meisjes afzonderlijk bestaat. De cijfergegevens wor-
den gebaseerd op procentuele verhoudingen tussen
meisjes en jongens in relatie tot het totaal aange-
sloten leden van gesubsidieerde sportfederaties.

A. Binnen het Commissariaat-Generaal voor de
Bevordering van de Lichamelijke Ontwikkeling,
de Sport en de Openluchtrecreatie (Bloso) zijn
volgende subsidies ter beschikking gesteld.

1. Decretale subsidies

In het decreet van 13 juli 2001 houdende de
regeling van de erkenning en subsidiëring

VLAAMS MINISTER 
VAN SPORT EN BRUSSELSE 
AANGELEGENHEDEN

GUY VANHENGEL
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van de Vlaamse sportfederaties, de koepelor-
ganisatie en de organisatie voor de sportieve
vrijetijdsbesteding wordt een onderscheid
gemaakt tussen basisopdrachten en faculta-
tieve opdrachten, waarvoor respectievelijk
basissubsidies en aanvullende subsidies wor-
den toegekend.

De basisopdrachten bestaan uit het organise-
ren van sportbeoefening, de begeleiding van
de sportclubs, het organiseren van kaderop-
leiding en bijscholing voor de verantwoorde-
lijken van de sportfederaties en de sport-
clubs en het promoten van de eigen sport-
tak(ken). De facultatieve opdrachten be-
staan uit de opdrachten jeugdsport, sport-
kampen, topsport en prioriteitenbeleid.
Enkel sportfederaties die worden gesubsi-
dieerd voor de basisopdrachten kunnen in
aanmerking komen voor deze aanvullende
subsidies.

Subsidies voor jongeren  –  jongenssporten/
meisjessporten

Volgens het decreet wordt de jeugd inge-
deeld in enerzijds kinderen tot en met 11
jaar en anderzijds jongeren van 12 tot en met
18 jaar. In tabel 1 wordt in absolute cijfers en
procentueel het aandeel van de jongeren
weergegeven met betrekking tot het totaal-
aantal aangesloten leden van de gesubsi-
dieerde sportfederaties in 2001.

Gemiddeld maken jongeren (12 tot 18 jaar)
15,5 % van het totale ledenaantal, waarvan
7,4 % jongens en 8,1 % meisjes. In 2001 wer-
den voor een bedrag van 9.913.262 euro aan
basissubsidies toegekend aan de Vlaamse
sportfederaties. Rekening houdende met het
percentage aangesloten jongeren, komt dit
neer op een bedrag van 1.534.057,37 euro.
Procentueel omgerekend is er dan
731.684,17 euro voor de jongens en
802.373,20 euro voor de meisjes.
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Tabel 1 : Ledenaantallen gesubsidieerde sportfederaties in 2001

2001 Jongens Meisjes Totaal Jongens Meisjes Totaal

< 8 30.665 35.632 66.297 3,5 % 4,1 % 7,6 %
8 tot 11 47.586 55.868 103.454 5,4 % 6,4 % 11,8 %
Kinderen 78.251 91.500 169.751 8,9 % 10,5 % 19,4 %

12 tot 15 40.492 47.296 87.788 4,6 % 5,4 % 10,0 %
16 tot 18 24.107 23.544 47.651 2,8 % 2,7 % 5,5 %
Jongeren 64.599 70.840 135.439 7,4 % 8,1 % 15,5 %

Totaal aantal
leden 501.412 373.811 875.223 57,3 % 42,7 % 100,0 %

De aanvullende subsidies jeugdsport zijn be-
stemd voor projecten met als doelstelling de
sportparticipatie of de kwaliteit van de
jeugdsportwerking in de sportclubs te verho-
gen. Per project moet aan een aantal beoor-
delingscriteria worden voldaan, zoals een mi-
nimumdeelname van de beoogde clubs, het
aantal initiatieven, de geografische spreiding
en de eigen inbreng.

In tabel 2 wordt per sportfederatie een over-
zicht gegeven van de aanvullende subsidies
jeugdsport 2001. In totaal gaat het om een
bedrag van 629.390,11 euro. Indien dezelfde
percentages kinderen/jongeren en jongens/
meisjes worden toegepast, komt dit neer op
279.314,41 euro aan subsidies voor jongeren
of 133.221,82 euro voor de jongens en
146.092,59 euro voor de meisjes.



Tabel 2 : Aanvullende subsidies jeugdsport
2001

Sportfederatie Subsidies 2001
(euro)

Bond voor Lichamelijke Opvoe-
ding VZW 17.599,13

Federatie voor Algemene en 
Sportieve Gymnastiek VZW 45.223,86

Gezinssportfederatie BGJG VZW 10.457,83

Katholieke Vlaamse Turnfedera-
tie VZW 28.936,81

Koninklijke Belgische Korfbal-
bond  –  Vlaamse Liga  –  VZW 13.660,54

Landelijke Rijverenigingen VZW 74.368,06

Vlaams Verbond voor Oriënta-
tiesporten VZW 15.920,17

Vlaamse Atletiekliga VZW 47.156,46

Vlaamse Handbalvereniging VZW 55.776,04

Vlaamse Reddingscentra VZW 55.017,98

Vlaamse Rugbybond VZW 52.330,79

Vlaamse Squashfederatie VZW 21.178,34

Vlaamse Taekwondobond VZW 24.137,39

Sportfederatie Subsidies 2001
(euro)

Vlaamse Tennisvereniging VZW 39.969,48

Vlaamse Turnliga VZW 43.823,06

Vlaamse Volleybalbond VZW 45.207,45

Confederatie Watersport Vlaan-
deren VZW 14.587,22

Vlaamse Confederatie Sport en 
Recreatie VZW 24.039,47

Totaal 629.390,11

De aanvullende subsidies "sportkampen"
zijn bestemd voor de organisatie van sport-
kampen op initiatie- of vervolmakingsniveau
die plaatsvinden in internaatsverband gedu-
rende minimaal vijf opeenvolgende dagen op
één welbepaalde locatie en waarbij aan iede-
re deelnemer per dag minstens vier uur be-
geleide sportactiviteiten wordt gegeven.

In tabel 3 worden per sportfederatie het aan-
tal gesubsidieerde sportkampen georgani-
seerd voor 12- tot 18-jarigen, het aantal deel-
nemers en de toegekende subsidies in 2001
voor deze sportkampen weergegeven. In to-
taal gaat het om een bedrag van 207.417,92
euro. Rekening houdende met de hierboven
genoemde verhouding jongens/meisjes, komt
dit neer op 98.930,08 euro voor de jongens
en 108.487,84 euro voor de meisjes.
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Tabel 3 : Aanvullende subsidies sportkampen 2001

Sportfederatie Aantal Aantal Subsidies 
kampen deelnemers in 2001 (euro)

Bond van Manegerijscholen 18 615 23.006,38
Bond voor Lichamelijke Opvoeding VZW 35 822 26.434,15
Federatie Dans en Sport VZW 14 344 10.827,84
FROS Amateursportfederatie VZW 5 167 5.801,95
Gezinssportfederatie BGJG VZW 23 380 11.199,33
Gezinssportfederatie BGJG VZW 1 12 319,78
Katholieke Vlaamse Turnfederatie VZW 3 167 5.360,40
Kon. Belgische Korfbalbond  –  Vlaamse Liga VZW 3 80 2.781,37
Sporta Federatie VZW 83 2.113 77.443,18
Sportievak  –  Blijf Aktief VZW 27 487 19.716,46



Sportfederatie Aantal Aantal Subsidies 
kampen deelnemers in 2001 (euro)

Vlaamse Confederatie Sport en Recreatie VZW 9 471 16.506,34
Vlaamse Liga Gehandicaptensport VZW 1 9 778,29
Vlaamse Tafeltennisliga VZW 4 153 3.663,87
Vlaamse Turnliga VZW 3 97 3.578,59

Totaal 229 5.917 207.418,92
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De aanvullende subsidies "topsport" omvat-
ten onder meer de subsidies aan topsport-
scholen. Dit zijn scholen in het secundair on-
derwijs die overeenkomstig het topsportcon-
venant, dat een doorgedreven topsportoplei-
ding voor jongeren in combinatie met een
volwaardige schoolse vorming tot voorwerp
heeft, een studierichting topsport organise-
ren.

Tabel 4 geeft een overzicht van de toegeken-
de subsidies topsportscholen 2001. In totaal
gaat het om 4458.603,02 euro. Rekening hou-
dende met de verhouding jongens/meisjes in
de topsportscholen (nl. 51,53 % jongens en
48,47 % meisjes) betekent dit 236.318,14
euro voor de jongens en 222.284,88 euro
voor de meisjes.

Tabel 4 : Aanvullende subsidies topsport-
scholen 2001

Sportfederatie Subsidies 2001
(euro)

Vlaamse Atletiekliga VZW 77.144,51

Vlaamse Judofederatie VZW 33.888,26

Vlaamse Tennisvereniging VZW 76.089,41

Vlaamse Turnliga VZW 59.682,89

Vlaamse Handbalvereniging VZW 38.018,71

Vlaamse Volleybalbond VZW 61.731,83

Vlaamse Badmintonliga VZW 33.234,47

Vlaamse Tafeltennisliga VZW 21.360,44

Confederatie Watersport Vlaanderen 57.452,50

Totaal 458.603,02

Tabel 5 geeft een samenvatting van de ver-
schillend de subsidies aan jongeren. In totaal
gaat het om 2.479.392,72 euro subsidies voor
jongeren, waarvan 1.200.154,22 euro voor de
jongens en 1.279.238,50 euro voor de meisjes.

Tabel 5 : Subsidies 2001 voor jongeren

2001 Jongens Meisjes Jongeren

Basissubsidies 731.684,17 802.373,20 1.534.057,37
Jeugdsport 133.221,82 146.092,59 279.314,41
Sportkampen 98.930,08 108.487,84 207.417,92
Topsportscholen 236.318,14 222.284,88 458.603,02

Totaal 1.200.154,22 1.279.238,50 2.479.392,72



Subsidies voor jongeren  –  migrantengroepen

De facultatieve opdracht prioriteitenbeleid
heeft tot doel de sportparticipatie van bij-
zondere doelgroepen en hun aansluiting bij
een sportclub te bevorderen. Tot en met 2004
heeft het prioriteitenbeleid als thema "het
bevorderen van de gezamenlijke sportbeoe-
fening van allochtone en autochtone bevol-
kingsgroepen in de sportclubs". Het uitvoe-
ringsbesluit inzake prioriteitenbeleid gaat in
werking vanaf 1 januari 2003.

Momenteel werden twee aanvragen door de
sportfederaties ingediend. Dit zou een be-
drag betekenen van maximaal 14.800 euro.
Deze aanvullende subsidies zijn evenwel niet
specifiek gericht naar jongeren.

Subsidies voor jongeren  –  kansarmengroe-
pen

Decretaal worden geen subsidies uitgetrok-
ken die specifiek bestemd zijn voor kansar-
men. Dit zou een volgend thema kunnen
worden van het prioriteitenbeleid (op zijn
vroegst vanaf 2005).

Subsidies voor jongeren  –  personen met een
handicap

In 2001 werden drie sportfederaties voor
personen met een handicap gesubsidieerd.
Het gaat om Psylos VZW, de Vlaamse Fede-
ratie voor Gehandicaptensport en de Vlaam-
se Liga Gehandicaptensport VZW.

In tabel 6 worden het totaalaantal leden en
het aantal en percentage jongeren in 2001
van deze sportfederaties weergegeven. Tabel
7 vermeldt, rekening houdende met het per-
centage jongeren, de subsidiegroepen per
sportfederatie die in 2001 werden toegekend.
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Tabel 6 : Ledencijfers van de sportfederaties voor personen met een handicap

Sportfederatie Aantal aangesloten Aantal jongeren % jongeren
leden in 2001

Psylos VZW 2.646 62 3
Vlaamse Federatie voor Gehandicaptensport 4.254 91 2
Vlaamse Liga Gehandicaptensport VZW 1.939 317 17

Tabel 7 : Subsidiebedragen 2001 voor de sportfederaties voor personen met een handicap

Subsidies 2001

Sportfederatie Basissubsidies Sportkampen Totaal

Psylos VZW 3.108,14 0,00 3.108,14
Vlaamse Federatie voor Gehandicaptensport 3.016,89 0,00 3.016,89
Vlaamse Liga Gehandicaptensport VZW 21.373,94 778,29 22.152,23

Totaal 27.498,98 778,29 28.277,27



Samenvattend kan worden gesteld dat in
2001 1.200.154,22 euro subsidies naar jonge-
ren-jongens zijn gegaan, in 2001 1.279.238,50
subsidies naar jongeren-meisjes zijn gegaan,
via het prioriteitenbeleid in 2003 maximaal
14.800 euro subsidies naar migrantengroe-
pen zullen gaan, decretaal geen specifieke
subsidies zijn uitgetrokken voor jongeren-
kansarmengroepen en in 2001 27.498,98 euro
subsidies naar jongeren-personen met een
handicap zijn gegaan.

2. Projectsubsidies voor de gemeenten via het
contract Jeugdsport

(opgestart in 2000)

Via deze projectsubsidies is het de bedoeling
de driehoek sportclub  –  school  –  gemeente
inzake jeugdsport op lokaal vlak te realise-
ren.

De doelgroep zijn de kinderen  en jongeren
(6-18 jaar) met prioriteit voor de 12-18-jari-
gen.

De doelstelling van het Contract Jeugdsport
is alle niet-sportende jongeren aan te zetten
tot sportbeoefening (sportparticipatie verho-
gen). Hierbij wordt dus geen onderscheid ge-
maakt op basis van geslacht, allochtoon/au-
tochtoon of kansarm.

In 2002 doen 237 gemeenten (76 %) mee aan
het Contract Jeugdsport, waarbij 1.181 pro-
jecten werden goedgekeurd, voor een totaal-
bedrag van 2.231.000 euro.

B. Binnen de administratie Cultuur, afdeling Jeugd
en Sport, zijn volgende projecten van start ge-
gaan met betrekking tot jongeren en maat-
schappelijke groepen.

1. Projectsubsidie voor de campagne "Buurt-
sport"

De doelgroep voor deze subsidie zijn sport-
kansarme kinderen en jongeren, die meestal
niet door andere acties worden bereikt, die
zich niet aangetrokken voelen tot de tradi-
tioneel georganiseerde sport en voor wie
sporten niet evident is vanwege verschillen-
de drempels : financieel, sociaal, afstand,
geen sportinfrastructuur in de nabije omge-
ving, ...

Voor 2002-2003 wordt een subsidie van
100.000 euro uitgereikt ter ondersteuning
van de campagne "Buurtsport". De Buurt-
sportcoördinator reikt communicatie- en
promotiemiddelen aan, organiseert een aan-
tal trefdagen en een Buurtsporthappening en
ondersteunt plaatselijke acties.

Het zwaartepunt van de campagne ligt ech-
ter bij een aantal gemeenten die plaatselijke
activiteiten organiseren, aangepast aan de
eigen noden en behoeften.

2. Flexibele Opdracht van de Leerkracht Li-
chamelijke Opvoeding (Follo)

Het proefproject "Flexibele Opdracht van
de Leerkracht Lichamelijke Opvoeding"
ging van start op 1 september 2001 in een sa-
menwerking tussen de minister van Sport en
de minister van Onderwijs.

Als strategische doelstelling wordt voorop-
gesteld : "zoveel mogelijk jongeren op een
verantwoorde manier laten bewegen en
beter leren bewegen via het inschakelen van
de leerkracht LO in de naschoolse sportbe-
oefening in school, gemeente en club en fi-
naal de jongeren stimuleren om lid te wor-
den van een sportclub" (LO : Lichamelijke
Opvoeding  –  red.).

Via een systeem van verlof wegens opdracht
in het belang van het onderwijs worden ze-
ventien leerkrachten LO gedurende negen-
tien uren per week ingeschakeld in verschil-
lende sportieve deelprojecten, verspreid over
heel Vlaanderen.

De betrokken leerkracht LO vervult een les-
gevende en/of coördinerende rol, verzorgt
naschoolse sportlessen voor kinderen en jon-
geren tot en met 18 jaar. De leerkracht LO
vormt de spil binnen ieder deelproject waar-
bij een samenwerking totstandkomt tussen
de school, de gemeente, de sportclub en/of
federatie. Verschillende sporttakken en ini-
tiatieven komen aan bod, namelijk bewe-
gingsscholen, sportlessen, trainingen, bijstu-
ren van clubtrainers, ...

Het project werd verlengd voor het school-
jaar 2002-2003. Aan de hand van de resulta-
ten van een begeleidend wetenschappelijk
onderzoek wordt nagegaan of voortzetten of
uitbreiden van dit project wenselijk en haal-
baar is in de toekomst.
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In dit project wordt geen onderscheid ge-
maakt naar jeugdige deelnemers op basis
van geslacht, afkomst (autochtoon/allocht-
oon), handicaps of al dan niet kansarm zijn.

Voor dit project werd voor 2001-2002
495.787 euro en voor 2002-2003 404.000 euro
vrijgemaakt op programma 45.1  –  basisallo-
catie 12.23.

Vraag nr. 12
van 20 september 2002
van de heer CARL DECALUWE

Verwijlintresten  –  Stand van zaken

Zie :
Vlaams minister van Financiën en Begroting, Inno-
vatie, Media en Ruimtelijke Ordening
Vraag nr. 169
van 20 september 2002
van de heer Carl Decaluwe
Blz. 857

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Dirk Van Mechelen, Vlaams minister
van Financiën en Begroting, Innovatie, Media en
Ruimtelijke Ordening.

Vraag nr. 13
van 20 september 2002
van de heer FILIP DEWINTER

Airmiles  –  Regeling

Zie :
Minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaams minister van Mobiliteit, Openbare Werken
en Energie
Vraag nr. 381
van 20 september 2002
van de heer Filip Dewinter
Blz. 741

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Patrick Dewael, minister-president
van de Vlaamse regering.

Vraag nr. 14
van 20 september 2002
van de heer JOHAN DE ROO

Motorsport  –  Circuits

Graag vernam ik de stand van zaken omtrent de
inrichting van terreinen voor motorcross.

1. Kan de minister de belangrijkste conclusies van
het behoefteonderzoek door het West-Vlaams
Economisch Studiebureau (WES) aangeven ?

Wordt er daarbij uitgegaan van één terrein in
elke provincie ? Of gaat de minister daarvan uit ?

2. In het antwoord van maart op een eerdere
schriftelijke vraag van een Vlaams volksverte-
genwoordiger (vraag nr. 62 van 14 maart 2002
aan Bert Anciaux, vraagsteller Jan Verfaillie)
wordt aangegeven dat er een voorafgaand pro-
bleem van ruimtebalans is en dat, na een beslis-
sing terzake van de regering, overleg start tus-
sen de Vlaamse Gemeenschap (Bloso, Aminal,
Arohm en Toerisme Vlaanderen) en de Vlaam-
se provincies, met het oog op voorstellen van lo-
caties (Bulletin van Vragen en Antwoorden nr.
16 van 12 juli 2002, blz. 1790  –  red.).

Kan de minister aangeven wat de stand van
zaken is en wat de verdere timing ?

Welke resultaten heeft het overleg totnogtoe
opgeleverd ?

Antwoord

1. Het behoefteonderzoek "Gemotoriseerde spor-
ten in Vlaanderen", uitgevoerd door het econo-
misch en maatschappelijke studie- en adviesbu-
reau WES, werd door de interdepartementale
werkgroep "gemotoriseerde sporten Vlaande-
ren" goedgekeurd op 18 juli 2001 en kwam tot
volgende conclusies.

Met betrekking tot de participatie van het aan-
tal sportbeoefenaars vanuit de huidige situatie
en in de toekomst komt de studie tot volgende
bevindingen.

– Er zijn momenteel in de gemotoriseerde
sporten in Vlaanderen veertien federaties ac-
tief, 250 clubs (64 in West-Vlaanderen, 43 in
Oost-Vlaanderen, 69 in Antwerpen, 49 in
Limburg, 24 in Vlaams-Brabant) en 9.200
aangesloten beoefenaars, waarvan twee derde
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dagvergunninghouders. Daarnaast zijn er
nog eens 9.200 niet-aangesloten beoefenaars
(recreanten).

De concentratie van beoefenaars is het
hoogst in de provincies Antwerpen en Oost-
Vlaanderen en in de leeftijdscategorie tot 44
jaar. Het merendeel van de beoefenaars zijn
arbeiders en zelfstandigen en ze behoren
hoofdzakelijk tot de sociale middenklasse.
De frequentie van beoefening bedraagt ge-
middeld 37 keer per jaar, met een gemiddel-
de tijdsduur van 1,7 uur.

– De vooruitzichten wijzen op een groeiend
aantal jeugdige beoefenaars en een veeleer
stijgend aantal recreanten.

Met betrekking tot de behoeftebepaling aan
permanente omlopen met trainingsfaciliteiten
tegen het jaar 2010 vertrekt de studie van vol-
gende premissen.

– De toekomstige behoefte wordt beïnvloed
door de demografische evolutie in de doel-
groep, de evolutie van de participatiegraad
binnen de doelgroep en de evolutie in de ge-
bruiksfrequentie.

– Bij de behoeftebepaling wordt uitgegaan van
een combinatie van volgende scenario's :

een minimum-, meest waarschijnlijke en
maximumhypothese qua aantal beoefenaars ;

een gebruiksfrequentie van zowel 20 als 25
per jaar (mediaanwaarde van gebruiksfre-
quentie verkregen na correcties zoals verant-
woord in WES-behoefteonderzoek) ;

een capaciteitsbezetting van de permanente
omlopen met trainingsfaciliteiten van 100 %
en 60 % per jaar ;

een egale spreiding over de week en een vol-
ledige bezetting op een piekdag, namelijk de
zondag.

Met betrekking tot de behoeftebepaling aan
permanente omlopen met trainingsfaciliteiten
tegen het jaar 2010 komt de studie tot volgende
bevindingen.

– Afhankelijk van het toegepaste scenario
wordt, naast de vier reeds bestaande perma-
nente omlopen met trainingsfaciliteiten, een
extra capaciteit noodzakelijk geacht van acht

tot 32 permanente omlopen met trainingsfa-
ciliteiten, te spreiden over de vijf Vlaamse
provincies.

2. Op voorstel van de Vlaamse ministers bevoegd
voor Sport, Ruimtelijke Ordening en Leefmi-
lieu heeft de Vlaamse regering op 19 juli 2002
onder meer volgende beslissingen genomen met
betrekking tot locaties voor permanente omlo-
pen met trainingsfaciliteiten voor gemotoriseer-
de sporten.

– Er worden in het Vlaamse gewest minimaal
twaalf en maximaal vijftien locaties voor per-
manente omlopen met trainingsfaciliteiten
opgenomen in ruimtelijke uitvoeringsplan-
nen, en dit volgens de hiernavolgende sprei-
dingstabel : Antwerpen (min. 3  –  max. 4),
Limburg (min. 3  –  max. 4), Oost-Vlaande-
ren (min. 3  –  max. 4), West-Vlaanderen
(min. 2  –  max. 2), Vlaams-Brabant (min. 1
–  max. 1).

– Het afwegingskader met bijbehorende
"zoekzonekaart voor gemotoriseerde spor-
ten" wordt goedgekeurd en gehanteerd bij
het selecteren en vastleggen, in ruimtelijke
uitvoeringsplannen, van locaties voor perma-
nente omlopen met trainingsfaciliteiten en
aanverwante luidruchtige sporten : dit heeft
tot gevolg dat bestaande permanente omlo-
pen, al dan niet met trainingsfaciliteiten,
ofwel zullen uitdoven, ofwel zullen door-
groeien naar permanente omlopen met trai-
ningsfaciliteiten.

– Bij bestaande locaties voor permanente om-
lopen met trainingsfaciliteiten wordt ge-
streefd naar een multifunctionele invulling ;
bij nieuwe locaties wordt een multifunctio-
nele invulling van deze terreinen als uit-
gangspunt genomen, waar bij voorkeur luid-
ruchtige en andere verenigbare sporten wor-
den beoefend.

– De provincies krijgen hierbij een stimuleren-
de en coördinerende rol toegewezen.

– Het Commissariaat-Generaal voor de Be-
vordering van de Lichamelijke Ontwikke-
ling, de Sport en de Openluchtrecreatie
(Bloso), de administratie Milieu-, Natuur-,
Land- en Waterbeheer (Aminal), de admini-
stratie Ruimtelijke Ordening, Huisvesting en
Monumenten en Landschappen (Arohm) en
Toerisme Vlaanderen worden gelast om,
onder coördinatie van het Bloso, overleg op
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te starten met de provincies met het oog op
de selectie van een aantal terreinen voor
permanente omlopen met trainingsfacilitei-
ten die in gewestelijke of provinciale uitvoe-
ringsplannen zullen worden verankerd.

Tijdens voornoemd overleg dient ook de
coördinatie op het vlak van afstemming op
jaarbasis voor alle activiteiten inzake gemo-
toriseerde en andere luidruchtige sporten
aan bod te komen, alsook eventueel te
nemen overgangsmaatregelen voor de per-
manente omlopen met trainingsfaciliteiten
die niet beantwoorden aan het afwegingska-
der, zolang er geen nieuwe locaties operatio-
neel zijn.

Op 29 augustus 2002 werd op het Bloso de
"technische werkgroep gemotoriseerde spor-
ten", bestaande uit de vier betrokken adminis-
traties, geïnstalleerd die het overleg met de pro-
vincies zal voeren. Tijdens deze vergadering
werd de procedure m.b.t. het overleg bepaald en
vastgelegd.

Op 12 september 2002 werd de "interdeparte-
mentale werkgroep gemotoriseerde sporten
Vlaanderen" formeel geïnformeerd over de be-
slissingen van de Vlaamse regering, de stand
van zaken en de verdere procedure.

Op 2 oktober 2002 had op mijn kabinet een in-
fovergadering plaats met de bestendige afge-
vaardigden van Sport van de Vlaamse Provin-
cies, samen met hun verantwoordelijke ambte-
naren voor Sport en Ruimtelijke Ordening. Tij-
dens deze vergadering werd de "technische
werkgroep gemotoriseerde sporten" voorge-
steld, werden de beslissingen van de Vlaamse
regering toegelicht en werden de instructies
meegegeven m.b.t. de opmaak van een tech-
nisch voorbereidend dossier per provincie.

De provincies werd opdracht gegeven zo spoe-
dig mogelijk locaties te selecteren en ter bespre-
king en ter advies aan de technische werkgroep
voor te leggen. Op dit ogenblik zijn de provin-
cies volop bezig met deze werkzaamheden.

B. Vragen waarop werd geantwoord na het 
verstrijken van de reglementaire termijn

Vraag nr. 33
van 21 juni 2002
van de heer CHRISTIAN VAN EYKEN

Klachtenbehandelaars  –  Functievereisten

Krachtens het onlangs goedgekeurde klachtende-
creet komt er in elke overheidsdienst zowel in het
Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap als bij de
Vlaamse openbare instellingen een klachtenbehan-
delaar.

1. Zijn de voorwaarden al bepaald waaraan deze
ambtenaar moet voldoen (diploma's, ... ) ?

2. Wordt er ook kennis van het Frans geëist, opdat
deze ambtenaar ook de oproepen van de Frans-
talige inwoners uit de gemeenten met een bij-
zonder taalstelsel kan beantwoorden ?

Antwoord

1. Ter uitvoering van het klachtendecreet werd
omzendbrief VR 2002/20 opgesteld. Deze om-
zendbrief omvat de algemene instructies waar-
naar elke bestuursinstelling zich moet richten
bij de organisatie van het klachtenmanagement.

De omzendbrief gaat uit van een algemene filo-
sofie van maximale responsabilisering van de
bestuursinstellingen. Binnen de door het klach-
tendecreet en de omzendbrief uitgezette krijtlij-
nen beslist elke bestuursinstelling (departement
van het Ministerie van de Vlaamse Gemeen-
schap of Vlaamse openbare instelling) au-
tonoom op welke wijze zij de klachtenbehande-
ling organiseert. Dit betekent onder meer dat zij
zelf instaat voor de wijze van organisatorische
en personeelsmatige invulling.

MINISTER-PRESIDENT 
VAN DE VLAAMSE REGERING

PATRICK DEWAEL
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Vanuit deze filosofie worden ook geen specifie-
ke voorwaarden (zoals bv. diplomavereisten)
opgelegd waaraan klachtenbehandelaars moe-
ten voldoen. Er wordt van hen vanzelfsprekend
wel verwacht dat zij hun taak uitoefenen con-
form de richtlijnen van het klachtendecreet en
de omzendbrief.

2. De omzendbrief schenkt ook aandacht aan de
problematiek van de anderstalige klachten.

Overeenkomstig de taalwetgeving, met name
artikel 36 van de gewone wet van 9 augustus
1980 tot hervorming der instellingen, is het Ne-
derlands de bestuurstaal voor de Vlaamse over-
heden, met uitzondering voor de faciliteitenge-
meenten. De omzendbrief stipuleert dan ook
uitdrukkelijk dat de klachtenbehandelaar bij de
klachtenbehandeling het Nederlands hanteert,
behalve bij Franstalige klachten afkomstig van
klagers uit de faciliteitengemeenten, die ook in
het Frans behandeld moeten worden.

Het spreekt voor zich dat de bestuursinstellin-
gen hiermee rekening dienen te houden bij de
organisatie van de klachtenbehandeling.

Vraag nr. 34
van 9 juli 2002
van de heer JOHAN DE ROO

Publiek-private samenwerking  –  Stand van zaken

De Vlaamse overheid heeft al belangrijke stappen
gedaan om publiek-private samenwerking (PPS) in
Vlaanderen mogelijk te maken. Er werd een ken-
niscel opgericht en een projectmanager aangesteld.
Ook ligt er een ontwerp-PPS-decreet ter goedkeu-
ring voor.

Over de kernopdrachten van de verschillende acto-
ren in de PPS-verbanden blijft echter onduidelijk-
heid.

1. Wat is de stand van zaken m.b.t. PPS ?

2. Van welke concrete mogelijkheden kunnen ge-
meentelijke openbare besturen gebruikmaken
inzake PPS ?

3. Bestaat er reeds meer duidelijkheid omtrent de
kernopdrachten van de verschillende actoren in
de PPS-verbanden ?

Antwoord

1. Het Vlaams Kenniscetrum PPS is "de facto"
operationeel sinds 1 april 2002 (indiensttreding
van de manager). Tegen het eind van 2002 wordt
er gestreefd naar een kernteam van negen me-
dewerkers.
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De interesse voor PPS-mogelijkheden en PPS-
constructies is zeer groot. Momenteel ligt er
reeds een opportuniteitsportefeuille klaar van
een 25-tal mogelijke PPS-projecten. Deze op-
portuniteitenportefeuille is niet alleen gesitu-
eerd binnen de domeinen vastgoed en infra-
structuur, maar ook binnen domeinen zoals
stadskernvernieuwing, ICT, e-government, mi-
lieu en andere.

De vier kerntaken van het Vlaams Kenniscen-
trum PPS : veldontwikkelaar, kennismakelaar,
procesbegeleider en méérwaardebewaker, wor-
den alle vier stelselmatig uitgebouwd op het ni-
veau Vlaamse overheid.

Zowel op niveau Vlaamse overheid (Vlaamse
Gemeenschap), als op niveau lokale overheden
wordt een belangrijke hefboomwerking ver-
wacht van een "geïntegreerde Vlaamse PPS-op-
leiding", welke vanaf december 2002 wordt aan-
geboden aan publieke en private geïnteresseer-
den in Vlaanderen en welke vanaf 2003 jaarlijks
een drietal edities zal kennen.

2. Het ontwerpdecreet PPS (momenteel ter advies
bij de Raad van State) beoogt ook om naar ge-
meentelijke openbare besturen een aantal mo-
gelijkheden te openen met betrekking tot :

– versoepeling van het domeinrecht (mogelijk-
heden voor vestigen van zakelijke rechten op
openbare en private domeingoederen) ;

– een decretale regeling van de mogelijkheid
tot participatie in nieuwe publiek-private
rechtspersonen, opgericht met het oog op de
verwezenlijking van PPS-mogelijkheden ;

– de geest van dit facilitaire (ontwerp)decreet
PPS poogt om de realisatie van méérwaarde
en synergieën door middel van publiek-pri-
vate samenwerking aan te moedigen.

Wat PPS-mogelijkheden naar gemeentelijke
openbare besturen betreft, is momenteel een af-
stemming bezig binnen bovenvermeld ontwerp-
decreet PPS zowel met het ontwerp "gemeente-
decreet", als met het decreet "stadskernvernieu-
wing" (Stadsvernieuwingsfonds).

3. De vier kernopdrachten van het Vlaams Ken-
niscentrum PPS : veldontwikkelaar, kennisma-
kelaar, procesbegeleider en méérwaardebewa-
ker, zijn (volgens het oorspronkelijke business-
plan) uitsluitend gericht op het niveau Vlaamse
overheid + Vlaamse openbare instellingen.

Vlaams Kenniscentrum PPS

Beoogde impact

(VVSG : Vereniging van Vlaamse Steden en Ge-
meenten ; VVP : Vereniging van Vlaamse Provin-
cies ; VOI : Vlaamse openbare instelling  –  red.)

Momenteel wordt actief onderzocht hoe (via
medewerking van bv. VVSG, VVP en/of depar-
tement Binnenlandse Aangelegenheden van de
Vlaamse overheid) de juiste positionering en in-
vulling van het dienstenaanbod naar de lokale
overheden kan gebeuren.

De eerste twee kerntaken (veldontwikkelaar en
kennismakelaar) kunnen zowel op niveau
Vlaamse overheid als op niveau lokale besturen
worden ingevuld.

Vraag nr. 37
van 9 juli 2002
van de heer FILIP DEWINTER

Dienstwagens  –  Processen-verbaal

Af en toe verschijnen berichten in de pers over
dienstwagens van ministers die wegens overdreven
snelheid worden geflitst.

Het is echter veelal onduidelijk wat de afloop van
deze overtredingen is.

1. Werden er sinds het begin van deze legislatuur
reeds één of meerdere processen-verbaal opge-
maakt wegens overtredingen begaan met de
dienstwagen van de minister ?

2. In hoeveel van deze gevallen reed de minister
zelf en in hoeveel van deze gevallen reed de
chauffeur ?

Reed de minister/chauffeur hierbij ambtshalve
of voor eigen rekening ?
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3. Wat was het totale bedrag aan boetes ?

4. Werden deze boetes effectief betaald ?

5. Welk gedeelte van deze boetes nam de minister
persoonlijk voor zijn rekening ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers
(vraagnummers : Dewael nr. 37, Stevaert nr.
336, Vogels nr. 220, Vanderpoorten nr. 119,
Landuyt nr. 82, Dua nr. 275, Van Mechelen nr.
155, Van Grembergen nr. 119, Gabriels nr. 102,
Vanhengel nr. 2).
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Gecoördineerd antwoord

Onderstaande tabel geeft een overzicht per kabinet.

Kabinet Vraag 1 Vraag 2 Vraag 3 Vraag 4 Vraag 5

Aantal Bestuurder Totaalbedrag Effectieve Persoonlijke
PV's boetes betaling rekening

minister

Minister-president chauffeur 572,63 euro Ja Ja
Dewael 3 ambtshalve

Minister vice-president 
Stevaert Nihil Nihil Nihil Nihil Nihil

Minister Van Mechelen Nihil Nihil Nihil Nihil Nihil

Minister Gabriëls 1 chauffeur 173,5 euro Ja Ja
ambtshalve

Minister Dua Nihil Nihil Nihil Nihil Nihil

Minister Vanhengel Nihil Nihil Nihil Nihil Nihil

Minister Vanderpoorten 2 chauffeur 312,34 euro Ja Neen
ambtshalve (chauffeur)

Minister Vogels Nihil Nihil Nihil Nihil Nihil

Minister Van Grembergen Nihil Nihil Nihil Nihil Nihil

Minister Landuyt Nihil Nihil Nihil Nihil Nihil

Vraag nr. 218
van 9 juli 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Interministeriële Conferentie Volksgezondheid  –
Niet-dringend ziekenvervoer

In haar antwoord op een parlementaire vraag over
het niet-dringend ziekenvervoer van mevrouw
Greta D'hondt in de Kamer stelde minister Ael-
voet op 23 april 2002 dat er op vrij korte termijn
een bijeenkomst zou plaatsvinden van de Intermi-
nisteriële Conferentie Volksgezondheid. Minister
Aelvoet zou dit punt ter sprake brengen  (Vraag
om uitleg 6684  –  Integraal Verslag Commissiever-
gadering nr. 723, blz. 1-2  –  red.).

Op 23 oktober 2001 diende ik samen met een aan-
tal collega's het voorstel van resolutie in betreffen-
de het niet-dringend liggend ziekenvervoer. Dit
stuk wacht op bespreking in de Commissie voor

VLAAMS MINISTER 
VAN WELZIJN, GEZONDHEID,
GELIJKE KANSEN EN
ONTWIKKELINGSSAMENWERKING

MIEKE VOGELS



Welzijn, Volksgezondheid en Gelijke Kansen (Stuk
866 (2001-2002)  –  Nr. l).

1. Vond ondertussen deze aangekondigde Intermi-
nisteriële Conferentie Volksgezondheid plaats ?

2. Kwam het onderwerp niet-dringend ziekenver-
voer ter sprake ?

Wat werd concreet afgesproken met de Vlaam-
se minister bevoegd voor Gezondheid ?

Antwoord 

1. De aangekondigde Interministeriële Conferen-
tie Volksgezondheid heeft inmiddels plaatsge-
vonden op 24 juni 2002.

2. Het onderwerp "niet-dringend ziekenvervoer"
werd besproken op de Interministeriële Confe-
rentie Volksgezondheid bij het agendapunt :
"Varia"  –  punt 4 : mededeling inzake niet-drin-
gend ziekenvervoer.

3. De Raad van State heeft in diverse adviezen en
bij arrest geoordeeld dat niet de federale over-
heid, doch wel de gemeenschappen bevoegd zijn
voor het instellen van een regeling (erkennings-
normen en/of programmatie) inzake het
niet-dringend ziekenvervoer. Anderzijds is de
federale overheid wel bevoegd voor alle aspec-
ten inzake de wet betreffende de dringende ge-
neeskundige hulpverlening.

Binnen de Vlaamse Gemeenschap is een ont-
werpdecreet opgemaakt. Dit ontwerpdecreet
legt de basis voor een zo volledig mogelijke res-
ponsabilisering van de sector zelf, namelijk zelf-
regulering door uitreiking van een kwaliteitscer-
tificaat op gezag van een onafhankelijke exper-
tencommissie ingesteld en gefinancierd door de
sector zelf.

Dergelijk kwaliteitscertificaat zal dan een ver-
plichte voorwaarde zijn voor de exploitatie van
een dienst voor niet-dringend liggend zieken-
vervoer.

De commissie zal worden georganiseerd door
de sector zelf, dus door personen die de materie

vanuit de praktijk kennen. Op die manier wordt
overregulering vermeden en zullen de kwali-
teitseisen steeds actueel aangepast kunnen wor-
den aan de evoluerende eisen van kwalitatief
ziekenvervoer. De commissie zal onder andere
belast worden met de bekendmaking van de lijst
van diensten die een certificaat ontvingen, de
informatie aan de bevolking en aan de verwij-
zers en de organisatie van een centrale klach-
tenbehandeling.

Het ontwerpdecreet wordt zo snel mogelijk de-
finitief afgewerkt.

Vraag nr. 228
van 9 juli 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Vlaamse Rand  –  Taalgebruik hulpdiensten Halle

Zoals de minister weet, blijft het taalgebruik bij de
hulpdiensten in de Vlaamse Rand een heikel punt.
Naar verluidt wordt de MUG-dienst van Halle af-
geschaft en vervangen door de MUG van het Waal-
se Tubeke (Tubize) (MUG: mobiele urgentie-
groep).

1. Is de minister hiervan op de hoogte ?

2. Doorkruist die beslissing dan niet de pogingen
die er (vermoedelijk toch nog altijd) zijn om de
taalwetgeving bij de hulpdiensten te laten res-
pecteren ?

3. Onderneemt de minister stappen tegen die be-
slissing ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vo-
gels (vraag nr. 228) en Van Grembergen (nr.
130).

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Paul Van Grembergen, Vlaams minis-
ter van Binnenlandse Aangelegenheden, Cultuur,
Jeugd en Ambtenarenzaken.
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Vraag nr. 247
van 14 augustus 2002
van mevrouw MARIJKE DILLEN

Tabakspreventie op school  –  Projecten

Het Lokaal Gezondheidsoverleg (LOGO) Antwer-
pen-Noord heeft initiatieven genomen om scholen
aan te moedigen werk te maken van tabakspreven-
tie. Scholen die een engagementsverklaring onder-
tekenen, kunnen rekenen op materiële en deskun-
dige ondersteuning van het LOGO.

1. Hoeveel scholen hebben een engagementsver-
klaring ondertekend ?

2. Op welke wijze gebeurt de materiële en deskun-
dige ondersteuning ?

3. Aan hoeveel scholen is door het LOGO een
certificaat uitgereikt op 31 mei 2002, Werelddag
zonder Tabak ?

Welke school heeft een "Gouden Uiltje" ont-
vangen voor uitstekende prestaties op het vlak
van tabakspreventie ?

Antwoord

1. In totaal ondertekenden negen scholen het
voorbije schooljaar een engagementsverklaring.

Om dit resultaat naar waarde te kunnen schat-
ten, is het relevant een schets te maken van de
globale context van het project.

De recente vakoverschrijdende eindtermen
voor lager en secundair onderwijs zijn één van
de signalen dat de thema's gezondheid en ge-
zondheidsbeleid op school meer en meer ingang
vinden. Ik ben mij er terdege van bewust dat
deze opdracht voor veel scholen niet zo eenvou-
dig te realiseren is.

In het verleden werden de scholen daarvoor on-
dersteund door de MST- en PMS-centra. Mo-
menteel gebeurt dit door de centra voor leerlin-
genbegeleiding (CLB). (MST : medisch school-
toezicht ; PMS : psycho-medisch-sociaal centrum
–  red.)

Algemeen gesproken is het evenwel zo dat het
systematisch en evidence-based werken aan ta-
bakspreventie binnen vele scholen nog in de
kinderschoenen staat. Onder impuls van de
wedstrijd Rookvrije Klassen, de komst van de

LOGO's, de ondersteuning door het Vlaams In-
stituut voor Gezondheidspromotie en de begin-
nende samenwerking met de CLB's wordt ech-
ter voor het eerst in Vlaanderen systematisch
gewerkt aan tabakspreventie binnen Onderwijs,
wat een duidelijke stap is in de goede richting.

Via het project "Sigaretten, laat jij je vangen ?"
wil LOGO Antwerpen-Noord scholen enthou-
siasmeren om werk te maken van tabakspreven-
tie. Het project promoot en integreert bestaan-
de en eigen initiatieven tot een nieuw project.

Tijdens het voorbije schooljaar werden scholen
uit de regio gesensibiliseerd via diverse kanalen.
Een ruime waaier aan initiatieven en campag-
nematerialen diende scholen te overhalen om te
participeren aan het project. Scholen met weinig
ervaring betreffende tabakspreventie werd de
mogelijkheid geboden vrijblijvend in te spelen
op een aantal initiatieven (gebruik van campag-
nemateriaal, bezoek aan de reizende tentoon-
stelling, deelname aan de wedstrijd Rookvrije
Klassen, ... ). Anderzijds werden scholen uitge-
daagd een engagementsverklaring af te sluiten.
Door het ondertekenen van een engagements-
verklaring maakt de school duidelijk dat het
niet blijft bij goede voornemens en mooie woor-
den, maar dat men tabakspreventie daadwerke-
lijk op de agenda plaatst. Dit luik van het pro-
ject biedt aan elke school de ideale gelegenheid
om zich even te bezinnen over het gevoerde en
nog te voeren middelenbeleid. Binnen de eigen
school bekijkt men zelf wat haalbaar is op korte
én op lange termijn.

Tal van scholen namen de stap om deel te
nemen aan het project en engageerden zich via
één of meerdere initiatieven zoals :

– bestellen van campagnemateriaal : 33 scho-
len (=17 %) en vier CLB's (=50 %) ;

– bezoek aan de tentoonstelling in de gemeen-
te : dertien van de vijftien gemeenten organi-
seerden de reizende  tentoonstelling. Heel
wat scholen bezochten de tentoonstelling.
Op diverse plaatsen werd gesignaleerd dat
de één week lopende tentoonstelling de
vraag tot deelname van scholen niet volledig
kon opvangen. Een aantal gemeenten heeft
de tentoonstelling op eigen initiatief en met
eigen middelen reeds opnieuw besteld ;

– deelname aan de wedstrijd Rookvrije Klas-
sen : dit jaar startten tien scholen met 92
klassen en 1.781 leerlingen aan de wedstrijd
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(= 24% van de scholen). Acht scholen met 63
klassen en 1.246 leerlingen uit de regio haal-
den de eindmeet. Dit betekent dat 68 % van
de deelnemende klassen de wedstrijd tot een
goed einde gebracht heeft. Dit komt overeen
met cijfers op Vlaams niveau.

De engagementsverklaring omvat een waaier
aan initiatieven met een verregaand engage-
ment inzake acties en beleid. Het afsluiten van
een engagementsverklaring veronderstelt dat de
school al een heel eind op weg is. Veel scholen
zullen nog heel wat tijd en ondersteuning nodig
hebben voor zij daaraan toe zijn. Het totaal van
negen scholen (7 secundaire en 2 lagere scho-
len) met een engagementsverklaring vormt dus,
in deze context bekeken, een mooi resultaat.

Bovenvermeld overzicht is slechts een opsom-
ming van een aantal initiatieven die via het
LOGO lopen. Het LOGO heeft geen zicht op
wat scholen allemaal doen buiten deze initiatie-
ven om. Dit betekent een heuse onderschatting
van wat er in de regio inzake tabakspreventie
gebeurt. Zo zijn er vermoedelijk heel wat scho-
len die wel de aspecten uit het opgestuurde
draaiboek gebruiken zonder dat dit aan het
LOGO doorgegeven wordt. De opvolging van
initiatieven in scholen inzake tabakspreventie
gebeurt niet systematisch. Mogelijk kunnen
goede afspraken met CLB's op lokaal en
Vlaams niveau betere afstemming brengen hier-
omtrent.

Het project "Sigaretten, laat jij je vangen ?" en
de engagementsverklaring werden vorig jaar
voor de eerste maal gepromoot. Ook de komen-
de jaren zal er verder met een engagementsver-
klaring gewerkt worden. Het LOGO leert uit
ervaring dat het werken met een engagements-
verklaring, gekoppeld aan de nodige opvolging
en ondersteuning, garanties biedt voor structu-
reel werken aan tabakspreventie. Ook een aan-
tal andere LOGO's zullen dit schooljaar "enga-
gementsverklaringen" afsluiten met scholen.
Het wordt een boeiende uitdaging voor het
LOGO om het project de komende jaren verder
te promoten en te optimaliseren in samenwer-
king met de lokale partners.

2. Het project bestaat uit een actiejaar (schooljaar
2001-2002) en algemene opvolgingsjaren. De
materiële ondersteuning van het voorbije actie-
jaar werd anders ingevuld dan de komende
jaren het geval zal zijn. Het actiejaar had im-
mers de bedoeling zoveel mogelijk gemeenten
en scholen te laten "proeven" van het project.

Om die reden werden een aantal initiatieven
"gratis" aangeboden. De volgende jaren is het
vooral de bedoeling om de dynamiek van het
voorbije jaar te bestendigen en scholen verder
te begeleiden in het proces dat zij gestart zijn.

Vooreerst is dus sprake van een specifieke on-
dersteuning tijdens het voorbije actiejaar. Aan
alle scholen werd de mogelijkheid geboden ge-
bruik te maken van volgende ondersteunings-
middelen :

– gratis affiches en strooibriefjes ;

– gratis draaiboek tabakspreventie per school
en CLB ;

– gratis bezoek aan de reizende tentoonstel-
ling in de gemeente, waarbij het LOGO
zorgde voor de financiële en inhoudelijke
ondersteuning en de gemeente voor de con-
crete organisatie (locatiebegeleiding-promo-
tie) in de gemeente (scholen met een enga-
gementsverklaring kregen voorrang ;

– info over educatieve pakketten en materia-
len.

Scholen met een engagementsverklaring kon-
den aanspraak maken op :

– een gratis tweedaagse opleiding ;

– gratis gadgets en een promotiestand ;

– gratis brochures voor ouders ;

– advies inzake tabakspreventie en rookbeleid
(in samenwerking met het CLB en preven-
tiewerkers) ;

– opvolging van het project binnen de school
door middel van overleg met de projectver-
antwoordelijke en aan de hand van een eva-
luatiefiche ;

– intervisie met collega's ;

– het feest van de "Gouden Eendjes" : uitrei-
king van certificaten en Gouden Eendjes.

Tijdens de opvolging van het project wordt in
meer algemene ondersteuning voorzien door
het LOGO. Opnieuw wordt een onderscheid ge-
maakt tussen de scholen met en zonder een en-
gagementsverklaring. Alle scholen kunnen on-
dersteuning krijgen via :
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– affiches en campagnemateriaal aan aan-
maakprijs ;

– gebruik van promotiestand aan huurprijs ;

– de wedstrijd Rookvrije Klassen informatie
inzake educatieve pakketten en materialen.

Voor de scholen met engagementsverklaring
staat het volgende ter beschikking :

– gratis affiches ;

– gratis gebruik van promotiestand voor open-
dag/schoolfeest : gadgets tegen aanmaakprijs ;

– gratis brochures voor ouders (in samenwer-
king met het CLB) ;

– praktische organisatie en ondersteuning van
de wedstrijd Rookvrije Klassen ;

– informatie inzake educatieve pakketten en
materialen;

– advies inzake tabakspreventie en rookbeleid
(in samenwerking met het CLB en preven-
tiewerkers) ;

– opvolging van het project binnen de school
door middel van overleg met de projectver-
antwoordelijke (en de CLB-medewerker) en
aan de hand van een evaluatiefiche ;

– intervisie met collega's ;

– feest van de "Gouden Eendjes".

Het besluit van de Vlaamse regering tot bepa-
ling van sommige opdrachten van de centra
voor leerlingenbegeleiding van 17 maart 2000
bepaalt dat de CLB's samenwerken met de LO-
GO's voor de realisatie van de Vlaamse gezond-
heidsdoelstellingen. Het spreekt voor zich dat
de CLB's prioritaire partners zijn voor de im-
plementatie van LOGO-projecten naar scholen.

Om de samenwerking tussen de LOGO's en de
CLB's te stroomlijnen, bereidden de LOGO's
een visietekst voor die hun voorstel tot samen-
werkingsmodaliteiten met de CLB's weergeeft.
Het is de bedoeling deze tekst met de CLB-koe-
pels te bespreken.

Op meer lokaal niveau tracht LOGO Antwer-
pen-Noord nu reeds de lokale, concrete samen-
werking school-CLB inzake gezondheidsbeleid

te stimuleren en te ondersteunen. Samen met de
lokale CLB's zoekt het LOGO naar samenwer-
kingsvormen en taakafspraken, naar mogelijk-
heden om tabakspreventie en gezondheidthe-
ma's in het algemeen op een structurele manier
in te bedden in de samenwerking school-CLB.

Zo zijn reeds een aantal CLB's actief bezig de
engagementsverklaringen en de wedstrijd
Rookvrije Klassen te promoten naar hun scho-
len, andere werken een eigen aanbod uit naar
hun scholen (bijvoorbeeld door het aanbieden
van een wachtzaalactiviteit, het begeleiden van
een workshop op een projectdag, advies en on-
dersteuning bij beleidsmatige aspecten). Een en
ander wordt contractueel vastgelegd door de af-
spraken terzake op te nemen in de "bijzondere
bepalingen" van het beleidsplan van de school.

3. De jurering gebeurde aan de hand van persoon-
lijke contacten en teruggestuurde evaluatie-
fiches, welke beoordeeld werden door de pro-
jectverantwoordelijke van het LOGO en twee
preventiewerkers. Er werd een onderscheid ge-
maakt tussen volgende waarderingen :

– certificaat verdienstelijk medewerker: waar-
dering voor persoonlijke inzet van medewer-
kers binnen de school. Er is een (te) beperk-
te omkadering en draagvlak voor het uitrei-
ken van een certificaat aan de school ;

– certificaat verdienstelijke school tabakspre-
ventie : positieve evaluatie van de engage-
mentsverklaring. Positieve evaluatie van de
school als geheel. Meer dan de inzet van één
persoon ;

– Gouden Eendje : uitblinker. School met een
ruim draagvlak en een waaier aan initiatie-
ven.

Aan vier van de negen scholen met een engage-
mentsverklaring werd een certificaat "verdien-
stelijke school" uitgereikt. Ook werd één certifi-
caat verdienstelijk medewerker toegekend.

De scholen waaraan geen certificaat toebedeeld
werd, bleven voornamelijk in gebreke inzake
het terugsturen van evaluatiefiches. Dit bete-
kent niet dat deze scholen inhoudelijk niet vol-
deden. Het optimaliseren van de communicatie
met en het korter opvolgen van de scholen kan
het afsluiten van een engagementsverklaring en
het ook effectief behalen van een certificaat
sterk doen toenemen.
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Het Gouden Eendje, en niet het "Gouden Uil-
tje", voor uitstekende prestaties op het vlak van
tabakspreventie werd in ontvangst genomen
door het Mariagaarde Instituut in Malle (pro-
jectverantwoordelijke Kathleen Van Gorp).

Vanwege volgende initiatieven werd aan deze
school het Gouden Eendje toegekend :

– opvolging van het project door de project-
verantwoordelijke. In overleg met het CLB
en de Werkgroep Leefsleutels werd er ge-
werkt rond tabakspreventie ;

– het thema is ingeschreven in het lessenpak-
ket via de lessen Biologie (info over effecten
van tabak) en via de lessen Leefsleutels
(aandacht voor sociale vaardigheden, ge-
zondheid, omgaan met sociale druk) ;

– de projectverantwoordelijke volgde de twee-
daagse opleiding. In navolging hiervan zijn er
plannen om het project Rookvrije Klassen
en tabakspreventie verder uit te bouwen
naar het tweede jaar en in opvolging te voor-
zien voor de tweede en derde graad. Dit zou
vooral op een meer geïntegreerde manier
moeten gebeuren dan momenteel gebeurt ;

– er wordt werk gemaakt van een rookbeleid
voor leerlingen. Er is een totaal rookverbod
binnen de school en in de onmiddellijke
schoolomgeving. Dit beleid past binnen een
ruimer middelenbeleid. Dit beleid is schrifte-
lijk opgenomen in het schoolreglement ;

– er wordt werk gemaakt van een rookbeleid
voor leerkrachten. Alle studio's zijn sinds vijf
jaar rookvrij. Er mag enkel nog gerookt wor-
den in het "rookkotje". Dit beleid is monde-
ling afgesproken met alle personeelsleden en
past binnen een ruimer middelenbeleid. "De
leerkracht heeft een voorbeeldfunctie en
leeft dit voor" ;

– tijdens de projectweek inzake rookpreventie
werd de promotiestand gebruikt. Tijdens
deze week werd ook een bezoek gebracht
aan de tentoonstelling "SOS Smoor" voor
het eerste en het tweede jaar ;

– de ouderbrochures werden gebruikt op de
ouderavond voor ouders van eerstejaars en
op de opendag ;

– het CLB heeft een aanbod inzake tabakspre-
ventie, namelijk video met medische gege-
vens. Er werden afspraken gemaakt met het
CLB zodat er complementair gewerkt werd ;

– de affiches werden opgehangen in de school-
gangen en in het lokaal Leefsleutels. Ook de
strooibriefjes werden gebruikt. De promotie-
stand werd als zeer positief ervaren, de leer-
lingen wilden best zo'n gadget winnen en
waren zeer gemotiveerd ;

– extra activiteiten : ouderavond, lessen Leef-
sleutels, toneelvoorstellen "Jij rookt toch
ook ?!" op school ;

– deelname aan de wedstrijd Rookvrije Klas-
sen met alle eerstejaars.

Vraag nr. 249
van 21 augustus 2002
van mevrouw MARIJKE DILLEN

Resolutie opvang ongewenste zwangerschap  –  Uit-
voering

Er blijft in Vlaanderen nood aan aangepaste op-
vang bij ongewenste zwangerschap.

1. Het Vlaams Parlement heeft de minister in een
resolutie gevraagd de hulp en opvang bij onge-
wenste zwangerschap in afdoende mate uit te
bouwen en te ondersteunen (Stuk 411
(2000-2001)  –  Nr.4).

Wat is hierbij de stand van zaken ?

Welke initiatieven heeft zij terzake genomen
sinds begin 2001 ?

2. Welke initiatieven heeft de minister genomen,
zoals gevraagd door het Vlaams Parlement, om
mensen te informeren over hun verantwoorde-
lijkheid als ouder ?

Op welke wijze is deze informatie bekendge-
maakt ?

3. Welke initiatieven werden sinds begin 2001 ge-
nomen om ouders te ondersteunen in die ver-
antwoordelijkheid, ook in extreme crisissitu-
aties ?
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Antwoord 

1. Verschil tussen "ongewenste" en "ongeplande"
zwangerschap

Om te beginnen, moet duidelijk gesteld worden
dat maar een deel van de ongeplande zwanger-
schappen inderdaad ook "ongewenst" zijn.
Vooral in verband met tienerzwangerschappen
wordt in recente onderzoeksliteratuur gewaar-
schuwd niet te snel te spreken over een "onge-
wenste" zwangerschap. Een belangrijke indica-
tie van het aantal ongewenste zwangerschappen
is het aantal abortussen, naast het aantal kinde-
ren opgegeven voor adoptie. Het aantal kinde-

ren opgegeven voor adoptie is in België echter
verwaarloosbaar (40 gevallen in 1998).

De redenen om tot een zwangerschapsafbreking
over te gaan, zijn over de laatste tien jaar gro-
tendeels dezelfde gebleven en betreffen in
hoofdzaak persoonlijke en relationele redenen
(samen genomen evoluerend van 67.4% in 1993
naar 84,53%). Een belangrijke en verontrusten-
de stijger is het aantal zwangerschappen afge-
broken vanwege een te jonge leeftijd. Tussen
1993 en 2001 steeg die motivering met 5,5 %.
Inderdaad steeg het aantal abortusingrepen in
absolute cijfers bij jonge vrouwen (- 20 jaar) tot
1999 :
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1993 1994 1995 1996 1997 1998 1999 2000 2001

% 12,44 12,91 13,91 14,47 14,61 15,32 15,88 15,13 14,95

Effectief 1.285 1.384 1.561 1.827 1.790 1.839 2.002 2.082 2.208

Gebaseerd op : rapport 1998-1999 en rapport 2000-2001 van de Nationale Evaluatiecommissie betreffende de zwangerschapsafbre-
king

Naar de woonplaats van de vrouw waren de
zwangerschapsafbrekingen in 2001 verdeeld als
volgt : Vlaanderen 6.568 abortussen, Wallonië
4.280 abortussen, Brussel 3.513 abortussen en
voor vrouwen gedomicilieerd in het buitenland
(voornamelijk EU) 408 abortussen (EU : Euro-
pese Unie  –  red.).

Oorzaken van ongewenste zwangerschap

Het NEGO V-onderzoek (Corijn Martine en
Deven Fred, "Keuze of evidentie ? De leef-
vorm, het relatiepatroon en het seksueel gedrag
van Vlaamse jongvolwassenen in 1990"  –  Brus-
sel : Centrum voor Bevolkings- en Gezinsstudie
–  CBGS Monografie 1991/2) dat door het Cen-
trum voor Bevolkings- en Gezinsstudie in 1991
werd verricht, toonde aan dat het anticonceptie-
gedrag van ongewenst zwangere vrouwen ge-
voelig verschilt van het anticonceptiepatroon
van de doorsnee Belgische vrouw.

Zo valt een groot gedeelte van de eerstgenoem-
de categorie op door een totaal gebrek aan
en/of een veel lager gebruik van anticonceptie-
middelen. Aanzienlijk minder vrouwen maken
gebruik van de meest betrouwbare vormen van
anticonceptie, zoals pil of spiraaltje. Condoom-
gebruik en natuurlijke anticonceptiemethodes
scoren hoger dan bij de gemiddelde bevolking.
Niet alleen het gebruik van anticonceptiemidde-

len op zich, ook het gebrek aan kennis daarvan,
bijvoorbeeld met betrekking tot de noodpil, laat
heel wat te wensen over.

Deze onderzoeksresultaten worden bevestigd
door de informatie verzameld door de Nationa-
le Evaluatiecommissie betreffende de zwanger-
schapsafbreking.

Preventieve aanpak

De Vlaamse Gemeenschap kiest in de eerste
plaats voor een preventieve aanpak, ter voorko-
ming van ongewenste zwangerschappen. Heel
wat onderzoek, zowel in binnen- en buitenland,
onderstreept het enorme belang van een gede-
gen en tijdige relationele en seksuele voorlich-
ting, zowel door ouders, de school als andere ex-
ternen. Daarnaast vormen de beschikbaarheid
van anticonceptie en de bekendheid en bereik-
baarheid van voorzieningen voor zwanger-
schapsafbrekingen belangrijke bijkomende indi-
catoren in het afremmen van ongeplande en
vooral ongewenste (tiener)zwangerschappen.

Op dit ogenblik wordt door de Vlaamse Ge-
meenschap samengewerkt met de VZW Sensoa,
die het thema "SOA- en aidspreventie" behar-
tigt. Hiertoe werd een convenant afgesloten tus-
sen de Vlaamse Gemeenschap en de VZW Sen-
soa met een termijn van vier jaar (2002-2005).



Het thema "seksuele gezondheid" wordt daar-
binnen behartigd door het CGSO Trefpunt
(koepelorganisatie van de Vereniging Centrum
voor Geboorteregeling en Seksuele Opvoeding
en het Vormingscentrum Jos Van Ussel), door
informatie- en adviesverstrekking, opleiding,
vorming, bijscholing en hulpverlening (SOA :
seksueel overdraagbare aandoeningen  –  red.).

Het inhoudelijk deel van het convenant van de
VZW Sensoa omvat vier resultaatsgebieden en
dertien doelstellingen, vergezeld van indicato-
ren.

Het betreft volgende resultaatgebieden :

– deskundigheidsbevordering (advies- en in-
formatieverstrekking en vorming) : hierbij
wordt de klantgerichte functie onderstreept.
Het verstrekken van informatie en advies en
het bevorderen van de deskundigheid via bij-
eenkomsten en vorming vormen de doelstel-
lingen ter realisatie van het eerste resultaats-
gebied ;

– operationaliseren van een Vlaams concept
omtrent seksuele gezondheid: dit resultaats-
gebied beoogt een Vlaams concept omtrent
seksuele gezondheid ingang te doen vinden
bij het publiek, de intermediairen en de
media. Sensibiliserende campagnes en acties
zullen hier prioritair zijn ;

– ontwikkelen, valideren en promoten van we-
tenschappelijk onderbouwde (evidence-
based) concepten, methodieken en werkins-
trumenten met betrekking tot het bevorde-
ren van de seksuele gezondheid en de onder-
steuning van de implementatie ervan: op
basis van een wetenschappelijke onderbouw
worden concepten, methodieken en werkins-
trumenten ontwikkeld en gevalideerd, om
deze daarna te promoten en de implementa-
tie ervan te ondersteunen bij de intermediai-
ren ;

– counseling: het begeleiden van mensen met
HIV/Aids en hun directe omgeving maakt
deel uit van de opdracht van de VZW Sen-
soa. De rol van het CGSO Trefpunt hierin
zal veeleer minimaal zijn.

Inzake preventie van ongewenste zwangerschap
zal de realisatie van de doelstellingen van het
tweede en derde resultaatsgebied van cruciaal
belang zijn.

Een specifieke rol wordt ook opgenomen door
het Centrum voor Relatievorming en Zwanger-
schapsproblemen (CRZ). Het CRZ organiseert
onder meer de "luistertelefoon bij ongewenste
zwangerschap", praatgroepen voor jonge moe-
ders en begeleidingsgroepen voor vrouwen na
abortus.

Ook het beschikbaar maken van de noodpil
zonder voorschrift in de apotheek, met ingang
van 1 juni 2001, is een belangrijk element in de
voorkoming van ongewenste zwangerschappen.
De optie van de noodpil in het geval van falen
van andere voorbehoedsmiddelen, in het bijzon-
der het condoom, moet echter nog meer be-
kendgemaakt worden onder de bevolking. Dit
zal deel uitmaken  van de informatieverstrek-
king van Sensoa en het CGSO, die in navolging
van internationale aanbevelingen in hun infor-
matie ook een verschuiving aanbrengen van de
promotie van (enkel) condoomgebruik als be-
scherming tegen seksueel overdraagbare aan-
doeningen naar de promotie van "dubbele  be-
scherming", namelijk condoom en hormonale
contraceptie  of condoom en noodpil. Deze ver-
schuiving is het gevolg van het feit dat er gecon-
stateerd werd dat het gebruik van condooms in-
derdaad toenam onder invloed van SOA en
HIV-preventiecampagnes, maar dat condoom-
gebruik alleen niet de meest betrouwbare ma-
nier is voor bescherming tegen ongeplande
zwangerschappen.

Steun aan ouders met financiële problemen

Indien men geconfronteerd wordt met een on-
geplande zwangerschap die men toch wil be-
houden, maar die de moeder voor financiële
problemen stelt, zijn er verschillende situaties
mogelijk. Het vademecum "Hulp bij ongewens-
te zwangerschap" (14), een losbladige uitgave
van het CGSO Trefpunt waarin alle juridische
en sociale informatie gebundeld is die voor on-
gewenst zwangeren van belang is, geeft een op-
somming van de maatregelen die binnen het
Belgische socialezekerheidssysteem van kracht
zijn. Voornamelijk zijn dat de volgende.

– Indien het gaat om een minderjarig meisje
en het meisje besluit binnen het ouderlijk
gezin te blijven wonen, dan blijven de ouders
instaan voor de kosten verbonden aan de op-
voeding van hun dochter.

De enige bijkomende maatregel is dat de
minderjarige moeder naast de bijslag voor
zichzelf ook kinderbijslag zal genieten voor
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haar eigen kind. Een andere mogelijke maat-
regel is dat de minderjarige een "vordering
tot levensonderhoud" instelt ten aanzien van
de vermoedelijke vader, mits bewijslevering
van het biologisch vaderschap en inachtne-
ming van een (beperkte) vorderingstermijn
(dit kan tot drie jaar na de geboorte van het
kind). Zolang de minderjarige moeder zelf
bijslagtrekkende is wordt het recht op kin-
derbijslag geopend via een van de ouders
van de minderjarige.

– Indien de moeder alleenstaand is zonder dat
een man het kind erkend heeft, wordt het
ouderlijk gezag ingeperkt via het aanstellen
van een voogd en een familieraad. De alleen-
staande moeder oefent wel het gezag uit
over haar kind, maar inzake het beheer van
de goederen van het kind moet zij samen-
werken met de familieraad.

Een alleenstaande moeder rest weinig ande-
re keuze dan zelf kostwinnaar te worden. In-
dien de moeder geen job vindt en ook niet in
aanmerking komt voor een ziekte- of werk-
loosheidsuitkering (hiervoor is steeds een
voorafgaande periode van tewerkstelling
vereist), kan zij zich in laatste instantie be-
roepen op een leefloon.

Het bedrag van het leefloon bedraagt (voor
een gezinshoofd) momenteel 733,64 euro.
Vermeerderd met de [basis]kinderbijslag
voor een eerste kind (71,20 euro) komt het
maandelijkse basisinkomen van een alleen-
staande moeder uit op ongeveer 804,84 euro.
Het bedrag van het bijkomend kraamgeld
(een eenmalige premie bij de geboorte van
het elk kind) bedraagt voor het ogenblik
964,40 euro voor het eerste kind.

– Voor extreme crisissituaties bestaan er in
Vlaanderen momenteel zes centra voor inte-
grale gezinszorg (CIG), verdeeld over alle
Vlaamse provincies, met een gezamenlijke
opnamecapaciteit van 252 eenheden, ver-
deeld over zowel residentiële opvangmoge-
lijkheden als semi-residentiële en ambulante
vormen van begeleiding. De adressen van de
verschillende diensten kunnen worden ge-
consulteerd op de website van het CGSO :
http://www.cgso. –  zie adressen CIG.

– Verspreid over Vlaanderen zijn er talrijke
diensten binnen de CAW (Centra voor Alge-
meen Welzijnswerk) die zich toegespitst heb-
ben op gezins- en relationeel welzijnswerk

(en waarbinnen de centra voor geboortere-
geling en seksuele opvoeding geïntegreerd
zijn).

Deze diensten besteden binnen hun algeme-
ne werking rond seksuele en relationele
hulpverlening specifieke aandacht aan de
problematiek van ongewenste zwangerschap
en de begeleiding van jongeren.

2. Binnen Kind en Gezin wordt in de totale pre-
ventieve gezinsondersteuning meer aandacht
gegeven aan opvoedingsondersteuning en de
verantwoordelijkheid van de ouder. Dit werd
vastgelegd in het Strategisch Plan Preventieve
Zorg 2001  –  2004. De verdere uitbouw van op-
voedingsondersteuning werd in dit plan naar
voor geschoven als één van de grote werkpun-
ten voor de komende jaren. Hierbij wordt voor-
al gefocust op lichte opvoedingsvragen en op-
voedingsspanning. voor problematische opvoe-
dingssituaties wordt verwezen naar interne en
externe partners (centra voor kinderzorg en ge-
zinsondersteuning, vertrouwenscentra voor kin-
dermishandeling, ... ).

Ouders worden tijdens alle activiteiten van de
preventieve zorg van Kind en Gezin geïnfor-
meerd over hun verantwoordelijkheid als
ouder: tijdens informatieavonden, bezoeken aan
bed, huisbezoeken, consulten (prenataal, pre-
ventieve kinderzorg), groepswerking, perma-
nentie,.... De regioteamleden brengen deze in-
formatie op maat van het gezin, afhankelijk van
de specifieke individuele situatie. Dit betekent
dat regioverpleegkundigen, indien ze gecon-
fronteerd worden met kinderen na een onge-
wenste zwangerschap, zeker aandacht hebben
voor zorg op maat en dit gezin ondersteunen en
begeleiden rekening houdende met de specifie-
ke behoeften. Ook in de diverse publicaties van
Kind en Gezin komt de informatie rond ouder-
schap expliciet aan bod.

3. De aandacht voor opvoedingsondersteuning be-
staat zowel binnen de regioteams van Kind en
Gezin als binnen de centrale administratie. Ver-
schillende regioteams ontwikkelden, als zelfstu-
rend team, een eigen project rond opvoedings-
ondersteuning, zoals rond ouder-kindcommuni-
catie, rond het uitbouwen van een opvoedings-
winkel, rond de organisatie van peuterconsul-
ten.

Daarnaast werden de voorbije jaren de nodige
theoretische kaders rond opvoedingsondersteu-
ning uitgezet. Dit resulteerde in een visie op op-
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voeding en ontwikkeling, op opvoedingsonder-
steuning, op de rol van Kind en Gezin op het
terrein van opvoedingsondersteuning, op net-
werkvorming.

Ondertussen werd binnen Kind en Gezin ook
werk gemaakt van de vertaling van deze visies
naar concrete werkinstrumenten voor de prak-
tijk. Enkele voorbeelden: video "Samen lukt
het" om ouders te sensibiliseren rond positieve
en stimulerende interactie met het jonge kind,
groepswerking met ouders rond bepaalde the-
ma's en/of volgens de leeftijd van het kind,
koffers voor opvoedingsondersteuning, consul-
ten voor pedagogisch advies, campagne "shaken
infant syndrome", om ouders te informeren
over de schadelijke gevolgen van schudden voor
een baby en tips om situaties te vermijden waar-
in ze de controle over zichzelf verliezen.

Om effectief werk te kunnen maken van het
verder uitbouwen van opvoedingsondersteuning
werden opvoedingsconsulenten aangeworven.
Hun taak bestaat erin regioteams te ondersteu-
nen met betrekking tot opvoedingsondersteu-
ning en de dialoog met het beleid te verbeteren.

Begin 2002 werden voor alle regioteamleden
trefdagen georganiseerd om ze te informeren en
te sensibiliseren rond dit thema. Deze trefdagen
betekenden de start om binnen elke regio een
eigen traject op te zetten voor het (verder) uit-
bouwen van een volwaardig aanbod van opvoe-
dingsondersteuning, en dit aangepast aan de
plaatselijke situatie en in overleg met lokale
partners.

Vraag nr. 250
van 21 augustus 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Motie meningitis C-vaccinatie  –  Uitvoering

In de goedgekeurde motie (Stuk 10 17 (2001-2002)
–  Nr. 2) tot besluit van de op 24 januari 2002 in de
Commissie voor Welzijn, Volksgezondheid en Ge-
lijke Kansen gehouden interpellatie over de ver-
spreiding via de huisartsenkringen van de vaccins
tegen meningitis C, werden een aantal afspraken
voor de korte en langere termijn gemaakt in ver-
band met het vaccinatiebeleid en in het bijzonder
de vaccinatie tegen meningitis C (Handelingen
Commissievergadering nr. 94 van 24 j januari 2002,
blz. 1-10).

1. Is er over deze problematiek reeds overleg ge-
weest met de federale regering ? Met welk re-
sultaat ?

2. Wat is er reeds gebeurd in het kader van de be-
grotingscontrole om de acties van Kind en
Gezin, de huisartsen en de pediaters beter op el-
kaar af te stemmen ? 

Antwoord

1. Om uitvoering te geven aan het protocolak-
koord van 11 december 2001 met betrekking tot
de medefinanciering door het Rijksinstituut
voor Ziekte- en Invaliditeitsverzekering van de
vaccins tegen meningokokkeninfecties van
groep C, werd geregeld overlegd. Dit resulteer-
de in een vlot werkend systeem van cofinancie-
ring.

De werkgroep vaccinaties met vertegenwoordi-
gers van de kabinetten en administraties, opge-
richt in het kader van de Interministriële Confe-
rentie Volksgezondheid, volgt dit probleem ver-
der op. Op de laatste interministeriële conferen-
tie van 24 juni 2002 bracht deze werkgroep ver-
slag uit van haar werkzaamheden. De punten
waarover consensus was en deze waarvoor nog
een oplossing gezocht moest worden, werden
geïnventariseerd. De interministeriële conferen-
tie besliste dat de werkgroep, conform haar ver-
slag, zou voortwerken.

Naar de financiering van vaccins toe, wordt ge-
werkt aan een eenvormig financieringssysteem
voor alle vaccins die opgenomen zijn in het ba-
sisvaccinatieschema dat door de Hoge Gezond-
heidsraad voorgesteld wordt. In dit kader geldt
dit dus ook voor de dosis tegen infecties veroor-
zaakt door meningokokken van groep C op de
leeftijd van één jaar.

2. Binnen de administratie Gezondheidszorg
wordt gewerkt aan een eenvormig bestel- en
distributiesysteem voor vaccins. Deze thematiek
is aan bod gekomen op de Vlaamse Vaccinatie-
koepel met vertegenwoordigers van de verschil-
lende vaccinatoren, zowel Kind en Gezin, centra
voor leerlingenbegeleiding, huisartsen, als kin-
derartsen.

Eén van de belangrijke problemen in het vacci-
natiebeleid is het distributiesysteem van de vac-
cins. Deze problematiek is nauw verbonden met
de financiering van de vaccins. Het is immers zo
dat in de huidige aanbestedingen de distributie-
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kosten inbegrepen zijn. Om die reden werd het
Vlaamse voorstel geagendeerd op de werkgroep
in het kader van de Interministeriële Conferen-
tie Volksgezondheid.

Dit voorstel lijkt stilaan de goedkeuring te krij-
gen van zowel de federale overheid als de ande-
re gemeenschappen en gewesten.

Momenteel is het nog onmogelijk om de bud-
gettaire weerslag van een vernieuwd distributie-
systeem te evalueren. Er wordt van uitgegaan
dit binnen de huidige middelen te organiseren.
De kosten voor het bestel- en registratiesysteem
hangen nauw samen met het uiteindelijke distri-
butiesysteem. De administratie werkt de moda-
liteiten uit voor een elektronisch bestelsysteem
op basis van de registratie van vaccinaties. Dit
zal mogelijk passen in de projecten rond e-
government.

Vraag nr. 251
van 21 augustus 2002
van mevrouw INGRID VAN KESSEL

Actieweek tegen stress  –  Initiatieven

Onlangs lanceerde de Europese Commissie en het
Europees Agentschap voor Veiligheid en Gezond-
heid op het Werk een Europese actieweek tegen
stress, die plaatsvindt in oktober 2002.

Meer dan 20 miljoen EU-burgers  –  ongeveer 28
% van de Europese werknemers  –  lijden aan ar-
beidsgebonden stress, wat jaarlijks circa 20 miljard
euro kost. Hoofdoorzaken zijn onzekerheid over
het behoud van de job, gebrek aan controle over de
eigen werksituatie en een te hoge werkdruk. Na
rugpijn blijkt stress een van de grootste gezond-
heidsproblemen in Europa te zijn.

Deze actie wordt ondersteund door de lidstaten, de
Europese Commissie en het Europees Parlement,
de vakbonden en werkgeversorganisaties.

1. Welke concrete acties voor de Vlaamse ambte-
naren zet de regering op in het kader van de ac-
tieweek tegen stress ?

2. Welke initiatieven worden in Vlaanderen geno-
men op initiatief van de minister bevoegd voor
Welzijn en Gezondheid in het kader van de be-
drijfsgezondheidszorg ?

3. Bestaan er onderzoeksgegevens aangaande
deze problematiek in Vlaanderen ?

Antwoord

1. Het organiseren van acties in het kader van be-
drijfsgezondheidszorg voor Vlaamse ambtena-
ren behoort niet tot mijn bevoegdheid. Initia-
tiefnemer voor eventuele acties rond "stress op
het werk" voor Vlaamse ambtenaren is de
Vlaamse minister van Binnenlandse Aangele-
genheden, Cultuur, Jeugd en Ambtenarenzaken.

Het lijkt dan ook aangewezen deze vraag te
richten tot minister Van Grembergen.

2. Momenteel wordt, in overleg met de Vlaamse
administratie Gezondheidszorg, gewerkt aan
een decretaal initiatief om voor alle personen
die arbeid verrichten, ongeacht hun statuut
(werknemer, zelfstandige, stagiair, vrijwilliger,
enzovoort), een efficiënt georganiseerde be-
drijfsgezondheidszorg, geïntegreerd in de totale
preventieve gezondheidszorg, te realiseren.

Gezondheid wordt in het Vlaams preventiebe-
leid, en dus ook in het beleid inzake bedrijfsge-
zondheidszorg, omschreven als het lichamelijk,
geestelijk en sociaal welbevinden van de mens.
Dit wil zeggen dat het nieuw concept voor be-
drijfsgezondheidszorg ook het psychosociaal
welbevinden van de werkers in relatie met de
arbeidsomstandigheden omvat : psycho-sociale
stress door hoog arbeidsritme, onzekerheid, ge-
volgen van ploegenarbeid, enzovoort.

3. In het Pact van Vilvoorde, waarbij de Vlaamse
sociale partners en de Vlaamse regering zich
hebben geëngageerd voor een aantal langeter-
mijndoelstellingen, is onder meer opgenomen
dat tegen 2010 de kwaliteit van de arbeid van de
Vlaamse werkenden substantieel moet worden
verbeterd. Om de realisatie van die doelstelling
op te volgen, is afgesproken dat een Vlaamse
werkbaarheidsmonitor zal worden opgebouwd.
Die werkbaarheidsgraad zit erg dicht bij wat
doorgaans onder de noemer werkstress valt.
Voorlopig zijn er nog geen Vlaamse werkstress-
cijfers beschikbaar.

Een van de beschikbare databanken is die van
de ESWC-survey (European Survey on Wor-
king Conditions), die sinds 1990 en periodiek
om de vijf jaar in alle lidstaten wordt georgani-
seerd. In deze survey wordt onder meer gepeild
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naar stress op het werk. Uit de cijfers voor Bel-
gië blijkt dat in 2000 30 % van de actieve bevol-
king stressklachten rapporteert, een gevoelige
verslechtering ten opzichte van 1995 (23 % wer-
kenden met stressklachten). Met de ESWC-ge-
gevens is er een dubbel probleem : a) de vraag-
stelling naar werkstress ("hebt u stressklachten
?") is vrij rudimentair, zodat er twijfels zijn bij
de validiteit en de vergelijkbaarheid (over de
tijd en over de verschillende landen) van de ge-
gevens ; b) de gegevens zijn tot op heden enkel
beschikbaar op nationaal niveau. Het Steun-
punt Werkgelegenheid, Arbeid en Vorming
(WAV) werkt momenteel aan de regionale ven-
tilatie voor Vlaanderen en zal deze oefening
eind 2002 publiceren.

Ook de federale instelling NOVA (Nationaal
Onderzoeksinstituut voor Arbeidsomstandighe-
den) beschikt over werkstressgegevens, die zijn
verzameld met de VBBA (Vragenlijst Beleving
en Beoordeling van de Arbeid), een gevalideerd
instrument waarvan een selectie in de geplande
Vlaamse werkbaarheidsmonitormeting zal wor-
den gebruikt. Gegevens uit de Vlaamse ventila-
tie van de NOVA-databank werden reeds gepu-
bliceerd door het genoemde Steunpunt WAV in
zijn Jaarboek 2001. Probleem bij deze gegevens
is dat ze geen representatief beeld opleveren
van de Vlaamse beroepsbevolking, omdat ze
zijn gebaseerd op een niet aselecte groep van
bedrijven die een stress-audit bij het NOVA
hebben aangevraagd.

In het kader van het NOVA zijn een aantal al-
gemene artikels gepubliceerd die kunnen wor-
den geraadpleegd op de website www.nova.
inrct.be. (bv. Notelaers, G. van Veldhoven, M.
Psychosociale arbeidsbelasting en werkstress in
Vlaanderen en Nederland. Een vergelijking tus-
sen Vlaanderen en Nederland aan de hand van
de VBBA. Enkele resultaten en bedenkingen  –
bijdrage aan de Arbeidsmarktonderzoeksdag,
Universiteit Antwerpen, 25 september 2001 te
Antwerpen).

Het Steunpunt Werkgelegenheid, Arbeid en
Vorming, draaischijf voor arbeidsmarktinforma-
tie, is een interuniversitair samenwerkingsver-
band. Het biedt logistieke en wetenschappelijke
ondersteuning aan onderzoekers en beleidsme-
dewerkers die werkzaam zijn rond het thema
werkgelegenheid, werkloosheid, arbeid, enzo-
voort. Deze ondersteuning kan het steunpunt
aanbieden dankzij de opdrachten die het uit-
voert voor de Vlaamse regering, de Vlaamse so-
ciale partners en het Europees Sociaal Fonds in

het kader van het Viona-programma  (Vlaams
Interuniversitair Onderzoeksnetwerk Arbeids-
rapportering  –  red.). Het Viona-programma
van de Vlaamse regering is operationeel sinds
1994. In het kader van dit programma staat het
Steunpunt WAV onder andere in voor de moni-
toring van de arbeidsmarkt. Dit resulteert onder
meer in een jaarboek met cijfergegevens over
de arbeidsmarkt in Vlaanderen. Daarin wordt
een hoofdstuk inzake "aspecten van kwaliteit
van de arbeid" (o.a. stress op het werk) opgeno-
men.

Het Instituut voor Stress en Werk (ISW) is een
spin-off van de KU Leuven en bestaat uit een
team van academisch geschoolde psychologen
en psychotherapeuten, gespecialiseerd in wel-
zijn op het werk, werkstress en werkgerelateer-
de psychische problemen. Een van de activitei-
ten van het ISW is, op vraag van een bedrijf, het
opsporen van psychosociale risicofactoren in de
arbeidssituatie en hun gevolgen voor het bedrijf
en het welzijn van de werknemers.

Tevens zijn op dit domein ook diverse diensten
voor preventie op het werk actief op dit terrein.
Zo ontwikkelt de dienst Wetenschappelijk On-
derzoek van de externe dienst voor preventie en
bescherming op het werk Idewe eigen projecten
en neemt deel aan internationale projecten. Er
worden gegevens verzameld via medische con-
tacten in bedrijven.

Daarbij zijn er nog privé-initiatieven die, recht-
streeks op vraag van bedrijven, actief zijn op
vlak van analyses en management met betrek-
king tot stress op het werk.

De databestanden van de verschillende privé-
initiatieven zijn momenteel niet toegankelijk
voor de overheid.

Vraag nr. 255
van 21 augustus 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Social-profitsector  –  Subsidiëringscriteria

In de regeringsverklaring van 12 juli 1999 staat dat
om de werkgelegenheidsengagementen in de
social-profitsector na te komen, de programmatie
wordt aangepast, de harmonisering van de lonen
wordt doorgevoerd en de subsidies van de Vlaamse
overheid hieraan worden aangepast.
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In alle berekeningen bij het toekennen van de mid-
delen voor lonen en subsidies in de welzijnsvoor-
zieningen vertrekt men echter van het aantal
VTE-personeelsleden en niet van het aantal perso-
nen dat effectief in de voorziening werkt. Ook de
middelen voor vorming en management in de wel-
zijnssector worden toegekend naar rato van het
VTE-personeel (VTE: voltijds  equivalent).

Hiertegenover staat dat door het promoten van
loopbaanonderbreking, tijdskrediet, deeltijds wer-
ken, het aantal "koppen" per voorziening toe-
neemt zonder dat de voorziening hiervoor wordt
gecompenseerd. Afzonderlijke "koppen" als refe-
rentiepunt vragen immers meer middelen dan het
aantal VTE in een voorziening. Zo is de materiële
omkadering hoger, is er meer vormingsbudget
nodig, zijn meer middelen voor ondersteuning ver-
eist, ...

Logischerwijze zouden de middelen van sociale ak-
koorden, werkingskosten, vorming van personeel,
enzovoort, met deze werkelijkheid rekening moe-
ten houden.

1. In welke sectoren wordt er rekening gehouden
met het aantal effectief werkende personen in
het kader van :

– de sociale akkoorden ;

– vorming en management ;

– werkingskosten ;

– andere toegekende middelen ?

2. Werd reeds onderzocht welke compensatie men
kan geven aan de voorzieningen waar het perso-
neel ingaat op de regeringsstimuli in verband
met deeltijds werken ?

Antwoord

Zoals reeds in de vraagstelling wordt aangegeven,
wordt voor de tewerkstelling in de welzijnsvoorzie-
ningen steeds rekening gehouden met het aantal
voltijds equivalenten en niet met het aantal effec-
tief tewerkgestelde personen. Dit is evenzeer het
geval voor de sociale akkoorden, de vorming en
het management, de werkingskosten en de eventu-
ele andere toegekende middelen.

Op dit ogenblik wordt binnen de sector gebruikge-
maakt van zeer heterogene subsidiëringsmechanis-
men afhankelijk van de vereiste dienstverlening. Er

bestaat evenwel een trend naar een enveloppefi-
nanciering en een partiële forfaitarisering. Daar-
naast is ook een meer vraaggestuurde financiering
(zoals bijvoorbeeld het persoonlijk assistentiebud-
get binnen de gehandicaptensector) een nieuwe
trend.

Conform de kwaliteitsdecreten en het kwaliteits-
denken is er thans een evolutie waar te nemen naar
een meer afstandelijke aansturing waarbij de inzet
van de middelen aan de verantwoordelijkheid van
de diverse instellingen binnen de sector wordt toe-
vertrouwd. Hierbij heeft de overheid oog voor de
besteding van de middelen voor een sector, zijn wil
met andere woorden zorgen voor de nodige draag-
kracht op mesoniveau. De individuele voorziening
is zelf verantwoordelijk voor de besteding van haar
budget en de daartegenoverstaande kwalitatieve
dienstverlening.

In dit opzicht moeten de tewerkstelling binnen de
sector, alsook de nodige compensatoire maatrege-
len dan ook worden overgelaten aan de sector of
de hierin werkzame instellingen. Bijgevolg worden
vanuit de overheid geen concrete stappen onder-
nomen met betrekking tot het geven van compen-
saties bij deeltijds werk, alsook het onderzoek er-
naar. Dit behoort immers tot de verantwoordelijk-
heid van de voorzieningen. Op meso-niveau is dit
één element in het overleg met de sectoren over de
financiering van de dienstverlening van een sector.

Vraag nr. 256
van 21 augustus 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Gezondheidspromotie  –  Sociaal-culturele organi-
saties

Op het terrein van de gezondheidspromotie zijn
zeer veel organisaties en instellingen actief. Dat
wordt bevestigd in het boek "Gezondheidspromo-
tie 2001  –  10 jaar Gezondheidspromotie in Vlaan-
deren". Daar zijn ook heel wat sociaal-culturele
voorzieningen bij.

Maar de bijdrage van het sociaal-cultureel werk op
dit terrein komt helemaal niet in beeld. Veel van
deze organisaties en instellingen hebben een lange
traditie en leveren zeker een waardevolle bijdrage
in dit verband.

1. Is de minister of zijn haar diensten op de hoogte
van de concrete inspanningen die sociaal-cultu-
rele organisaties en instellingen doen op het ge-
bied van gezondheid ?
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Werd de waarde van hun inbreng reeds geëvalu-
eerd ?

2. Wordt het lokaal gezondheidsoverleg (LOGO)
gestimuleerd om het sociaal-cultureel werk
hierbij te betrekken ?

3. Welke stimuli of hulpmiddelen werden door de
minister sedert haar aantreden gegeven aan het
sociaal-cultureel veld om aan gezondheidspro-
motie te doen ? Graag een opsplitsing per be-
grotingsjaar.

Antwoord

1. Samen met mijn administratie Gezondheidszorg
en de samenstellers van het boek ben ik me zeer
goed bewust van de waarde van de inspannin-
gen die sociaal-culturele organisaties op het
vlak van preventieve gezondheid realiseren.
Wanneer ik het boek over de "actoren" in ge-
zondheidsbevordering wordt gesproken, dan be-
horen de sociaal-culturele organisaties daar
zeker bij. De initiatieven van andere actoren
zoals de thuiszorg of de huisartsen worden
evenmin in een afzonderlijk hoofdstuk behan-
deld. De auteurs van het boek hebben zich wat
dat betreft moeten beperken tot de actoren die
gezondheidsbevordering als hoofddoelstelling
hebben (deze beperking is vermeld in hoofd-
stuk twee van het boek).

Het Vlaams Instituut voor Gezondheidspromo-
tie (VIG) geeft wel geregeld advies en mede-
werking aan de sociaal-culturele organisaties bij
de opzet van projecten of de samenstelling van
programma's (bijvoorbeeld recentelijk nog aan
KWB) of via voordrachten en vormingen (bij-
voorbeeld over CO-preventie, brandwonden-
preventie, enzovoort). Zij worden gezien als re-
levante en onmisbare actoren op het domein
van de preventieve gezondheidszorg (KWB :
Katholieke Werkliedenbond ; CO : koolstofmo-
noxide  –  red.).

Ook de Vereniging voor Alcohol- en andere
Drugproblemen (VAD) biedt de mogelijkheid
tot informatie- en adviesverstrekking en onder-
steuning aan de sociaal-culturele organisaties.
Daarnaast ontwikkelde de VAD didactisch ma-
teriaal voor vormingswerkers en lesgevers van
sociaal-culturele organisaties en voor lokale be-
leidsmakers in deze sector in de vorm van de
brochure "Een lokaal alcohol- en drugbeleid :
op elk vlak de juiste aanpak : sociaal-cultureel
werk".

Inzake het thema seksuele gezondheid voorziet
het Vormingscentrum Jos Van Ussel van het
CGSO Trefpunt eveneens in vorming voor de
medewerkers van sociaal-culturele organisaties
(CGSO : centrum voor geboorteregeling en sek-
suele opvoeding  –  red.).

Op dit ogenblik bestaat nog geen totaalover-
zicht van alle acties op het vlak van gezond-
heidsbevordering in Vlaanderen. Om een volle-
dig zich te krijgen op alle lokale acties heeft het
VIG in 1999 een inventarisatie- en registratie-
systeem ontwikkeld onder de naam Virgel
(Vlaams Inventarisatie- en Registratiesysteem
voor Gezondheidsbevorderende Interventies
door de LOGO's). Dit systeem is in 2001 in der-
tien LOGO's toegepast en wordt nu geleidelijk
ook door de andere LOGO's ingevoerd. Het re-
gistratiesysteem zal op termijn ook een meer
systematische opvolging en evaluatie van de uit-
gevoerde acties en projecten toelaten.

2. Van de LOGO's wordt, op basis van het conve-
nant, verwacht dat zij  –  in het kader van het lo-
kaal werken aan de gezondheidsdoelstellingen
–  de sociaal-culturele organisaties in hun net-
werking betrekken. Aan deze opdracht geven
zij ook daadwerkelijk en nauwgezet invulling.
Ook dat wordt op verschillende plaatsen in het
boek aangehaald. Zo zijn onder meer de vrou-
wenverenigingen een bevoorrecht kanaal om de
doelgroep te sensibiliseren tot deelname aan de
borstkankerscreening. Ook in verband met de
gezondheidsdoelstellingen rond voeding en vac-
cinaties is het ondenkbaar dat LOGO's geen
beroep zouden doen op de sociaal-culturele or-
ganisaties.

Ondanks de grote inspanningen om de sociaal-
culturele organisaties te betrekken bij de lokale
preventiewerking, worden deze organisaties
vaak moeilijk bereikt of bereid gevonden volle-
dige medewerking te verlenen aan acties. Een
reden hiervoor kan worden gezocht in de heel
eigen missie, het eigen karakter en de specifieke
werking (veel vrijwilligerswerk) van het sociaal-
cultureel werk. Deze sector is veelal gesitueerd
op het vlak van vrije tijd en ontspanning, waar-
door het vaak pedagogisch-educatieve karakter
van preventieacties moeilijk ingang vindt. De
LOGO's blijven echter inspanningen leveren
om deze sector actief bij de preventieacties te
betrekken. Ook de zoektocht van het VIG naar
aangepaste methodieken voor deze sector
wordt onverminderd voortgezet.

-911- Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  –  18 november 2002



3. Het is niet mogelijk in een apart budget te voor-
zien voor de sociaal-culturele sector om aan ge-
zondheidsbevordering te doen. Er wordt geko-
zen voor een structurele samenwerking met or-
ganisaties zoals onder meer het VIG, de VAD,
Sensoa, het CGSO Trefpunt en de LOGO's om
het preventieve gezondheidsbeleid vorm te
geven. Via deze kanalen hoopt de Vlaamse
overheid tevens de sociaal-culturele sector te
bereiken en te ondersteunen in zijn werking
naar preventie en gezondheidsbevordering. Dit
betekent uiteraard niet dat geen waarde wordt
gehecht aan de bijdrage die deze sector kan le-
veren aan de preventieve gezondheidszorg.

Op dit ogenblik wordt voor 2003 een campagne
voorbereid, met inhoudelijke medewerking van
het VIG, onder de noemer "Vinnig Vlaande-
ren". Met deze campagne wordt een gezonde
leefstijl, met nadruk op gezonde voeding en be-
weging, aangeprezen en worden de talrijke
voordelen ervan sterk uitvergroot. Tal van orga-
nisaties (gezondheidsorganisaties en andere)
zullen de campagne mee ondersteunen via hun
bestaande aanbod. Hier is dus een belangrijke
rol toebedeeld aan de sociaal-culturele organi-
saties.

De campagne zal worden voorafgegaan door
een studiedag, waarop de campagne wordt
voorgesteld en alle mogelijke deelnemende or-
ganisaties zullen worden uitgenodigd. Het VIG
zal in een gratis informatie- en promotiepakket
voorzien voor de  deelnemende organisaties.

Daar al deze organisaties vrijwillig deelnemen,
zal het van belang zijn in enkele stimuli te voor-
zien om de motivatie hoog te houden (bijvoor-
beeld gratis infopakket). De voorbereiding van
de campagne is echter in een fase waarbij de
aard van de te bieden ondersteuning ter bespre-
king staat.

Vraag nr. 261 
van 28 augustus 2002 
van mevrouw SONJA BECQ

Rusthuisbewoners  –  OCMW-bijdrage

Destijds werd de zorgverzekering ingevoerd om de
kosten van zorg thuis of in een rusthuis/residentiële
voorziening voor gebruikers betaalbaar te houden.
Tegelijk was er de bekommernis dat de vele
OCMW's die voor de rusthuisbewoners financieel
tegemoetkomen, hun tegemoetkoming zouden ver-
minderen, zodat dit uiteindelijk tot een

vestzak-broekzakoperatie zou leiden ten nadele
van de Vlaamse Gemeenschap en zonder dat dit
grotere ademruimte zou geven aan de bewoners.

Om die reden werd er gezocht naar mogelijkheden
om te voorkomen dat OCMW's hun financiële in-
breng in de ouderensector sterk zouden verminde-
ren.

Inmiddels leeft ook de discussie rond het systeem
van de "derde betalende" voor rusthuisbewoners
voor wie de factuur door de OCMWs betaald
wordt. De OCMW's willen voor de bewoners
waarvoor zij een financiële bijdrage verlenen in de
verblijfskosten, hun tegemoetkoming rechtstreeks
verminderen met 160 euro. Hiervoor schrijven zij
in een brief aan de rusthuizen dat de uitkering van
160 euro een bijkomend inkomen is van de rust-
huisbewoner. Zij manen de voorzieningen dan ook
aan om voor alle bewoners met een C-zorgprofiel
het bijkomend inkomen van 160 euro rechtstreeks
in rekening te brengen op de factuur aan het
OCMW.

1. Op welke wijze wordt ervoor gezorgd dat
OCMW's op een gelijkaardige wijze als in het
verleden blijven bijdragen in het geheel van de
ouderenzorg ?

2. Mogen OCMW's de tegemoetkoming in het
raam van de zorgverzekering beschouwen als
een inkomen en derhalve aftrekken van de fac-
tuur van het rusthuis dat door het OCMW voor
de bewoner wordt betaald ?

3. Werden of worden terzake door de Vlaamse
overheid richtlijnen gegeven aan OCMW's en
rusthuizen ? Zo ja, welke ?

Antwoord 

1. In het kader van het ontwerpdecreet lokaal so-
ciaal beleid, dat door de Vlaamse regering op 12
juli 2002 principieel werd goedgekeurd, wordt
aan het lokaal bestuur een coördinerende rol
toegekend inzake het lokaal sociaal beleid.

In de context van de ouderenzorg is die coördi-
nerende rol momenteel reeds vertaald in een
bindend advies als onderdeel van de evaluatie-
criteria bij een aanvraag voor een voorafgaande
vergunning als lokaal dienstencentrum.

2. Wanneer de bestaansmiddelen van een bejaarde
ontoereikend zijn om de  kosten van zijn/ haar
verblijf in een rusthuis te betalen, kan de  be-
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trokkene een beroep doen op de dienstverle-
ning van het OCMW, die in  voorkomend geval
het tekort zal bijpassen.

Beoordelen in welke mate de tenlasteneming in
het kader van de  zorgverzekering kan worden
beschouwd als een verhoging van de  bestaans-
middelen, is in eerste instantie een bevoegdheid
van de federale  overheid. Ik heb deze vraag
dan ook per brief voorgelegd aan mevrouw Van
Gool, regeringscommissaris voor Sociale Zeker-
heid en de heer Reynders, minister van Finan-
ciën. Voor het antwoord op deze vraag verwijs
ik naar  de brief die ik hierover heb ontvangen
van mevrouw Van Gool op 3 juni  jongstleden,
waarin zij stelt dat het niet haar bedoeling is om
de tenlasteneming in het kader van de zorgver-
zekering en de vergoeding aan  de mantelzorger
in aanmerking te nemen bij de berekening van
de  bestaansmiddelen van de zorgbehoevende.

3. Er werden terzake door de Vlaamse overheid
nog geen richtlijnen gegeven aan OCMW's of
rusthuizen.

Vraag nr. 269
van 4 september 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Vrouwen in de politiek  –  Stand van zaken

De minister lanceerde eind december 1999 een
evenwichtscampagne voor mannen en vrouwen in
de politiek. Zo moedigde ze politieke partijen aan
het ritssysteem tot te passen en startte ze  –  welis-
waar zonder grote betrokkenheid van de kandida-
ten  –  op 18 september 2000 een evenwichtscam-
pagne om kiezers aan te sporen op vrouwen te
stemmen. Zo spoorde de minister gemeentelijke
partijen bewust aan mandaten toe te kennen aan
vrouwen en de colleges van burgemeester en sche-
penen evenwichtig samen te stellen.

Hoewel de resultaten niet denderend zijn  –  7,5 %
van de burgemeesters en 20 % van de schepenen
zijn vrouwen, en dit tegenover 31 % van de ge-
meenteraadsleden  –  moet de evolutie opgevolgd
worden om eventuele strategiewijzigingen door te
voeren.

De minister engageerde zich in juni 2001 in haar
strategisch plan "Vrouwen in de politiek" om voor-
al te werken rond het ondersteunen van verkozen
vrouwen en het werven van nieuwe vrouwen.

Als gemeenteraadslid heb ik hiervan nog weinig
gemerkt.

1. Wat deed de minister reeds concreet ten aan-
zien van de verkozen vrouwen ?

2. Klopt het dat er procentueel reeds meer verko-
zen vrouwen dan mannen afhaakten ?

Welke redenen worden aangegeven voor het af-
haken van mannen/vrouwen ?

3. Hoe is de huidige man-vrouwverdeling in de ge-
meenteraden, in de colleges van burgemeester
en schepenen, bij de burgemeesters, bij de
OCMW-verkozenen en bij de OCMW-voorzit-
ters, en dit tegenover het aantreden van de
raden ?

4. In welke gemeenten zetelen nu alleen mannen
in het college van burgemeester en schepenen ?
In welke gemeenten enkel vrouwen ? Waar
werd de pariteit bereikt ? Waar werd de eender-
deregel bereikt?

5. Welke stappen deed de minister om meer vrou-
wen te werven voor de politiek ?

Antwoord

1. Volgende activiteiten werden  –  in uitvoering
van het strategisch plan "Vrouwen in de poli-
tiek"  –  georganiseerd en droegen rechtstreeks
of onrechtstreeks bij tot de ondersteuning van
verkozen vrouwen :

2001

– opstellen van een krachtlijnennota om over
het plan te communiceren met het grote pu-
bliek ;

– organisatie van een studievoormiddag over
paritaire democratie op 27 november en op-
stellen van een handleiding bij de "Machts-
wijzer voor mannen en vrouwen in de lokale
politiek" door de Nederlandstalige Vrou-
wenraad (NVR) ;

– enquête verstuurd aan alle vrouwelijke loka-
le mandatarissen om te peilen naar hun vor-
mingsbehoeften ;

– Eva Evenwicht : lancering van een dialoog
over het lokaal gelijkekansenbeleid en ver-
spreiding van postkaartjes in verband met
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het lokaal gelijkekansenbeleid van de zes
centrumsteden ;

– er werden vier projecten gesubsidieerd : SP
Mortsel "Meisjes aan de macht", Vrouw &
Maatschappij : LEER-training, SER Leuven :
"Leuven : een genderbewust bestuur", NVR :
Handleiding bij de machtswijzer" ;

– opstarten van het onderzoek over quota en
het effect ervan op de positie van vrouwen.
De promotor van dit onderzoek is Kris De-
schouwer, onderzoekster Petra Meier
(VUB).

2002

– opstarten van Sofia Politica-projecten in de
vijf provincies ;

– voorbereiding van de "Evenwicht. Jij be-
slist ?!"-campagne die gelanceerd wordt in
het najaar van 2002 ;

– organisatie van een persconferentie op 1 juli
2002 over de evenwichtige deelname van
vrouwen en mannen aan de politiek ;

– Eva Evenwicht : opstellen van een dialoog
gericht op de leden van een politieke partij
en verspreiding van bijbehorende postkaart-
jes.

(LEER : lokale emancipatie-effectrapportage ;
SER : stedelijke emancipatieraad ; VUB : Vrije
Universiteit Brussel  –  red.)

2, 3 en 4. Op deze vragen kan voorlopig nog geen
antwoord gegeven worden omdat er onvoldoen-
de gegevens voorhanden zijn.

Om een antwoord op deze vragen te formule-
ren, is er diepgaand onderzoek nodig. Daarom
werd in juli 2002 een prijsvraag voor een weten-
schappelijk onderzoek uitgeschreven met als
titel "Een onderzoek naar de positie van de
Vlaamse lokale politica's". Bovenvermelde vra-
gen werden als te onderzoeken thema's in het
bestek opgenomen.

De toewijzing van dit onderzoek is gepland
voor november 2002.

5. Op 21 oktober 2002 gaat er een campagne van
start met als titel "Ik kies voor evenwicht !". In
een eerste fase ("Evenwicht. Jij beslist !", 1 juli
2002) werden de Vlaamse partijvoorzitters aan-

gemoedigd om de volledige rits toe te passen bij
de samenstelling van de kieslijsten.

Tijdens de tweede fase zullen het grote publiek
en in het bijzonder de vrouwen aangemoedigd
worden zich te engageren in de politiek. Dit zal
gebeuren via advertenties en de verspreiding
van affiches en postkaartjes. Daarnaast zal er
via de verspreiding van campagnemateriaal
(pins, T-shirts, stickers, ...) en het genereren van
media-aandacht getracht worden het effect van
de mediacampagne te verruimen en te verlen-
gen.

Vraag nr. 138
van 28 augustus 2002
van mevrouw RIET VAN CLEUVENBERGEN

Aanbod Nederlands voor anderstaligen  –  Evalu-
atie (2)

De minister verklaarde herhaaldelijk extra inspan-
ningen te doen om het aanbod "taal" zowel voor
laaggeschoolden als voor anderstalige hoog- en
laaggeschoolden te verbeteren. Zowel in het aan-
bod Nederlands Tweede (NT2) voor laaggeschool-
den als voor hogergeschoolden blijft er een tekort
inzake aanbod, ondanks de financiële inspanningen
die hiervoor sinds 1995 gedaan werden.

Mag ik de minister vragen naar het resultaat van
deze extra inspanningen en middelen ?

1. Voor de basiscursussen bij basiseducatie

Hoeveel personen (m/v) zijn  in elke provincie
ingeschreven in dit onderwijs ?

Om hoeveel laaggeschoolde autochtonen, laag-
geschoolde allochtonen en nieuwkomers gaat
het in elke provincie ? Graag opsplitsing van
elke groep in mannen en vrouwen en van
nieuwkomers in nationaliteit.

Hoeveel personen  –  mannen en vrouwen  –
van elk van de vermelde groepen staan in elke
provincie op de wachtlijsten voor deze cursus-
sen ?

2. Voor de vervolmakingscursus Nederlands

VLAAMS MINISTER 
VAN ONDERWIJS EN VORMING

MARLEEN VANDERPOORTEN

Vlaams Parlement  –  Vragen en Antwoorden  –  Nr. 4  – 18 november 2002 -914-



Hoeveel personen (m/v) staan op de wachtlijst
van elk van de bovenvermelde groepen ?

Hoelang is de gemiddelde wachttijd voor de
verschillende soorten kandidaten tussen de ba-
siscursus en de vervolmakingscursus ?

3. Welke mogelijkheden, ondersteund door de mi-
nister, zijn sinds het schooljaar 2001-2002 ont-
staan om op flexibeler ogenblikken en voor
meer gedifferentieerde doelgroepen in te stap-
pen in het aanbod ?

4. Welke provincies/gemeenten ondersteunen
rechtstreeks of onrechtstreeks het aanbod NT2 ?
Hoe ?

5. Heeft de minister nog bijkomende maatregelen
gepland voor het schooljaar 2002-2003 ? Welke ?

Antwoord

Op dit ogenblik zijn enkel gegevens op sectorni-
veau beschikbaar. Jaarlijks worden de cursistenge-
gevens, zoals aangeleverd door de centra voor ba-
siseducatie, door het Vlaams Ondersteuningscen-
trum voor de Basiseducatie (VOCB) verwerkt.
Deze gegevens zullen in de maand oktober worden
vrijgegeven. Indien gewenst, kan er dan een bijko-
mend antwoord worden opgemaakt.

Hieronder de gegevens op sectorniveau (bron :
www.vocb.be).

– Voor het schooljaar 2001-2002 werden 21.785
cursisten geregistreerd in de 29 centra voor ba-
siseducatie.

– Geslacht en leeftijd (met betrekking tot het
ganse aanbod basiseducatie, dus niet enkel
NT2)

Sinds het ontstaan van de basiseducatie is het
een constant gegeven dat er meer vrouwelijke
cursisten zijn dan mannelijke. Mannen vormen
net geen 40 % van het totaalaantal cursisten. De
cursisten zijn opmerkelijk jong, maar er is de
laatste tijd een lichte stijging in leeftijd merk-
baar. In het schooljaar 2001-2002 waren bijna
16.000 deelnemers (of 76 %) jonger dan 46 jaar.
In het schooljaar 2000-2001 was dit nog bijna
80 %. Bijna de helft is jonger dan 36 jaar en 19
% is jonger dan 25 jaar. In de laagste leeftijdsca-
tegorie blijft het relatieve aandeel van mannen
hoger dan van vrouwen. Bij de oudere leeftijds-

groepen (vanaf 46 jaar) is die verhouding omge-
keerd.

– Allochtonen

Ongeveer de helft van de cursisten (49,7 %) is
van allochtone herkomst. Van deze groep zijn
de cursisten uit Marokko (16 %) en uit Azië
(15,1 %) het talrijkst. Vervolgens zijn 13 % van
de deelnemers afkomstig uit Turkije.

Op dit vlak zijn er grote verschillen tussen de
centra gevestigd in een stedelijk of in een lande-
lijk gebied. Er zijn ook verschillen merkbaar op
provinciaal niveau : in West-Vlaanderen zijn 72 %
van de cursisten van Belgische afkomst, in Lim-
burg slechts 30,7 %.

– Cursusaanbod

Het cursusaanbod in de centra voor basiseduca-
tie is voor het grootste deel (71,5 %) ingevuld
door cursussen sociale kennis en vaardigheden
(SKV) en NT2, respectievelijk 34,6 % en 36,9 %.

De grootste deelname werd, net zoals de voor-
gaande jaren, geregistreerd op het leerdomein
NT2, 46,3 % van de cursisten in de basiseduca-
tie volgden een cursus NT2.

Wachtlijsten NT2

De afdeling Volwassenenonderwijs beschikt niet
over precieze gegevens in verband met de omvang
van de wachtlijsten NT2, noch in verband met de
wachttijd tussen het basisaanbod en een vervolgop-
leiding.

Op dit ogenblik gebeurt de registratie van de
wachtenden voor een NT2-opleiding in de verschil-
lende centra niet op een gestandaardiseerde wijze.
Het ene centrum maakt enkel tijdens inschrijvings-
periodes systematisch lijsten van wachtenden op,
het andere centrum registreert permanent het aan-
tal kandidaat-cursisten die zich voor NT2 aanmel-
den. Ook varieert het aantal personen op wachtlijs-
ten dagelijks.

Daarnaast moet er ook nog rekening worden ge-
houden met dubbeltellingen, dit zijn personen die
ofwel op de wachtlijst van meerdere opleidingsver-
strekkers zijn ingeschreven, ofwel een NT2-cursus
volgen bij de ene opleidingsverstrekker maar nog
voorkomen op de wachtlijst van andere opleidings-
verstrekkers.
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Eén van de aanbevelingen van de Rondetafelcon-
ferentie (RTC) (zie infra) was het uitwerken van
een systeem voor het bepalen van de reële omvang
van de wachtlijsten.

Maatregelen met betrekking tot het aanbod NT2 in
de schooljaren 2001-2002 en 2002-2003

– Op 24 mei 2002 werd de Rondetafelconferentie
Nederlands als Tweede Taal georganiseerd.

De afdeling Volwassenenonderwijs werkt mo-
menteel aan de opmaak van het verslagboek
van deze conferentie. In dit verslagboek zullen
onder andere de gefinaliseerde teksten van de
zeven thematische werkgroepen, de conclusies
en aanbevelingen en de standpunten van de
partners bij NT2 worden opgenomen.

– Op de onderwijsbegroting van 2001 werd een
bedrag van 32 miljoen frank vrijgemaakt voor
de organisatie van een bijkomend aanbod NT2.
Dit bedrag werd verdeeld onder de centra voor
basiseducatie op basis van ingediende project-
aanvragen. Drie doelgroepen werden hierbij als
prioritair naar voren geschoven : wachtenden,
ouders van allochtone kinderen in basisscholen
en gedetineerden.

Op de onderwijsbegroting van 2002 werden
voor een totaal van 4.659.000 euro bijkomende
middelen vrijgemaakt voor enerzijds het opdrij-
ven van de kwaliteit en de intensiteit van het
aanbod NT2 en anderzijds het progressief weg-
werken van de wachtlijsten NT2. De drie priori-
taire doelgroepen werden behouden.

Een gedeelte van deze middelen, 2.939.331
euro, wordt opnieuw aangewend voor de orga-
nisatie van bijkomend aanbod NT2 en wordt
verdeeld onder de centra voor basiseducatie en
de centra voor volwassenenonderwijs op basis
van ingediende projectaanvragen.

Hiervan gaat 2.228.799 euro naar de centra voor
basiseducatie en 710.532 euro naar de centra
voor volwassenenonderwijs.

Het andere gedeelte zal worden aangewend
voor kwalitatieve projecten, waaronder het ont-
wikkelen van lesmateriaal, het ontwikkelen van
testen en toetsen en de nascholing van leer-
krachten NT2 in het volwassenenonderwijs.

Ook vanuit de onderwijsbegroting 2003 zullen
extra middelen worden geïnvesteerd in Neder-
lands als Tweede Taal.

– Vorig jaar werd gestart met het uitwerken van
een modulaire structuur voor de basiseducatie.
Er werd gekozen voor een modularisering van
de basiseducatie om enerzijds de transparantie,
de flexibiliteit en de kwaliteit van het aanbod te
verhogen en anderzijds de aansluiting bij het
volwassenenonderwijs te garanderen.

Tijdens het schooljaar 2002-2003 zal deze modu-
laire structuur door het VOCB worden gefinali-
seerd. Dit zal gebeuren samen met de admini-
stratie, de inspectie en de DVO en in overleg
met de sector basiseducatie (DVO : dienst voor
Onderwijsontwikkeling  –  red.). Vanaf het
schooljaar 2003-2004 zal worden gestart met de
invoering van de modulaire structuur, onder
meer voor het leerdomein NT2.

– Op projectmatige basis zal in een aantal regio's
worden gestart met de oprichting van Huizen
van het Nederlands. Deze NT2-loketten zullen
instaan voor de intake, testing en doorverwij-
zing van (kandidaat-)cursisten NT2 naar het
meest gepaste aanbod. Andere opdrachten zijn
onder meer : afstemmen van het aanbod van de
verschillende opleidingsverstrekkers, opvolgen
van de cursisten NT2 (instroom, doorstroom,
uitstroom en uitval) en bepalen van de reële
omvang van de wachtlijsten NT2.

Een dergelijke uitbouw van centrale intake en
doorverwijzing van (kandidaat-)cursisten NT2
is als een van de belangrijkste beleidsaanbeve-
lingen naar voren gekomen tijdens de RTC
NT2.

Ondersteuning van het aanbod NT2 door ste-
den en gemeenten

Hierover heeft de afdeling Volwassenenonderwijs
geen gegevens.

Vraag nr. 139
van 28 augustus 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Faciliteitengemeenten  –  Franstalige ondewijzers

Haar antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 99
van 6 juni jongstleden inzake de benoeming van
onderwijzers in het Franstalige faciliteitenonder-
wijs in een aantal gemeenten besluit de minister
met de volgende zin : "Aangezien het departement
aan een geschorste benoeming geen uitvoering kan
geven, blijven de betrokken leerkrachten ten aan-
zien van de subsidiërende overheid tijdelijk aange-
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stelde personeelsleden" (Bulletin van Vragen en
Antwoorden nr. 1 van 4 oktober 2002, blz. 309).

1. Mag men hieruit afleiden dat de betrokken on-
derwijzers weliswaar niet benoemd zijn, maar
wel tijdelijk in de Franstalige faciliteitenscholen
lesgeven ?

2. Kan de minister meedelen hoeveel tijdelijk aan-
gestelde personeelsleden derhalve tewerkge-
steld zijn in het Franstalig faciliteitenonderwijs ?

Antwoord

1. Bij de vaste benoemingen van 1 januari 2002,
die eerst door de gouverneur van de provincie
Vlaams-Brabant geschorst werden en nadien
vernietigd door minister Van Grembergen, gaat
het steeds om leerkrachten die met ingang van 1
september 2001 voor de volledige duur van het
schooljaar aangesteld werden als tijdelijk perso-
neelslid.

De schorsings- en vernietigingsbeslissing heeft
enkel betrekking op het benoemingsbesluit, niet
op de gemeenteraadsbeslissing houdende de tij-
delijke aanstelling. Deze tijdelijke aanstelling
blijft derhalve onverminderd van kracht en
wordt verder gesubsidieerd door het departe-
ment Onderwijs.

2. De faciliteitengemeenten tellen acht Franstalige
scholen, zes in het gemeentelijk en twee in het
vrije net. In deze scholen fungeerden tijdens het
schooljaar 2001-2002 in de verschillende ambten
van het onderwijzend personeel 78 tijdelijke
personeelsleden. Het gaat hierbij om perso-
neelsleden aangesteld in vacante betrekkingen,
niet om interimleerkrachten.

Van deze 78 personeelsleden zijn er negen in
het bezit van een getuigschrift van de grondige
kennis van de tweede taal Nederlands uitgereikt
door een examencommissie van de Vlaamse
Gemeenschap. Dit getuigschrift wordt met toe-
passing van de onderwijstaalwet van 30 juli 1963
opgelegd aan de onderwijzer die belast wordt
met het onderricht van de verplichte tweede
taal. Niemand is in het bezit van het getuig-
schrift van de grondige kennis van het Neder-
lands van niveau 2+ zoals uitgereikt door het
Vast Wervingssecretariaat in het kader van de
bestuurstaalwetgeving (KB van 18 juli 1966).

Het is op basis van deze taalvereiste dat de toe-
zichthoudende overheid in het gemeentelijk net

de voormelde schorsingen en vernietigingen uit-
gesproken heeft.

Vraag nr. 80
van 9 juli 2002
van de heer DIDIER RAMOUDT

Toerisme Vlaanderen  –  Personeelsbeleid

Op 16 mei laatstleden stelde ik de minister een
vraag om uitleg over het manklopende personeels-
beleid van Toerisme Vlaanderen, dit op basis van
een rapport van het Rekenhof (Handelingen Com-
missievergadering nr. 227 van 16 mei 2002, blz. 5-
10).

In zijn antwoord stelde de minister herhaaldelijk
dat hij zich bewust was van een aantal problemen
en dat hij verheugd was dat hij het rapport van het
Rekenhof kon hanteren om de misstanden uit te
klaren.

Tussen het rapport van het Rekenhof en mijn
vraag om uitleg lagen ruim zes maanden en onder-
tussen zijn we weer een maand verder en dichter
bij de aanstelling van een nieuwe administrateur-
generaal, die, zoals wij het beiden erover eens
waren, niet mocht worden opgezadeld met fouten
uit het verleden.

1. Wat is de stand van zaken met betrekking tot de
opmaak van een personeelsformatie en een ma-
nagementstructuur ?

2. Welke evolutie is er sedert mijn vraag om uitleg
reeds geweest in het uitklaren van de situatie
rond de VZW Info, waarvan de minister meldde
dat ze zou worden opgedoekt ?

3. Wat is de concrete stand van zaken met betrek-
king tot de problematiek van de gelijkschake-
ling van de wedden van contractuelen en statu-
tairen en de terugbetalingen van de eventueel te
veel ontvangen vergoedingen ?

Gebeurde dit door nieuwe contracten voor de
bedoelde contractuelen ?

4. Zijn er ondertussen nog aanwervingen gebeurd
en zo ja, welke ?

VLAAMS MINISTER 
VAN WERKGELEGENHEID EN TOERISME

RENAAT LANDUYT
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Werden de richtlijnen voor het aanwerven van
personeel bijgestuurd en eventueel ook opge-
volgd ?

5. Wat is de stand van zaken van de procedure
voor de aanwerving van een nieuwe administra-
teur-generaal ?

Antwoord

1. De raad van bestuur van Toerisme Vlaanderen
heeft deze problematiek besproken in beperkte
samenstelling medio juli jongstleden.

Tijdens deze vergadering werden de knelpunten
vastgelegd en een paar voorstellen met betrek-
king tot de toekomstige structuur en organo-
gram van Toerisme Vlaanderen besproken.

Deze materies worden verder behandeld in
coördinatie met de stappen die worden onder-
nomen voor de invoering van het programma
Beter Bestuurlijk Beleid (BBB).

2. Door mij werd aan het Rekenhof duidelijk ge-
steld dat deze VZW zal worden opgedoekt
samen met de invoering van Beter Bestuurlijk
Beleid. Na overleg met de administratie Perso-
neelsontwikkeling van het Ministerie van de
Vlaamse Gemeenschap kwam ook de leiding
van Toerisme Vlaanderen tot de conclusie dat
het geen zin heeft om een deeloplossing te zoe-
ken.

In het kader van BBB werden veranderingsma-
nagers per domein aangewezen. Aan de veran-
deringsmanager voor het beleidsdomein Werk-
gelegenheid-Economie en Toerisme zal worden
gevraagd om een voorstel te formuleren om de
volledige VZW Info Toerisme met inbegrip van
de personeelsleden te integreren binnen Toeris-
me Vlaanderen.

3. Inzake de problematiek van de gelijkschakeling
van de wedden tussen contractuele en statutaire
personeelsleden dient erop te worden gewezen
dat een volledige pecuniaire gelijkschakeling
van de wedden tussen contractuele en statutaire
personeelsleden onmogelijk is vanwege het ver-
schil in statuut.

Met betrekking tot de arbeidsovereenkomsten
van contractueel personeel heeft de instelling
de opdracht gekregen om de reglementering in-
zake vaststelling van salaris, vergoedingen en
toelagen, bij aanwerving van een nieuw perso-
neelslid, strikt na te leven. Afwijkingen hierop
kunnen enkel worden toegelaten mits gemoti-
veerd verzoek van de raad van bestuur van Toe-
risme Vlaanderen en akkoord van de minister
van Ambtenarenzaken en de bevoegde minis-
ter.

Betreffende de rechtzetting van een aantal situ-
aties uit het verleden, die volgens het geldelijke
statuut zowel voor ambtenaren als contractu-
elen onreglementair zijn, is het antwoord twee-
ledig :

– enerzijds is opdracht gegeven om in opvol-
ging van mijn antwoord aan het Rekenhof in
rechtstreeks overleg met het Rekenhof en
rekening houdende met de voorstellen van
het Rekenhof een planning op te stellen
voor het systematisch wegwerken van deze
situaties ;

– anderzijds heeft de instelling in mijn op-
dracht een expert aangezocht die enerzijds
advies zal uitbrengen over het op te stellen
instellingsspecifiek besluit van de instelling,
en anderzijds zal adviseren bij het opstellen
van een aangepast personeelsplan, ter voor-
bereiding van de personeelsformatie in het
kader van de operatie Beter Bestuurlijk Be-
leid.

4. Als bijlage vindt de Vlaamse volksvertegen-
woordiger een overzicht van de aanwervingen
sinds 1 januari 2002.

De aanwervingen van deze personeelsleden zijn
reglementair volgens de geëigende procedures
verlopen.

5. Inzake de procedure voor de aanwerving van
een nieuwe administrateur-generaal voor Toe-
risme Vlaanderen verscheen begin september
jongstleden de vacature in het Belgisch Staats-
blad, waarvoor kandidaten zich kunnen aanmel-
den tot begin oktober.
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Bijlage

Aanwervingen sinds 1 januari 2002

adjunct van de directeur cel Openluchtrecreatieve Verblijven  –  opvol-
ging permanente bewoning campings vervanging vrijwillig ver-

trek

medewerker cel Openluchtrecreatieve Verblijven  –  admini-
stratieve ondersteuning statutaire aanwerving

medewerker cel Logiesverstrekkende Verblijven  –  adminis-
tratieve ondersteuning vervanging tijdelijk afwe-

zige statutaire ambtenaar

adjunct van de directeur personeelsdienst  –  juridische ondersteuning nieuwe functie

deskundige cel Reisbureaus  –  dossierbeheer nieuwe functie

programmeur ICT  –  webapplicant Strategisch Informaticaplan nieuwe functie

assistent logistiek  –  versterking onderhoudsploeg nieuwe functie

deskundige cel Openluchtrecreatieve Verblijven  –  inspec-
teur vergunningsnormen nieuwe functie

informaticus ICT  –  projectleider productdatabank Strate-
gisch Informaticaplan nieuwe functie

medewerker cel Reisbureaus  –  administratieve ondersteu-
ning statutaire aanwerving

adjunct van de directeur cel Productontwikkeling  –  productontwikkelaar vervanging vrijwillig ver-
trek

deskundige cel Reisbureaus  –  dossierbeheerder nieuwe functie

deskundige cel Drukwerken  –  administratieve deskundige vervanging wegens inter-
ne doorgroei

medewerker ICT  –  administratieve ondersteuning Strate-
gisch Informaticaplan nieuwe functie

(ICT : informatie- en communicatietechnologie  –  red.)
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Vraag nr. 274
van 9 juli 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Taalgebruik in bestuurszaken  –  VCT-adviezen

Krachtens artikel 61, §2 van de gecoördineerde
wetten op het gebruik der talen in bestuurszaken
raadplegen de ministers de Vaste Commissie voor
Taaltoezicht (VCT) over alle zaken van algemene
aard die de toepassing van deze wetten betreffen.

Kan de minister meedelen hoeveel keer hij tijdens
deze legislatuur advies heeft gevraagd aan de Vaste
Commissie voor Taaltoezicht ?

Kan voor elk van deze vragen om advies worden
gepreciseerd :

a) welk onderwerp, specifiek probleem of vraag zij
tot voorwerp hadden ;

b) hoe het advies van de Vaste Commissie voor
Taaltoezicht luidde ;

c) of dit advies met eenparigheid van stemmen
door de Commissie werd genomen, en zo neen,
wat het stemgedrag van de leden van de VCT
dan wel was ;

VLAAMS MINISTER 
VAN LEEFMILIEU EN LANDBOUW

VERA DUA



d) welk gevolg de minister aan dit advies heeft ge-
geven ;

e) indien er door de minister van bepaalde advie-
zen werd afgeweken, om welke reden dat dan
was ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan alle ministers
(vraagnummers : Dewael nr. 36, Stevaert nr.
335, Vogels nr. 219, Vanderpoorten nr. 118,
Landuyt nr. 81, Dua nr. 274, Van Mechelen nr.
154, Van Grembergen nr. 118, Gabriels nr. 101,
Vanhengen nr. 1).

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Paul Van Grembergen, Vlaams minis-
ter van Binnenlandse Aangelegenheden, Cultuur,
Jeugd en Ambtenarenzaken.

(Gecoördineerd antwoord : Bulletin van Vragen en
Antwoorden nr. 3 van 4 november 2002, blz. 671  –
red.)

Vraag nr. 275
van 9 juli 2002
van de heer FILIP DEWINTER

Dienstwagens  –  Processen-verbaal

Zie :
Minister-president van de Vlaamse regering
Vraag nr. 37
van 9 juli 2002
van de heer Filip Dewinter
Blz. 897

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Patrick Dewael, minister-president
van de Vlaamse regering.

Vraag nr. 124 
van 9 juli 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Actieplan Vlaamse Rand  –   Toerisme

1. In het Actieplan 2001 van de Vlaamse regering
voor de Vlaamse Rand wordt melding gemaakt
van de oprichting van een toeristische koepelor-
ganisatie "De gulden gordel", waarin de drie re-
gionale VVV's als intergemeentelijke samen-
werkingsvorm participeren en investeren.

Werd dit voornemen reeds verwezenlijkt ?

2. Tevens is er in het plan sprake van de uitbouw
van streekbezoekerscentra in Halle, Tervuren en
Grimbergen.

Wat is hierbij de stand van zaken ?

3. Ten slotte wordt vooropgesteld dat lokale ge-
meentelijke diensten voor toerisme in de Rand
zullen geoptimaliseerd en waar nodig begeleid
worden tot hun erkenning door Toerisme
Vlaanderen.

Hoeveel dergelijke diensten werden er onder-
tussen geoptimaliseerd ?

Hoeveel daarvan hebben een erkenning door
Toerisme Vlaanderen verkregen ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan de ministers
Landuyt (vraag nr. 83) en Van Grembergen
(nr. 124).

VLAAMS MINISTER 
VAN BINNENLANDSE AANGELEGENHEDEN,
CULTUUR, JEUGD EN  
AMBTENARENZAKEN

PAUL VAN GREMBERGEN
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Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Renaat Landuyt, Vlaams minister van
Werkgelegenheid en Toerisme.

(Gecoördineerd antwoord : Bulletin van Vragen en
Antwoorden nr. 3 van 4 november 2002, blz. 616  –
red.)

Vraag nr. 129
van 9 juli 2002
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Brussel en Rand  –  Taalgebruik ziekenhuizen en ur-
gentiediensten

In februari van dit jaar antwoordde toenmalig mi-
nister Anciaux, bevoegd voor Brussel en de Vlaam-
se Rand, op een vraag om uitleg inzake het taalge-
bruik in de Brusselse ziekenhuizen en bij de medi-
sche urgentiediensten in en rond Brussel, dat de
uitwerking van de voorstellen inzake taalvoorwaar-
den bij dringende medische interventies en het
klachtenmeldpunt gezondheidszorg kunnen bijdra-
gen tot het vinden van een efficiënt antwoord op
de taalproblemen in de IRIS-ziekenhuizen (Han-
delingen C113 van 5 februari 2002, blz. 4-7).

Tevens lag deze problematiek nog steeds ter tafel
op de Interministeriële Conferentie Volksgezond-
heid en Drugbeleid, aldus minister Anciaux.

Wat is de stand van zaken in dat verband ?

NB. Deze vraag werd gesteld aan de ministers Vo-
gels (vraag nr. 225), Van Grembergen (nr. 129)
en Vanhengel (nr. 4).

Antwoord

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt
door de heer Guy Vanhengel, Vlaams minister van
Sport en Brusselse Aangelegenheden.

(Gecoördineerd antwoord : Bulletin van Vragen en
Antwoorden nr. 3 van 4 november 2002, blz. 714   –
red.)

Vraag nr. 118
van 21 augustus 2002
van mevrouw MARIJKE DILLEN

Amerikaanse investeringen  –  Stand van zaken

Uit recent onderzoek blijkt dat ons land als be-
stemming van nieuwe Amerikaanse investeringen
nog slechts een zeer bescheiden plaats inneemt.
Het weet nu minder dan één procent ervan aan te
trekken, dat is een halvering tegenover ons aandeel
in de periode 1995-1998 en een daling met vier vijf-
de tegenover 1990-1994.

De resultaten van dit onderzoek zijn teleurstellend.

1. Wat is de situatie terzake voor Vlaanderen ?

Mijden Amerikaanse investeerders ook Vlaan-
deren ?

2. Welke inspanningen zijn er gedaan teneinde
Amerikaanse investeerders te overtuigen om te
kiezen voor investeringen in Vlaanderen ?

3. Welke initiatieven zijn er terzake genomen ten-
einde de concurrentiekracht in Vlaanderen
nieuw  leven in te blazen in het algemeen en
m.b.t. de Verenigde Staten van Amerika in het
bijzonder ?

Antwoord

De vraag naar de relatieve aantrekkelijkheid van
Vlaanderen voor exogeen ondernemerschap of
meer concreet foreign direct investment is een ge-
geven dat reeds verschillende malen voor de nodi-
ge commotie heeft gezorgd.

Een belangrijke oorzaak voor deze commotie be-
staat erin dat tot op de dag van vandaag er nog
steeds geen betrouwbare cijfers voorhanden zijn
die de investeringsstromen vanuit het buitenland
naar onze regio in kaart kunnen brengen. Verschil-
lende diensten stellen met de regelmaat van de

VLAAMS MINISTER 
VAN ECONOMIE,BUITENLANDS BELEID
BUITENLANDSE HANDEL EN HUISVESTING

JAAK GABRIELS
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klok hun analyses voor. Ik refereer bijvoorbeeld
aan het jaarlijkse rapport van onze Waalse colle-
ga’s, de cijfers van de Amerikaanse overheid en
meer algemeen het jaarlijkse Unctad World Invest-
ment Report (Unctad : United Nations Conference
on Trade and Development  –  red.).

Telkenmale vormen deze rapporten de basis voor
de opmaak van een aantal rankings en het is in
deze context dan ook dat deze cijfers met de nodi-
ge aandacht worden onthaald.

Toch kunnen we niet voorzichtig genoeg zijn bij de
interpretatie van dit cijfermateriaal. In het rapport
waar de Vlaamse volksvertegenwoordiger naar
verwijst en dat door prof. Vandenbulcke in op-
dracht van Amcham werd uitgevoerd, stel ik bij-
voorbeeld het volgende vast (Amcham : American
Chamber of Commerce in Belgium  –  red.).

– Investeringen via holdingmaatschappijen kun-
nen de resultaten grondig vertekenen.

Als de Vlaamse volksvertegenwoordiger bij-
voorbeeld weet dat een groot volume van zoge-
naamde buitenlandse investeringen in Neder-
land via deze holdingmaatschappijen werd gere-
aliseerd en als zij bovendien ook weet dat
Enron omwille van een fiscaal gunsttarief zo
goed als al zijn kapitaalstromen via Nederland
liet passeren, dan gaat het adagium “een verwit-
tigd man is er twee waard” hier zeer toepasse-
lijk op. Een groot deel van dit geld was immers
niet voor Nederland bestemd, maar vond vrij-
wel onmiddellijk opnieuw zijn bestemming in
de rest van de wereld.

– Prof. Vandenbulcke heeft zich voor zijn analyse
grotendeels gebaseerd op de Balanscentrale van
de Nationale Bank, een erg goede databank, die
evenwel niet alle bedrijven opneemt.

Met name buitenlandse ondernemingen (bv.
branches van Amerikaanse multinationals zoals
Ford Genk) vallen op die manier buiten de ana-
lyse.

– Tot slot werden mergers & acquisitions even-
eens opgenomen in de analyse. Duidelijk is dat
het hier niet echt om green-fieldinvesteringen
gaat en het bijgevolg a priori helemaal niet dui-
delijk is in welke mate dit soort investeringen
positief inwerkt op het economisch weefsel.

Ik ben er mij niettemin van bewust dat een beter
inzicht in de relatieve aantrekkelijkheid van onze
regio voor buitenlandse investeerders erg belang-

rijk is. Het is dan ook in dit licht dat ik aan het
Steunpunt Ondernemerschap de concrete opdracht
heb gegeven om dit thema dieper uit te spitten.
Eerste resultaten zijn gepland voor medio 2003.

Wat de sterke terugval inzake buitenlandse inves-
teringen in de meer recente jaren betreft, wens ik
erop te wijzen dat het hier duidelijk om een mon-
diale correctie gaat. In 2001 vielen de buitenlandse
investeringen in alle industrielanden met 59 %
terug, wat voor de Unctad een indicatie is van een
tendens tot normalisering, gelet op de uitzinnige
fusie- en overnamegolf van 1999-2000.

Ondanks deze zware correctie kon België-Luxem-
burg zijn eerste plaats als aantrekkingspool voor
buitenlands kapitaal behouden. Uit de performan-
tie-index die door de Unctad wordt opgesteld,
blijkt ons aandeel in de wereldwijde investerings-
stromen ongeveer 13,8 keer groter te zijn dan het
aandeel van de twee landen in de wereldeconomie
(gemeten in termen van bruto binnenlands pro-
duct). Op deze wijze hebben we een ruime voor-
sprong ten aanzien van andere investeringspolen
als Hongkong (2de) en Ierland (4de). Nederland
staat op de zevende plaats. In vergelijking met de
periode 1988-1990 hebben we onze positie aanzien-
lijk kunnen verbeteren, aangezien België en
Luxemburg toen slechts een performantie-index
van 3,9 konden laten optekenen.

Op het vlak van Amerikaanse investeringen kun-
nen we inderdaad vaststellen dat België de laatste
jaren aan belang heeft moeten inboeten. Een be-
langrijk deel is toe te schrijven aan dataproblemen
(cf. de holdingproblematiek in Nederland), een
ander deel door de algemene ups en downs in de
internationale investeringsstromen, en tot slot ook
een niet onbelangrijk deel door onze relatieve aan-
trekkelijkheid ten opzichte van concurrerende re-
gio’s. In vergelijking met onze buurlanden investe-
ren Amerikaanse bedrijven in België hoofdzakelijk
in manufacturing en chemische nijverheid (cf. 72 %
van de totale Amerikaanse investeringen te verge-
lijken met 29 % in het VK en 32 % in Nederland)
(VK : Verenigd Koninkrijk  –  red.). Het is inder-
daad zo dat deze sectoren op dit ogenblik in sterke
mate worden geconfronteerd met de consequenties
van een alomvattende globaliseringsgolf waarbij
multinationals hun productieplants positioneren in
een wereld gedomineerd door nieuwe groeimark-
ten in Oost-Europa en Azië. Naast het groeiper-
spectief van de markten spelen kostenfactoren na-
tuurlijk een belangrijke rol en met deze tweede
groep van factoren zijn we meteen aanbeland bij
loonkosten en fiscaliteit.
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Wat deze kostprijselementen betreft, ligt de bal
voornamelijk in het kamp van de federale over-
heid. Met de voorgestelde verlaging van de ven-
nootschapsbelasting lijkt mij in belangrijke mate te
worden tegemoetgekomen aan het competitief
houden van ons land. Toch spreekt het voor zich
dat hier een aangehouden inspanning noodzakelijk
blijft.

Op Vlaams niveau is de opdracht van de overheid
voornamelijk gesitueerd op het vlak van het garan-
deren van een flankerend beleid waardoor bedrij-
ven optimaal kunnen functioneren. In mijn Actie-
plan Ondernemen werden terzake dan ook een
vijftal domeinen geïdentificeerd. Naast onze Ame-
rikaanse investeerders lijkt mij de reorganisatie
van Export Vlaanderen en de Dienst Investeren in
Vlaanderen in één nieuwe organisatie  –  de FIT  –
een essentiële stap (FIT : Flanders Investment and
Trade  –  red.). Door mensen en middelen te pool-
en, moeten we een betere service kunnen aanbie-
den aan onder andere Amerikaanse investeerders.
Bovendien zullen we met de installatie van regio-
managers ook beter het netwerk kunnen aanstu-
ren.

Anderzijds ben ik ook de overtuiging toegedaan
dat we ook het endogeen ondernemerschap een
kans moeten geven. We mogen met andere woor-
den niet al onze hoop stellen in buitenlandse inves-
teerders, maar ook het eigen ondernemerschap sti-
muleren. Het stimuleren van de ondernemersatti-
tude bij jongeren lijkt mij daar van cruciaal belang.

Het is geen evidente opdracht en bovendien een
inspanning die pas op middellange termijn zicht-
baar zal worden. Toch moeten we hier de nodige
aandacht aan besteden, willen we ook de welvaart
van de komende generaties kunnen waarborgen.

II. VRAGEN WAARVAN 
DE REGLEMENTAIRE TERMIJN 
VERSTREKEN IS EN WAAROP 
NOG NIET WERD GEANTWOORD* 
(Reglement artikel 81, 6)

Nihil.

III. VRAGEN WAARVAN 
DE REGLEMENTAIRE TERMIJN 
VERSTREKEN IS MET 
TEN MINSTE TIEN WERKDAGEN 
EN DIE OP VERZOEK 
VAN DE VRAAGSTELLERS WERDEN
OMGEZET IN VRAGEN OM UITLEG 
(Reglement artikel 81, 4)

Nihil.

* datum van afsluiting : 10/11
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